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ΣΥΝΟΔΟΣ Β’

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΞΓ’

Δευτέρα 27 Ιουνίου 2011

Αθήνα, σήµερα στις 27 Ιουνίου 2011, ηµέρα Δευτέρα και ώρα
18.15’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βουλευτη-
ρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την προεδρία
του Α’ Αντιπροέδρου αυτής κ. ΓΡΗΓΟΡΙΟΥ ΝΙΩΤΗ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

Εισερχόµαστε στην ηµερήσια διάταξη της 

ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗΣ ΕΡΓΑΣΙΑΣ

Μόνη συζήτηση επί της αρχής, του άρθρου και του συνόλου
του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Οικονοµικών: «Μεσοπρόθε-
σµο Πλαίσιο Δηµοσιονοµικής Στρατηγικής 2012-2015».

Η συζήτηση επί της αρχής και επί του άρθρου µόνου θα γίνει
σε τρεις συνεδριάσεις, σύµφωνα µε την απόφαση της Διάσκεψης
των Προέδρων στις 23/6/2011. 

Ο Γραµµατέας της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του ΛΑΟΣ, κ.
Μαυρουδής Βορίδης, µε επιστολή του προς τον Πρόεδρο της
Βουλής κ. Φίλιππο Πετσάλνικο, ενηµερώνει ότι κατά τη συζήτηση
του παρόντος νοµοσχεδίου ορίζεται ως ειδικός αγορητής ο Βου-
λευτής κ. Παύλος Μαρκάκης. 

Επίσης, ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του Κοµµουνιστικού
Κόµµατος Ελλάδας κ. Σπυρίδων Χαλβατζής ενηµερώνει, µε πα-
ρόµοια επιστολή του προς τον Πρόεδρο της Βουλής, ότι κατά τη
συζήτηση του παρόντος νοµοσχεδίου ορίζει ως ειδικό αγορητή
το Βουλευτή κ. Νικόλαο Καραθανασόπουλο. 

Τέλος, ο Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του Συνα-
σπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Αλέξης Τσίπρας, µε παρό-
µοια επιστολή του προς τον Πρόεδρο της Βουλής κ. Φίλιππο
Πετσάλνικο, ενηµερώνει ότι κατά τη συζήτηση του παρόντος
σχεδίου νόµου ορίζει ως ειδικό αγορητή το Βουλευτή κ. Δηµή-
τριο Παπαδηµούλη. 

Κύριε Υπουργέ των Οικονοµικών, θέλετε το λόγο προεισαγω-
γικώς ή να προχωρήσουµε στον εισηγητή; 

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, παρακαλώ το
λόγο επί της διαδικασίας. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ζητάτε το λόγο επί της
διαδικασίας; Ο Υπουργός, όµως, προηγείται. 

Το λόγο έχει ο Αντιπρόεδρος της Κυβέρνησης και Υπουργός
Οικονοµικών κ. Ευάγγελος Βενιζέλος.

ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ (Αντιπρόεδρος της Κυβέρνησης
και Υπουργός Οικονοµικών): Κάποια στιγµή αργότερα θα κατα-
θέσω τις µικρές αριθµητικές διορθώσεις που έχουν γίνει στους
πίνακες µεταξύ της δεύτερης ανάγνωσης στη διαρκή επιτροπή
και της σηµερινής συνεδρίασης, για να καλυφθεί το χρηµατοδο-
τικό κενό που υπήρξε µε το ζήτηµα της επιστροφής των αποδεί-

ξεων, το οποίο ούτε λίγο ούτε πολύ ήταν 600 εκατοµµύρια για
το 2011. Έγινε η αναγκαία αναπροσαρµογή των πινάκων και επε-
τεύχθη συµφωνία µε την τρόικα. Θα σας τα δώσω σε λίγο.

Επί της ουσίας, όµως, δεν µεταβάλλεται τίποτα ως προς το
πολιτικό περιεχόµενο της συζήτησης στη Βουλή. 

ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΤΑΪΚΟΥΡΑΣ: Από τα έσοδα είναι τα ισοδύναµα;
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ (Αντιπρόεδρος της Κυβέρνησης

και Υπουργός Οικονοµικών): Είναι 300 εκατοµµύρια από µια, θα
έλεγα, πιο αισιόδοξη αλλά ρεαλιστική εκτίµηση των εσόδων του
2011, επί τη βάσει των νέων µέτρων που έχουν αναγγελθεί και
περιλαµβάνονται στον εφαρµοστικό νόµο, και 300 εκατοµµύρια
από περαιτέρω περικοπές δαπανών. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ευχαριστούµε τον Αντι-
πρόεδρο της Κυβέρνησης και Υπουργό Οικονοµικών κ. Βενιζέλο. 

Κύριε Λαφαζάνη, δεδοµένου ότι θα πάρετε το λόγο µετά, θα
παρακαλούσα να τοποθετηθείτε ενιαίως, για να µη χάνουµε
χρόνο. 

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Δεν θα χάσουµε χρόνο, κύριε
Πρόεδρε. Νοµίζω ότι τα ζητήµατα είναι σοβαρά. 

Αναγνώσατε ότι το παρόν νοµοσχέδιο θα συζητηθεί σε τρεις
συνεδριάσεις…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Αυτό αποφάσισε η Διά-
σκεψη των Προέδρων. 

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Έχετε υπ’ όψιν σας ότι διαφωνή-
σαµε -και διαφωνήσαµε πάρα πολύ ριζικά- στη Διάσκεψη των
Προέδρων για ένα τέτοιο πολυνοµοσχέδιο ειδικού περιεχοµένου
και δεν ξέρω ποιο…

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: Τι θα γίνει τώρα, κύριε Πρόεδρε; 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Σας παρακαλώ! Θέλει

να θέσει τη διαφωνία που ακούσαµε και στη διάσκεψη. 
Ολοκληρώστε, κύριε Λαφαζάνη.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Κοιτάξτε, η Διάσκεψη των Προ-

έδρων δεν είναι το κυρίαρχο όργανο που αποφασίζει. Η Βουλή
αποφασίζει. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Η Βουλή αποφασίζει
εάν χρειαστεί. 

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Εάν προκύπτει, λοιπόν, και δια-
φωνία µέσα στη Διάσκεψη των Προέδρων είναι υποχρέωση του
διαφωνούντος, να θέσει το θέµα στην Ολοµέλεια… 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Βεβαίως. 
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: …και εποµένως, η Ολοµέλεια να

αποφασίσει. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Μα, είναι αυτονόητο.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Επαναλαµβάνω, λοιπόν, ότι λόγω

της κρισιµότητας του νοµοσχεδίου -αυτού του νοµοσχεδίου
όπως είναι, εν πάση περιπτώσει- εµείς θέσαµε το θέµα ότι είναι
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αδιανόητο να συζητηθεί σε τρεις και µόνο συνεδριάσεις. Θεω-
ρούµε ότι αυτό το νοµοσχέδιο χρειάζεται τουλάχιστον πέντε συ-
νεδριάσεις µε άνεση χρόνου, µε ευχέρεια οµιλίας που να δώσει
τη δυνατότητα σε όλους τους συναδέλφους να εκθέσουν τις
απόψεις τους. 

Ταυτόχρονα, κύριε Πρόεδρε, σας επισηµαίνω µία πάγια θέση
µας. Εµείς θεωρούµε απαράδεκτο να γίνεται Ολοµέλεια της Βου-
λής σε µέρες που υπάρχει γενική απεργία και ταυτόχρονα…

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ: Μα, τώρα για όνοµα του θεού
δεν είναι διαδικαστικό αυτό. 

(Θόρυβος στην Αίθουσα)
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Να µη χρησιµοποιείτε τέτοιες εκ-

φράσεις…
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Παρακαλώ, κύριοι συ-

νάδελφοι. Εδώ στο Προεδρείο να απευθύνεστε. 
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, αντί να κάνετε

παρατήρηση σε εµένα, έπρεπε να κάνετε παρατήρηση στους συ-
ναδέλφους.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Μα, κάνω παρατήρηση
στους συναδέλφους και βλέπετε ότι …

(Θόρυβος στην Αίθουσα)
Παρακαλώ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι! 
Ολοκληρώστε παρακαλώ, κύριε Λαφαζάνη.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Επαναφέρω, λοιπόν, τη θέση

µας ότι είναι απαράδεκτο να γίνεται Ολοµέλεια της Βουλής σε
µέρες γενικής απεργίας και όταν ακόµα υπάρχουν στάσεις των
εργαζοµένων στη Βουλή. 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ: Υπάρχει προσωπικό ασφαλείας. 
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: Είναι εργαζόµενοι. 
ΙΩΑΝΝΗΣ ΤΡΑΓΑΚΗΣ: Δεν υπάρχουν απεργοσπάστες. Υπάρ-

χει προσωπικό ασφαλείας. 
(Θόρυβος στην Αίθουσα) 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Παρακαλώ, κυρίες και
κύριοι συνάδελφοι. Ησυχία! 

Ολοκληρώστε, παρακαλώ, κύριε Λαφαζάνη. 
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Ευχαριστώ για την ευγενή καλο-

σύνη τούς συναδέλφους που ακούνε όλες τις απόψεις. Σας ευ-
χαριστώ πάρα πολύ. 

Κλείνω, λοιπόν, λέγοντας ότι είναι διπλά απαράδεκτο, διότι,
όπως γνωρίζετε κύριε Πρόεδρε, έχουµε στάση των εργαζοµένων
στη Βουλή. Δηλαδή, θα κάνουν στάση εργασίας οι εργαζόµενοι
στη Βουλή και εµείς θα εµφανιζόµαστε ότι κάνουµε Ολοµέλεια
µε ποιους εργαζόµενους; Με απεργοσπάστες; Λυπάµαι πάρα
πολύ. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Λοιπόν, δεν λειτουργεί
µε απεργοσπάστες η Βουλή αλλά µε προσωπικό ασφαλείας. 

(Θόρυβος στην Αίθουσα) 
Παρακαλώ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι. Καταγράφεται η δια-

φωνία που έθεσε ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΣΥΡΙΖΑ.
Το λόγο έχει ο εισηγητής της Πλειοψηφίας κ. Ευστάθιος Κου-

τµερίδης.
Με την έναρξη της οµιλίας του κ. Κουτµερίδη µπορείτε να εγ-

γραφείτε µε ηλεκτρονικό τρόπο. Θα ακουστεί αµέσως µε την
έναρξη ένα ηχητικό σήµα.

(Θόρυβος στην Αίθουσα) 
Παρακαλώ, ησυχία! 
Ορίστε, κύριε Κουτµερίδη, έχετε το λόγο.
ΕΥΣΤΑΘΙΟΣ ΚΟΥΤΜΕΡΙΔΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κύριοι συνάδελφοι, µπο-

ρείτε να εγγράφεστε τώρα.
ΕΥΣΤΑΘΙΟΣ ΚΟΥΤΜΕΡΙΔΗΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,

ιστορικές κοινοβουλευτικές διαδικασίες σήµερα µε την κορύ-
φωση της συζήτησης του µεσοπρόθεσµου πλαισίου δηµοσιονο-
µικής στρατηγικής. Καλούµαστε σήµερα πολιτικά κόµµατα,
πολιτικά πρόσωπα µε όρους εθνικής ευθύνης, να πάρουµε ιστο-
ρικές αποφάσεις για την προοπτική και το µέλλον της πατρίδας
µας. 

Σήµερα όσο ποτέ άλλοτε κρίνεται απαραίτητο να ξεφύγουµε
από την αριθµητική πολιτική ή, αν θέλετε, από την απαρίθµηση
…

(Θόρυβος στην Αίθουσα) 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Παρακαλώ, κύριοι συνά-
δελφοι. Οι πάντες οµιλείτε. Υπάρχει µία νευρικότητα που πρέπει
να σταµατήσει, για να ακουστεί ο εισηγητής. Σας παρακαλώ!

Συνεχίστε, κύριε Κουτµερίδη. 
ΕΥΣΤΑΘΙΟΣ ΚΟΥΤΜΕΡΙΔΗΣ: Συναδέλφισσες και συνάδελφοι,

επαναλαµβάνω ότι σήµερα όσο ποτέ άλλοτε κρίνεται απαραίτητο
να ξεφύγουµε από την αριθµητική πολιτική ή, αν θέλετε, από την
απαρίθµηση των µεγεθών και των οικονοµικών στοιχείων και να
περάσουµε στην πλήρη επαναφορά της κοινωνικής πολιτικής,
στην πολιτική διαχείριση της κρίσης στην ελληνική οικονοµία. Η
πολιτική µετά την αυτοκαταστροφή της είναι και πάλι εδώ.

Η οικονοµική κρίση είναι πρωτίστως πολιτική και έτσι µόνο η
πολιτική µε τους πολιτικούς µπορούν να δώσουν λύση στο αδιέ-
ξοδο. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, από την πρώτη στιγµή θεωρώ
ότι µέσα σε αυτήν τη «µιντιακή δηµοκρατία» που βιώνει η χώρα
µας, δυστυχώς, αναδείχθηκαν µόνο τα φορολογικά µέτρα, δη-
λαδή τα αρνητικά και επιβαρυντικά στοιχεία του µεσοπρόθεσµου
προγράµµατος και δηµιουργήθηκε έτσι στην ελληνική κοινωνία
µια απίστευτη ανασφάλεια και φοροτροµοκρατία. Δυστυχώς δεν
γίνεται λόγος για τις µεγάλες διαρθρωτικές αλλαγές και µεταρ-
ρυθµίσεις που συµπεριλαµβάνονται σε αυτό το µεσοπρόθεσµο
πρόγραµµα δηµοσιονοµικής στρατηγικής. 

Το µεσοπρόθεσµο πρόγραµµα που συζητούµε δεν είναι πανά-
κεια και σε καµµία περίπτωση δεν αποτελεί την ταφόπλακα του
βιοτικού επιπέδου του Έλληνα πολίτη. Είναι ένας δηµοσιονοµι-
κός οδικός χάρτης που πέραν των φορολογικών επιβαρύνσεων
προωθεί αλλαγές και µεταρρυθµίσεις που καθυστέρησαν πολλά
χρόνια και έπρεπε να είχαν γίνει από εµάς τους ίδιους και χωρίς
την πίεση των πιστωτών µας. Αυτές οι διαρθρωτικές αλλαγές και
µεταρρυθµίσεις θα δηµιουργήσουν τις απαραίτητες συνθήκες
για ένα νέο βιώσιµο αναπτυξιακό µοντέλο στη χώρα µας. 

Δυστυχώς, όµως, τα Μέσα Μαζικής Ενηµέρωσης αλλά και οι
προσεγγίσεις των κοµµάτων της Αντιπολίτευσης αρκούνται µόνο
στις φορολογικές επιβαρύνσεις, ενισχύοντας έτσι την κοινωνική
αβεβαιότητα, την ανασφάλεια και προκαλώντας µελαγχολία
στους Έλληνες πολίτες. Σε αυτήν την κρίσιµη περίοδο είναι απα-
ραίτητο οι πολίτες να γνωρίζουν όλη την αλήθεια, να γνωρίζουν
την πραγµατική εικόνα της κατάστασης, στην οποία βρίσκεται
σήµερα η χώρα µας. 

Οι συµπολίτες µας σήµερα είναι θυµωµένοι, είναι πικραµένοι
και αγωνιούν. Αγωνιούν για το αν όλες οι θυσίες που έχουν υπο-
στεί µέχρι σήµερα πιάνουν τόπο. Αγωνιούν αν όλα αυτά τα νέα
µέτρα θα φέρουν κάποια θετικά αποτελέσµατα. 

Εµείς αντιλαµβανόµαστε την αγωνία τους και είµαστε εδώ για
να εκπληρώσουµε τη δύσκολη αποστολή για τη σωτηρία της πα-
τρίδας µας. Ο πρώτος εθνικός στόχος µας είναι να αποφύγουµε
τη χρεοκοπία και τη στάση πληρωµών που, όπως γνωρίζετε, θα
δηµιουργήσει επικίνδυνα προβλήµατα στην ελληνική κοινωνία. 

Η Ελλάδα σήµερα υλοποιεί ένα τεράστιο δανειακό πρόγραµµα
µε τη συµφωνία των εταίρων µας, που για τη συνέχισή του η ψή-
φιση και η υλοποίηση του µεσοπρόθεσµου προγράµµατος απο-
τελεί πρωταρχική προϋπόθεση. Πρέπει να γίνει κατανοητό πως
όλα αυτά τα φορολογικά µέτρα και οι επιβαρύνσεις αποτελούν
αναγκαίο κακό, για να συνεχιστούν οι χρηµατοδοτήσεις του δα-
νειακού προγράµµατος προς τη χώρα µας, ώστε να αποφύγουµε
τη στάση πληρωµών. Πρέπει να γίνει κατανοητό στους πολίτες
πως δεν είχαµε άλλες επιλογές. 

Εµείς αντιλαµβανόµαστε πως ο κάθε πολίτης χωριστά, ο κάθε
άνεργος, ο κάθε νέος, ο κάθε συνταξιούχος, ο κάθε επαγγελµα-
τίας βλέποντας το εισόδηµά του να µειώνεται νιώθει αδικηµένος,
ανασφαλής και αβέβαιος για το µέλλον. Γι’ αυτό πρώτο µέληµα
της Κυβέρνησής µας είναι η αποκατάσταση της ηθικής ισορρο-
πίας των µέτρων, να αισθάνονται οι πολίτες ότι τα µέτρα είναι δί-
καια και επιβαρύνουν αναλογικά όλους. 

Προτεραιότητά µας είναι µετά την ψήφιση του µεσοπρόθε-
σµου να προχωρήσουµε στη θέσπιση ενός νέου εθνικού φορο-
λογικού πλαισίου, το οποίο θα είναι σύγχρονο, σταθερό,
αποτελεσµατικό, αναδιανεµητικό, θα µειώνει τη φοροδιαφυγή και
θα δηµιουργεί ευνοϊκές συνθήκες για µια βιώσιµη ανάπτυξη στη
χώρα µας. 
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Το µεσοπρόθεσµο πρόγραµµα αποτελεί το βασικό στοιχείο
µιας διαφορετικής δηµοσιονοµικής φιλοσοφίας για τα οικονοµικά
στοιχεία της χώρας µας. Είναι το πρώτο βήµα για τη µετάβαση
σε πολυετείς προϋπολογισµούς, καθώς συµβάλλει στην εµπέ-
δωση της έννοιας του πολυετούς προγραµµατισµού των οικονο-
µικών του δηµοσίου, µε σκοπό να συνδεθεί η πρόβλεψη µε το
αποτέλεσµα, ώστε να περιοριστούν οι αποκλίσεις.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το µεσοπρόθεσµο πρόγραµµα
αποτελείται από δύο µέρη. Το πρώτο περιέχει τα επώδυνα φο-
ρολογικά µέτρα, αλλά δυστυχώς είναι αναγκαία και το δεύτερο
περιέχει τις αλλαγές και µεταρρυθµίσεις οι οποίες είναι απαραί-
τητες. 

Αναλύοντας τα φορολογικά µέτρα που θεσπίζονται µε το µε-
σοπρόθεσµο πρόγραµµα πρέπει να δούµε ποιος είναι ο στόχος
µας. Ο κύριος στόχος µας είναι η µεγαλύτερη δυνατή αύξηση
των εσόδων, σύµφωνα και µε τις δεσµεύσεις µας απέναντι στους
πιστωτές µας, περιορίζοντας όσο το δυνατόν περισσότερο τις
κοινωνικές αδικίες.

Όπως γνωρίζετε, αναζητούµε 5,6 δισεκατοµµύρια ευρώ. Επί
µέρες γίνονται συζητήσεις και διαβουλεύσεις. Τόσο η προηγού-
µενη ηγεσία του Υπουργείου Οικονοµικών όσο και η νέα ηγεσία
βρίσκονται καθηµερινά σε µαραθώνιες διαπραγµατεύσεις µε την
τρόικα, µε υπηρεσιακούς παράγοντες, αλλά και µε αρµόδια όρ-
γανα του ΠΑΣΟΚ, την Κοινοβουλευτική Οµάδα, το ΚΤΕ Οικονο-
µικών για την εξεύρεση των πιο ανώδυνων λύσεων. Είµαστε
παράλληλα ανοικτοί σε όλα τα κόµµατα για οποιαδήποτε πρό-
ταση κατατεθεί και είναι εφαρµόσιµη, ρεαλιστική, τεκµηριωµένη
και κοστολογηµένη. 

Τα φορολογικά µέτρα που προτείνουµε είναι συγκεκριµένα,
στοχευµένα και εξυπηρετούν στη συγκεκριµένη περίοδο τις υπο-
χρεώσεις µας απέναντι στους δανειστές µας, ότι η Ελλάδα θα
υλοποιήσει τις δεσµεύσεις της για να συνεχιστεί το δανειακό
πρόγραµµα προς τη χώρα µας και να αποφύγουµε τη χρεοκοπία. 

Πήραµε την πολύ δύσκολη απόφαση να µειώσουµε το αφορο-
λόγητο όριο από τις 12.000 ευρώ στις 8.000 ευρώ. Και για τα ει-
σοδήµατα από τις 8.000 έως τις 12.000 επιβάλλουµε έναν
συντελεστή φορολόγησης 10%. Εξαιρούνται από αυτήν τη ρύθ-
µιση τα άτοµα µε ειδικές ανάγκες, οι νέοι έως τριάντα χρονών
και οι συνταξιούχοι άνω των εξήντα πέντε χρονών. 

(Θόρυβος στην Αίθουσα)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Παρακαλώ, ησυχία!
ΕΥΣΤΑΘΙΟΣ ΚΟΥΤΜΕΡΙΔΗΣ: Αυτές οι εξαιρέσεις περιλαµβά-

νουν περίπου το 50% των φορολογουµένων, δηλαδή εξακόσιες
χιλιάδες φορολογούµενους σε σύνολο περίπου ενός εκατοµµυ-
ρίου τριακοσίων χιλιάδων φορολογουµένων. Η ρύθµιση αυτή
αφορά όλους: µισθωτούς, συνταξιούχους, επιτηδευµατίες και
ελεύθερους επαγγελµατίες. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, προχωρήσαµε σε αυτή τη ρύθ-
µιση γιατί από τα 100 δισεκατοµµύρια εισοδήµατα που παράγο-
νται στη χώρα µας, φορολογούνται µόνο τα 30 δισεκατοµµύρια
και εισπράττονται περίπου 9 δισεκατοµµύρια ευρώ, δηλαδή συ-
ντελεστής φορολόγησης περίπου 10%, και τα 70 δισεκατοµµύρια
ευρώ δεν φορολογούνται.

Επιπλέον, η Ελλάδα έχει από τα υψηλότερα αφορολόγητα
όρια στην Ευρωπαϊκή Ένωση, δηλαδή τα 12 χιλιάδες ευρώ που
ήταν προηγουµένως, ενώ στην Ευρωπαϊκή Ένωση το αφορολό-
γητο όριο κυµαίνεται περίπου στις 8 χιλιάδες ευρώ. 

Προχωρήσαµε σε αυτήν τη µείωση του αφορολογήτου ορίου
γιατί είχαµε να επιλέξουµε µεταξύ αυτού του µέτρου και της εξί-
σωσης του φόρου πετρελαίου θέρµανσης και κίνησης. Όπως
γνωρίζετε, η θεσµοθέτησή του αναστέλλεται, γιατί έπρεπε
πρώτα να προχωρήσουµε στη δηµιουργία συγκεκριµένων ελε-
γκτικών µηχανισµών και εκσυγχρονισµού των υπηρεσιών για την
πάταξη του παραεµπορίου και της φοροδιαφυγής στα υγρά καύ-
σιµα.

Επιπλέον, το µέτρο της εξίσωσης πρέπει να εφαρµοστεί, αφού
πρώτα προβλεφθεί ένα συγκεκριµένο ανταποδοτικό ποσό, τόσο
για τους αγρότες µας, όσο και για τις βόρειες και ορεινές περιο-
χές µε µακρά χειµερινή περίοδο. Αυτό που θεσµοθετούµε σή-
µερα είναι η αύξηση του πετρελαίου θέρµανσης κατά 5 λεπτά,
δηλαδή από τα 21 στα 60 ευρώ το χιλιόλιτρο και καθιερώνουµε

την εξίσωση του φόρου για τις επιχειρήσεις. 
Καθιερώνεται έκτακτη εισφορά, που ονοµάζεται εισφορά αλ-

ληλεγγύης, για όλους τους φορολογουµένους και επιβάλλεται
µε έναν προοδευτικό τρόπο, δηλαδή για εισοδήµατα από 12 χι-
λιάδες έως 20 χιλιάδες ο συντελεστής είναι 1%. Από 20.001 έως
50.000 ο συντελεστής είναι 2%. Από 50.001 έως 100.000 εισό-
δηµα ο συντελεστής είναι 3% και για εισοδήµατα άνω των
100.000 ευρώ ο συντελεστής είναι 4%.

Επιπλέον, επιβάλλεται συντελεστής φορολόγησης 5% για τα
εισοδήµατα όλων των αιρετών, ξεκινώντας πρώτα από εµάς τους
Βουλευτές, τους περιφερειάρχες, τους δηµάρχους αλλά και
τους διοικητές των οργανισµών.

Βεβαίως, κύριε Υπουργέ, µας είπατε ότι θα κάνετε και τις απα-
ραίτητες διορθώσεις για να αρθούν ορισµένες πραγµατικά εµ-
φανείς αδικίες.

Καθιερώνεται ένα τέλος επιτηδεύµατος για τους επιτηδευµα-
τίες και τους ελεύθερους επαγγελµατίες, το οποίο µεσοσταθµικά
θα είναι περίπου 300 ευρώ το χρόνο και δεν θα συµψηφίζεται µε
τη φορολογική υποχρέωση του φορολογουµένου. Αυτό το τέλος
επιτηδεύµατος θα επιβάλλεται µετά το πέµπτο έτος άσκησης της
δραστηριότητάς τους.

Προχωρούµε στην αύξηση των τεκµηρίων διαβίωσης από 30%
έως 60% και πλέον, για να πατάξουµε τα φαινόµενα όπου πρό-
σωπα διάγουν πολυτελή βίο και παρουσιάζουν φτωχές φορολο-
γικές δηλώσεις. Σχετικά µε το φόρο µεγάλης ακίνητης πε-
ριουσίας προχωρήσαµε στη µείωση του αφορολογήτου ορίου
από τις 400.000 ευρώ στις 200.000 ευρώ αντικειµενική αξία ανά
φορολογούµενο.

Κύριε Υπουργέ, πέρα από τα φορολογικά µέτρα, που είναι
πραγµατικά εισπρακτικού χαρακτήρα και εξυπηρετούν τις ανά-
γκες της χώρας µας τη συγκεκριµένη περίοδο, πρέπει να προ-
χωρήσουµε στην ψήφιση ενός νέου φορολογικού νόµου µε
καθαρά αναπτυξιακούς προσανατολισµούς. Πρέπει να προχω-
ρήσουµε στις συγχωνεύσεις, καταργήσεις και τον εκσυγχρονι-
σµό των Δηµοσίων Οικονοµικών Υπηρεσιών, να δηµιουργηθούν
σύγχρονες ελεγκτικές και εισπρακτικές υπηρεσίες για την πά-
ταξη της φοροδιαφυγής. Η πάταξη της φοροδιαφυγής πρέπει να
γίνει για όλους µας εθνική υπόθεση, να εµπεδώσουµε τη φορο-
λογική συνείδηση από τα παιδικά χρόνια ακόµα, να αλλάξουµε
το θεσµικό πλαίσιο και να γίνει η φοροδιαφυγή η χειρότερη πα-
ραβίαση ενός κράτους δικαίου και να τιµωρούνται οι φοροφυγά-
δες παραδειγµατικά.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µε το µεσοπρόθεσµο πρό-
γραµµα προχωρούµε σε αποκρατικοποιήσεις και στην αξιοποί-
ηση της δηµόσιας περιουσίας. Στοχεύουµε όχι µόνο στο να
µειώσουµε το µεγάλο βάρος του χρέους από τον ελληνικό λαό
αλλά και να διασφαλίσουµε εισροή κεφαλαίων και επενδύσεων.
Μέσω του σχεδιασµού και της υλοποίησης ενός ιδιαίτερα σηµα-
ντικού προγράµµατος αποκρατικοποιήσεων και αξιοποίησης της
ιδιωτικής περιουσίας του ελληνικού δηµοσίου επιχειρείται για
πρώτη φορά στη χώρα µας η καταγραφή και η αξιοποίηση ενός
από τα µεγαλύτερα αλλά και πλέον ανεκµετάλλευτα στοιχεία του
ενεργητικού του κράτους.

Προχωρούµε στην αξιοποίηση της δηµόσιας περιουσίας, που
µέχρι σήµερα µένει προκλητικά, αδικαιολόγητα ανεκµετάλλευτη.
Δηµιουργείται το Ταµείο Αξιοποίησης Ιδιωτικής Περιουσίας του
Δηµοσίου, στο οποίο θα περιέλθουν τα περιουσιακά δικαιώµατα
και όλα τα ιδιωτικά ακίνητα του δηµοσίου που µπορούν να αξιο-
ποιηθούν. Προχωρούµε στην εξυγίανση των ΔΕΚΟ. Επαναξιολο-
γούµε τις ΔΕΚΟ µε µεγάλες ζηµίες που επιβαρύνουν τον κρατικό
προϋπολογισµό και η εξυγίανσή τους είναι επιτακτικής σηµασίας
για τη βιωσιµότητά τους.

Οι Έλληνες πολίτες δικαιούνται να απολαµβάνουν υψηλές
υπηρεσίες από επιχειρήσεις και οργανισµούς που λειτουργούν
στην υπηρεσία του πολίτη και όχι δηµιουργώντας µόνο ελλείµ-
µατα. Ο ρόλος των δηµοσίων επιχειρήσεων και οργανισµών επα-
ναξιολογείται. Εφαρµόζονται σχέδια αναδιάρθρωσης σε όλες τις
δηµόσιες επιχειρήσεις, ξεκινώντας από τις πλέον ελλειµµατικές.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Θα ήθελα δύο-τρία λεπτά, κύριε Πρόεδρε, σας παρακαλώ.
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Παρακαλώ.
ΕΥΣΤΑΘΙΟΣ ΚΟΥΤΜΕΡΙΔΗΣ: Μειώνεται το προσωπικό στις

δηµόσιες επιχειρήσεις και οργανισµούς και µεταφέρεται σε το-
µείς του δηµοσίου που έχουν µεγαλύτερη ανάγκη µέσα από δια-
δικασίες αξιολόγησης του ΑΣΕΠ. Προωθούνται αλλαγές και
µεταρρυθµίσεις στο κράτος για ένα σύγχρονο αποτελεσµατικό
κράτος που υπηρετεί πρώτα τον Έλληνα πολίτη.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το µεσοπρόθεσµο πλαίσιο δη-
µοσιονοµικής στρατηγικής είναι ο αναγκαίος δρόµος, είναι ο δη-
µοσιονοµικός χάρτης για να βγούµε από αυτήν την πολυεπίπεδη
κρίση που βιώνει η χώρα µας.

Πρέπει να προχωρήσουµε µπροστά. Δεν φτάνει απλώς να απο-
φύγουµε σήµερα τη χρεοκοπία. Πρέπει να δηµιουργήσουµε οι-
κονοµική άνθιση και ανάπτυξη σ’ αυτόν τον τόπο για να φέρουµε
ξανά την ελπίδα και την αισιοδοξία στα µάτια των συµπολιτών
µας. 

Κύριε Υπουργέ, είναι γεγονός ότι και µε τη νέα Κυβέρνηση και
µε την παρουσία σας στο Υπουργείο Οικονοµικών δηµιουργή-
θηκε στην ελληνική κοινωνία ένα ψυχολογικό απόθεµα, µία υπε-
ραξία στους Έλληνες πολίτες. Πρέπει πραγµατικά να κεφαλο-
ποιήσουµε αυτό το απόθεµα αισιοδοξίας για να δηµιουργηθούν
αυτοεκπληρούµενες προφητείες, ότι µπορούµε να αλλάξουµε
την οικονοµική κατάσταση της χώρας µας. Η οικονοµική κρίση
είναι πρωτίστως πολιτική και µε πολιτικές παρεµβάσεις της Κυ-
βέρνησης και των εταίρων µας στην Ευρωπαϊκή Ένωση µπορεί
να δοθεί µία οριστική λύση στην κρίση χρέους που αντιµετωπίζει
η χώρα µας. 

Οι πολίτες έχουν κουραστεί να ακούνε για ελλείµµατα, για
χρέη, για ποσοστά, ΑΕΠ, για απρόσωπα νούµερα. Οι πολίτες ζη-
τούν εδώ και τώρα πολιτικές λύσεις. Έχουν ανάγκη σήµερα πε-
ρισσότερο από ποτέ, να δουν κάποιο φως στην άκρη του τούνελ,
να βρουν κάποιες πηγές ελπίδας και αισιοδοξίας για τους ίδιους
αλλά κυρίως για τα παιδιά τους και τις επόµενες γενεές.

Ήρθε η ώρα, λοιπόν, να αναλάβουµε όλοι τις ευθύνες µας.
Απευθύνοµαι πραγµατικά από το Βήµα της Βουλής σε ολόκληρη
την ελληνική κοινωνία και θέλω να περάσω ένα µήνυµα. Το κε-
ντρικό µήνυµα αυτής της εθνικής προσπάθειας, αν θα πετύχει ή
όχι το µεσοπρόθεσµο πρόγραµµα, αν θα πιάσουν τόπο οι αγώνες
και οι πρωτόγνωρες θυσίες του ελληνικού λαού, είναι ενδογενές.
Εξαρτάται από όλους µας, από εµάς τους Βουλευτές –τους Βου-
λευτές της Συµπολίτευσης, τους Βουλευτές της Αντιπολίτευσης-
και, πρωτίστως, εξαρτάται και από τη συµπεριφορά του δοκιµα-
ζόµενου ελληνικού λαού. 

Άρα στο ερώτηµα «θα τα καταφέρουµε;» η απάντηση είναι ότι
από εµάς εξαρτάται. Κατανοώ απόλυτα τις δυσκολίες του ελλη-
νικού λαού και ίσως και την αγανάκτησή του. 

Υπάρχει, όµως, συναδέλφισσες και συνάδελφοι, ασύµµετρη
πληροφόρηση. Οι συµπολίτες µας σήµερα, βιώνοντας καθηµε-
ρινά τον δικό τους προσωπικό καθηµερινό αγώνα, είναι λογικό
να µη γνωρίζουν και να µην αναλύουν λεπτοµερώς τη µακροοι-
κονοµική και δηµοσιονοµική κατάσταση της χώρας µας. Αυτό
είναι δική µας δουλειά.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει επανειληµµένα το κουδούνι λήξεως
του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή) 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Παρακαλώ, κύριε Κου-
τµερίδη, να ολοκληρώσετε.

ΕΥΣΤΑΘΙΟΣ ΚΟΥΤΜΕΡΙΔΗΣ: Τελειώνω σε ένα λεπτό, κύριε
Πρόεδρε.

Γι’ αυτό σας ζητώ σήµερα να µας πιστέψετε ότι δεν θέλουµε
να πάρουµε αυτά τα µέτρα, ότι κάτω από αυτές τις σκληρές διε-
θνείς συνθήκες αυτός είναι ο µόνος δρόµος που µας έµεινε να
επιλέξουµε. 

Σας ζητώ να µας εµπιστευθείτε και να στείλουµε ένα ηχηρό
µήνυµα εθνικής ενότητας στα διεθνή µέσα: ότι η Ελλάδα είναι
ενωµένη σ’ αυτήν τη δύσκολη στιγµή, ότι οι Έλληνες όλοι µαζί
θα τα καταφέρουµε.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, εισηγούµαι αυτό το µεσοπρό-
θεσµο πρόγραµµα δηµοσιονοµικής στρατηγικής όχι γιατί είµαι
κοινωνικά ανάλγητος, όχι γιατί έχω άγνοια κινδύνου και όχι γιατί
είµαι πολιτικός αυτόχειρας, αλλά το εισηγούµαι µε πόνο ψυχής,
µε αίσθηµα πολιτικής ευθύνης για τη χώρα µας και τους πολίτες

της. Υπηρετώ το καθήκον µου απέναντι στο κόµµα µου, το
ΠΑΣΟΚ, και εκφράζω τη συµπαράσταση µου στον Πρωθυπουργό
της χώρας και στην Κυβέρνησή µας. Είναι ώρες ευθύνης για
όλους µας.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ευχαριστούµε τον ειση-
γητή του ΠΑΣΟΚ τον κ. Στάθη Κουτµερίδη.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα µπορούσα να
έχω το λόγο;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ο Κοινοβουλευτικός Εκ-
πρόσωπος του ΣΥΡΙΖΑ κ. Παναγιώτης Λαφαζάνης έχει το λόγο.

Παρακαλώ, κύριε Λαφαζάνη, επί ποίου θέµατος;
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Υπάρχει, κατά τη γνώµη µας, ένα

πελώριο θέµα συνταγµατικότητας µε το συγκεκριµένο νοµοσχέ-
διο, το οποίο, κύριε Πρόεδρε, θέλω να µου επιτρέψετε για λίγο
να το αναλύσω.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Έχετε το λόγο για ένα
λεπτό να το διατυπώσετε και εφόσον το θέτετε, θα πρέπει να το
θέσετε µε ένα περιληπτικό περιεχόµενο για να σας δώσω µετά
το λόγο, εφαρµόζοντας το άρθρο 100. 

Οπότε, παρακαλώ, στην αρχή διατυπώστε δι’ ολίγον την
άποψή σας, ώστε να πάρετε το λόγο µετά, για ένα πεντάλεπτο.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Κοιτάξτε, αυτό το νοµοσχέδιο
που έχουµε…

ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ (Αντιπρόεδρος της Κυβέρνησης
και Υπουργός Οικονοµικών): Κύριε Πρόεδρε, µπορώ να έχω το
λόγο;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ορίστε, κύριε Υπουργέ.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ (Αντιπρόεδρος της Κυβέρνησης

και Υπουργός Οικονοµικών): Ας πάρει το λόγο κατ’ ευθείαν για
να το αναπτύξει.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ωραία. Τότε αρχίζει το
πεντάλεπτο του κ. Λαφαζάνη. 

Κύριε Λαφαζάνη, θέτετε θέµα αντισυνταγµατικότητας. 
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Ναι. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Εφαρµόζουµε το άρθρο

100 του Κανονισµού. Έχετε το λόγο ως λέγων.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, όσα χρόνια είµαι

στη Βουλή -αλλά και από παλαιότερους συναδέλφους που ρώ-
τησα- ένα τέτοιο νοµοσχέδιο, µε αυτά τα χαρακτηριστικά, νοµο-
σχέδιο που περιλαµβάνει τα πάντα και τίποτα, δεν έχει εµφα-
νιστεί ξανά σε αυτήν την Αίθουσα. Δεν νοµίζω ότι υπάρχει ρύθ-
µιση στο Σύνταγµα ή στον Κανονισµό της Βουλής που να προ-
βλέπει και να προδιαγράφει ρυθµιστικά πλαίσια για ένα τέτοιο
νοµοσχέδιο, ένα νοµοσχέδιο το οποίο δεν περιέχει –κατά την έκ-
θεση και του Γενικού Λογιστηρίου του Κράτους- καµµία απολύ-
τως ρύθµιση κανονιστικού περιεχοµένου. 

Μάλιστα, θα ήθελα να σηµειώσω ότι το Γενικό Λογιστήριο του
Κράτους χαρακτηρίζει στην ουσία εµµέσως πλην σαφώς ως ει-
κονικό το νοµοσχέδιο, όπου για να µπορέσει να εφαρµοστεί κάτι
από αυτά τα γενικά που λέει χρειάζεται να ακολουθήσουν ουσια-
στικοί νόµοι. Δηλαδή τι ψηφίζουµε εµείς; Ένα πλαίσιο γενικό και
αόριστο, ένα πλαίσιο το οποίο επιβάλλουν οι σκοπιµότητες Κυ-
βέρνησης και τρόικας, προκειµένου να ακολουθήσουν –υποτίθε-
ται- ουσιαστικοί νόµοι άγνωστοι σε εµάς, που υποτίθεται
καλούµαστε να ψηφίσουµε, οι οποίοι θα υλοποιήσουν αυτό το
γενικό και αόριστο νεφέλωµα. 

Θα ήθελα να εξειδικεύσω, κύριε Πρόεδρε, τις παρατηρήσεις
µου σε τρία πολύ συγκεκριµένα σηµεία: 

Το πρώτο σηµείο που θα ήθελα να θίξω, κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, είναι ότι το συγκεκριµένο νοµοσχέδιο –ας το πούµε
έτσι, εν πάση περιπτώσει- αλλάζει ριζικά και επί το χειρότερο για
τον απλό πολίτη τον προϋπολογισµό που ψήφισε η Βουλή για το
2011, ο οποίος είναι νόµος του κράτους.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, πώς δέχεστε να αλλάζει ριζικά
αυτός ο προϋπολογισµός, χωρίς να τηρούνται οι αντίστοιχες συ-
νταγµατικές διατάξεις και οι ρυθµίσεις του Κανονισµού; Αυτό το
οποίο έπρεπε να είχε κάνει αυτήν την ώρα σε αυτήν την Αίθουσα,
αν η Κυβέρνηση ήθελε να αλλάξει ριζικά µάλιστα τον προϋπολο-
γισµό του 2011, όπως παρατηρεί κάθε φορά και το Ελεγκτικό Συ-
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νέδριο, ήταν να φέρει έναν συµπληρωµατικό προϋπολογισµό ή
να τροποποιήσει νοµοθετικά τον υπάρχοντα. Αυτό, όµως, έχει
διαδικασίες που προβλέπονται για αυτήν την περίπτωση και από
τον Κανονισµό της Βουλής και από το Σύνταγµα. Καµµία από
αυτές δεν τηρείται. 

Επιτρέψτε µου να χρησιµοποιήσω την έκφραση «στη ζούλα»
αλλάζουµε τον προϋπολογισµό του 2011 µε γενικές εκφράσεις
και κάνουµε φορολογική και εισοδηµατική επιδροµή µε µια γε-
νική σκούπα, της οποίας το ακριβές περιεχόµενο δεν µπορεί να
προσδιορίσει κανένας. 

Δεύτερη παρατήρηση που θα ήθελα να κάνω, κύριε Πρόεδρε,
που είναι πάρα πολύ ουσιαστική, είναι η εξής: Ποια είναι η εντύ-
πωση στους συναδέλφους; Ότι µπορεί οποιαδήποτε κυβέρνηση
ανά πάσα στιγµή στο όνοµα των πολυετών προϋπολογισµών να
καταθέτει και να ψηφίζει προϋπολογισµό για το 2020, για το
2030, για το 2050; Οι κυβερνήσεις είναι εκλεγµένες µε συγκεκρι-
µένη θητεία, η οποία δεν µπορεί να υπερβαίνει τα τέσσερα χρό-
νια. Πώς είναι δυνατόν αυτή η Κυβέρνηση, της οποίας η θητεία
λήγει το 2013, να παραβιάζει κατάφωρα αυτές τις θεµελιώδεις
συνταγµατικές διατάξεις και να καταθέτει πολυετείς προϋπολο-
γισµούς για ψήφιση µέχρι το 2015, όταν ακόµα και η πρόβλεψη
του Συντάγµατος είναι το πολύ για διετή προϋπολογισµό στο
άρθρο 79, παράγραφος 6, αν δεν κάνω λάθος;

Τέλος, κύριε Πρόεδρε, είναι δυνατόν να µιλάµε για πολυετείς
προϋπολογισµούς, δηλαδή για αλλαγή προϋπολογισµού 2011,
προϋπολογισµού 2012, 2013, 2014, 2015 και να συζητούνται
αυτά µε διαδικασίες εξπρές, µε διαδικασίες που δεν προβλέπο-
νται από τον Κανονισµό, δεν προβλέπονται από το Σύνταγµα,
παρά µόνο σε ένα νοµοθέτηµα που ψηφίστηκε πρόσφατα, το
οποίο, όµως, δεν υπακούει στις συνταγµατικές διατάξεις, ένα νο-
µοθέτηµα το οποίο έγινε µόνο και µόνο για να εξυπηρετήσει τις
επιθυµίες της τρόικας για πολυετείς προϋπολογισµούς, χωρίς να
λαµβάνει υπ’ όψιν το Σύνταγµα και τον Κανονισµό της Βουλής; 

Τέτοιου είδους διαδικασίες, λοιπόν, για πολυετείς προϋπολο-
γισµούς είναι άκυρες! Είναι παράνοµες! Είναι αντισυνταγµατικές!
Θα έπρεπε να κατατεθούν ένας προς ένας αυτοί οι προϋπολογι-
σµοί, αν ήθελε η Κυβέρνηση να τους συζητήσει και να συζητη-
θούν µε διαδικασίες προβλεπτές και όχι πέραν, βεβαίως, των
ορίων της θητείας αυτής της Κυβέρνησης!

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Κύριε Πρόεδρε, κλείνοντας θα ήθελα να πω το εξής: Πιστεύω
ότι αυτό το µεσοπρόθεσµο πρόγραµµα, άρθρο 1, όπως το λένε,
στη µόνη λογική που υπακούει είναι «ψεκάστε, σκουπίστε, τελει-
ώστε», ώστε να πάρουµε την ψήφο της Βουλής και από εκεί και
πέρα, µ’ αυτήν τη γενική εξουσιοδότηση, κατά παράβαση του
Κανονισµού και του Συντάγµατος, να κάνουµε εφαρµοστικούς
νόµους, όποιους θέλουµε και όπως θέλουµε και να κάνουµε ό,τι
θέλουµε!

Όµως, αυτές οι διαδικασίες δεν είναι διαδικασίες που συνά-
δουν µε µία Βουλή η οποία θέλει να προασπίσει πρώτα απ’ όλα
το κύρος και τη δυνατότητά της να απευθύνεται µ’ αυτό το κύρος
σε όλη την κοινωνία.

Σας ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ευχαριστούµε τον Κοι-
νοβουλευτικό Εκπρόσωπο του ΣΥΡΙΖΑ, ο οποίος ανέπτυξε τους
λόγους για τους οποίους θέτει θέµα αντισυνταγµατικότητας.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, πριν δώσω το λόγο στον αντι-
λέγοντα, θα ήθελα να κάνω µία ανακοίνωση προς το Σώµα.

Οι Υπουργοί Οικονοµικών, Διοικητικής Μεταρρύθµισης και
Ηλεκτρονικής Διακυβέρνησης, Περιβάλλοντος, Ενέργειας και
Κλιµατικής Αλλαγής, Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης,
Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης και Πολιτισµού και Τουρι-
σµού, κατέθεσαν σχέδιο νόµου: «Επείγοντα Μέτρα Εφαρµογής
Μεσοπρόθεσµου Πλαισίου Δηµοσιονοµικής Στρατηγικής 2012-
2015».

Το ως άνω σχέδιο νόµου έχει χαρακτηριστεί από την Κυβέρ-
νηση ως κατεπείγον.

Παραπέµπεται στην αρµόδια Διαρκή Επιτροπή.
Το λόγο έχει τώρα ο αντιλέγων Βουλευτής Α’ Πειραιώς του

ΠΑΣΟΚ και Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΠΑΣΟΚ, κ. Εµ-
µανουήλ Μπεντενιώτης.

Ορίστε, κύριε Μπεντενιώτη, έχετε το λόγο.
ΜΑΝΩΛΗΣ ΜΠΕΝΤΕΝΙΩΤΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύ-

ριοι συνάδελφοι, η περιφραστική ανάπτυξη που επιχειρήθηκε
από το ΣΥΡΙΖΑ δεν τεκµηρίωσε την πρόταση. Και αυτό γιατί µε
το σχέδιο νόµου για το µεσοπρόθεσµο πλαίσιο δηµοσιονοµικής
στρατηγικής 2012-2015 που έχει συνταχθεί από την Κυβέρνηση,
αλλά και από όλα τα συναρµόδια Υπουργεία, καλύπτεται η υπο-
χρέωση που απορρέει από το ν.3871/2010 που ψηφίστηκε από
τη Βουλή. Αποτελεί δε αυτό το µεσοπρόθεσµο πλαίσιο δηµοσιο-
νοµικής στρατηγικής δέσµευση της Κυβέρνησης, για τη συνέχιση
του προγράµµατος στήριξης της ελληνικής οικονοµίας αλλά και
την οριστική βιώσιµη επίλυση του δηµοσιονοµικού προβλήµατος.
Όµως, περαιτέρω, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, επιδιώκεται να
στηριχθεί η σταδιακή ανάπτυξη µε την οποία θα προωθηθεί η
απασχόληση, αλλά και ένα κοινωνικό συµβόλαιο, για τη σιγουριά
στη ζωή και για την αξιοπρέπεια στα γηρατειά. 

Αναµφίβολα, το νοµοσχέδιο κινείται µέσα στα πλαίσια της συ-
νταγµατικής επιταγής. Αναντίρρητα, το νοµοσχέδιο δεν παρα-
βιάζει κανένα συνταγµατικό κανόνα. Αφού οι διατάξεις, µάλιστα,
του πρώτου κεφαλαίου, αναφέρονται στις µακροοικονοµικές εξε-
λίξεις, στις παραδοχές και στις εκτιµήσεις του στελεχικού δυνα-
µικού, του δηµόσιου τοµέα. Αναφέρονται στο έλλειµµα και το
χρέος της κεντρικής και της γενικής κυβέρνησης αλλά και στους
δηµοσιονοµικούς στόχους των προτεινοµένων παρεµβάσεων.

Στο δεύτερο κεφάλαιο εκτίθενται οι προτεινόµενες παρεµβά-
σεις και αποκρατικοποιήσεις αλλά και οι εκτιµήσεις για τις επι-
πτώσεις, απ’ αυτές τις αποκρατικοποιήσεις. 

Στο τρίτο κεφάλαιο περιλαµβάνεται η διαβεβαίωση ότι η λογι-
στική απεικόνιση των δηµοσιονοµικών δεικτών ακολουθεί το ευ-
ρωπαϊκό σύστηµα.

Έτσι, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, από κανένα στοιχείο δεν
µπορεί να τεκµηριωθεί αντισυνταγµατικότητα, αφού οι διατάξεις
δεν παραβιάζουν κανένα συνταγµατικό κανόνα.

Σας ευχαριστώ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ο Κοινοβουλευτικός Εκ-
πρόσωπος της Νέας Δηµοκρατίας κ. Εµµανουήλ Κεφαλογιάννης
έχει το λόγο.

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόε-
δρε. 

Η Νέα Δηµοκρατία δεν θέτει θέµα αντισυνταγµατικότητας. Το
πρόβληµα δεν είναι νοµικό, είναι βαθύτατα πολιτικό. Κι αν δηµι-
ουργήθηκε θέµα αντισυνταγµατικότητας, οφείλεται στην σπουδή
της Κυβέρνησης και του παριστάµενου Υπουργού να ψηφίσει
αυτό το νοµοσχέδιο ως ένα ενιαίο, δηλαδή µε τη διαδικασία ψή-
φισης του προϋπολογισµού.

Δεν είναι νόµος, δεν πρόκειται περί πενίας ενός µορφώµατος,
µίας ιδέας για να περάσει αυτό το νοµοθέτηµα η Κυβέρνηση
στην πλειοψηφία της Βουλής. Για εµάς είναι θέµα ουσίας. Την
ουσία θέλουµε να συζητήσουµε σήµερα εδώ στη Βουλή. Και αν
τίθεται ένα θέµα συνταγµατικότητας είναι η αντισυνταγµατικό-
τητα των φορολογικών µέτρων, της φοροεπιδροµής, την οποία
η Κυβέρνηση υιοθετεί και προτείνει στη Βουλή µέσα από το µε-
σοπρόθεσµο πρόγραµµα και τον εκτελεστικό νόµο, ο οποίος θα
ακολουθήσει. 

Ευχαριστώ κύριε Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ευχαριστούµε τον κ. Κε-
φαλογιάννη. 

Το λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΛΑΟΣ κ.
Αστέριος Ροντούλης. 

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, άκουσα την τοπο-
θέτηση τού κ. Λαφαζάνη. Θα περίµενα να κάνει επίκληση συγκε-
κριµένων άρθρων του Συντάγµατος. Δεν ακούσαµε κάτι τέτοιο. 

Άκουσα, επίσης, τον αντίλογο από τον αξιότιµο Κοινοβουλευ-
τικό Εκπρόσωπο του ΠΑΣΟΚ. Είπε τι περιέχει το νοµοσχέδιο. Δεν
προσπάθησε επί της ουσίας να αντικρούσει. Για µας το πρό-
βληµα δεν είναι η συνταγµατικότητα ή µη. Για µας όλη αυτή η
διαδικασία οδηγεί σε ένα άλλο µείζον πολιτικό θέµα. 
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Ποιο είναι αυτό το θέµα, αγαπητοί συνάδελφοι; Το µεσοπρό-
θεσµο πρόγραµµα είναι η προλείανση του εδάφους για να οδη-
γηθούµε στο µνηµόνιο 2 και σε µία νέα δανειακή σύµβαση. 

Με την ευκαιρία, λοιπόν, αυτής της συζήτησης που γίνεται για
την αντισυνταγµατικότητα, εµείς θέλουµε να θέσουµε δύο συ-
γκεκριµένα ερωτήµατα στον αξιότιµο Υπουργό Οικονοµικών.
Κύριε Υπουργέ, πρέπει να απαντήσετε ξεκάθαρα. 

Η νέα δανειακή σύµβαση που θα έρθει για το νέο δάνειο των
100, 120, 125 δισεκατοµµυρίων ευρώ, θα έρθει προς κύρωση στη
Βουλή των Ελλήνων ή θα ακολουθηθεί το πρότυπο του µνηµο-
νίου 1 και της πρώτης δανειακής συµβάσεως, που ουδέποτε
ήρθε προς κύρωση στη Βουλή των Ελλήνων; 

Θα έχει το δικαίωµα ο Υπουργός να θέτει την υπογραφή τη
δική του, αυτός και µόνο, στη νέα δανειακή σύµβαση ή αναγκα-
στικά θα πρέπει να κυρώνεται το περιεχόµενο της νέας αυτής
δανειακής συµβάσεως από τη Βουλή των Ελλήνων; 

Τέλος, κύριε Υπουργέ, πρέπει να απαντήσετε ξεκάθαρα. Το
µνηµόνιο 2 και η νέα δανειακή σύµβαση θα έρθει στη Βουλή να
ψηφιστεί από εκατόν ογδόντα Βουλευτάς ή θα ακολουθηθεί η
διαδικασία του µνηµονίου 1;

Αυτά τα πράγµατα για µας είναι τα θεµελιώδη, γιατί βλέπουµε
το µεσοπρόθεσµο πρόγραµµα µέσα σε µία µεσοπρόθεσµη δη-
µοσιονοµική οπτική, όπου κοµβικό ρόλο έχει το µνηµόνιο 2 και η
δανειακή σύµβαση 2. 

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, µπορώ να έχω το
λόγο; 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ο κ. Πρωτόπαπας, Κοι-
νοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΠΑΣΟΚ, έχει το λόγο. 

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, ο κ. Μανώλης
Μπεντενιώτης µε τη διαδικασία του αντιλέγοντος ανέπτυξε τις
απόψεις µας για το µη αντισυνταγµατικό και για το απολύτως συ-
νταγµατικό αυτού του νοµοθετήµατος. Δεν έχω κάτι να προ-
σθέσω σε αυτό. 

Θέλω όµως να πω, κύριε Πρόεδρε, ότι απορώ µε τις πολιτικές
τοποθετήσεις που ακούω στην Αίθουσα. 

Θέλω να θυµίσω στους συναδέλφους – γιατί φοβάµαι ότι ορι-
σµένοι έχουν ασθενή µνήµη- ότι το 2010 σε αυτήν εδώ την Αί-
θουσα ψηφίσαµε το νόµο για τη δηµοσιονοµική διαχείριση και
ευθύνη, στην οποία περιλαµβάνεται η έννοια του µεσοπρόθε-
σµου προγράµµατος δηµοσιονοµικής σταθερότητας και το οποίο
εψηφίσθη µάλιστα µε διευρυµένη πλειοψηφία. Το τονίζω αυτό,
µε διευρυµένη πλειοψηφία κι όχι µόνο από τις δικές µας δυνά-
µεις.

Απορώ, λοιπόν, πώς σήµερα εγείρονται ζητήµατα γύρω από
αυτό το θέµα, ανεξάρτητα να διαφωνούµε ή συµφωνούµε πολι-
τικά µε το περιεχόµενό του –αυτό θα έχουµε τη δυνατότητα να
το συζητήσουµε αναλυτικά στη συνέχεια- όταν έχουµε ένα νοµο-
θέτηµα κρίσιµο για την παραπέρα πορεία της χώρας, ένα νοµο-
θέτηµα που επιτέλους θέλει να βάλει µια συνέπεια και σταθε-
ρότητα στη διαχείριση των οικονοµικών της χώρας και να κατο-
χυρώσει τη συµµετοχή µας στην Eυρωζώνη. 

Γι’ αυτούς τους λόγους, θα παρακαλούσαµε να απορριφθεί η
αίτηση αντισυνταγµατικότητας και να προχωρήσουµε τη διαδι-
κασία. 

Σας ευχαριστώ πολύ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Το λόγο έχει ο Κοινο-
βουλευτικός Εκπρόσωπος του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλά-
δας, κ. Παφίλης.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Αναµφίβολα υπάρχουν στοιχεία αντισυνταγµατικότητας.

Όµως, για µας δεν είναι αυτό το κύριο θέµα. Εδώ δεν πρόκειται
για ένα τυχαίο πρόγραµµα, αλλά για ένα πρόγραµµα σφαγείο,
για ένα πρόγραµµα-κόλαση για τους εργαζόµενους, για τη συ-
ντριπτική πλειοψηφία του ελληνικού λαού. Και εκεί πρέπει να συ-
γκεντρωθεί και η προσοχή του ελληνικού λαού, στην πολιτική
καταδίκη. 

Και αυτό που θέλουµε εµείς να πούµε τώρα είναι ότι πρέπει να
νεκρώσει αύριο όλη η Ελλάδα, να κατέβει στους δρόµους ο

λαός, οι εργαζόµενοι, οι αυτοαπασχολούµενοι, η νεολαία, οι γυ-
ναίκες και να καταδικάσουν πολιτικά µε όλους τους τρόπους
αυτό το «σφαγείο», στο οποίο σέρνει κυριολεκτικά η Κυβέρνηση
τον ελληνικό λαό. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ευχαριστούµε τον Κοι-
νοβουλευτικό Εκπρόσωπο του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλά-
δας, κ. Παφίλη. 

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα το
λόγο. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κύριε Παπαδηµούλη, θα
σας δώσω το λόγο κατά παρέκκλιση του Κανονισµού, επειδή
προέρχεστε από το κόµµα που θέτει το ζήτηµα της αντισυνταγ-
µατικότητας. 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, αυτό δεν προ-
βλέπεται από τον Κανονισµό!

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Σας παρακαλώ, κύριοι
συνάδελφοι! Αφού τώρα δέχθηκα την παρέκκλιση! 

Κύριε Παπαδηµούλη, έχετε το λόγο για πέντε λεπτά. 
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Πρόεδρε, ο Κοινοβουλευτικός µας Εκπρόσωπος εξή-

γησε µε συγκεκριµένα επιχειρήµατα πώς στο βωµό µιας σκοπι-
µότητας γίνεται λάστιχο και το Σύνταγµα αλλά και ο Κανονισµός
της Βουλής. Αντίλογος σ’ αυτά δεν υπήρξε. 

Αν κάτι µε εντυπωσιάζει και ζήτησα να πάρω το λόγο είναι η
εξ αντικειµένου συνηγορία στην κυβερνητική πλειοψηφία εκ µέ-
ρους της εκ δεξιών Αντιπολίτευσης, της Νέας Δηµοκρατίας και
του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού. 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ: Αυτό είναι πρωτοφανές!
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ: Κύριε Βενιζέλο, δεν ξέρω τι

είπατε στο τηλέφωνο στον κ. Σαµαρά και στον κ. Καρατζαφέρη,
αλλά φαίνεται ότι έχετε εξασφαλίσει την κατανόησή τους! 

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: Έλεος! 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Το λόγο έχει ο κ. Λαφα-

ζάνης για ένα λεπτό. 
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: Και ο κ. Λαφαζάνης, κύριε Πρόε-

δρε; Γιατί, κύριε Πρόεδρε; 
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ: Δεν υπάρχει λεπτό, κύριε Πρό-

εδρε! 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Δεν υπάρχει, αλλά το

παραχώρησα. 
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ: Θα παραβιάσουµε κάθε έννοια

Κανονισµού, κύριε Πρόεδρε; 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κύριε Λαφαζάνη, έχετε

το λόγο. 
ΙΩΑΝΝΗΣ ΙΩΑΝΝΙΔΗΣ: Δεν θα προλάβουν να µιλήσουν οι

υπόλοιποι, κύριε Πρόεδρε. 
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: Αν είναι, να φύγουµε οι υπόλοιποι,

κύριε Πρόεδρε!
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κύριε Λαφαζάνη, προ-

χωρήστε. 
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι

συνάδελφοι, δεν θα σας κουράσω. Όµως, εγώ ήµουν πολύ συ-
γκεκριµένος και σαφής. Μου είπαν ότι δεν αναφέρθηκα στα
άρθρα που παραβιάστηκαν. Παραβιάστηκαν, λοιπόν, τα άρθρα
70 και 79 παράγραφοι 1-7 του Συντάγµατος και τα άρθρα 84 και
121 έως 123 του Κανονισµού της Βουλής. Όµως, αυτό είναι το
θέµα; Δεν ακούσατε το περιεχόµενο της οµιλίας µου; 

Και λυπάµαι πάρα πολύ, διότι προσπαθείτε να αντιπαραθέσετε
τα θέµατα αντισυνταγµατικότητας µε τα θέµατα ουσίας. Μα, και
τα δύο πάνε µαζί. Η αντισυνταγµατικότητα είναι και ουσία.

Και για τη Νέα Δηµοκρατία, ασφαλώς, δεν µπορώ παρά να επι-
καλεστώ το άρθρο του εξαιρετικού επιστήµονα, πέραν από Βου-
λευτή κ. Προκόπη Παυλόπουλου…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κύριε Λαφαζάνη, µην
επεκτείνεστε! Σας παρακαλώ, ολοκληρώστε! 

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: …την Τρίτη 14 Ιουνίου, όπου σε
ολοσέλιδο άρθρο του…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Να το καταθέσετε στα
Πρακτικά. 

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: …κατακρεουργεί κυριολεκτικά
τη συνταγµατικότητα. 
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(Θόρυβος – διαµαρτυρίες στην Αίθουσα)
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, γίνεται κατά-

χρηση!
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Παρακαλώ, κύριοι συνά-

δελφοι! 
Ευχαριστώ πολύ, κύριε Λαφαζάνη. 
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ: Έτσι µπράβο!
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Δεν τελείωσα, κύριε Πρόεδρε!
ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ: Για ένα λεπτό, κύριε Πρόεδρε! 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Μα, εδόθη το λεπτό.

Πάµε στα δύο τώρα. 
Σας παρακαλώ! Πρέπει όλοι να συµβάλουµε και να µη δυναµι-

τίζουµε τώρα τη διαδικασία. Παρακαλώ, ολοκληρώστε, κύριε Λα-
φαζάνη! 

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Τελείωσα, κύριε Πρόεδρε, αλλά
έλεος! 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ευχαριστώ πολύ. 
Ο Αντιπρόεδρος της Κυβερνήσεως και Υπουργός Οικονοµικών

κ. Ευάγγελος Βενιζέλος, έχει το λόγο. 
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ (Αντιπρόεδρος της Κυβέρνησης

και Υπουργός Οικονοµικών): Κύριε Πρόεδρε, το λιγότερο που
οφείλει η Βουλή των Ελλήνων και όλος ο πολιτικός κόσµος στον
ελληνικό λαό κάτω από τις συνθήκες που ζούµε είναι να είναι ει-
λικρινής, ευθύς και να µην παρασύρεται σε υποκριτική χρήση του
Συντάγµατος και του Κανονισµού της Βουλής. 

Αντιλαµβάνοµαι την πολιτική διαφωνία µε την πολιτική που
ακολουθεί η Κυβέρνηση και που στηρίζει επί της ουσίας, µε απο-
χρώσεις, ένα µεγάλο µέρος της Αντιπολίτευσης. Το αντιλαµβά-
νοµαι αυτό. Όµως, δεν αντιλαµβάνοµαι ένα λεγκαλισµό της
Αριστεράς, µία νοµικιστική άσκηση, η οποία έχει απλώς και µόνο
σκοπό την παρέλκυση της διαδικασίας, γιατί τα επιχειρήµατα επί
της ουσίας κρίνονται δηµοκρατικά, κρίνονται κατά πλειοψηφία. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σας έχω µιλήσει για τον τρόπο
µε τον οποίο ανέλαβα τα καθήκοντά µου. Είπα, όταν παρουσίασα
τα µέτρα στον ελληνικό λαό, ότι ανέλαβα την ευθύνη να ειση-
γηθώ τόσο σκληρά και σε µεγάλο βαθµό άδικα µέτρα, πριν
κλείσω καλά-καλά µια εβδοµάδα στη θέση µου στο Υπουργείο
Οικονοµικών, γιατί έχω πλήρη συνείδηση της πραγµατικότητας,
έχω πλήρη συνείδηση των κινδύνων για τον απλό Έλληνα πολίτη
και το επίπεδο της ζωής του και για τη χώρα συνολικά και επειδή
πρέπει να σταθεροποιήσουµε την κατάσταση, προκειµένου αµέ-
σως µετά, σε σύντοµο χρονικό διάστηµα, µε εντατικές ενέργειες
όλοι µαζί να βελτιώσουµε την κατάσταση αυτή. Πρέπει, όµως,
πρώτα να υπάρχουµε δηµοσιονοµικά, για να µπορέσουµε να βελ-
τιώσουµε την κατάσταση. 

Το πρόβληµα της χώρας δεν είναι συνταγµατικό. Δεν είναι νο-
µικό. Το πρόβληµα της χώρας είναι βαθιά ηθικό, κοινωνικό και
αναπτυξιακό. Πρέπει να ξαναοργανώσουµε τη χώρα. Πρέπει να
της ξαναδώσουµε τον κοινωνικό της ιστό, την ελπίδα της, την
προοπτική της, την αυτοπεποίθησή της, την αξιοπρέπειά της.
Αυτό είναι συνταγµατική επιταγή. Αυτό απορρέει από τις θεµε-
λιώδεις διατάξεις και αρχές, ενός σύγχρονου, δηµοκρατικού κοι-
νοβουλευτικού πολιτεύµατος. Αυτό επιβάλλει το Σύνταγµά µας. 

Είναι δε κρίµα η εξ Αριστερών Αντιπολίτευση, η Κοινοβουλευ-
τική Οµάδα του ΣΥΡΙΖΑ, να έρχεται να διαµαρτυρηθεί, όταν η Κυ-
βέρνηση µε αυτήν τη νοµοθετική της πρωτοβουλία -δηλαδή να
κυρωθεί διά νόµου το µεσοπρόθεσµο πρόγραµµα δηµοσιονοµι-
κής στρατηγικής- έρχεται και ενισχύει τις δηµοσιονοµικές αρµο-
διότητες του Κοινοβουλίου, διότι οι ελάχιστες συνταγµατικές
κατοχυρωµένες δηµοσιονοµικές αρµοδιότητες της Βουλής είναι
η ψήφιση του προϋπολογισµού σε ετήσια βάση, κατά το άρθρο
79 του Συντάγµατος, και η παρακολούθηση της εκτέλεσης του
προϋπολογισµού, µε βάση τις πιο πρόσφατες τροποποιήσεις του
Συντάγµατος και του Κανονισµού. 

Έχει έρθει ένας απλός τυπικός νόµος για τη δηµοσιονοµική
διαχείριση και έχει προβλέψει τους πολυετείς προϋπολογισµούς,
δηλαδή το µεσοπρόθεσµο σχέδιο, το µεσοπρόθεσµο πρό-
γραµµα, που είναι προσχέδια και προβολές των µελλοντικών
προϋπολογισµών που θα εισαχθούν στη Βουλή και θα ψηφιστούν
απ’ αυτήν, σύµφωνα µε το άρθρο 79. 

Πώς λειτουργεί ο κοινοβουλευτικός κύκλος σε σχέση µε τον

ετήσιο προϋπολογισµό; Τι γίνεται, όταν οι εκλογές έπονται της
ηµεροµηνίας ψήφισης του ετήσιου προϋπολογισµού; Η προη-
γούµενη Βουλή δεν ψηφίζει και η προηγούµενη κυβέρνηση δεν
εισηγείται κρατικό προϋπολογισµό και δεν υπάρχει συνέχεια του
κράτους; Δεν υπάρχει θεσµική σοβαρότητα, ώστε να έχουµε και
εξωτερική αξιοπιστία, ως χώρα; Δεν πρέπει να έχουµε καθαρούς
λογαριασµούς µε τους πολίτες, που είναι η πατρίδα µας; Γιατί οι
άνθρωποί µας είναι η πατρίδα µας.

Δεν υπάρχει, λοιπόν, κανένα πρόβληµα σε σχέση µε το άρθρο
79. Το τεκµήριο αρµοδιότητας για όσα θέµατα δεν ρυθµίζονται
ρητά στο Σύνταγµα, σε ένα δηµοκρατικό κοινοβουλευτικό πολί-
τευµα, ανήκει στη Βουλή. Για ό,τι δεν προβλέπεται ρητά και είναι
νέου τύπου διαδικασία, η αρµοδιότητα ανήκει στη Βουλή που
έχει το κατάλοιπο της αρµοδιότητας, το τεκµήριο της αρµοδιό-
τητας. Άρα δεν αρκεί να έχει κανείς αίσθηση της δηµοκρατικής
νοµιµότητας. Πρέπει να έχουµε αίσθηση του δηµοκρατικού, αν
θέλετε, πνεύµατος που διέπει το Σύνταγµά µας. 

Και σε τελευταία ανάλυση, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ας
πούµε τα πράγµατα µε το όνοµά τους. Τι θέλετε να συµβεί; Θέ-
λετε να µην ψηφιστεί εµπρόθεσµα, στο πλαίσιο της πολιτικής
συµφωνίας µε τους εταίρους και δανειστές µας, το µεσοπρόθε-
σµο και ο εφαρµοστικός νόµος, να περάσει άπρακτη η 30η Ιου-
νίου, να πάµε χωρίς τους νόµους στη συνεδρίαση του Eurogroup
την Κυριακή 3 Ιουλίου, να µην πάρει την έγκριση του Eurogroup
η καταβολή της πέµπτης δόσης, να µην µπορέσει το Διεθνές Νο-
µισµατικό Ταµείο στις 8 Ιουλίου να λάβει τη δική του απόφαση
για την εκταµίευση της πέµπτης δόσης και να βρεθούµε µε άδειο
ταµείο. Το άδειο ταµείο δεν είναι άδειο ταµείο του κράτους. Είναι
άδειο ταµείο κάθε νοικοκυριού! 

Η έλλειψη πολιτικής σοβαρότητας, η έλλειψη πολιτικής ευθύ-
νης και η έλλειψη πολιτικής συναίνεσης κοστίζει και κοστίζει
πολύ. Κοστίζει πολιτικά, κοστίζει θεσµικά, κοστίζει δηµοσιονοµικά
και κοστίζει και οικονοµικά στην τσέπη κάθε πολίτη. Γιατί µας
αντιµετωπίζουν µε δυσπιστία, µας επιβάλλουν ασκήσεις συµµόρ-
φωσης και πειθαρχίας και αυτά όλα επιβαρύνουν το εισόδηµα
των συνταξιούχων, τον άνεργο, την κάθε επιχείρηση, το κάθε νοι-
κοκυριό. Η έλλειψη σοβαρότητας της συναίνεσης σηµαίνει λιγό-
τερα λεφτά για τον πολίτη, λιγότερες δουλειές, λιγότερη
ανάπτυξη, καµµία προοπτική. Πρέπει να συνέλθουµε και να σο-
βαρευτούµε, επιτέλους!

Με ρωτάει ο κ. Ροντούλης εκ µέρους του Λαϊκού Ορθόδοξου
Συναγερµού: Τι θα γίνει µε τη νέα δανειακή σύµβαση; Θα έρθει
στη Βουλή και µε πόσες ψήφους; Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,
σας έχω πει ποια είναι η στρατηγική, ποιο είναι το εθνικό σχέδιο.
Είναι πολύ απλό. Τώρα ψηφίζουµε τους δύο βασικούς νόµους,
µεσοπρόθεσµο και εφαρµοστικό. Έχουµε πρόσωπο να εµφανι-
στούµε στο Eurogroup και στο Διεθνές Νοµισµατικό Ταµείο να
πάρουµε την πέµπτη δόση, να καλύψουµε δανειακές ανάγκες
µέχρι τα µέσα Σεπτεµβρίου. Από τώρα έως το αργότερο το τέλος
του καλοκαιριού πρέπει να διαπραγµατευτούµε σοβαρά το νέο
πρόγραµµα µε τους εταίρους µας, µε την Ευρωπαϊκή Επιτροπή,
µε την Ευρωπαϊκή Κεντρική Τράπεζα, µε το Διεθνές Νοµισµατικό
Ταµείο. Πρέπει να διασφαλίσουµε τη βιωσιµότητα του δηµοσίου
χρέους και µε τη συµµετοχή των ιδιωτών διεθνώς, γιατί αλλιώς
δεν µπαίνει πάτος στο βαρέλι των θυσιών του ελληνικού λαού.
Εγώ πρώτος τις ανήγγειλα και τις κατήγγειλα, διότι πρέπει να
φτιάξουµε το ταχύτερο το εθνικό φορολογικό σύστηµα, που µε
τους ίδιους αριθµητικούς στόχους γενικά, θα κάνει τη δίκαιη
εσωτερική κατανοµή µε αναπτυξιακή και κοινωνική ευαισθησία
και προοπτική και µε συναίνεση και µε σύµπραξη όλων.

Πρέπει, λοιπόν, να σταθεροποιηθούµε, να πάρουµε την πέ-
µπτη δόση και να µπούµε στη διαπραγµάτευση για το νέο πρό-
γραµµα. Να η επαναδιαπραγµάτευση! Είναι µπροστά µας. Μας
καλούν σε επαναδιαπραγµάτευση. Και εγώ καλώ την Αντιπολί-
τευση, τη Νέα Δηµοκρατία και όλα τα άλλα κόµµατα: Ελάτε να
διαπραγµατευτούµε µαζί και αφού διαπραγµατευτούµε µαζί, θα
έχουµε και καλύτερο αποτέλεσµα γιατί θα έχουµε µεγαλύτερη
εθνική ισχύ. Και το αποτέλεσµα αυτού του προγράµµατος, που
θα περιλαµβάνει και το νέο εθνικό φορολογικό σύστηµα και τα
αναπτυξιακά µέτρα, που ούτως ή άλλως έχουν γίνει αντιληπτά
από τους φίλους µας έξω ότι πρέπει να προωθηθούν, είναι ότι
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ετοιµάζεται µνηµόνιο ανάπτυξης. Γιατί αντιλαµβάνονται ότι µε
ύφεση, χωρίς θετικούς ρυθµούς, δεν πετυχαίνουµε στόχους και
βιωσιµότητα.

Όλα αυτά µαζί συγκροτούν το νέο πρόγραµµα. Και το νέο πρό-
γραµµα πρέπει να έρθει στη Βουλή πράγµατι υπό συνθήκες ευ-
ρυτάτης συναίνεσης. Γιατί αλλιώς παίζουµε εν ου παικτοίς εδώ.
Κάποιοι είναι τα θύµατα της συγκυρίας και αναλαµβάνουν το κό-
στος προκειµένου οι άλλοι αζηµίως να ασκούν κριτική παίζοντας
µε την ιστορία και την προοπτική του τόπου αυτού.

Δεν είναι το νοµοσχέδιο αντισυνταγµατικό. Αντισυνταγµατικό
είναι ό,τι συνιστά έλλειψη ευθύνης και πατριωτισµού. Εγώ, λοι-
πόν, προβάλλω ένσταση αντισυνταγµατικότητας στη στάση του
ΣΥΡΙΖΑ.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, το λόγο.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ολοκληρώθηκε η διαδι-

κασία.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ (Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθό-

δοξου Συναγερµού): Κύριε Πρόεδρε, το λόγο.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κύριε Πρόεδρε, µίλησε

ο κ. Ροντούλης στο όνοµά σας, σύµφωνα µε τον Κανονισµό. Θα
δεχθώ κατά παρέκκλιση να µιλήσετε για ένα λεπτό. 

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ (Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθό-
δοξου Συναγερµού): Κύριε Πρόεδρε, σε κάθε πράγµα υπάρχει
ο τύπος και η ουσία. Πράγµατι, ο τύπος µε τον οποίο έθεσε τα
πράγµατα ο κ. Λαφαζάνης, ίσως είχε ατέλειες. Παραµένει, όµως,
η ουσία. 

Μιλήσατε για το ηθικό. Ερωτώ: είναι ηθικό να πάει στην Ευ-
ρώπη µία απόφαση µε εκατόν πενήντα µία, εκατόν πενήντα δύο
ψήφους, που βασίζεται σήµερα στο 20% του ελληνικού λαού
κατά τις επανειληµµένες δηµοσκοπήσεις; Και δεν είναι ηθικό και
πιο σωστό και πιο, αν θέλετε, δυναµικό να υπάρχει µια απόφαση
των εκατόν ογδόντα; Επί της ουσίας σας µιλώ, κύριε Υπουργέ.

Ελάτε, λοιπόν, να πάµε στην Ευρώπη µε τη συναίνεση εν τη
πράξει. Γιατί φοβάστε τη συναίνεση εν τη πράξει και λέτε «να
πάµε στον Γιούνκερ στις 3 του µηνός» ή «να, να, να»; Τώρα,
φέρτε µε εκατόν ογδόντα ψήφους, να διαπιστώσουµε αν έχετε
την ευρυτάτη ή την ευρυτέρα συναίνεση.

Δεν πρέπει να διαφεύγει κανενός η προσοχή ότι λειτουργούµε
πλέον κάτω από ακραία εκβιαστικά διλήµµατα. Ακούγονται πράγ-
µατα φοβερά. Δεν είναι ελεύθερες οι νοηµατικές διαδροµές των
Βουλευτών. Είναι σκιασµένες, φοβισµένες και δεν ξέρω εν τέλει
και πόσο νοµιµοποιείται αύριο το Κοινοβούλιο να πάρει µία ψήφο
από επιστράτευση, γιατί περί αυτού πρόκειται. 

Αυτήν τη στιγµή, κύριε Υπουργέ και εσείς µε τον τρόπο µε τον
οποίο αναδείξατε το θέµα -που θα έλεγα ότι για πρώτη φορά στα
δεκαοκτώ χρόνια της κοινής µας κοινοβουλευτικής πορείας σας
έχω δει σ’ αυτά τα όρια- σηµαίνει ότι δεν κραδαίνετε την επιχει-
ρηµατολογία, αλλά τον φόβο. Και πολλά απ’ αυτά που είπατε, τα
είπατε στη νύφη για να τα ακούει η πεθερά!

Άρα, τους Βουλευτές, αυτούς τουλάχιστον που ανήκουν στο
δικό σας κόµµα, σήµερα για άλλη µια φορά, λίγο πριν οµιλήσουν,
τους έχετε κάτω από τη δουλεία της φοβίας. Πολύ φοβούµαι ότι
όταν έτσι προσπαθείτε να πάρετε αποτέλεσµα, θα πάρετε ένα
αποτέλεσµα, το οποίο θα υπόκεινται σε δουλεία.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ (Αντιπρόεδρος της Κυβέρνησης

και Υπουργός Οικονοµικών): Κύριε Πρόεδρε, το λόγο.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ο Αντιπρόεδρος της Κυ-

βέρνησης και Υπουργός Οικονοµικών έχει το λόγο.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ (Αντιπρόεδρος της Κυβέρνησης

και Υπουργός Οικονοµικών): Κύριε Πρόεδρε του Λαϊκού Ορθό-
δοξου Συναγερµού, πιστεύω βαθιά ότι κάθε Βουλευτής, είτε ανή-
κει στο κόµµα της Πλειοψηφίας είτε ανήκει στα κόµµατα της
Αντιπολίτευσης, έχει τον ίδιο πατριωτισµό και την ίδια αίσθηση
ευθύνης µε αυτήν που έχουµε εµείς, τα µέλη της Κυβέρνησης.
Όπως ακριβώς νιώθω εγώ που χειρίζοµαι αυτή τη στιγµή επί του
πεδίου τα ζητήµατα αυτά, ο Πρωθυπουργός πρωτίστως που δια-
πραγµατεύεται στο υψηλότερο επίπεδο και όλοι εµείς, τα µέλη
του Υπουργικού Συµβουλίου, την ίδια αίσθηση έχει ή πρέπει να
έχει και ο κάθε Βουλευτής. Δεν χρειάζεται ούτε παροτρύνσεις

ούτε προστασία ούτε υποδείξεις. Έχει συνείδηση, αίσθηση της
πραγµατικότητας, κουβαλάει –γιατί κουβαλάµε όλοι- έναν
«σταυρό» δηµοκρατικής, πολιτικής και ιστορικής ευθύνης και
πρέπει –αν µη τι άλλο- να έχουµε το αίσθηµα της εθνικής συνο-
χής και αλληλεγγύης που πρέπει να µας εµπνέει και να µας κα-
θοδηγεί υπό τις περιστάσεις αυτές.

Έρχοµαι όµως στο ουσιαστικό σας θέµα, µε πόσες ψήφους
θα ψηφιστεί το µεσοπρόθεσµο και µεθαύριο ο εφαρµοστικός
νόµος. Πρόκειται για τυπικούς νόµους του κράτους. Θα ψηφι-
στούν µε τη συνήθη πλειοψηφία. Η συνήθης πλειοψηφία είναι το
ελάχιστο. Πρέπει να εµφανιστούµε µε ψηφισµένους τους νό-
µους. Δεν είπε κανείς ότι δεν πρέπει να ψηφιστούν οι νόµοι µε
εκατόν ογδόντα ή µε διακόσιους ψήφους. Μακάρι να ψηφιστούν
µε εκατόν ογδόντα ένα, µε εκατόν ενενήντα ένα, µε διακόσιους
δεκαπέντε ψήφους. Μακάρι να αποτυπωθεί η ευρυτάτη πλειοψη-
φία των κοµµάτων που πιστεύει στην ευρωπαϊκή ταυτότητα και
στην ευρωπαϊκή προοπτική της χώρας, η ευρυτάτη πλειοψηφία
των κοµµάτων που θεωρεί ότι η ένταξη στο ευρώ είναι κεκτηµένο
και θώρακας προστασίας για το εισόδηµα και τις περιουσίες των
Ελλήνων. Δεν θέλουµε να ψηφίσουµε µόνο µε τους εκατόν πε-
νήντα πέντε Βουλευτές του ΠΑΣΟΚ. Πρέπει να ψηφιστεί ο νόµος. 

Ελάτε, λοιπόν, να στείλουµε το µήνυµα της ενότητας, της συ-
ναίνεσης και της ισχυρής διαπραγµατευτικής φωνής. Ελάτε να
ψηφίσουµε. Μακάρι να βγούµε από την ψηφοφορία µε τουλάχι-
στον εκατόν ογδόντα ψήφους. 

Άρα δεν µε φέρνετε σε δύσκολη θέση µε το ερώτηµά σας. Το
αντιστρέφω και σας λέω: Όπως ακριβώς κάνατε µε αίσθηµα ευ-
θύνης ως υπεύθυνος πολιτικός ηγέτης το Μάιο του 2010, το ίδιο
είµαι βέβαιος ότι θα κάνετε και τώρα και κάθε φορά που θα χρει-
αστεί. Όταν το κάνετε εσείς που είστε ο Αρχηγός κόµµατος της
Ελάσσονος Αντιπολίτευσης ή άλλα κόµµατα της Ελάσσονος Αντι-
πολίτευσης, πώς δεν θα το κάνει ο Αρχηγός της Αξιωµατικής
Αντιπολίτευσης που ξέρει ποια είναι η κατάσταση στην Ευρώπη
και την αντιµετωπίζει προσωπικά και άµεσα; 

Να απλά ερωτήµατα ευθύνης και κοινής λογικής. Ο κόσµος
αγωνιά, ο κόσµος πονάει αλλά καταλαβαίνει κιόλας.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ (Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθό-

δοξου Συναγερµού): Κύριε Πρόεδρε, το λόγο.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κύριε Πρόεδρε, έχουµε

παραβιάσει πολλά και στο άρθρο 100 του Κανονισµού της Βου-
λής. Σας παρακαλώ να κάνετε πολύ σύντοµα. Δεν βάζω χρόνο
ούτε ένα λεπτό. 

Ορίστε, έχετε το λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ (Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθό-

δοξου Συναγερµού): Κύριε Αντιπρόεδρε, είπατε πριν και κάνατε
έκκληση για ευρυτέρα αποδοχή της προτάσεως του µεσοπρο-
θέσµου. Εάν πιστεύετε ότι υπάρχει πατριωτισµός σε κάθε Βου-
λευτή –το πιστεύω κι εγώ- δοκιµάστε σε ποιον πατριωτισµό
πιστεύουν: Σ’ αυτόν που εκχωρεί περισσότερα κυριαρχικά δικαι-
ώµατα στους δανειστές µας ή σ’ αυτόν που υπερασπίζεται τις
αρχές και τις αξίες που τους έκαναν Βουλευτές; Πηγαίνετε λοι-
πόν στους εκατόν ογδόντα για να δούµε κάποιους, επειδή βγή-
καν σε τηλεοράσεις και είπαν «εάν εξαρτάται από την ψήφο µου,
θα ψηφίσω «ναι»».

Εν τέλει, σήµερα η χώρα δεν είναι ότι προχωράει ή δεν προ-
χωράει µε το µεσοπρόθεσµο. Μην κάνετε σύγχυση µε το πέρυσι.
Πέρυσι είχαµε µία δυνατότητα την οποία απεµπολήσατε από
αδυναµία. Τι είναι αυτό που θα µας αναγκάσει τώρα να ξαναψη-
φίσουµε µε εσάς Κυβέρνηση για να υλοποιήσετε το δυσκολό-
τερο, εφόσον δεν µπορέσατε το ευκολότερο; 

Πολύ φοβάµαι ότι το µέγιστο πατριωτικό καθήκον που έχουµε
να κάνουµε είναι να καταψηφίσουµε οτιδήποτε αφορά τη δική
σας Κυβέρνηση. Εάν πιστεύετε πράγµατι ότι όλοι λειτουργούν
µε ελευθέρα τη βούληση, βάλτε παραβάν για να δούµε πόσους
θα πιάσετε.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κυρίες και κύριοι συνά-

δελφοι, ολοκληρώθηκε…
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Όχι, κύριε Πρόεδρε. Υπάρχει ένα

προσωπικό θέµα.
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(Θόρυβος στην Αίθουσα)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Σας παρακαλώ. Κη-

ρύσσω ολοκληρωθείσα τη συζήτηση.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: Όχι, κύριε Πρόεδρε. Να κάνουµε

κύκλο οµιλητών. Προχωρήστε στους εισηγητές.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κυρίες και κύριοι συνά-

δελφοι, ολοκληρώθηκε η συζήτηση κατά το άρθρο 100 παράγρα-
φος 2 του Κανονισµού της Βουλής για την αντισυνταγµατικότητα
του νοµοσχεδίου.

(Θόρυβος στην Αίθουσα)
Παρακαλώ οι δεχόµενοι ότι το νοµοσχέδιο δεν είναι σύµφωνο

µε το Σύνταγµα, να εγερθούν.
ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Όχι, κύριε Πρόεδρε. Σας

παρακαλώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Παρακαλώ. Είµαστε στο

στάδιο της ψηφοφορίας.
ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Σας παρακαλώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Εγώ σας παρακαλώ. Δεν

µπορώ να συνεχίσω µ’ αυτόν τον τρόπο. Υπάρχει προσωπικό
θέµα, κύριε Κεφαλογιάννη;

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Θέλω να τοποθετηθώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Μα, τοποθετηθήκατε.
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, να εφαρµό-

σουµε τον Κανονισµό.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Μα, δεν µπορώ να µην

εφαρµόσω τον Κανονισµό. Είµεθα στο στάδιο της ψηφοφορίας.
Κύριοι συνάδελφοι, εµποδίζετε την ψηφοφορία;

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Έχω ζητήσει το λόγο πριν
µιλήσει ο παριστάµενος Υπουργός. Με αγνοήσατε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Δεν δικαιούστε το λόγο. 
ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: …(δεν ακούστηκε).
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Βεβαίως και δικαιούνται. 
ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Τέθηκαν πάρα πολλά θέ-

µατα. Θέλω ένα λεπτό. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Θα τα πείτε µετά στην

οµιλία σας. Θα τα πείτε στην οµιλία σας. 
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Παραβιάζετε τον Κανονισµό.

Το καταλάβατε; 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Παραβιάζουµε τον Κα-

νονισµό, αλλά δεν τον σέβεται ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος. 
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Παραβιάζετε τον Κανονισµό.

Το καταλάβατε; Εσείς. 
(Θόρυβος στην Αίθουσα) 

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Θέλω το λόγο για ένα
λεπτό. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Θα σας δώσω το λόγο
µετά την ψηφοφορία. 

Επανέρχοµαι στην ψηφοφορία.
Οι αποδεχόµενοι ότι το νοµοσχέδιο δεν είναι σύµφωνο µε το

Σύνταγµα να εγερθούν. 
(Εγείρονται οι αποδεχόµενοι την πρόταση)

Είναι προφανές, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ότι δεν ηγέρθη
ο απαιτούµενος αριθµός Βουλευτών από το Σύνταγµα και τον
Κανονισµό της Βουλής. Και συνεπώς η ένσταση αντισυνταγµατι-
κότητας απορρίπτεται. 

Παρακαλώ, κύριε Κεφαλογιάννη, έχετε το λόγο.
ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Κάνω µια έκκληση στο ΣΥ-

ΡΙΖΑ που έθεσε το θέµα να µπούµε στην ουσία του νοµοσχεδίου. 
Υπάρχει ένας γόρδιος δεσµός ο οποίος δε λύνεται και πρέπει

να κοπεί. Γι’ αυτό η Νέα Δηµοκρατία δεν έθεσε θέµα αντισυνταγ-
µατικότητας.

Επίσης, θέλω να πω ότι κατανόησα τη θέση του Υπουργού. Δεν
κατανόησα τη θέση του Αρχηγού του Λαϊκού Ορθόδοξου Συνα-
γερµού. Δηλαδή, αν έρθει το νοµοσχέδιο µε εκατόν ογδόντα θα
το υπερψηφίσει ο Λαϊκός Ορθόδοξος Συναγερµός, τον οποίο
έχουµε καλωσορίσει τώρα σ’ αυτούς που δεν τον ψηφίζουν; Ή
δεν θα το ψηφίσει αν η ψηφοφορία γίνει µε εκατόν πενήντα µία; 

Και, δεύτερον, για τον κύριο Υπουργό: µίλησε για επαναδια-
πραγµάτευση. Τον καλωσορίζουµε κι αυτόν στη συνεπή θέση της
Νέας Δηµοκρατίας για επαναδιαπραγµάτευση γιατί πιστεύω ότι
δεν υπάρχει πια κανείς Βουλευτής που θα το ψηφίσει γιατί το

διάβασε. Γιατί το µνηµόνιο 1 όσοι το υπερψήφισαν είναι αυτοί
που δεν το διάβασαν ή δεν το διάβασαν καλά. Αυτοί που το διά-
βασαν το καταψήφισαν. 

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: Προσβάλλουµε τους Βουλευτές. 
(Κωδωνοκρουσίες) 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Παρακαλώ, κύριε Πρω-
τόπαπα. Παρακαλώ. 

(Θόρυβος στην Αίθουσα) 
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ (Αντιπρόεδρος της Κυβέρνησης

και Υπουργός Οικονοµικών): Τι είναι αυτά; 
ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Επειδή, κύριε Πρόεδρε,

όλοι οι Βουλευτές διαβάζουν και το µεσοπρόθεσµο και θα δια-
βάσουν και το µνηµόνιο 2, είτε µε 151 Βουλευτές είτε µε 180, ο
µόνος τρόπος για να ξεφύγει η Κυβέρνηση είναι να δηµιουργήσει
τις προϋποθέσεις για εκλογές. Και θα υπάρξουν πολλοί πρόθυ-
µοι τότε να σας καταψηφίσουν. Το προπατορικό αµάρτηµα που
έκαναν κάποιοι είναι βέβαιο ότι δεν θα το ξανακάνουν ούτε το
µεσοπρόθεσµο, ούτε στο µνηµόνιο 2. 

Σας ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Το λόγο έχει ο εισηγη-
τής της Νέας Δηµοκρατίας. 

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ (Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθό-
δοξου Συναγερµού): Επί προσωπικού, κύριε Πρόεδρε.

(Θόρυβος στην Αίθουσα) 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Μα, δεν µπορεί να συ-

νεχιστεί όµως αυτό. Θέλω να σας παρακαλέσω. Δεν είναι δυνα-
τόν να συνεχίσουµε έτσι.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ (Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθό-
δοξου Συναγερµού): Επί προσωπικού, κύριε Πρόεδρε. 

(Θόρυβος στην Αίθουσα) 
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: Δε γίνεται. Θα δώσετε το λόγο

στον εισηγητή της Νέας Δηµοκρατίας; 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ορίστε, κύριε Πρόεδρε.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ (Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθό-

δοξου Συναγερµού): Πρέπει σε κάποιους θερµόαιµους εδώ
µέσα να εξηγήσουµε ότι όλοι οι Βουλευτές είµαστε ίσοι. 

Δεύτερον, όλοι οι Βουλευτές κάνουν ευόρκως το καθήκον
τους. Όλοι οι Βουλευτές µπορούν να διαβάζουν. Ξέρουν ανά-
γνωση. Δεν έχετε το προνόµιο µόνον εσείς, κύριε Κεφαλογιάννη. 

Αν αυθαδιάζει η Νέα Δηµοκρατία, αν συνεχίζει να αυθαδιάζει
η Νέα Δηµοκρατία, είναι επειδή δεν πάτε στο 180. Πηγαίνετε στο
180 για να δείτε ποιος ζώο τρώει καλαµπόκι!!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ) 
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Κύριε Πρόεδρε. Υπάρχει ένα

προσωπικό θέµα. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Μα, είναι δυνατόν; Ποιο

είναι; 
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Κλείνοντας ο Υπουργός, στην έν-

σταση αντισυνταγµατικότητας που κάναµε µας εγκάλεσε για τον
πατριωτισµό µας. 

ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ (Αντιπρόεδρος της Κυβέρνησης
και Υπουργός Οικονοµικών): Όχι, όχι. Αφήστε, κύριε Λαφαζάνη.
Αρκετά πια. 

(Θόρυβος στην Αίθουσα) 
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Ευθέως το κάνατε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Λέει όχι ο κύριος Υπουρ-

γός.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Αν το ανακαλεί, έχει καλώς. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Το ανακαλεί. Δηλαδή,

δεν το είπε. Ούτε το είπε, ούτε το εννόησε. Αυτό λέει.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα συνεχίσουµε ή

όχι; Γίνεται συνειδητή παρακώλυση της διαδικασίας. 
(Θόρυβος στην Αίθουσα) 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Παρακαλώ, ο εισηγητής
της Νέας Δηµοκρατίας κ. Χρήστος Σταϊκούρας έχει το λόγο.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΤΑΪΚΟΥΡΑΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, συζη-
τούµε από σήµερα στην Ολοµέλεια της Βουλής τις κατευθύνσεις
και τις προτεραιότητες της οικονοµικής πολιτικής για τα επόµενα
χρόνια. Σε συνθήκες πρωτοφανούς οικονοµικής και κοινωνικής
κρίσης συζητούµε το µεσοπρόθεσµο πλαίσιο δηµοσιονοµικής
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στρατηγικής, πλαίσιο που θέτει ως στόχους τη δηµοσιονοµική
εξυγίανση και τη βιώσιµη ανάπτυξη. Μπορεί να διαφωνήσει κά-
ποιος µε αυτούς στόχους; Εµείς όχι. Μπορεί να αισιοδοξεί κά-
ποιος για την επίτευξή τους; Εµείς πιστεύουµε πως µε τις
πολιτικές που προβλέπονται, δεν µπορεί.

Σήµερα η χώρα βρίσκεται στα πρόθυρα κατάρρευσης. Η εξέ-
λιξη αυτή οφείλεται σε εσφαλµένες επιλογές και πρακτικές της
ηγεσίας της Κυβέρνησης, στη λανθασµένη θεραπευτική αγωγή
για την αντιµετώπιση των υπαρκτών νοσηµάτων της οικονοµίας,
αλλά και στην εκτέλεσή τους.

Τα αρνητικά αποτελέσµατα των χειρισµών είναι µετρήσιµα. 
Απευθύνοµαι στον εισηγητή της Πλειοψηφίας λέγοντας, όπως

έχει σηµειώσει και ο Κέλβιν, το εξής: Όταν κάτι µπορείς να το
µετρήσεις και να το εκφράσεις µε αριθµούς, τότε κάτι ξέρεις γι’
αυτό. Αν δεν µπορείς να το µετρήσεις και να το εκφράσεις µε
αριθµούς, κύριε Υπουργέ, τότε η γνώση σου είναι ισχνή και ελά-
χιστα αποτελεσµατική.

Όπως είπε και ο κύριος Υπουργός, ας πούµε τα πράγµατα µε
το όνοµά τους. Η ύφεση είναι βαθιά και παρατεταµένη. Το εσω-
τερικό χρέος δηµιουργεί ασφυξία. Τα λουκέτα στην αγορά πολ-
λαπλασιάζονται. Η ανεργία αυξάνει δραµατικά. Η φτώχεια
διευρύνεται. Η ψυχολογία και οι προσδοκίες επενδυτών και κα-
ταναλωτών έχουν καταρρεύσει. Η ανταγωνιστικότητα της οικο-
νοµίας επιδεινώνεται. Το κόστος δανεισµού έχει διευρυνθεί
σηµαντικά. Οι δηµοσιονοµικοί στόχοι δεν επιτυγχάνονται. Και
προφανώς, κύριε Υπουργέ, δεν πρόκειται για αριθµητική ψευδαί-
σθηση. Αυτή είναι η πραγµατικότητα.

Η πορεία εκτέλεσης του φετινού προϋπολογισµού επιβεβαιώ-
νει τις αστοχίες στις προβλέψεις, επιβεβαιώνει τις αποκλίσεις
από τους στόχους. Τα έσοδα καταρρέουν. Οι πρωτογενείς δα-
πάνες διογκώνονται. Το Πρόγραµµα Δηµοσίων Επενδύσεων βου-
λιάζει. Το έλλειµµα διευρύνεται.

Η πρόβλεψη για έλλειµµα 7,4% του ΑΕΠ το 2011 αναθεωρείται
στο 10,4%. Πρόκειται για πραγµατικό δηµοσιονοµικό εκτροχια-
σµό, για απόλυτο ναυάγιο της οικονοµικής πολιτικής, εκτροχια-
σµό που επιβάλλει νέα, πρόσθετα µέτρα. 

Επιβεβαιώνεται, συνεπώς, ότι το θεραπευτικό σχήµα που έχει
τεθεί σε εφαρµογή, δεν είναι το κατάλληλο. Και η πιο έµπρακτη
οµολογία αποτυχίας είναι το µεσοπρόθεσµο πλαίσιο.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η Νέα Δηµοκρατία δεν µπορεί
να στηρίξει το µεσοπρόθεσµο πλαίσιο για δέκα λόγους.

Πρώτον: Εδράζεται σε υπεραισιόδοξες εκτιµήσεις. Για παρά-
δειγµα, η πρόβλεψη για επιβράδυνση της ύφεσης µέσα στο 2011
είναι µη ρεαλιστική. Σύµφωνα µε τις τελευταίες προβλέψεις του
ΚΕΠΕ, η ύφεση του 2011 αναµένεται να προσεγγίσει το 4% και
να το υπερβεί. Αποδεικνύεται έτσι ότι η Κυβέρνηση έχει πάρει
διαζύγιο µε την πραγµατικότητα.

Δεύτερον: Ενσωµατώνει πλήθος αντιφάσεων. Για παράδειγµα,
καταργεί το «πόθεν έσχες» στην κατοικία, αλλά προσθέτει πλή-
θος επιβαρύνσεων στην ακίνητη περιουσία.

Τρίτον: Επιβεβαιώνει τις κυβερνητικές ανακολουθίες. Οι παλι-
νωδίες σε σειρά µέτρων, όπως είναι η επιστροφή φόρου από
αποδείξεις δαπανών και τα όρια αφορολόγητου, προδίδουν έλ-
λειψη σχεδιασµού. 

Κατέρρευσε, κύριε εισηγητά, και το όποιο απόθεµα, η όποια
υπεραξία για το νέο κυβερνητικό σχήµα.

Τέταρτον, περικλείει αποδεδειγµένα αδιέξοδες πολιτικές επι-
λογές. Τα νέα, σκληρότερα µέτρα συνιστούν εµµονή της Κυβέρ-
νησης στην ίδια λανθασµένη συνταγή, στα ίδια µέσα για την
υλοποίηση των στόχων παρά τα όλο και ισχνότερα αποτελέ-
σµατα.

Ενδεικτικά -και σηµειώστε το αυτό- το χρέος, παρά τις νέες
µεγάλες µειώσεις εισοδηµάτων και τις αποκρατικοποιήσεις
ύψους 50 δισεκατοµµυρίων, εκτιµάται το 2015 στο ίδιο ύψος µε
αυτό που προέβλεπε πέρυσι το µνηµόνιο χωρίς αυτές τις παρεµ-
βάσεις, χωρίς τα είκοσι οκτώ και τα πενήντα. Δηλαδή, επιστρέ-
φουµε σήµερα στο σηµείο που ήµασταν πριν από ένα χρόνο
παρά τις µεγάλες, τις διευρυνόµενες θυσίες των Ελλήνων πολι-
τών.

Πέµπτον, είναι κοινωνικά άδικο. Το σχέδιο προβλέπει στο µε-
γαλύτερο µέρος του οριζόντιες έκτακτες και µη, φανερές και

κρυφές φορολογικές επιδροµές έναντι εκείνων που ήδη πληρώ-
νουν προκειµένου να καλύψει τις αστοχίες της οικονοµικής πο-
λιτικής και την αδυναµία αντιµετώπισης της φοροδιαφυγής.
Παράλληλα, η Κυβέρνηση προχωράει και σε µειώσεις µισθών, σε
περικοπές συντάξεων, κύριων και επικουρικών, και σε αυξηµένες
εισφορές σε όλους τους επαγγελµατίες, εµπόρους και αγρότες,
δίνοντας έτσι τη χαριστική βολή στην ελληνική οικονοµία.

Έκτον, είναι οικονοµικά αναποτελεσµατικό. Το 2011 λαµβάνο-
νται µέτρα συνολικού ύψους 21 δισεκατοµµυρίων ευρώ για να
µειωθεί το έλλειµµα –εάν µειωθεί- κατά 7 δισεκατοµµύρια ευρώ.
Δηλαδή, τα 2/3 από τις θυσίες των Ελλήνων πολιτών δεν πιάνουν
τόπο. Πρόκειται για µνηµείο οικονοµικής αναποτελεσµατικότη-
τας. Και όµως, η Κυβέρνηση συνεχίζει να προβάλλει τη φορολα-
γνεία της παρά το ότι, σύµφωνα µε την Τράπεζα της Ελλάδος, η
περαιτέρω αύξηση της φορολογικής επιβάρυνσης των ήδη φο-
ρολογουµένων θα κατέληγε όχι µόνο να επιτείνει την ύφεση,
αλλά και να οδηγήσει σε µείωση αντί για αύξηση των εσόδων,
οδηγώντας στην εξάντληση της φοροδοτικής ικανότητας νοικο-
κυριών και επιχειρήσεων στη διεύρυνση της φοροαποφυγής, στη
διόγκωση της φοροδιαφυγής. 

Έβδοµον, είναι ανεπαρκές. Η αναλογία αύξηση εσόδων, µεί-
ωση δαπανών είναι περίπου µισή-µισή, όταν σύµφωνα µε τη διε-
θνή εµπειρία και βιβλιογραφία η ορθή δηµοσιονοµική προσα-
ρµογή θα πρέπει να βασίζεται πρωτίστως στην ουσιαστική συ-
γκράτηση των πρωτογενών δαπανών.

Και µια και µίλησα για πρωτογενείς δαπάνες, σύµφωνα µε το
σχέδιο που συζητάµε οι πρωτογενείς δαπάνες εκτιµάται ότι θα
µειωθούν µόλις κατά 1 δισεκατοµµύριο ευρώ –µόλις κατά 1 δι-
σεκατοµµύριο ευρώ!- όλη αυτήν την πενταετία. Είναι προφανές
ότι η Κυβέρνηση φοβάται τους συντρόφους και πελάτες της.

Όγδοον, είναι ατελές. Το πλαίσιο δεν εµπεριέχει ρεαλιστική
πρόταση αντιµετώπισης του τεράστιου χρέους. Χρέος το οποίο
αντίθετα µε τις προσδοκίες του εισηγητή της Πλειοψηφίας, ανα-
µένεται να διαµορφωθεί –ακούστε- στο 140% του ΑΕΠ το 2015,
από 143% το 2010. Δηλαδή, έχουµε είκοσι οχτώ δισεκατοµµύρια
θυσίες και πενήντα δισεκατοµµύρια αποκρατικοποιήσεις για να
φτάσουµε το 2015 εκεί που ήµασταν το 2010. Δηλαδή, εκτιµά ότι
θα µειωθεί µόλις κατά τρεις ποσοστιαίες µονάδες σε πέντε χρό-
νια. Οι τόκοι δε, θα εκτιναχθούν στα 23 δισεκατοµµύρια ευρώ το
2015, περισσότερο από τους µισθούς και τις συντάξεις. Και θέ-
λετε και ένα στοιχείο; Αθροίστε τους τόκους για την περίοδο
2010-2015. Αυτό βγαίνει 110 δισεκατοµµύρια ευρώ, όσο είναι το
ύψος της βοήθειας της χώρας από τους εταίρους. 

Ένατο, είναι αντιαναπτυξιακό. Το Πρόγραµµα Δηµοσίων Επεν-
δύσεων περικόπτεται και πάλι για έκτη φορά από την Κυβέρνηση
του ΠΑΣΟΚ στο βωµό της µαύρης τρύπας των εσόδων και υπό
συνθήκες πρωτόγνωρης ύφεσης και ανεργίας. 

Δέκατο, στις αποκρατικοποιήσεις κυριαρχεί ο ταµειακός πανι-
κός µε αυστηρά χρονοδιαγράµµατα, διαδικασίες και αποτιµήσεις
που προκαλούν εύλογα ερωτηµατικά και ανησυχία. Και κάτι
ακόµη: Ο κύριος Υπουργός κατά τη διάρκεια της τοποθέτησής
του πριν από µία βδοµάδα, από αυτό το Βήµα έκανε ιδιαίτερη
αναφορά στη χρησιµότητα και την αναγκαιότητα της πραγµατο-
ποίησης αποκρατικοποιήσεων για τον Έλληνα πολίτη. Συµφω-
νούµε απόλυτα µαζί του. Αν όµως, είναι χρήσιµες για την
Κυβέρνηση οι αποκρατικοποιήσεις, γιατί µέχρι σήµερα δεν έκανε
ούτε µια αποκρατικοποίηση; Η έλλειψη συναίνεσης έφταιγε για
αυτό; Και αν είναι αναγκαίες, γιατί ο κύριος Πρωθυπουργός πριν
από λίγα χρόνια ως Αρχηγός της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης
καλούσε τον τότε Πρωθυπουργό να διατηρήσει το δηµόσιο
έλεγχο στον ΟΤΕ –σας θυµίζει κάτι;- στα ΕΛΤΑ, στο Ταχυδροµικό
Ταµιευτήριο, στη ΔΕΗ, στον ΟΣΕ, στην ΕΥΔΑΠ, ΔΕΥΑ και σε άλ-
λους στρατηγικούς οργανισµούς κοινής ωφέλειας στης χώρας;
Γιατί µιλούσε για επανακρατικοποιήσεις; Γιατί απειλούσε για σύ-
σταση προανακριτικής επιτροπής για απιστία στην περίπτωση
του ΟΤΕ; Σήµερα που η Κυβέρνηση αλήθεια πούλησε µερίδιο
του ΟΤΕ σε πολύ χαµηλότερη τιµή ανά µετοχή ισχύει η δέσµευση
της Κυβέρνησης του κυρίου Πρωθυπουργού; Η Κυβέρνηση
όµως, έχει αποδείξει τόσο για το σήµερα όσο και για το χθες ότι
διαθέτει πλεόνασµα πολιτικού θράσους κατά συκοφάντησης των
αντιπάλων της και έλλειµµα πολιτικού θάρρους αναγνώρισης των
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λαθών της. 
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, από τα ανωτέρω είναι σαφές

ότι το µεσοπρόθεσµο πλαίσιο δεν αποτελεί ρεαλιστική λύση εξό-
δου από την κρίση. Η προτεινόµενη συνταγή είναι λανθασµένη,
ειδικά σε συνθήκες ύφεσης. 

Η πρόταση της Νέας Δηµοκρατίας προβλέπει την αναγκαία
δηµοσιονοµική προσαρµογή και πειθαρχία σε συνδυασµό µε την
ανάκαµψη της οικονοµίας. Εδράζεται σε τρεις πυλώνες. Ο πρώ-
τος αφορά την επανεκκίνηση της οικονοµίας, ο δεύτερος την επί-
τευξη ισοσκελισµένου προϋπολογισµού και ο τρίτος περιλα-
µβάνει τις πολιτικές αποζηµείωσης του δηµοσίου χρέους µέσω
της αξιοποίησης της περιουσίας του δηµοσίου. 

Ειδικότερα, στον πρώτο πυλώνα προτείνεται η ταυτόχρονη
υλοποίηση συγκεκριµένων πολιτικών, όπως είναι η µείωση των
φορολογικών συντελεστών, η αύξηση των δηµοσίων επενδύσεων
µέσω της χρονικής ανακατανοµής της εθνικής συµµετοχής, η δη-
µιουργία ουσιαστικών κινήτρων για τον επαναπατρισµό κεφα-
λαίων, η ενίσχυση της ρευστότητας της οικονοµίας µέσω της
εξόφλησης του εσωτερικού χρέους, η ενεργοποίηση των αυτό-
µατων σταθεροποιητών µέσω των επανορθωτικών µέτρων απο-
κατάστασης των αδικιών, η εφαρµογή αντισταθµιστικών µέτρων
χαµηλού δηµοσιονοµικού κόστους. Κάποιες από αυτές τις πολι-
τικές αναγνωρίζονται και γίνονται αποδεκτές και από τους εταί-
ρους µας. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µε την ανάκαµψη θα ενισχυθούν
τα έσοδα και µε τις περικοπές θα µειωθούν οι δαπάνες. Αρκετές
δε από αυτές τις περικοπές που εµείς προτείνουµε, συµπίπτουν
µε άξονες του µεσοπρόθεσµου πλαισίου. Ενδεικτικά, αναφέρω
τον εξορθολογισµό της µισθολογικής δαπάνης µε τον περιορι-
σµό των προσλήψεων. Μάλιστα, η πρόταση της Νέας Δηµοκρα-
τίας περιλαµβάνει και πρόσθετα µέτρα, όπως είναι το πάγωµα
των προσλήψεων για τρία χρόνια. 

Επίσης, προτείνονται η µείωση των λειτουργικών δαπανών, οι
καταργήσεις και συγχωνεύσεις φορέων. Δυστυχώς, όµως, η Κυ-
βέρνηση έχει ήδη δηµιουργήσει σαράντα µία νέες γενικές και ει-
δικές γραµµατείες, αυτοτελείς υπηρεσίες και νοµικά πρόσωπα. 

Ακόµη, προτείνονται η αναδιοργάνωση των δηµόσιων οργανι-
σµών, η µείωση των λειτουργικών τους δαπανών, η κατάργηση
των παράλογων προνοµίων ορισµένων συντεχνιών του δηµοσίου,
η βελτίωση των αποτελεσµάτων στο χώρο της υγείας, η ενίσχυση
της αποτελεσµατικότητας των κοινωνικών δαπανών µε τον εξορ-
θολογισµό των µηχανισµών αναδιανοµής εισοδήµατος. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η Νέα Δηµοκρατία όλο αυτό το
χρονικό διάστηµα, παρά τη διαφωνία µε τις επιλογές και τους
χειρισµούς της Κυβέρνησης, παρά την αναποτελεσµατικότητα
της εφαρµοζόµενης πολιτικής, τήρησε στάση δηµιουργικής ευ-
θύνης. Δεν άσκησε δοµική αντιπολίτευση. Δεν είπε «όχι» σε όλα,
όπως µονότονα έκανε ως Αντιπολίτευση το ΠΑΣΟΚ. Στήριξε θε-
σµικές αλλαγές, τις οποίες αξιολόγησε ως θετικές για τη χώρα.
Στήριξε, στηρίζει και θα στηρίξει στοχευµένα ό,τι θεωρεί σωστό
για τη χώρα. 

Η Νέα Δηµοκρατία καταθέτει συνεχώς ρεαλιστικές προτάσεις
για την έξοδο από την κρίση. Ενδεικτικά θυµίζω ότι πριν από ενά-
µιση χρόνο προτείναµε την αποδέσµευση ευρωπαϊκών πόρων,
µέσω της µεταφοράς εθνικής συµµετοχής, στο τέλος της προ-
γραµµατικής περιόδου. Σήµερα, µε καθυστέρηση και υπό συν-
θήκες βαθύτερης ύφεσης, η πρόταση αυτή υιοθετείται. 

Επίσης, πριν από ένα χρόνο προτείναµε την άντληση 50 δισε-
κατοµµυρίων ευρώ από την αξιοποίηση της δηµόσιας περιουσίας
και την προώθηση ώριµων αποκρατικοποιήσεων. Σήµερα, µε κα-
θυστέρηση και υπό χειρότερες συνθήκες στις αγορές, η πρό-
ταση υιοθετείται. Αλήθεια, κύριε Υπουργέ, γιατί χάσαµε τόσο
χρόνο; Ιδεολογικές αγκυλώσεις, εσωτερικές τριβές, ευρωπαϊκές
παλινωδίες, αβελτηρία, ανικανότητα ή όλα µαζί; 

Σε κάθε περίπτωση, σήµερα, η Νέα Δηµοκρατία δικαιώνεται
τόσο για την ορθότητα της κριτικής της όσο και για το ρεαλισµό
των θέσεών της. Καλούµε την Κυβέρνηση να τις υιοθετήσει και
να διαπραγµατευτούµε µαζί, σκληρά και πολυµέτωπα. Χαίροµαι,
µάλιστα, που ο κύριος Υπουργός, τουλάχιστον λεκτικά, προσχώ-
ρησε στην αναγκαιότητα επαναδιαπραγµάτευσης. Όµως, η ηγε-
σία της Κυβέρνησης µπροστά στα αδιέξοδά της πλειοδοτεί εντός

και εκτός χώρας για συναίνεση. Δεν διστάζει δε να χρεώνει στη
Νέα Δηµοκρατία το έλλειµµα συναίνεσης. 

Εµείς πιστεύουµε ότι η σύγχρονη ελληνική κοινωνία και το πο-
λιτικό της σύστηµα πρέπει διαρκώς, συστηµατικά και ειλικρινά
να συζητούν τα προβλήµατα και να αναζητούν λύσεις. Όµως,
αυτό θα γινόταν πιο εύκολα και αποτελεσµατικά, εάν υπήρχε
κουλτούρα συναίνεσης, συνεννόησης, συνεργασίας. 

Κύριε Υπουργέ, είναι προφανές ότι αυτή η συναίνεση δεν προ-
κύπτει ούτε µε επικοινωνιακές επικλήσεις, ούτε µε παρακλήσεις
στα δύσκολα, ούτε µε εντολές. Εµπεδώνεται διαχρονικά µε το
λόγο και µε τις πρακτικές σε όλα τα επίπεδα και κυρίως στο πο-
λιτικό.

Και το ΠΑΣΟΚ έχει διαχρονικά µηδενική συνεισφορά σε αυτό
το πεδίο. Σήµερα, τη χρησιµοποιεί µε ρητορικές ακροβασίες και
επικοινωνιακά τεχνάσµατα, ως άλλοθι, για να καλύψει, εντός και
εκτός χώρας, τις ενδογενείς αντιφάσεις, τις λανθασµένες επιλο-
γές, τους αναποτελεσµατικούς χειρισµούς, τα αδιέξοδά της.

Συµπερασµατικά: Το ζητούµενο για τη χώρα µας είναι µακριά
από ιδεολογικές αγκυλώσεις, µυωπικές προσεγγίσεις, φραστικές
διακηρύξεις της Κυβέρνησης και ανεδαφικές δεσµεύσεις, µε διο-
ρατικότητα που λείπει από την Κυβέρνηση, επιµονή, νηφαλιότητα
και αποφασιστικότητα, σε συνεργασία µε τους εταίρους µας, να
αναζητήσουµε το βέλτιστο οδικό χάρτη εξόδου από την κρίση.

Εµείς, εγχώριες πολιτικές και κοινωνικές δυνάµεις, συντεταγ-
µένα και αποφασιστικά, να εντείνουµε την προσπάθεια για δηµο-
σιονοµική προσαρµογή και ανάταξη της οικονοµίας, σταθεροί
στους στόχους, αλλά προσανατολισµένοι στην επανεκκίνηση της
οικονοµίας και οι εταίροι µας να εφαρµόσουν πρακτικές κοινοτι-
κής αλληλεγγύης, χωρίς δισταγµούς και καθυστερήσεις, αφού
έχουν πλέον συνειδητοποιήσει και τη συστηµική διάσταση του
προβλήµατος του χρέους. Μόνο έτσι το παίγνιο θα καταστεί θε-
τικού αθροίσµατος. Είναι, όµως, λυπηρό που και σε αυτήν την
κρίσιµη φάση η Κυβέρνηση δρα –το έκανε και σήµερα- µε εκβια-
στικά διλήµµατα, λεόντειες πρακτικές και υπογράφει, όπως το
συνηθίζει άλλωστε, µε κλειστά τα µάτια. Δεν λειτουργεί συνθε-
τικά, δεν λειτουργεί δηµιουργικά.

Ως εκ τούτων, η Νέα Δηµοκρατία δεν εγκρίνει το µεσοπρόθε-
σµο πλαίσιο δηµοσιονοµικής στρατηγικής που εισάγει προς ψή-
φιση η Κυβέρνηση.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ευχαριστούµε τον ειση-
γητή της Νέας Δηµοκρατίας, κ. Χρήστο Σταϊκούρα. 

Παρακαλώ τον κ. Νικόλαο Καραθανασόπουλο, ειδικό αγορητή
του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας να πάρει το λόγο.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρό-
εδρε.

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, επειδή πράγµατι πρόκειται για
ένα νοµοσχέδιο λαιµητόµο ενάντια στο λαό ως Κοινοβουλευτική
Οµάδα του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας, θα ζητήσουµε
να ψηφιστεί το παρόν νοµοσχέδιο µέσα από τη διαδικασία της
διευρυµένης πλειοψηφίας των εκατόν ογδόντα Βουλευτών.

Επίσης, ως Κοινοβουλευτική Οµάδα του ΚΚΕ, θα καταθέσουµε
αίτηµα για τη διενέργεια ονοµαστικής ψηφοφορίας για το παρόν
νοµοσχέδιο. Εάν κάτι επιβεβαιώνεται από την όλη διαδικασία
είναι το γεγονός ότι αποτελεί η σηµερινή Κυβέρνηση την πιο επι-
κίνδυνη κυβέρνηση που έχει γνωρίσει ο τόπος από την εποχή της
Μεταπολίτευσης. Όχι βεβαίως ότι οι προηγούµενες κυβερνήσεις
ήταν καλές, εχθρικές ήταν και αυτές για το λαό. Αλλά σήµερα
έχει εξαπολύσει µια πρωτοφανή, την πιο βάρβαρη επίθεση ενά-
ντια στο βιοτικό επίπεδο του λαού, ενάντια στο σύνολο των δι-
καιωµάτων και των κατακτήσεων. Δεν έχετε κανέναν απολύτως
ενδοιασµό να φτάσετε µέχρι και το µεδούλι. 

Ταυτόχρονα εκβιάζετε, απειλείτε, τροµοκρατείτε το λαό, για
να υποκύψει σε αυτήν τη βάρβαρη πολιτική σας. Για να γίνει ρα-
γιάς, να σκύψει το κεφάλι, να πει «σφάξε µε αγά µου ν’ αγιάσω». 

Έφθασε µάλιστα στο σηµείο, ο κύριος Αντιπρόεδρος, ο κ. Πά-
γκαλος να απειλήσει ότι υπάρχει ο κίνδυνος –όπως λέει- να κα-
τέβουν τα τανκς, για να προασπίσουν τα συµφέροντα τραπεζικών
οµίλων. 

Αλήθεια, αποτελεί επίσηµη κυβερνητική θέση αυτή; Τι λέει ο
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Πρωθυπουργός για τη συγκεκριµένη άποψη του κυρίου Αντιπρο-
έδρου; 

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, θυµάστε πολύ καλά προεκλογικά
ως Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας είχαµε προειδοποιήσει το
λαό, όταν λέγαµε ότι µετά τις εκλογές έρχεται θύελλα, εάν δεν
πάρει τα µέτρα του. Εσείς τότε λέγατε ότι διαθέτετε µια φιλο-
λαϊκή πρόταση εξόδου από την κρίση, αλλά εµείς ξέραµε πολύ
καλά ότι λέγατε ψέµατα. Σήµερα τι αποδεικνύεται; Σήµερα απο-
δεικνύεται το ποιος έλεγε αλήθεια στον ελληνικό λαό και το
ποιος έλεγε ψέµατα.

Αλήθεια, έχετε αναρωτηθεί, ποιοι είναι οι πραγµατικοί στόχοι
αυτής της επίθεσης; Εµείς λέµε καθαρά, τέσσερις είναι οι βασι-
κοί στόχοι, αλληλοσυµπληρώµενοι µεταξύ τους.

Στόχος νούµερο ένα είναι η θωράκιση της ανταγωνιστικότητας
και της κερδοφορίας των επιχειρηµατικών µονοπωλιακών οµί-
λων. Γι’ αυτό θέλετε να τσακίσετε την εργατική τάξη, να κατα-
στρέψετε τα εργασιακά και ασφαλιστικά της δικαιώµατα, να
διαµορφώσετε τιµές και µισθούς πείνας, για την εργατική δύ-
ναµη. Γι’ αυτό προχωρείτε στην απελευθέρωση των αγορών, στο
άνοιγµα των λεγόµενων κλειστών επαγγελµάτων, για να παρα-
χωρήσετε µέσα από τις ιδιωτικοποιήσεις γη και ύδωρ για να επε-
κτείνει τη δράση του το µεγάλο κεφάλαιο. Εκεί άλλωστε
στοχεύει, στη διασφάλιση της κερδοφορίας και της αναπαραγω-
γής του µεγάλου κεφαλαίου και ο περιορισµός της ικανοποίησης
των κοινωνικών αναγκών µέσα από τη γενικευµένη εµπορευµα-
τοποίηση της παιδείας, της υγείας, της πρόνοιας, του αθλητι-
σµού και του πολιτισµού. Δηλαδή, δεν είναι µόνο η φοροεπι-
δροµή που ετοιµάζεται για το λαό, είναι και όλα τα προηγούµενα
µέτρα που θα οδηγήσουν στη ραγδαία επιδείνωση σε απόλυτο
επίπεδο της εργατικής τάξης, στο µαζικό και βίαιο ξεκλήρισµα
των επαγγελµατιών, των εµπόρων και των αυταπασχολούµενων
και της φτωχής αγροτιάς. 

Είναι δηλαδή όλα αυτά τα µέτρα που προβλέπονταν από τις
διάφορες συνθήκες σε επίπεδο Ευρωπαϊκής Ένωσης, όπως της
Συνθήκης του Μάαστριχτ και σήµερα αποτυπώθηκαν ξεκάθαρα
στο σύµφωνο για το ευρώ. Είναι υποχρεωτικά µέτρα για όλα τα
κράτη µέλη της Ευρωπαϊκής Ένωσης, ανεξάρτητα της δηµοσιο-
νοµικής τους κατάστασης. 

Έτσι, λοιπόν, είτε µε το µνηµόνιο είτε χωρίς είτε µε το µεσο-
πρόθεσµο σχέδιο είτε χωρίς, αυτήν την πολιτική είσαστε αναγκα-
σµένοι να την ακολουθήσετε γιατί συµβάλλετε και εσείς στην
υλοποίησή της. 

Δεύτερος στόχος είναι η διαχείριση του δηµοσίου χρέους.
Φορτώνετε δηλαδή τη λεγόµενη δηµοσιονοµική εξυγίανση στις
πλάτες του λαού, ο οποίος δεν ευθύνεται για το χρέος, γιατί το
χρέος αποτελεί συνώνυµο της ίδιας της καπιταλιστικής ανάπτυ-
ξης, είναι το αποτέλεσµα της κερδοφορίας του µεγάλου κεφα-
λαίου και γι’ αυτό έχουν παράλληλους δρόµους. Όσο αυξάνονται
τα κέρδη του κεφαλαίου, τόσο αυξάνονται και τα δηµόσια χρέη. 

Με το µνηµόνιο ουσιαστικά τι θέλετε να διασφαλίσετε; Θέλετε
να διασφαλίσετε τους εγχώριους και ξένους πιστωτές του ελλη-
νικού δηµοσίου και όχι για να µπορείτε να δώσετε τους µισθούς
και τις συντάξεις. Λέτε ψέµατα. Ακόµη και τα δικά σας στοιχεία
καταρρίπτουν αυτό το µύθο. Ο ίδιος ο πίνακας 2-7 του µεσοπρό-
θεσµου σχεδίου που µας καταθέσατε τι λέει για το έτος 2009, το
έτος κορύφωσης, όπως το αποκαλείτε, του δηµοσιονοµικού
εκτροχιασµού; Ότι οι µισθοί, οι συντάξεις, η κοινωνική ασφάλιση
και οι κοινωνικές παροχές αποτελούσαν στο άθροισµα το 42,3
δισεκατοµµύρια ευρώ, όταν τα έσοδα του κράτους έφτασαν τα
48,5. 

Άρα, λοιπόν, το κράτος ακόµη και το 2009 είχε να πληρώσει
µισθούς, συντάξεις, κοινωνικές παροχές και τα διάφορα επιδό-
µατα. Γι’ αυτόν ακριβώς το λόγο καταφύγατε σε αυτό το µηχανι-
σµό, για να µπορέσει να υπάρξει ζεστό χρήµα να µπορείτε να
δανειοδοτήσετε, να δώσετε νέα προνόµια στους κεφαλαιοκρά-
τες, να δηµιουργήσετε ακόµη πιο ευνοϊκές ευκαιρίες για νέες
επενδύσεις και φθηνές εξαγορές. 

Τρίτος στόχος είναι η σταθερότητα του ευρώ, ως βασικό ερ-
γαλείο για την οικονοµική και νοµισµατική ενοποίηση της Ευρω-
παϊκής Ένωσης, για να µπορέσουν επί της ουσίας να υλοποιη-
θούν οι ανάγκες του δυτικοευρωπαϊκού κεφαλαίου για καλύτε-

ρους όρους στις συνθήκες ανταγωνιστικότητας µε τα υπόλοιπα
ιµπεριαλιστικά κέντρα, αλλά ταυτόχρονα να διευκολυνθεί η
δράση µέσα από την απελευθέρωση της κίνησης.

Τέταρτη πτυχή είναι ίδια η ενεργητική συµµετοχή της Κυβέρ-
νησης και όχι µικρότερης σηµασίας στη διαπάλη, η οποία σφο-
δρότατα διεξάγεται ανάµεσα στα ιµπεριαλιστικά κέντρα που
αποτυπώνει την όξυνση των ανταγωνισµών για το γεωπολιτικό
έλεγχο της περιοχής στον τοµέα της ενέργειας των τηλεπικοι-
νωνιών της αξιοποίησης των λιµανιών αλλά και του Αιγαίου.

Συµπερασµατικά, αυτά τα µέτρα αποτελούν βεβαίως αναγκα-
στική επιλογή, όπως λέει ο κ. Βενιζέλος, όχι όµως για το λαό
αλλά για τη σωτηρία των επιχειρηµατικών οµίλων, για την ίδια τη
σωτηρία του καπιταλιστικού συστήµατος.

Καταγγέλλουµε στον ελληνικό λαό ότι είναι πλαστό και εκβια-
στικό το δίληµµα που θέτει σήµερα η Κυβέρνηση διά στόµατος
του Αντιπροέδρου της κ. Βενιζέλου, δηλαδή µνηµόνιο ή µεσο-
πρόθεσµο, αλλιώς θα οδηγηθούµε στη χρεοκοπία. Ο κ. Βενιζέ-
λος εκβιάζει το λαό γιατί µε τα µέτρα αυτά τον έχετε οδηγήσει
µε µαθηµατική ακρίβεια ήδη στη χρεοκοπία. 

Εµείς το λέµε καθαρά ότι υπάρχει άλλος δρόµος. Ως Κοµµου-
νιστικό Κόµµα Ελλάδας το δηλώνουµε ξεκάθαρα ότι δεν θέλουµε
τα «τριάκοντα αργύρια» της τρόικας για να µπορέσουµε να σταυ-
ρώσουµε κάτω από καλύτερες προϋποθέσεις το λαό, γιατί ακρι-
βώς δεν ταιριάζει για το λαό ο ρόλος του εκβιαστή. Ποιος είναι
σήµερα ο εκβιαστής και ποιος είναι ο εκβιαζόµενος; Είναι ρόλοι,
οι οποίοι αλληλοσυµπληρώνονται µεταξύ τους, εναλλάσσονται
µεταξύ τους και όλοι µαζί, είτε εκβιαστές είτε εκβιαζόµενοι, σή-
µερα προσπαθούν σαν οδοστρωτήρας να τσακίσουν το λαό. 

Εµείς το λέµε καθαρά ότι η Ελλάδα έχει τη δυνατότητα και
µπορεί να πληρώσει µισθούς και συντάξεις, όχι τα σηµερινά της
πείνας και της φτώχειας, αλλά αξιοπρεπείς. Μπορούµε και η Ελ-
λάδα έχει τη δυνατότητα να παρέχει υψηλού επιπέδου κοινωνι-
κές παροχές, δωρεάν για όλο το λαό: στην υγεία, στην παιδεία,
στην πρόνοια, στην κοινωνική ασφάλιση, αρκεί –µια προϋπό-
θεση- να πετάξουµε στον Καιάδα το καπιταλιστικό κέρδος κάνο-
ντας λαϊκή περιουσία τα βασικά και συγκεντρωµένα µέσα
παραγωγής µε κεντρικό σχεδιασµό και εργατικό έλεγχο, αλλά-
ζοντας επί της ουσίας χέρια η εξουσία: από τα µονοπώλια, δη-
λαδή, να περάσει στο λαό. 

Σε όλους αυτούς που τώρα αποκάλυψαν την τρόικα και το τι
συµφέροντα αυτή εξυπηρετεί, εµείς λέµε καθαρά ότι ο πιο απο-
τελεσµατικός αγώνας, αυτό που τροµοκρατεί επί της ουσίας την
τρόικα, είναι η αποδέσµευση της Ελλάδας από την Ευρωπαϊκή
Ένωση, από το Διεθνές Νοµισµατικό Ταµείο και το ΝΑΤΟ, η δια-
γραφή του χρέους σε συνθήκες λαϊκής εξουσίας. 

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, ισχυρίζεται η Κυβέρνηση ότι τα
µέτρα αυτά έχουν προσωρινό χαρακτήρα. Λέει ψέµατα. Είναι
µέτρα που ήρθαν για να µείνουν, όχι µόνο στα φορολογικά, αλλά
και στα εργασιακά και στο ασφαλιστικό και στις ανατροπές των
εργασιακών σχέσεων. Προκαλεί η Κυβέρνηση σήµερα λέγοντας
ότι θα αντιµετωπίσουµε τις φορολογικές αδικίες µε το Εθνικό Φο-
ρολογικό Σύστηµα που θα δηµιουργήσουµε. Όµως, έχετε εντά-
ξει το συγκεκριµένο Εθνικό Φορολογικό Σύστηµα στο να ικανο-
ποιήσει τη στήριξη της επιχειρηµατικότητας, τη διασφάλιση της
ανταγωνιστικότητας, στη δηµιουργία, δηλαδή, φορολογικών πα-
ραδείσων για να µπορέσει να δράσει το µεγάλο κεφάλαιο. 

Κάτω απ’ αυτούς τους όρους και τις προϋποθέσεις δεν µπορεί
να υπάρξει ουσιαστικά φορολογική ελάφρυνση του λαού. Με
πρόσχηµα σήµερα τη φοροδιαφυγή, θέλετε να ξεκληρίσετε βίαια
και µαζικά τους αυτοαπασχολούµενους και τους επαγγελµατίες
για να αναπτυχθεί, να διευρυνθεί και να διευκολυνθεί η δράση
του µεγάλου κεφαλαίου. Άλλωστε, το µεγάλο κεφάλαιο µπορεί
να φοροδιαφύγει νόµιµα µέσα από τις φοροαπαλλαγές που δί-
νετε ή µέσα από την απελευθέρωση κίνησης του κεφαλαίου των
φορολογικών παραδείσων που υπάρχουν διάσπαρτα στον
κόσµο, µέσα από τις off shore εταιρείες και τα διάφορα µέτρα
που προστατεύουν το ίδιο το κεφάλαιο. 

Λέτε ότι θα πάρετε µέτρα που µάλλον θα αντιρροπήσουν
αυτήν την τάση, όπως για παράδειγµα, το ελάχιστο εγγυηµένο
επίπεδο διαβίωσης. Δηλαδή, οδηγείτε το λαό στη φτώχεια και
στην εξαθλίωση και µετά λέτε «θα σου δώσω και ένα ψίχουλο».
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Δηλαδή, «να σε κάψω Γιάννη, να σε αλείψω λάδι» και να µου λες
κι ευχαριστώ. Μάλιστα, όλα αυτά θα γίνουν σε βάρος του. Δη-
λαδή, το ελάχιστο εγγυηµένο επίπεδο διαβίωσης µέσα από τις
διάφορες εισφορές κοινωνικής αλληλεγγύης θα τα επωµισθεί η
ίδια η λαϊκή οικογένεια. Ταυτόχρονα, θα χτυπάτε φιλικά την
πλάτη και θα λέτε και ευχαριστώ στους εφοπλιστές, γιατί κάνουν
φιλανθρωπική πολιτική δίνοντας ορισµένα ψιχία από τις συνθή-
κες γαλέρας, που αντιµετωπίζουν σήµερα οι ναυτεργάτες. 

Αλλά το πιο βασικό, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, είναι ότι µέσα
απ’ αυτήν τη διαδικασία, η Κυβέρνηση θεωρεί ότι βρήκε µια ευ-
καιρία για τη βιώσιµη ανάπτυξη, για την αλλαγή του µοντέλου
ανάπτυξης. Όµως, η καπιταλιστική ανάπτυξη οδήγησε στην
κρίση, οδήγησε στη φτώχεια και στην εξαθλίωση και αυτή που
θα ακολουθήσει µετά την κρίση, θα βασιστεί σε συνθήκες γαλέ-
ρας για τους εργαζοµένους, προετοιµάζοντας το έδαφος για µια
ακόµη πιο βαθιά, πιο οξυµένη κρίση σε βάρος του λαού.

Το πρόβληµα, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, δεν είναι, όπως
στοχοποιεί σήµερα η Κυβέρνηση, αλλά και τη Αξιωµατική Αντι-
πολίτευση, το σπάταλο και διεφθαρµένο κράτος. Είναι το κράτος
που εσείς δηµιουργήσατε, είναι το κράτος –φρούριο της αστικής
τάξης, που ακριβώς είναι διεφθαρµένο, γιατί η ίδια η αστική τάξη
βασίζεται στην εκµετάλλευση και στη διαφθορά.

Γι’ αυτό ακριβώς το κράτος της είναι και αυτό διεφθαρµένο. 
Ούτε βεβαίως, είναι πρόβληµα οι λεγόµενες συντεχνίες. Εσείς

προσπαθήσατε να εξαγοράσετε την εργατική τάξη. Εσείς δηµι-
ουργήσατε την εργατική αριστοκρατία, για να έχετε βολεµένους
και υποταγµένους τους εργαζοµένους και να µην αντιδρούν στην
αντιλαϊκή πολιτική. Γιατί το πρόβληµα στις σηµερινές συνθήκες
είναι η καπιταλιστική ιδιοκτησία στα βασικά και συγκεντρωµένα
µέσα παραγωγής, αυτή η καπιταλιστική ιδιοκτησία που κλέβει
τον κοινωνικά παραγόµενο πλούτο, που κλέβει δηλαδή τον
ιδρώτα του λαού.

Ταυτόχρονα, παρουσιάζεται όχι µόνο στη χώρα µας αλλά και
σε ευρωενωσιακό επίπεδο, αλλά και στις υπόλοιπες ανεπτυγµέ-
νες καπιταλιστικές κοινωνίες µε βάση τις ίδιες τις µελέτες των
ιµπεριαλιστικών οργανισµών µια µεγάλη αδυναµία αστικής δια-
χείρισης της κρίσης. Η δηµοσιονοµική περιοριστική πολιτική που
εφαρµόζεται και στην Ελλάδα οδηγεί σε βάθεµα της ύφεσης και
σε ταυτόχρονη αδυναµία εξυπηρέτησης του δηµοσίου χρέους.
Από την άλλη µεριά, το άλλο µείγµα της επεκτατικής πολιτικής
που κάποιοι προτείνουν, αυξάνει το δηµόσιο χρέος, οδηγεί σε
νέες περικοπές την κοινωνική πολιτική. Έτσι, λοιπόν, το ψεύτικο,
πλαστό δίληµµα «περιοριστική ή επεκτατική πολιτική» σηµαίνει
στα απλά ελληνικά, σηµαίνει στη γλώσσα που καταλαβαίνει ο
λαός να επιλέξει ανάµεσα στη Σκύλλα και τη Χάρυβδη. 

Εµείς το λέµε καθαρά: Δεν θα πάρουµε, γιατί ακριβώς αποτε-
λεί κάλπικη εναλλακτική πρόταση η πρόταση της Νέας Δηµοκρα-
τίας, γιατί συµφωνεί στις στρατηγικές επιλογές στήριξης της
κερδοφορίας και της ανταγωνιστικότητας του κεφαλαίου, όπως
αυτές καταγράφονται στο σύµφωνο για το ευρώ. Αυτό που επι-
διώκει η Νέα Δηµοκρατία, είναι πιο πολλά και πιο γρήγορα για
το µεγάλο κεφάλαιο, αλλά και των διαφόρων προθύµων που θέ-
λουν να εξασφαλίσουν κυβερνητικούς θώκους, που στηρίζουν
τις αντιλαϊκές επιλογές ψηφίζοντας τα µνηµόνια και άλλα.

Ούτε βεβαίως, κατά τη γνώµη µας, αποτελούν διέξοδο οι διά-
φορες πολύµορφες, αλληλοσυγκρουόµενες προτάσεις των δια-
φόρων οπορτουνιστικών κοµµάτων και οµάδων, προτάσεις που
άλλωστε βρίσκουν ευήκοον ους και γίνονται αποδεκτές από τµή-
µατα της αστικής τάξης και από εκπροσώπους ιµπεριαλιστικών
οργανισµών. Πρόκειται για ενέργειες που είτε έχουν τον χαρα-
κτήρα της ουτοπίας είτε ακόµη και της συνειδητής υπονόµευσης
της διαδικασίας χειραφέτησης του λαού, καλώντας το λαό να
µπει κάτω από ξένες σηµαίες και συνθήµατα, γιατί ακριβώς είναι
υποταγµένες οι δυνάµεις αυτές στον αντιλαϊκό συσχετισµό δύ-
ναµης. Δεν θεωρούν ότι µπορεί να αλλάξει. Δεν έχουν εµπιστο-
σύνη στις δυνάµεις της εργατικής τάξης και του λαού. Φοβούνται
επί της ουσίας για το νέο και επαναστατικό τοπίο που προβάλλει
πάνω από τον ιστορικά ξεπερασµένο πλέον χαρακτήρα του κα-
πιταλιστικού συστήµατος. Άλλωστε, και οι τέσσερις επιλογές που
είπε ο κύριος Πρωθυπουργός στην οµιλία του κατά τη διάρκεια
των προγραµµατικών δηλώσεων -είτε η χρεοκοπία είτε η στάση

πληρωµών είτε η έξοδος από το ευρώ, είτε το µνηµόνιο και η
προσφυγή- έχουν ένα κοινό παρανοµαστή, το πώς δηλαδή θα
χρεοκοπήσει ο λαός για να σωθούν οι κεφαλαιοκράτες.

Υπάρχει διέξοδος; Εµείς λέµε: βεβαίως, υπάρχει διέξοδος.
Στην Ελλάδα που θέλετε να φτιάξετε, του τουρισµού, των ανε-
µογεννητριών, των λαµπόγυαλων και των φιλέτων της γης εµείς,
προτείνουµε το δρόµο της λαϊκής οικονοµίας και της λαϊκής
εξουσίας. Είναι ρεαλιστικός ο δρόµος αυτός; Βεβαίως, είναι ρε-
αλιστικός γιατί υπάρχουν όλες οι αντικειµενικές προϋποθέσεις,
οι πλουτοπαραγωγικές πηγές µε τις οποίες µπορεί να αναπτυχθεί
µια σύγχρονη οικονοµία που να ικανοποιεί τις λαϊκές ανάγκες.
Όλες αυτές οι πλουτοπαραγωγικές πηγές µπορεί και πρέπει να
µπούνε σε εφαρµογή για να ικανοποιήσουν τις λαϊκές ανάγκες.
Γιατί µπορούµε να προχωρήσουµε στη διαγραφή του δηµοσίου
χρέους και στην ταυτόχρονη αποδέσµευση από την Ευρωπαϊκή
Ένωση, µια Ευρωπαϊκή Ένωση που τη χαρακτηρίζει η αστάθεια,
που βυθίζεται στα αδιέξοδα και στις αντιθέσεις της και που αντι-
δραστικοποιείται όλο και περισσότερο. 

Είναι αναγκαία αυτή η πρόταση του Κοµµουνιστικού Κόµµατος
Ελλάδος; Βεβαίως, γιατί µέσα απ’ αυτήν τη διαδικασία µπορούν
να ικανοποιηθούν οι λαϊκές ανάγκες, γιατί µπορεί να αντιµετωπι-
στεί και να έχουν όλοι δουλειά µε αξιοπρέπεια, να µην υπάρχει
άνεργος, γιατί µέσα από τον κεντρικό σχεδιασµό µπορούν να
αναπτυχθούν ισόµετρα και ισόρροπα όλοι οι κλάδοι της οικονο-
µίας, όλες οι περιοχές και οι περιφέρειες της χώρας µας. 

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει η Β’ Αντι-
πρόεδρος της Βουλής κ. ΡΟΔΟΥΛΑ ΖΗΣΗ)

Αλήθεια, είναι εφικτή αυτή η πρόταση; Βεβαίως, είναι εφικτή
αυτή η πρόταση, γιατί ακριβώς ο λαός θα κληθεί να την υλοποι-
ήσει κι εµείς έχουµε εµπιστοσύνη στη δύναµη του λαού. Ο λαός
–το ξέρουµε και το λέµε περίτρανα- µπορεί να ανατρέψει το δο-
σµένο συσχετισµό δύναµης, για να αλλάξει χέρια η εξουσία.
Αυτό, κατά τη γνώµη µας, σήµερα είναι το σύγχρονο περιεχό-
µενο του πατριωτισµού, γιατί αυτό συµφέρει το λαό. 

Σήµερα, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, ήρθε η ώρα της συµπα-
ράταξης, της συστράτευσης µε το ΚΚΕ και στους αγώνες αλλά
και στις εκλογές. Εµείς, ως Κοινοβουλευτική Οµάδα του ΚΚΕ, όχι
µόνον καταψηφίζουµε το παρόν σχέδιο νόµου, αλλά ζητάµε και
τη διεξαγωγή ονοµαστικής ψηφοφορίας. Θα καταθέσουµε το έγ-
γραφο ως Κοινοβουλευτική Οµάδα του Κοµµουνιστικού Κόµµα-
τος Ελλάδας. Θα αποχωρήσουµε αυτήν τη στιγµή από τη
συζήτηση, γιατί τη θεωρούµε άσκοπη, για να µπορέσουµε από
καλύτερες θέσεις να συµβάλουµε και ως Κοινοβουλευτική
Οµάδα του ΚΚΕ στην οργάνωση των απεργιών και των αγώνων
και θα επιστρέψουµε την ώρα της ονοµαστικής ψηφοφορίας. 

(Στο σηµείο αυτό οι Βουλευτές του Κοµµουνιστικού Κόµµατος
Ελλάδος αποχωρούν από την Αίθουσα)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον ειδικό
αγορητή του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδος κ. Νικόλαο Κα-
ραθανασόπουλο.

Το λόγο έχει ο ειδικός αγορητής του Λαϊκού Ορθόδοξου Συ-
ναγερµού κ. Παύλος Μαρκάκης. 

ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κυρία Πρόεδρε. 
Αγαπητοί συνάδελφοι, άκουσα τον εισηγητή της Πλειοψηφίας

να διαµαρτύρεται για την ανασφάλεια που νιώθουν σήµερα οι
πολίτες και να απορεί. Μα, αγαπητέ συνάδελφε, δεν πρόλαβαν
να κοπάσουν οι δηλώσεις της κ. Δαµανάκη και είχαµε σήµερα τις
δηλώσεις του κ. Πάγκαλου, ότι τα τανκς θα πάνε έξω από τις τρά-
πεζες. Σήµερα όλοι οι διευθυντές τραπεζών τραβούσαν τα µαλ-
λιά τους. Βάλτε τουλάχιστον κάποιο φίµωτρο, για να µην δηµιου-
ργήσετε αναστάτωση πριν από την ώρα της!

Αγαπητοί συνάδελφοι, σήµερα έχω την τιµή εκ µέρους του
Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού να εισηγηθώ ένα νοµοσχέδιο
που δεν είναι σαν τα άλλα. Είναι ένα νοµοσχέδιο-προϋπολογι-
σµός, που θα καθορίσει τις τύχες των πολιτών της πατρίδας µας
για τα επόµενα πέντε χρόνια. Δεν έχω, λοιπόν, το δικαίωµα στην
πρότασή µου, στην εισήγησή µου, να έχω µόνο κοµµατική νοο-
τροπία και θα έχω πατριωτική ευθύνη γι’ αυτό που θα εισηγηθώ.
Πρέπει να παρουσιάσω και θα παρουσιάσω αντικειµενικά τις συ-
νέπειες του µεσοπρόθεσµου πλαισίου. Πρέπει να αναδείξω και
θα αναδείξω τους πραγµατικούς λόγους που φθάσαµε σ’ αυτήν
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τη βεβιασµένη πρόταση της Κυβέρνησης. Πρέπει να αποδείξω
και θα αποδείξω ότι η πρόταση της Κυβέρνησης του ΠΑΣΟΚ είναι
λανθασµένη και αδιέξοδη. Πρέπει να καταλογίσω και θα καταλο-
γίσω τις ευθύνες για την αποτυχία της κυβερνητικής λειτουργίας
-αυτής που συνέβη τον τελευταίο χρόνο αλλά και διαχρονικά-
του ΠΑΣΟΚ.

Εµείς, αγαπητοί συνάδελφοι, δεν υιοθετούµε τα εκβιαστικά δι-
λήµµατα της Κυβέρνησης. Γι’ αυτό σας το ξεκαθαρίζουµε από
την αρχή: ο Λαϊκός Ορθόδοξος Συναγερµός όχι µόνον θα κατα-
ψηφίσει αυτό το έκτρωµα, αλλά θα το καταψηφίσει µε φανατισµό
και µετ’ αφοσιώσεως, ως απόλυτα εσφαλµένο, ως ένα προϊόν κυ-
βερνητικής αποτυχίας, σαν ένα προϊόν συγκεκριµένων ιδεολογι-
κών επιλογών της Κυβέρνησης του ΠΑΣΟΚ. 

Και επιπλέον, όπως αναγγείλαµε πρώτοι και υλοποιούµε, θα
προκαλέσουµε ονοµαστική ψηφοφορία. 

Είναι γνωστό ότι ο ΣΥΡΙΖΑ δεν έχει αυτήν τη δυνατότητα και
ας το διαφηµίζει.

Το ΚΚΕ δεν ήταν σίγουρο ότι θα ήταν σήµερα µέσα στην Αί-
θουσα. 

Η Νέα Δηµοκρατία, προς το παρόν τουλάχιστον, τηρεί σιγήν
ιχθύος. 

Γιατί εδώ, αγαπητοί συνάδελφοι, όλοι πρέπει να µετρηθούµε
κι όλοι πρέπει να αναλάβουµε τις ευθύνες µας. 

Αγαπητοί συνάδελφοι, θα αποδείξω πρώτα-πρώτα γιατί η ψή-
φιση του µεσοπρόθεσµου πλαισίου, του µνηµονίου 2 –όπως θέ-
λετε πείτε το- µπαίνει κάτω από το εκβιαστικό δίληµµα: «Ψηφίστε
ή πτωχεύουµε». Μπαίνει πάλι, για δεύτερη φορά, όπως και στο
µνηµόνιο 1, δίληµµα το οποίο το βάζει συνειδητά και µπαίνει επί-
τηδες από την Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ: «Γρήγορα γρήγορα ψη-
φίστε, γιατί δεν προλαβαίνουµε». Μα, κύριε Υπουργέ και αγα-
πητοί συνάδελφοι, το µεσοπρόθεσµο πλαίσιο ήταν υποχρέωση
από το δηµοσιονοµικό νόµο 3871/2010. 

Όπως και άλλες χώρες δηλαδή, έτσι και η Ελλάδα έπρεπε να
καταθέσει έναν τετραετές προϋπολογισµό. Η προετοιµασία είχε
αρχίσει από τις αρχές Μαρτίου. Στις 2 Μαρτίου ο κ. Βορίδης, µαζί
µε άλλα κόµµατα εκτός από τη Νέα Δηµοκρατία, προσήλθε και
εκεί παρουσιάστηκε το µεσοπρόθεσµο πρόγραµµα εκ µέρους
της Κυβέρνησης σε µια τυπική µεν, αλλά θεσµική συνάντηση. Πέ-
ρασαν από τότε τέσσερις µήνες και εισάγεται στη Βουλή στις 27
Ιουνίου; Και τον «εφαρµοστικό νόµο» µε τη διαδικασία του κατε-
πείγοντος; Δηλαδή, µετά από τέσσερις µήνες απραξίας, φτάσατε
στο παρά πέντε, να εκπνεύσει η προθεσµία της πέµπτης δόσης;
Φυσικά η απραξία σας άρχισε από τις αρχές του 2011. Και την
τέταρτη δόση χαριστικά την πήρατε. 

Το Eurogroup, λοιπόν και η Ευρωπαϊκή Ένωση φταίει; Η ανι-
κανότητα η δική σας φταίει, που δεν µπορείτε να τηρήσετε στοι-
χειωδώς τις κοινοβουλευτικές προθεσµίες.

Δεύτερον, τι δουλειά έχει η υποχρέωση του τετραετούς προ-
ϋπολογισµού 2011-2015 να συνδυαστεί µε τον προϋπολογισµό
του 2011, δηλαδή µε τον προϋπολογισµό που µόλις ψηφίσαµε
και µέσα στο πρώτο πεντάµηνο να χρειαστούν επειγόντως νέα
µέτρα ύψους 6,4 δισεκατοµµυρίων; 

Πλήρης αποτυχία των στόχων της Κυβέρνησης. Πλήρης απο-
τυχία του νέου Υπουργού. Παρέλαβε ένα µεσοπρόθεσµο µε πρό-
σθετες επιβαρύνσεις για το 2011 ύψους 6,5 δισεκατοµµυρίων και
µέσα σε µια εβδοµάδα κατόρθωσε και ανέβασε τις πρόσθετες
επιβαρύνσεις κατά 6,745 δισεκατοµµύρια, δηλαδή 210 εκατοµ-
µύρια µόνο σε µια βδοµάδα. Από τις πέντε µονάδες του ΑΕΠ στο
έλλειµµα, που υπερηφανεύεστε ότι κερδίσατε µε τις θυσίες του
ελληνικού λαού το 2010, χάσατε τρεις µονάδες µέσα στο πρώτο
πεντάµηνο του 2011. 

Η αποτυχία αποδεικνύεται και από τις ραγδαίες πολιτικές εξε-
λίξεις. Και µιλάω για την ιστορική ευκαιρία, που χάθηκε από την
ανεπάρκεια των πολιτικών αρχηγών του ΠΑΣΟΚ και της Νέας Δη-
µοκρατίας, αλλά µιλάω για ένα πρωτοφανές γεγονός στα κοινο-
βουλευτικά πρακτικά. Τι έγινε, αγαπητοί συνάδελφοι; Μεταξύ της
πρώτης και δεύτερης ανάγνωσης του µεσοπρόθεσµου πλαισίου
άλλαξε ο Υπουργός Οικονοµικών. Και δεν άλλαξε µόνο ο Υπουρ-
γός Οικονοµικών, αλλά άλλαξε και ο εισηγητής της Πλειοψηφίας.
Και το µνηµόνιο παρά την αρχική ευφορία που επικράτησε, έγινε
χειρότερο.

Τραγική είναι βέβαια, η ευθύνη του πρώην Υπουργού, του κ.
Παπακωνσταντίνου. Τι έκανε ο κ. Παπακωνσταντίνου; Μετά την
πρώτη ανάγνωση και µπροστά στην κατακραυγή της κοινωνίας
για τα νέα µέτρα, αυτοβούλως έδωσε στο ΚΤΕ του ΠΑΣΟΚ υπο-
σχέσεις για µειώσεις 4 δισεκατοµµυρίων χωρίς οικονοµικό ισο-
ζύγιο, χωρίς καµµιά ενηµέρωση της επιτροπής µας, της Επιτρο-
πής δηλαδή των Οικονοµικών, και χωρίς τη συγκατάθεση της
τρόικας. 

Φυσικά ο νέος Υπουργός Οικονοµικών κατάλαβε πολύ γρή-
γορα ότι η ρητορική δεν µπορεί να αντικαταστήσει τα αµείλικτα
λάθη στην οικονοµία που καταγράφονται µε αδιάψευστους αριθ-
µούς. Η ρητορική του κ. Βενιζέλου λέει ότι η δηµοσιονοµική προ-
σαρµογή πρέπει να γίνει µε 2/3 από περικοπή δαπανών και το 1/3
από αύξηση των εσόδων. Αυτό λέει η ρητορική του. Οι πίνακες
όµως, που µας έφερε ο κ. Βενιζέλος δείχνουν ακριβώς τα αντί-
θετα. 

Και εµένα δεν µου αρέσουν τα πολλά νούµερα, κύριε Υπουργέ,
αλλά αυτό που θα σας πω είναι σηµαντικό. Το σχέδιο νούµερο 1
είχε περικοπή δαπανών 14,8 δισεκατοµµύρια και προσδοκώµενα
έσοδα 13,4 δισεκατοµµύρια, δηλαδή µια αναλογία 53% προς
47%. Και τι έγινε µε την αλλαγή του κ. Βενιζέλου; Αυτή η αναλο-
γία µετατράπηκε σε 50%-50%. Δηλαδή, µίκρυνε την περικοπή
των δαπανών στα 14,3 δισεκατοµµύρια και µε τα δήθεν έσοδα
που θα αυξηθούν, θα πάνε στα 14 δισεκατοµµύρια. 

Αυτό, κύριε Υπουργέ, δείχνει ανακολουθία λόγων και έργων.
Και µην µου πείτε ότι αυτήν την λανθασµένη λογική σάς την επι-
βάλλει η τρόικα. Αυτήν τη λογική την προτείνει συνειδητά η Κυ-
βέρνηση του ΠΑΣΟΚ. Εδώ και «η κουτσή Μαρία» ξέρει ότι η
τρόικα έχει καθορίσει όλους τους στόχους της δηµοσιονοµικής
προσαρµογής, µέσα σε έναν καθορισµένο χρονικό ορίζοντα, να
πάει δηλαδή το έλλειµµα στο 1,1% του ΑΕΠ για τα επόµενα τέσ-
σερα χρόνια. Ας δεχθώ ότι επειδή δεν σας έχει εµπιστοσύνη, θα
σας παρακολουθεί ανά έτος για το πόσο θα είναι η αναπροσαρ-
µογή αυτή. Το πώς θα το πετύχετε δεν ενδιαφέρει την Ευρω-
παϊκή Ένωση. 

Άρα, εσείς, η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ, επιλέξατε υπερβολική
φορολογία, αντί να επιδιώξετε µειώσεις δαπανών. Η επιλογή σας
αυτή έχει και ιδεολογικό πρόσηµο. Το ΠΑΣΟΚ δεν θέλει να πει-
ράξει το δικό του µηχανισµό, δεν θέλει να πειράξει το κράτος
που δηµιούργησε τόσα χρόνια, το κράτος που στηρίζεται για να
κερδίζετε τις εκλογικές αναµετρήσεις. Εκεί δεν θέλετε να κάνετε
προσαρµογές. Προτιµάτε να πλήξετε το ελεύθερο επάγγελµα,
να πλήξετε τις επιχειρήσεις, να πλήξετε τον ιδιωτικό τοµέα. 

Τώρα πια το παιχνίδι, αγαπητοί συνάδελφοι, είναι ξεκάθαρο.
Δεν ξέρω τι έφερε το 1981, το σίγουρο είναι ότι το 1981 έφερε
τη διάλυση του ελληνικού κράτους. Διέλυσε τη Δηµόσια Διοί-
κηση, καθιέρωσε τη διαφθορά µε το δωράκι των 500 εκατοµµυ-
ρίων. Εξέθρεψε και γιγάντωσε τον κοµµατικό συνδικαλισµό και
βοήθησε τη λαθροµετανάστευση. Μέχρι ιθαγένεια και εκλογικό
δικαίωµα µοιράζατε µε το πρώτα νοµοσχέδια που φέρατε. 

Αυτό, λοιπόν, το κόµµα δεν µπορεί να βγάλει την πατρίδα µας
από την οικονοµική κρίση. Είναι σαν να έχουµε µια επιχείρηση µε
ένα µάνατζερ, ο οποίος µας έκλεβε, γέµισε µε άχρηστο προσω-
πικό την επιχείρηση, δεν πρότεινε κανένα αναπτυξιακό πρό-
γραµµα και µας έφερε στα πρόθυρα της χρεοκοπίας. Αυτόν τον
τύπο µάνατζερ εσείς θα τον εµπιστευόσασταν; Θα ήταν ικανός
να µας σώσει; Θα µπορούσε ο ίδιος να εξυγιάνει µια επιχείρηση
που την έριξε έξω; Φυσικά όχι. 

Γι’ αυτό εµείς ζητάµε κυβέρνηση ευρύτατης συνεργασίας που
θα ενσωµάτωνε όµως όλες τις πολιτικές –όπως και άλλες, τις
δικές µας- που θα σέβονται βέβαια το δηµοσιονοµικό ισοδύναµο,
αλλά εκείνες στις οποίες θα µπορούσαµε να συµπέσουµε και να
συνεννοηθούµε. 

Εµείς χαιρόµαστε που όλο και περισσότερες δυνάµεις προ-
σχωρούν και αναγνωρίζουν τις θέσεις και τις προτάσεις µας. Χαι-
ρόµαστε που µετά από τη Νέα Δηµοκρατία ο Πρωθυπουργός
άλλαξε τακτική και παραδέχθηκε, έστω και διστακτικά, ότι οι λα-
θροµετανάστες δεν αφήνουν τη χώρα µας και δεν αφήνουν τους
Έλληνες να σηκώσουν κεφάλι. Υφιστάµεθα µια τεράστια οικονο-
µική και όχι µόνο ζηµιά από την υπερβολικά µεγάλη πληθυσµιακά
παρουσία τους στη χώρα µας. 



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΞΓ’ - 27 ΙΟΥΝΙΟΥ 2011                                                                                             12729

Κύριε Υπουργέ, αφού σας αρέσουν τα δηµοψηφίσµατα, οργα-
νώστε και ένα δηµοψήφισµα, για να µάθετε πώς βλέπουν οι Έλ-
ληνες την παρουσία των λαθροµεταναστών στη χώρα µας, για
να αποφανθούν οι Έλληνες τι προτείνουν για την παρουσία και
την τύχη των λαθροµεταναστών. Τολµήστε το, θα δείτε ότι έχει
ενδιαφέρον. 

Κανένα δάνειο δεν θα χρειαζόµασταν τότε, καµµία περικοπή
µισθών και συντάξεων δεν θα ήταν αναγκαία, αν περιορίζαµε τη
ζηµιά που υφίστανται οι µονάδες υγείας για την περίθαλψη των
λαθροµεταναστών. Ακόµα και ο κ. Λοβέρδος παραδέχθηκε ότι
αυτή η ζηµιά ανεβαίνει στα 150 εκατοµµύρια κάθε έτος και δεν
µετράει, δεν κοστολογεί τα νοσήµατα που έχουν µεταφερθεί στη
χώρα µας και την πατρίδα µας. 

Δεν θα χρειαζόµασταν κανένα δάνειο, αν δεν πληρώναµε συ-
ντάξεις των 700 ευρώ σε διακόσιες πενήντα χιλιάδες νόµιµους ή
µη νόµιµους αλλοδαπούς, που µε έναν χρόνο παρουσία στη
χώρα µας παίρνουν συντάξεις που οι Έλληνες δουλεύουν τριά-
ντα πέντε χρόνια για να τις αποκτήσουν! Τις παίρνουν, πηγαίνουν
στην πατρίδα τους και τρωγοπίνουν εις υγεία των κορόιδων, όταν
εκεί οι µισθοί και οι συντάξεις είναι κάτω από 150 ευρώ. 

Δεν θα χρειαζόµασταν κανένα δάνειο, αν δεν πληρώναµε δι-
σεκατοµµύρια για επιδόµατα ανεργίας, επιδοτήσεις ενοικίων σε
αλλοδαπούς που δεν χρειάζονται να έχουν δικαιολογητικά, όπως
το Ε9 που οι φουκαράδες Έλληνες εργαζόµενοι αναγκάζονται
να αποδείξουν. Μας κοροϊδεύουν στέλνοντας τα λεφτά τους στη
χώρα τους, όπου εκεί έχουν βέβαια τεράστια ανοικοδόµηση, σε
αντίθεση µε την Ελλάδα που όλα τα γιαπιά έχουν στοιχειώσει.
Δώδεκα µε δεκατέσσερα δισεκατοµµύρια το χρόνο φεύγουν και
µας λείπουν από το ισοζύγιο πληρωµών. 

Το παραεµπόριο όχι µόνο ανθεί αλλά και επιταχύνεται, από τα
5 δισεκατοµµύρια που ξεκίνησε έφτασε στα 25 δισεκατοµµύρια,
σύµφωνα µε τα στοιχεία του προέδρου του Εµπορικού Συλλό-
γου. Φυσικά η εγκληµατικότητα δεν κοστολογείται. Η ζωή ενός
Έλληνα έχει καταντήσει για τους αλλοδαπούς όσο η αξία µιας
φωτογραφικής µηχανής.

Ζητάµε, λοιπόν, να ενσωµατώσετε στην πολιτική σας τις θέ-
σεις µας, τις θέσεις που είχαµε έναντι των τραπεζών. Είµαστε οι
µόνοι που ζητήσαµε να µη δοθούν οι πρόσθετες εγγυήσεις των
30 δισεκατοµµυρίων εάν δεν προχωρούσαν τις τράπεζες σε συγ-
χωνεύσεις, κάτι που θα τους το επιβάλει τώρα η Ευρωπαϊκή
Ένωση για να δώσουν µεγαλύτερη ρευστότητα στη αγορά.

Ενσωµατώστε την πολιτική µας και την πρόταση µας για εισ-
ροή κεφαλαίων από το εξωτερικό µε κίνητρα και δεσµεύσεις, είτε
για επενδύσεις είτε για αγορά οµολόγων. 

Επιτέλους, βάλτε στην πολιτική σας αυτό που χρόνια φωνάζει
ο Λαϊκός Ορθόδοξος Συναγερµός. Μάλλιασε η γλώσσα του Προ-
έδρου µας και του κ. Βελόπουλου, να λέει για την αξιοποίηση
των κοιτασµάτων υδρογονανθράκων, φυσικού αερίου µέσω των
ΑΟΖ. Στην Κύπρο βγάζουν ήδη φυσικό αέριο και ο κ. Πάγκαλος
νοµίζει ακόµη ότι είναι στον αθέατο κόσµο του.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
Κύριε Υπουργέ, δεν είναι ανάγκη να επαναλάβουµε ότι είµαστε

αντίθετοι καθέτως, οριζοντίως και διαγωνίως για την επιδροµή
των φορολογικών µέτρων. Αυτά που ως γνωστοί γλωσσοπλάστες
τα ονοµάζετε τη µία φορά εισφορές αλληλεγγύης, την άλλη
φορά ειδικές εισφορές αλληλεγγύης. Εισφορές για ποιους; Ει-
σφορές σε ποιους; Στους ήδη εισφέροντες, τα γνωστά κορόιδα;
Έκτακτες εισφορές που δεν είναι πλέον έκτακτες, είναι εντελώς
µόνιµες και θα πρέπει να ειπωθούν ως πρόσθετη φορολογική επι-
βάρυνση. Και το κάνετε συνειδητά, γιατί δεν νοιάζεστε να διευ-
ρύνετε την φορολογική βάση εντάσσοντας µέσα και τη µαύρη
οικονοµία.

Το τραγικό ξέρετε ποιο είναι, κύριε Υπουργέ; Ότι έχετε ως
έσοδο για τα αυθαίρετα µόνο 300 εκατοµµύρια. Θα µπορούσαν
οι φορολογικές επιδροµές και οι µειώσεις συντάξεων να είχαν
αποφευχθεί, αγαπητοί συνάδελφοι, ή τουλάχιστον να είχαν µε-
τριαστεί εάν στον κωδικό 11.5 που λέει «Έσοδα από αυθαίρετα»
είχατε το ρεαλιστικό νούµερο του 1,5 δισεκατοµµυρίου ως ισο-
δύναµο οικονοµικά. Γιατί δεν το ενσωµατώσατε, όταν το είχε
προαναγγείλει ο κ. Παπακωνσταντίνου;

Σας θυµίζω πάλι ότι ήταν δική µας πρόταση προς την κ. Μπιρ-

µπίλη - όπως και του συναδέλφου κ. Γεωργιάδη στον κ. Σουφλιά-
όταν συζητείτο ο νόµος για τους ηµιυπαιθρίους. Και στις δύο πε-
ριπτώσεις η Νέα Δηµοκρατία τότε σφύριζε αδιάφορα και τώρα
παριστάνει ότι µε το «Ζάππειο 2» έχει δικές της ιδέες.

Θα τελειώσω, αγαπητοί συνάδελφοι, µε την κριτική µου για την
ανάπτυξη. Είναι µία λέξη που απουσιάζει από το µεσοπρόθεσµο
πρόγραµµα. Και απουσιάζει και από τη σκέψη σας. Μόνο γι’ αυτό
το λόγο θα έπρεπε να καταψηφιστεί φανατικά από όλους µας.

Κάνατε δύο χρόνια για να ψηφίσετε αναπτυξιακό νόµο. Κάθε
χρόνο µειώνετε το Πρόγραµµα Δηµοσίων Επενδύσεων για να
κρατάτε χαµηλά το έλλειµµα. Το ΕΣΠΑ δεν υλοποιείται. Προχω-
ράτε µε χαµηλούς ρυθµούς, γιατί δεν έχετε ιδία συµµετοχή. Η
Ευρωπαϊκή Τράπεζα Επενδύσεων παρακαλάει να κάνει επενδύ-
σεις στην Ελλάδα και εσείς κάθεστε. Αλλά, αφού έχετε διαλύσει
τη Δηµόσια Διοίκηση, πώς θα απορροφήσετε κονδύλια;

Πριν τελειώσω, κύριε Υπουργέ, σας κάνω µία έκκληση. Πείτε
σε αυτόν που επιµελείται τους λόγους του Πρωθυπουργού να
αλλάξει τροπάριο. Βαρεθήκαµε να ακούµε ότι είµαστε στο χείλος
του γκρεµού. Όταν παραλάβατε από τη Νέα Δηµοκρατία, ήµα-
σταν στο χείλος του γκρεµού. Όταν φέρατε µετά από ένα χρόνο
το µνηµόνιο 1 ήµασταν στο ίδιο σηµείο, στο χείλος του γκρεµού.
Μετά πάλι από ένα χρόνο µνηµονίου είµαστε στο ίδιο σηµείο που
ξεκινήσαµε, στο χείλος του γκρεµού.

Τώρα όµως, αγαπητοί συνάδελφοι, δεν είµαστε στο χείλος του
γκρεµού. Η χώρα µας δεν πρόκειται να πέσει. Στο χείλος του
γκρεµού είναι η Κυβέρνηση. Γι’ αυτό για να είναι η πτώση σας
αξιοπρεπής, ζητήστε 180 ψήφους. Μια που κινδυνεύετε να πέ-
σετε, τουλάχιστον να πέσετε από µεγαλύτερο ύψος.

Σε αυτό θα σας βοηθήσουµε και εµείς. Θα καταψηφίσουµε το
µνηµόνιο 2.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον ειδικό
αγορητή του ΛΑΟΣ, κ. Μαρκάκη.

Το λόγο έχει ο ειδικός αγορητής του ΣΥΡΙΖΑ κ. Δηµήτριος Πα-
παδηµούλης. 

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κύριοι της Κυβέρνησης, µε το

ψευδεπίγραφο λεγόµενο µεσοπρόθεσµο, που είναι στην πραγ-
µατικότητα ένα πρόγραµµα µακροχρόνιας, σκληρής και µονό-
πλευρης λιτότητας, φορτώνετε νέα, σκληρά βάρη στις πλάτες
των χαµηλών και µεσαίων εισοδηµάτων. Φορτώνετε στις πλάτες
των φτωχότερων στρωµάτων του ελληνικού λαού -των µισθωτών,
των συνταξιούχων, των ανέργων- αλλά και των µεσαίων στρωµά-
των που φτωχοποιούνται γρήγορα, το λογαριασµό της δικής σας
αποτυχηµένης πολιτικής και µε εκβιασµούς και µε εκστρατεία
φόβου προσπαθείτε να κρύψετε την αποτυχία της κυβερνητικής
πολιτικής, αλλά και την αποτυχία κυβερνήσεων του ΠΑΣΟΚ και
της Νέας Δηµοκρατίας για δεκαετίες τώρα, καθώς και τον βαθιά
άδικο, αντικοινωνικό, ταξικό χαρακτήρα των µέτρων.

Οφείλετε, όµως, πριν φορτώσετε τον καινούργιο λογαριασµό
στους Έλληνες πολίτες, να δώσετε εσείς λογαριασµό στους Έλ-
ληνες πολίτες.

Έχετε κλείσει ένα χρόνο από την εφαρµογή του µνηµονίου 1,
κύριε Παπαϊωάννου. Γιατί εκεί που απέτυχε το µνηµόνιο 1, θα πε-
τύχει το µνηµόνιο 2, το οποίο έχει µάλιστα και πιο σκληρές αντι-
κοινωνικές δόσεις; Γιατί δεν οµολογείτε πού πέσατε έξω;

Πέσατε έξω στην υλοποίηση του προϋπολογισµού του 2011,
γι’ αυτό ζητάτε µέσα σε έξι µήνες πρόσθετα µέτρα επτά δισεκα-
τοµµυρίων. Πέσατε έξω στην εκτίµηση της ύφεσης που καλπάζει,
σπάζοντας το ένα ρεκόρ µετά το άλλο. Πέσατε έξω στους στό-
χους σας για περιορισµό της φοροδιαφυγής, για διεύρυνση της
φορολογικής βάσης, να βάλετε και αυτούς που έχουν να πληρώ-
σουν. Διότι στην Ελλάδα οι πλούσιοι και η παραοικονοµία δεν
πληρώνουν φόρους. Πέσατε έξω στον περιορισµό των κρατικών
δαπανών, κόψατε άγρια µισθούς και συντάξεις, κόψατε άγρια το
Πρόγραµµα Δηµοσίων Επενδύσεων, αλλά ζει και βασιλεύει και
διευρύνεται το βασίλειο της πελατειακής σπατάλης του κοµµα-
τικού κράτους.

Αυτό, όµως, που περισσότερο µε εντυπωσιάζει µε την Κοινο-
βουλευτική Οµάδα και την Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ είναι το εξής:
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Όταν έφερε το µεσοπρόθεσµο και το πακέτο του ο κ. Παπακων-
σταντίνου, ξεσηκώθηκε το Υπουργικό Συµβούλιο και η Κοινοβου-
λευτική Οµάδα του ΠΑΣΟΚ και του είπαν. «Πάρε τα µέτρα πίσω».
Και την τελευταία στιγµή, µέσα σε αυτό το αντιλαϊκό πακέτο είπε
ο Παπακωνσταντίνου και ενέκρινε το Υπουργικό Συµβούλιο: «Όχι
8.000, αλλά 12.000 το αφορολόγητο και να µην αυξηθεί το πε-
τρέλαιο θέρµανσης και να µη µπει κεφαλικός φόρος-χαράτσι
στους µικροµεσαίους».

Ήρθε µετά ο Βενιζέλος, ο οποίος διαφωνούσε -υποτίθεται-
στην οικονοµική πολιτική Παπακωνσταντίνου, γιατί την έβρισκε
νεοφιλελεύθερη και πολύ άδικη σε βάρος των ασθενέστερων και
υποσχέθηκε επαναδιαπραγµάτευση και αλλαγές. Τι έγινε µετά;
Μετά έγινε το θαύµα.

Ο Βενιζέλος, ο καινούργιος Υπουργός, ξαναέβαλε µέσα στο
πακέτο το αφορολόγητο των 8.000, την αύξηση στο πετρέλαιο
θέρµανσης, το κεφαλικό χαράτσι, κύριε Κουρουµπλή, στους µι-
κροµεσαίους. Έτσι, το πακέτο Βενιζέλου είναι χειρότερο από το
πακέτο Παπακωνσταντίνου, ακόµα χειρότερο και οι Βουλευτές
που ήταν στα κεραµίδια εναντίον του Παπακωνσταντίνου, σπάνε
τα χέρια τους να χειροκροτούν το Βενιζέλο.

Μπορείτε να µου εξηγήσετε µε ποια κοινωνική ευαισθησία εξη-
γείται αυτή η συµπεριφορά; Εγώ λέω ότι το µόνο που σας νοιάζει
είναι η µακροηµέρευση του κόµµατός σας στην εξουσία, γιατί
φοβόσαστε µη τυχόν δεν επανεκλεγείτε.

Μου θυµίζουν ορισµένοι διαφωνούντες Βουλευτές του ΠΑΣΟΚ
µια παλιά επιθεώρηση µε την Άννα Παναγιωτοπούλου να λέει στο
θέατρο Παγκρατίου πριν χρόνια: «Θέλω να κάνω αυτό, θέλω να
κάνω το άλλο, θέλω να κάνω εκείνο, αλλά κρατιέµαι και στο
τέλος δεν κάνω τίποτα».

Δεν θα σας υποδείξω εγώ τι θα κάνετε, αλλά να ξέρετε ότι
ένας από τους λόγους που υπάρχει µεγάλη αναξιοπιστία του πο-
λιτικού κόσµου και του πολιτισµού συστήµατος είναι η ασυνέπεια
λόγων και έργων, τα «είπα-ξε-είπα», τα «βαφτίζω το κρέας ψάρι
για να το τρώω ευκολότερα». 

Υπάρχει και ένα άλλο θέµα σοβαρότητας και αξιοπιστίας, γιατί
µας έκανε και µαθήµατα σοβαρότητας και ευθύνης ο κ. Βενιζέ-
λος, ο οποίος τώρα απουσιάζει και δεν βλέπω να τον αντικαθιστά
κάποιος από το οικονοµικό επιτελείο, δείγµα του πόσο σέβονται
τη Βουλή. 

Λέει ο κ. Βενιζέλος: «Όταν βρέθηκα στο Υπουργείο µέσα σε
λίγες ώρες έπρεπε να κλείσω µία µαύρη τρύπα 5,5 δισεκατοµ-
µυρίων». Ο κ. Παπακωνσταντίνου χθες στο Βήµα είπε: «Το πα-
κέτο το είχα κλείσει εγώ µε την τρόικα και έµεναν ελάχιστες
λεπτοµέρειες». Δεν µπορεί και οι δύο να λένε αλήθεια. Ένας από
τους δύο λέει ψέµατα και το πακέτο «Παπακωνσταντίνου» το είχε
εγκρίνει ο κ. Βενιζέλος στο Υπουργικό Συµβούλιο πριν από µερι-
κές µέρες. Ποιος λέει, λοιπόν, ψέµατα και πού είναι η σοβαρό-
τητα της Κυβέρνησης, όταν µας λέτε ότι 5,5 δισεκατοµµύρια
έκλεισαν σε λίγες ώρες «στο γόνατο»; Εκτός και εάν οι δύο µας
δουλεύουν ψιλό γαζί.

Τι δεν θέλετε να οµολογήσετε, κύριοι του ΠΑΣΟΚ; Δεν θέλετε
να οµολογήσετε µία απλή αλήθεια, την οποία ο κόσµος την έχει
«τούµπανο και εσείς κρυφό καµάρι». Η συνταγή του µνηµονίου
αποδείχθηκε λάθος και τώρα τα πράγµατα, µετά από ένα χρόνο
σκληρής νεοφιλελεύθερης πολιτικής και λεηλασίας του εισοδή-
µατος των πολλών και των ασθενέστερων, είναι χειρότερα και
για την ελληνική οικονοµία και για την ελληνική κοινωνία. 

Όµως, εκτός από την αποτυχηµένη συνταγή, αποδείχθηκε ότι
και εσείς, ως µάγειρας, ήσασταν πάρα πολύ κακός. Υλοποιείτε
αυτήν τη συνταγή µε έναν ακόµη πιο αντιλαϊκό και βάρβαρο
τρόπο, γιατί η αδυναµία σας να περιορίσετε τη φοροδιαφυγή, τη
συστηµική διαφθορά, τις πελατειακές σπατάλες σας οδηγεί στο
να «τσεκουρώνετε» ακόµη πιο άγρια µισθούς, συντάξεις, εργα-
σιακά δικαιώµατα και να υπερφορολογείτε τους µισθωτούς, τους
συνταξιούχους, τους έντιµους φορολογούµενους, τα κορόιδα,
δηλαδή. 

Κάποιος σε µία µεγάλη ξένη εφηµερίδα είπε, παροµοιάζοντας
το ελληνικό φορολογικό σύστηµα, ότι το ελληνικό φορολογικό
σύστηµα, αν εξαιρέσει κανείς τους µισθωτούς και τους συνταξι-
ούχους που φορολογούνται στην πηγή και όλους όσους κατα-
ναλώνουν προϊόντα και πληρώνουν τα µαλλιοκέφαλά τους σε

έµµεσους φόρους, για τους υπολοίπους και, κυρίως, τους πλου-
σίους, είναι σαν το δίσκο της εκκλησίας, ο καθένας βάζει µέσα
ό,τι θέλει. Γι’ αυτόν ακριβώς το λόγο, έχουµε φορολογικά έσοδα
6% κάτω από το µέσο όρο της Ευρωζώνης και την ίδια ώρα, το
2010, έχουµε δαπάνες 49,5% του ΑΕΠ πάνω από το µέσο όρο
της Ευρωζώνης, χωρίς να έχουµε σοβαρό κοινωνικό κράτος που
να στηρίζει τον άνεργο, χωρίς να έχουµε δηµόσια παιδεία, χωρίς
να έχουµε δηµόσια υγεία, χωρίς να έχουµε προστασία του περι-
βάλλοντος. Αυτές οι δαπάνες πάνε στα κολλητιλίκια, στο κράτος
που δίνει δουλειά στους φίλους µε έργα, µε προµήθειες, µε µε-
λέτες, µε διορισµούς, µε κολλητούς. 

Επειδή ακούσαµε και µαθήµατα πατριωτικής ευθύνης από τον
κ. Βενιζέλο, που συνεχίζει να απουσιάζει και να σνοµπάρει τη
Βουλή και αυτός και οι Υφυπουργοί του...

ΙΩΑΝΝΗΣ ΒΛΑΤΗΣ: Εντάξει, κύριε Λαφαζάνη. 
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ: Όχι εντάξει, κύριε Βλατή.

Πρέπει να σεβόµαστε το Κοινοβούλιο, ιδιαίτερα όταν κουνάµε το
δάκτυλο και δίνουµε µαθήµατα πατριωτικής ευθύνης σε µία πα-
ράταξη της Αριστεράς, που έχει αποδείξει σε δύσκολους και-
ρούς την πατριωτική της στάση. 

Ο κ. Βενιζέλος, λοιπόν, την εποχή που εµείς λέγαµε ότι δεν
µπορείς για κάθε ευρώ που παράγεις –το έλεγε ο κ. Δραγασάκης
σε αυτήν τη Βουλή και ο κ. Λαφαζάνης και είχε µαλλιάσει η
γλώσσα τους- να δανείζεσαι 2,5 γιατί αυτή η φούσκα της υπερ-
κατανάλωσης µε δανεικά θα σκάσει, ότι δεν µπορείς, επίσης, να
ξοδεύεις δισεκατοµµύρια ευρώ για Ολυµπιάδες και για µίζες και
για προµήθειες και για C4I και για «SIEMENS», γιατί αυτή η φού-
σκα θα σκάσει, ξέρετε τι µας έλεγε τότε; Ότι είµαστε υπερβολι-
κοί και δεν στηρίζουµε την εθνική προσπάθεια, που µαζί το
ΠΑΣΟΚ και η Νέα Δηµοκρατία υλοποιούν. 

Το λογαριασµό για την Ολυµπιάδα, που ξεκίνησε µε 4 ευρώ
και πέρασε τα 13 δισεκατοµµύρια ευρώ, θα µας τον φέρετε ποτέ; 

Τα µέτρα που µας λέτε ότι είναι εθνική ευθύνη να υλοποιή-
σουµε και να ψηφίσουµε και εµείς –αυτοκτονώντας- ξέρετε τι θα
σηµαίνουν, αν εφαρµοστούν, κύριε Ρόβλια; Θα σηµαίνουν ότι οι
µισθοί και οι συντάξεις το 2015 θα είναι 40% χαµηλότερα σε
σχέση µε αυτό που ήταν το 2008. Θα σηµαίνουν, επίσης, ότι η
ύφεση θα ξεπεράσει το 4% το 2011, θα είναι για τρίτη χρονιά συ-
νεχιζόµενη ύφεση. Το 2012 θα παραµείνει σε ύφεση η χώρα.
Αυτό λέει το Ινστιτούτο Εργασίας της ΓΣΕΕ και όλοι οι σοβαροί
οικονοµολόγοι. 

Η πραγµατική ανεργία θα ξεπεράσει το εφιαλτικό ποσοστό του
20%. Είναι εθνική ευθύνη να στηρίζεις µια τέτοια πολιτική; Αυτή
η ανεργία οδηγεί και σε απώλεια κάθε χρόνο 6 δισεκατοµµυρίων
ευρώ των ασφαλιστικών ταµείων. Αντί να στηρίξετε περισσότερο
τον άνεργο µε το µεσοπρόθεσµο και τα µέτρα του και τον εφαρ-
µοστικό, µειώνετε και άλλο τη στήριξη των ανέργων. 

Εµείς, κύριοι συνάδελφοι, όχι µόνο θα καταψηφίσουµε, όχι
µόνο δεν θα αποχωρήσουµε για να σας διευκολύνουµε, αλλά θα
καταθέσουµε πρόταση για ονοµαστική ψηφοφορία σε όλα τα
στάδια της διαδικασίας, για να πάρει καθένας την ευθύνη του,
για να µην είναι διαφωνών στα τοπικά και κεντρικά κανάλια και
πειθαρχηµένος –άλλα λόγια να αγαπιόµαστε- στις ψηφοφορίες. 

Συµβαίνει και το εξής παράλογο και περίεργο, να υπάρχουν
Βουλευτές του ΠΑΣΟΚ που θέλουν να καταψηφίσουν, αλλά στο
τέλος θα ψηφίσουν και Βουλευτές της Νέας Δηµοκρατίας και εν-
δεχοµένως και του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού που παρα-
καλούν να υιοθετηθεί αυτό και δηλώνουν έτοιµοι, αν χρειαστεί,
να προσθέσουν και τη δική τους ψήφο, µπας και λείψει. 

ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ: Πότε έγινε αυτό; 
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελ-

φοι του ΠΑΣΟΚ, αντί να κάνετε µαθήµατα σοβαρότητας και πα-
τριωτισµού, πρέπει να µας πείτε, γιατί έχετε µετατρέψει αυτήν
τη Βουλή σε βιοµηχανία ψήφισης αντιλαϊκών µέτρων µε διαδικα-
σίες εξπρές που τσαλακώνουν και θεσµούς και αξιοπρέπεια προ-
σώπων, γιατί κουρελιάζετε τη δηµοκρατία, γιατί υπονοµεύετε την
κοινωνική συνοχή, γιατί ξεφτιλίζετε κάθε έννοια δικαιοσύνης,
γιατί τορπιλίζετε την ανάπτυξη, βυθίζοντας το σπιράλ της ύφε-
σης στη χώρα; Γιατί οδηγείτε στη χρεοκοπία; 

Αυτή η πολιτική στη θέση του διλήµµατος που βάλατε πέρυσι
«ή µνηµόνιο ή χρεοκοπία» οδηγεί στο «και µνηµόνιο και χρεοκο-
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πία». Ξέρετε γιατί; Γιατί ακόµη και αν υλοποιηθεί από σας, την
Κυβέρνηση που έχει τρύπα 7 δισεκατοµµυρίων στον προϋπολο-
γισµό του 2011, την Κυβέρνηση που έπεσε παταγωδώς έξω και
το 2010 στον περιορισµό της πελατειακής κρατικής σπατάλης
και στη σύλληψη της φοροδιαφυγής, ακόµη και αν υλοποιήσετε
τους στόχους του µεσοπρόθεσµου 100% και ξεπουλήσετε µπιρ
παρά τη δηµόσια περιουσία και κόψετε ακόµη πιο άγρια µισθούς,
συντάξεις και υπερφορολογήσετε τα κορόιδα, ακόµη και τότε,
ξέρετε πόσο θα είναι το δηµόσιο χρέος το 2015, κύριε Ρόβλια
και κύριε Μωραΐτη; Θα είναι 140% του ΑΕΠ. Ξέρετε πόσο ήταν
το 2010; Ήταν 143% του ΑΕΠ. 

Εµείς σας λέµε τώρα που υπάρχει συστηµικός κίνδυνος, τώρα
που αντιλαµβάνονται ολοένα και περισσότεροι ότι το ελληνικό
πρόβληµα χρέους είναι µέρος ενός ευρύτερου ευρωπαϊκού προ-
βλήµατος χρέους που αναδεικνύει και τις ανισορροπίες και τις
νεοφιλελεύθερες ανοησίες της αρχιτεκτονικής του ευρώ, τώρα
πρέπει να διεκδικήσετε µια ευρωπαϊκή ρύθµιση του χρέους,
τώρα και όχι το 2014 ή 2015, όταν βολεύει τους δανειστές µας,
καθώς θα έχουν ξεφορτωθεί ένα µέρος του χρέους που βρίσκε-
ται στα δικά τους χαρτοφυλάκια. Τώρα! Πώς; Με διαγραφή ενός
µέρους του χρέους, µε κοινοτικοποίηση ενός µέρους του χρέ-
ους, που θα αντιµετωπιστεί ως κοινό ευρωπαϊκό χρέος, µε ευ-
ρωοµόλογα, µε µείωση επιτοκίου, µε επιµήκυνση, µε περίοδο
χάριτος και µε ένα γενναίο πακέτο ανάπτυξης, γιατί µια οικονοµία
που δεν παράγει, δεν µπορεί να εξυπηρετήσει και το χρέος. 

Μη µας λέτε ότι αυτά δεν γίνονται. Αναρωτιέµαι, γιατί δεν
έχετε πει ποτέ στους Γερµανούς ότι η Γερµανία ηττηµένη από
τον πόλεµο το 1953 πέτυχε διαγραφή του δικού της χρέους µε
παγκόσµια συµφωνία κατά 62,5%.

Αντί για αυτά, προσπαθήσατε να τροµοκρατήσετε τον ελλη-
νικό λαό µε επιχειρήµατα, που αν δεν ήταν επικίνδυνα, θα ήταν
γελοία.

Έρχεται ο Α’ Αντιπρόεδρος της Κυβέρνησης και λέει «µεσο-
πρόθεσµο ή τανκς», αναγκάζοντας τον Υπουργό Άµυνας να πει
«σας παρακαλώ πολύ, µην ανακατεύετε τις Ένοπλες Δυνάµεις
στην εσωτερική πολιτική αντιπαράθεση, γιατί είναι άλλη η δου-
λειά τους, να υπερασπίζονται τα σύνορα και την ανεξαρτησία της
χώρας»!

Έρχεται ο κ. Βενιζέλος και λέει «άδικα τα µέτρα, πολύ σκληρά,
πονάει η ψυχή µου, αλλά εγώ θα σας βάλω και πιο σκληρά απ’
αυτά του Παπακωνσταντίνου, γιατί εµένα περισσεύει η πολιτική
µου και η κοινωνική µου ευαισθησία»! 

Αλήθεια; Μα, αυτά κρίνονται εν τοις πράγµασι! Ο κ. Βενιζέλος
πρέπει να µας πει τι έγινε µ’ αυτά που έλεγε στις 12 Ιουνίου στο
«ΠΡΩΤΟ ΘΕΜΑ»! Εκεί έλεγε ότι δεν µπορούν να έρθουν οι ιδιω-
τικοποιήσεις πακέτο 50 δισεκατοµµύρια ευρώ, εκατοντάδες επι-
χειρήσεις, παραλίες, αιγιαλοί, δασικές περιοχές, «ψεκάστε,
σκουπίστε, τελειώσαµε», µε ένα άρθρο και µε τους επτά εµπει-
ρογνώµονες που είναι πάνω από το διοικητικό συµβούλιο και αν
αυτοί δεν πουν «ναι», δεν κάνει τίποτα το διοικητικό συµβούλιο,
τους τρεις τους διορίζει η Τρόικα! Ξέρετε τι έλεγε ο κ. Βενιζέλος
στις 12 Ιουνίου, αγαπητοί συνάδελφοι του ΠΑΣΟΚ; Έλεγε ότι
κάθε ιδιωτικοποίηση πρέπει να έρχεται εδώ µε ξεχωριστό νόµο,
γιατί υπάρχουν και θέµατα ευθύνης των πολιτικών προσώπων
που παίρνουν τις αποφάσεις, υπονοώντας ακόµα και τα θέµατα
ειδικού δικαστηρίου! 

Θα τηρηθεί αυτή η διαδικασία, ναι ή όχι; Μήπως όλες οι δηλώ-
σεις γίνονται σαν το γνωστό ανέκδοτο του λαγού µε το λιοντάρι,
αρκεί να γίνουµε Υπουργοί ή αναπληρωτές Υπουργοί και µετά,
τα άρθρα εναντίον του µνηµονίου εξαφανίζονται και από το in-
ternet και από τις σελίδες µας και λέµε ότι γι’ αυτό φταίνε οι χά-
κερς και οι εγκληµατίες;

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, επειδή πρέπει να τελειώνω –και
ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε, για την ανοχή σας- θέλω να πω το
εξής: Μπορεί µε εκβιασµούς, µε ταξίµατα, µε εφεδρείες από τα
δεξιά σας να το περάσετε το µεσοπρόθεσµο στη Βουλή ή και τον
εφαρµοστικό νόµο. Αυτό που δεν µπορείτε, όµως, να κάνετε είναι
να λύσετε το πρόβληµα που έχετε µε την κοινωνία και ιδιαίτερα
µε την κοινωνική σας βάση, γιατί έχετε γίνει µία κυβέρνηση και
ένα κυβερνητικό κόµµα πολιτικά γυµνό και κοινωνικά αποµονω-
µένο που εφαρµόζει την πιο δεξιά πολιτική, ξεπερνώντας από τα

δεξιά τη Δεξιά Αντιπολίτευση.
Αυτό που σας µετριάζει την πολιτική χρεωκοπία είναι ότι η Νέα

Δηµοκρατία του κ. Σαµαρά κινείται στον αστερισµό της δεξιάς
ελαφρότητας. Η αντιµνηµονιακή της ρητορική είναι κούφια, µαϊ-
µού, γιατί η µόνη συγκεκριµένη διαφοροποίηση του κόµµατος
της Νέας Δηµοκρατίας στο πακέτο της δικής σας οικονοµικής
πολιτικής είναι ότι θέλει λιγότερους φόρους για τους πλούσιους
και τα κέρδη των επιχειρήσεων, χωρίς να µας εξηγεί γιατί η µεί-
ωση στο µισό της φορολόγησης αυτών των στρωµάτων, κύριε
Κεφαλογιάννη, όταν ήσασταν Κυβέρνηση µε Καραµανλή και Αλο-
γοσκούφη –που τώρα θέλετε να τους ξεχνάτε- αύξησε τη φορο-
διαφυγή και µείωσε τα φορολογικά έσοδα και δεν αύξησε
καθόλου τις επενδύσεις!

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Δεν µειώσαµε εµείς τους
µισθούς!

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ: Το δε κόµµα του κ. Καρατζα-
φέρη ετοιµάζεται να κάνει µία ακόµα στροφή. Ενώ ψήφισε το
µνηµόνιο 1 µε το επιχείρηµα ότι πρέπει να πάρουµε τη δόση µας,
την πρώτη δόση, αρνείται να ψηφίσει το µνηµόνιο 2, προκειµένου
να πάρουµε την πέµπτη δόση.

Και µια που είπα για δόση, θέλω να πω κάτι. Δεν έχω ακούσει
µέχρι τώρα έναν Υπουργό, έναν κυβερνητικό Βουλευτή, να λέει
ότι αυτά τα µέτρα είναι σωστά, δίκαια, επιβεβληµένα, ότι τα χρει-
άζεται η πατρίδα και θα µας βοηθήσουν στην ανάπτυξη και την
πρόοδο της χώρας. Όλοι µας λένε ότι είναι κακά µέτρα, αλλά
πρέπει να τα πάρουµε, για να πάρουµε τη δόση µας. 

Έχετε σκεφτεί σε τι εγκλήµατα φθάνουν πολλοί, προκειµένου
να πάρουν τη δόση τους; Έχετε σκεφτεί πόσο αυτή η υπερβο-
λική εξάρτηση από την επόµενη δόση οδηγεί σε µία βαθύτερη
εξάρτηση; Έχετε σκεφτεί ότι µε τις ανόητες δηλώσεις θα επι-
στρέψουµε στη δραχµή, όπως µε τη δήλωση της κ. Δαµανάκη ή
ότι θα βγουν τα τανκς στους δρόµους, αν δεν ψηφιστεί το µεσο-
πρόθεσµο; Ξέρετε ότι δηµιουργείτε κλίµα φυγής και πανικού ελ-
ληνικών καταθέσεων Ελλήνων αποταµιευτών, νοικοκυραίων,
µεροκαµατιάρηδων! 

Ξέρετε τι έγκληµα είναι να αντικαθιστάτε τη λαϊκή αποταµί-
ευση που παίρνει πολύ χαµηλά επιτόκια από τον ακριβό δανει-
σµό; Ξεχάσατε ότι υπογράψατε ένα µνηµόνιο, σύµφωνα µε το
οποίο η Κοµισιόν µας δανείζει µε 2% επιτόκιο υψηλότερο από το
Διεθνές Νοµισµατικό Ταµείο; 

Πού θα οδηγήσει αυτή η διαρκής εξάρτηση; Και αυτά που µας
είπε ο κ. Βενιζέλος, δηλαδή «µε συγχωρείτε, ελάτε να φτιάξουµε
το φορολογικό σύστηµα», είναι άλλα λόγια να αγαπιόµαστε! Είναι
µπαρούφες! 

Δέκα νόµους έχει φέρει η Κυβέρνηση για το φορολογικό σύ-
στηµα και σε κάθε έναν απ’ αυτούς µας υπόσχεται ότι τώρα
έφτιαξε ένα σωστό και δίκαιο φορολογικό σύστηµα και µετά από
είκοσι µήνες το φορολογικό σύστηµα είναι πιο µπάχαλο και η φο-
ρολογική διοίκηση πιο αποδιοργανωµένη, κοµµατικοποιηµένη και
σε µεγάλο βαθµό διεφθαρµένη. Τη χειροτερέψατε την κατά-
σταση αντί να τη βελτιώσετε. 

Επιπλέον στον τοµέα των δαπανών έχετε χάσει την µπάλα. Το
µόνο που ξέρετε είναι να κόβετε µισθούς, συντάξεις, κοινωνικό
κράτος και δηµόσιες επενδύσεις. 

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Πρό-
εδρος της Βουλής κ. ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΠΕΤΣΑΛΝΙΚΟΣ)

Μέσα απ’ αυτήν τη φοροεπιδροµή, τη σκληρή νεοφιλελεύθερη
επέλαση, αυτό που κάνετε, αν τα καταφέρετε, είναι να κερδίζετε
λίγο πολιτικό χρόνο. Εκεί όµως που έχετε χάσει εντελώς το στοί-
χηµα, είναι στην εµπιστοσύνη σ’ αυτήν την πολιτική της κοινω-
νίας. Η µεγάλη πλειοψηφία της κοινωνίας, κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, ένα µεγάλο µέρος της κοινωνικής βάσης του δικού
σας κόµµατος, είναι απέναντι σ’ αυτήν την πολιτική και θα δυνα-
µώσει την αντίθεσή του, όχι µόνο γιατί προδώσατε όσα τους εί-
πατε για να πάρετε τις εκλογές και την Κυβέρνηση, αλλά γιατί
σπάτε τη ραχοκοκαλιά των κοινωνικών στρωµάτων που σας
έστειλαν στην εξουσία. Κι αυτοί ξέρετε ενδιαφέρονται για τη δική
τους ζωή, τη δική τους προοπτική, τη δική τους αξιοπρέπεια κι
όχι τη δική σας επανεκλογή.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
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ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ: Και εσείς είστε εγγυητές της
αξιοπρέπειας. 

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΠΑΓΚΑΛΟΣ (Αντιπρόεδρος της Κυβέρνησης):
Κύριε Πρόεδρε, µπορώ να έχω το λόγο;

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Ο κ. Πάγκαλος, Αντι-
πρόεδρος της Κυβέρνησης, ζητάει το λόγο.

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΠΑΓΚΑΛΟΣ (Αντιπρόεδρος της Κυβέρνησης):
Αργότερα, κύριε Πρόεδρε. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Μάλιστα. Τότε συνεχί-
ζουµε µε το συνάδελφο που είναι πρώτος στον κατάλογο των εγ-
γραφέντων οµιλητών. 

Το λόγο έχει ο κ. Ανδρέας Μακρυπίδης. 
ΑΝΔΡΕΑΣ ΜΑΚΡΥΠΙΔΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, πριν από τρία χρόνια ξεκίνησε

µία πρωτόγνωρη οικονοµική κρίση σε παγκόσµιο επίπεδο. 
Θυµόµαστε όλοι την κατάρρευση της LEHMAN BROTHERS.

Αυτή η κατ’ αρχάς χρηµατοπιστωτική κρίση έγινε στη συνέχεια
οικονοµική κρίση σε παγκόσµιο επίπεδο µε πολλές προεκτάσεις
και πολλές παρενέργειες. 

Δυστυχώς, αυτή η κρίση βρήκε τη χώρα µας ανοχύρωτη.
Βρήκε την Ελλάδα να είναι ο πιο αδύναµος κρίκος στην Ευρω-
παϊκή Ένωση. Αποτελούσε την αχίλλειο πτέρνα. Κι αυτό δεν είναι
άµοιρο κάποιων πολιτικών που ασκήθηκαν τα τελευταία χρόνια.
Κι έτσι βρεθήκαµε µπροστά σε ένα σύνθετο πρόβληµα σαν χώρα. 

Το πρώτο πρόβληµα ήταν δηµοσιονοµικό. Με υψηλότατο έλ-
λειµµα και µε τεράστιο χρέος. Ήταν το πρόβληµα και οικονοµικό
µε µεγάλο έλλειµµα ανταγωνιστικότητας και µε αρνητικούς ρυθ-
µούς ανάπτυξης. 

Το πρόβληµα όµως πέρα από δηµοσιονοµικό και οικονοµικό
ήταν και πολιτικό. Γιατί; Γιατί σήµερα το πολιτικό σύστηµα είναι
υποχρεωµένο να δώσει λύσεις, να παράγει τις αναγκαίες λύσεις,
προκειµένου να αντιµετωπίσουµε το µεγάλο πρόβληµα. Και δυ-
στυχώς φαίνεται σήµερα ότι το πολιτικό µας σύστηµα δεν βρί-
σκεται στο ύψος των περιστάσεων. Δηλαδή δεν υπάρχει η
απαιτούµενη και επιβεβληµένη συνεννόηση, συναίνεση, συνερ-
γασία και συµπόρευση. 

Έτσι η οικονοµική κρίση, κατά τη γνώµη µου κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, δεν είναι µόνο πρόβληµα των τελευταίων είκοσι
µηνών, όπως αρέσκονται να λένε οι συνάδελφοι της Νέας Δηµο-
κρατίας και φυσικά δεν είναι µόνο πρόβληµα των τελευταίων έξι
ετών. 

Είναι πρόβληµα δυστυχώς, πολλών δεκαετιών που σωρευτικά
δηµιουργήθηκαν τα προβλήµατα και σήµερα εµείς, αυτή η
Βουλή, αυτή η Κυβέρνηση καλείται να δώσει λύσεις σε δύσκολες
δηµοσιονοµικές συνθήκες, σε συνθήκες παγκόσµιας κρίσης και
µάλιστα σε ένα περιβάλλον, θα έλεγα, επιφυλακτικό µέχρι αρνη-
τικό, ίσως και εχθρικό, σε επίπεδο Ευρωπαϊκής Ένωσης, αποτέ-
λεσµα του συσχετισµού του πολιτικού που υπάρχει σε ευρω-
παϊκό επίπεδο. 

Και καλούµαστε εµείς σήµερα, σε αυτές τις συνθήκες, να δώ-
σουµε λύσεις και για τη χώρα µας και για το λαό µας. 

Αυτό το εγχείρηµά µας είναι πιο δύσκολο, ακριβώς γιατί αυτή
η προσπάθεια γίνεται κάτω από αυτές τις συνθήκες που περιέ-
γραψα. Δεν θέλω να κάνω παρελθοντολογία. Δεν µπορώ, όµως,
να παραβλέψω την αναφορά του εισηγητή της Νέας Δηµοκρα-
τίας στο παρελθόν, την αναφορά του στο χθες, παραβλέποντας
τη στοιχειώδη αυτοκριτική που πρέπει να κάνει η Νέα Δηµοκρα-
τία. Είναι γνωστά τα στοιχεία, όσον αφορά τα δηµοσιονοµικά µε-
γέθη, διότι δυστυχώς επί είκοσι λεπτά επικεντρώθηκε µόνο στα
δηµοσιονοµικά µεγέθη και όχι στις πολιτικές που εφαρµόστηκαν,
προκειµένου να έχουµε αυτήν την αύξηση αυτή τη στρέβλωση
και αυτήν την διόγκωση στα δηµοσιονοµικά µεγέθη. 

Δεν θα πω ότι το 2003 το έλλειµµα ήταν 3% και το χρέος 170
δισεκατοµµύρια και το 2009 το έλλειµµα ήταν 15,4% και 300 δι-
σεκατοµµύρια το δηµόσιο χρέος. Αυτά είναι γνωστά. 

Όµως, θα ήθελα να υπενθυµίσω στους συναδέλφους Βουλευ-
τές της Νέας Δηµοκρατίας ότι τον Αύγουστο του 2008, όταν πα-
ρουσιάστηκε η παγκόσµια κρίση, το οικονοµικό επιτελείο της
Νέας Δηµοκρατίας σχεδίαζε κάποια µέτρα δηµοσιονοµικά, φο-
ρολογικά και περιοριστικής πολιτικής. Όµως, αυτά έµειναν στα
σχέδια και πολύ γρήγορα έγιναν παρελθόν. 

Στην Έκθεση της Θεσσαλονίκης το 2008, ο τότε Πρωθυπουρ-
γός της χώρας τα ακύρωσε όλα. Μάλιστα, το Δεκέµβρη του 2008
φθάσαµε σε εκτροχιασµό του ελλείµµατος στο 9%, περίπου 20
και πλέον δισεκατοµµύρια. Και η ατολµία και η αδράνεια της τότε
κυβέρνησης οδήγησε στην διόγκωση του ελλείµµατος το 2009,
µπροστά στο πολιτικό κόστος που θα εισέπραττε ενόψει των ευ-
ρωεκλογών και των επικείµενων εθνικών εκλογών. 

Να, γιατί υπάρχουν σοβαρές ευθύνες και να γιατί µιλάµε για
ατολµία και αδράνεια της Κυβέρνησης της Νέας Δηµοκρατίας
στην πιο κρίσιµη στιγµή, τότε που ήταν προ των πυλών η δηµο-
σιονοµική και γενικότερα η οικονοµική κρίση. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, απευθύνοµαι στους συναδέλ-
φους του ΠΑΣΟΚ, η παράταξή µας καλείται για µια ακόµα φορά
να βγάλει τα κάστανα από τη φωτιά. Καλείται σήµερα να δώσει
λύσεις και να αντιµετωπίσει τα προβλήµατα που, δυστυχώς, δη-
µιούργησαν άλλες κυβερνήσεις από εσφαλµένες πολιτικές που
ακολούθησαν τα προηγούµενα χρόνια. 

Και κατορθώσαµε πριν από ένα χρόνο να εξασφαλίσουµε µέσα
από το µηχανισµό στήριξης το δάνειο των 110 δισεκατοµµυρίων
ευρώ, µε προϋποθέσεις –ναι!- µε µέτρα σκληρά και επώδυνα –
ναι!- ίσως µε λάθη –ναι!- µε καθυστερήσεις, ολιγωρίες και παρα-
λείψεις -ναι!- αλλά πετύχαµε τη µείωση κατά 5% του δηµο-
σιονοµικού ελλείµµατος, που αυτό πέραν των άλλων σαν µέγε-
θος ήταν πολύ σηµαντικό αλλά και γιατί µας εξασφάλισε την
εµπιστοσύνη στους δανειστές εταίρους, όσον αφορά τη συνέ-
χιση των δόσεων. 

Σήµερα, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µέσα από το Μεσοπρό-
θεσµο Πλαίσιο Δηµοσιονοµικής Στήριξης 2012-2015 µε χρονικό
ορίζοντα τετραετίας, δηµιουργούµε ένα εθνικό σχέδιο διάσωσης
της χώρας. Και αυτό µας εξασφαλίζει δύο βασικούς λόγους. Ο
ένας ο λόγος είναι ότι µπορούµε πλέον να πετύχουµε µε την ψή-
φισή του τη συνέχιση της δανειοδότησης που έχει ανάγκη η
χώρα µας και τις απαιτούµενες πιστώσεις καλύπτοντας τις δα-
νειακές ανάγκες. 

Συγχρόνως, µας εξασφαλίζει και τον απαιτούµενο χρόνο που
χρειαζόµαστε, προκειµένου να προχωρήσουµε στις σοβαρές
διαρθρωτικές µεταρρυθµίσεις και αλλαγές, ούτως ώστε να µην
υπάρχει αναγκαιότητα στο επόµενο χρονικό διάστηµα να βρε-
θούµε ξανά στην ίδια δύσκολη θέση, όπως είναι -πέρα από τα
δηµοσιονοµικά µέτρα- οι αναδιαρθρώσεις, οι αποκρατικοποιή-
σεις και η αξιοποίηση της δηµόσιας περιουσίας. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η έξοδος από την κρίση δεν θα
επιτευχθεί µόνο µε δηµοσιονοµικά µέτρα. Απλώς αυτά ανακυ-
κλώνουν την ύφεση. Θα πρέπει να στρέψουµε το µέλλον στο
αύριο, γιατί ήδη καθυστερήσαµε. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε. 
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Τελειώστε, σας παρα-

καλώ, κύριε Μακρυπίδη. 
ΑΝΔΡΕΑΣ ΜΑΚΡΥΠΙΔΗΣ: Θα πρέπει να επιταχύνουµε το

βήµα µας, όσον αφορά την ανάπτυξη, γιατί η αντιµετώπιση του
προβλήµατος πρώτα και κύρια και πάνω απ’ όλα είναι θέµα ανά-
πτυξης. 

Σήµερα εµείς, η Κυβέρνηση, η Βουλή, καλούµαστε να στα-
θούµε στο ύψος των περιστάσεων. Δεν έχουµε κανένα δικαίωµα
να υποθηκεύσουµε το µέλλον των παιδιών µας για το δικό µας
«σήµερα». Σήµερα κρινόµαστε όλοι προ των ευθυνών µας απέ-
ναντι στο έθνος και το λαό και όχι απέναντι στο δικό µας προσω-
πικό πολιτικό ή κοµµατικό συµφέρον.

Ευχαριστώ πολύ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Στο σηµείο αυτό το
λόγο έχει ζητήσει ο Πρωθυπουργός της χώρας κ. Γεώργιος Πα-
πανδρέου. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΠΑΠΑΝΔΡΕΟΥ (Πρόεδρος της Κυβέρνησης): Κυ-

ρίες και κύριοι συνάδελφοι, θυµίζω το άµεσο πρόβληµα που αντι-
µετωπίζει η χώρα µας: τη διαχείριση του υπέρογκου χρέους που
κληρονοµήσαµε όλοι από την Κυβέρνηση της Νέας Δηµοκρα-
τίας. Ένα χρέος, χωρίς ιστορικό προηγούµενο. Που ουσιαστικά,
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διπλασιάστηκε σε πεντέµισι χρόνια, µε 36 δισεκατοµµύρια έλ-
λειµµα το 2009, αλλά ταυτόχρονα και µε 2% ύφεση. 

Μιλάµε για καταστροφική διακυβέρνηση, κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι. Αυτά πληρώνει σήµερα κάθε Έλληνας και κάθε Ελλη-
νίδα. 

Ας έχει ο κάθε πολίτης εικόνα, για το τι θα πει 36 δισεκατοµ-
µύρια ευρώ έλλειµµα. Το ποσό δηλαδή που µας έβαλε µέσα η
Νέα Δηµοκρατία σε ένα µόλις χρόνο. Μιλάµε για τα τριπλάσια
χρήµατα απ’ αυτά που δίνουµε κάθε χρόνο για όλο µας το Εθνικό
Σύστηµα Υγείας. Μιάµιση φορά, το ποσό που πληρώνει το κρά-
τος σε συντάξεις. Αυτή ήταν η υπεύθυνη διακυβέρνηση της Νέας
Δηµοκρατίας. Μια πραγµατικότητα σκληρή, αδιαµφισβήτητη.
Εκεί µας φθάσατε. Αν είχαν γίνει διορθωτικές έστω κινήσεις το
2009, θα είχαµε αποφύγει αυτήν την κατάσταση. Αντιθέτως,
µπροστά στα δύσκολα, φυγοµαχήσατε. 

Σήµερα, έξω από το χορό, συνεχίζετε να φυγοµαχείτε. Μηδε-
νίζετε κάθε προσπάθεια και θυσία του ελληνικού λαού. Εύκολη,
ανέξοδη κριτική. Μιλούν για επαναδιαπραγµάτευση, αλλά αρνού-
νται να αναλάβουν οποιαδήποτε ευθύνη, όταν καλούνται σε συν-
διαπραγµάτευση. Θέλουν τα χρήµατα που εµείς, µε τις θυσίες
του ελληνικού λαού εξασφαλίζουµε, αλλά δεν θέλουν το πολιτικό
κόστος των δύσκολων αποφάσεων. Ευκαιρία ζητούν να σηκώ-
σουν τη σηµαία, αλλά δεν αντέχουν το βάρος της ευθύνης να
στηριχθεί σε πραγµατικές, ισχυρές βάσεις η γαλανόλευκη. Είναι
πρώτοι στα εύκολα, αλλά κρύβονται στα δύσκολα. Καιροφυλα-
κτούν και ποντάρουν στη φθορά µας. Και η πολιτική τους αυτή,
τούς αναγκάζει να ταυτίζονται µε όσους ποντάρουν, κερδοσκο-
πούν και προπαγανδίζουν την αποτυχία µας, την αποτυχία τελικά
της Ελλάδας. 

Δεν ζητώ να ακούσετε τις έξωθεν πιέσεις. Ζητώ να ακούσετε
την ψυχή σας, την εσωτερική σας πατριωτική συνείδηση. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
Η ψήφος µεθαύριο αποτελεί τη µοναδική ευκαιρία που έχει η

χώρα µας να ορθοποδήσει. Αυτό είναι το Μεσοπρόθεσµο και οι
πολιτικές που περιλαµβάνει το αναγκαίο ενδιάµεσο στάδιο για
να λειτουργήσει η χώρα. 

Δικό µου πατριωτικό καθήκον και καθήκον της Κυβέρνησης
αυτής και της Κοινοβουλευτικής µας Οµάδας, ήταν να µην αφή-
σουµε το µισθωτό και τον συνταξιούχο στην αβεβαιότητα και την
ανασφάλεια. Κτίζουµε πρώτα απ’ όλα µε σκληρή δουλειά, µαζί
µε ολόκληρο τον ελληνικό λαό, την αξιοπιστία µας. Γιατί αυτό
ήταν το βασικό έλλειµµα της χώρας: Η έλλειψη της αξιοπιστίας. 

Και αυτή µας η επιµονή και η δουλειά, µαζί µε τις προσπάθειες
ολόκληρου του ελληνικού λαού, ήταν που µας έδωσαν και τη δύ-
ναµη να κάνουµε ουσιαστικές διαπραγµατεύσεις µε τους εταί-
ρους µας. Προσπάθησαν να µας πείσουν, να πείσουν τους
πολίτες, ότι υπάρχουν ανέξοδες λύσεις, χωρίς κόπο, σαν να µην
ήταν ποτέ εδώ, σε αυτήν τη χώρα, στο παρελθόν. 

Σήµερα, η πατρίδα δεν χρειάζεται ούτε φυγόπονους, ούτε φυ-
γόµαχους, ούτε µάντεις κακών, ούτε κήρυκες µαγικών λύσεων.
Πατριωτική στάση είναι να µην το βάζεις στα πόδια στα δύσκολα. 

Τη λέξη «επαναδιαπραγµάτευση», εµείς την κάναµε πράξη.
Όταν το Μάρτιο του 2011, πριν από τρεις µήνες, αλλάξαµε βα-
σικούς όρους, όταν εξασφαλίσαµε την επιµήκυνση του δανείου
και τη µείωση των επιτοκίων, όταν κερδίσαµε 6 δισεκατοµµύρια
ευρώ για τον ελληνικό λαό. Με διαπραγµάτευση πολύµηνη,
σκληρή και επίπονη, πετύχαµε στο Ευρωπαϊκό Συµβούλιο της
Παρασκευής αποφάσεις καθοριστικές. Καθοριστικές για το µέλ-
λον µας, καθοριστικές για ολόκληρο το ευρωπαϊκό οικοδόµηµα,
τολµώ να πω. 

Κατ’ αρχάς, µε την ψήφιση του µεσοπρόθεσµου, εξασφαλί-
ζουµε µε το σπαθί µας την πέµπτη δόση, ύψους 12 δισεκατοµ-
µυρίων ευρώ. Θέλω να µπορούµε να εγγυηθούµε τη σταθε-
ρότητα της χώρας στο άµεσο µέλλον, την οµαλή λειτουργία του
κράτους και των υπηρεσιών, την ασφάλεια να καταβληθούν κα-
νονικά µισθοί και συντάξεις. 

Δεύτερον, εξασφαλίζουµε τη σιγουριά για τα επόµενα χρόνια,
µε απόφαση του Ευρωπαϊκού Συµβουλίου για τη χρηµατοδότηση
της οικονοµίας µας, µε νέο πρόγραµµα στήριξης.

Τρίτον, πετυχαίνουµε µια συµφωνία για τη µεταφορά τεχνο-
γνωσίας. Ναι, να βοηθηθούµε σε τοµείς, σε τόσους τοµείς, ιδιαί-

τερα της Δηµόσιας Διοίκησης, που ξέρουµε ότι χωλαίνουν εδώ
και χρόνια. Να κάνουµε το άλµα στην ποιότητα των υπηρεσιών.
Την ηλεκτρονική διακυβέρνηση παντού. Ένα σύστηµα πρόνοιας,
που να στηρίζει τους έχοντες ανάγκη. Μια διοίκηση διαφάνειας
και στήριξης της υγιούς επιχειρηµατικότητας. Μια παιδεία που
θα εξοπλίζει τους νέους µε τις καλύτερες προϋποθέσεις. Ένα
σύστηµα υγείας, χωρίς σπατάλες και διαφθορά. 

Με τη διαπραγµάτευσή µας, κατορθώσαµε και την επιτάχυνση
της χρηµατοδότησης της χώρας µας από τα προγράµµατα της
Ευρωπαϊκής Ένωσης, από όλα τα ταµεία της Ευρωπαϊκής Ένω-
σης, µε βασική στόχευση δύο βασικούς πυλώνες: 

Πρώτον, τη βιώσιµη και υγιή αναπτυξιακή µας πορεία, επεν-
δύοντας στα συγκριτικά µας πλεονεκτήµατα, όχι στον παρασιτι-
σµό. Δεύτερον, τη στήριξη της απασχόλησης, τη στήριξη της
εργασίας, τη στήριξη του ανέργου. Τη δηµιουργία προϋποθέ-
σεων άµεσων δοµών, που θα φέρουν ευκαιρίες δουλειάς και κα-
τάρτισης για τους πολίτες, οι οποίοι σήµερα ζουν το δράµα της
ανεργίας ή το φόβο της απόλυσης.

Προϋπόθεση και πάλι, είναι να κάνουµε κι εµείς το καθήκον
µας τις µέρες αυτές, στο ελληνικό Κοινοβούλιο. Ένα δύσκολο
καθήκον, αλλά απόλυτα αναγκαίο, βάζοντας πάνω από όλα την
Ελλάδα, την πατρίδα µας και όχι το στενό κοµµατικό συµφέρον.
Και θα συνεχίσουµε τις διαπραγµατεύσεις, κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, στην πράξη, όχι µε λόγια. Εκεί που λαµβάνονται οι
αποφάσεις, όχι στα τηλεπαράθυρα. Στα δύσκολα, όχι στα εύ-
κολα. Πείθοντας γιατί χωρίς πειθώ, χωρίς αξιοπιστία, δεν δια-
πραγµατεύεσαι, δεν πετυχαίνεις. 

Από το χείλος της καταστροφής, εξασφαλίζουµε αγαπητοί συ-
νάδελφοι, ναι, εξασφαλίζουµε τη µεγάλη ευκαιρία να αλλάξουµε
τη χώρα µας. Το χρόνο και τη στήριξη για να ορίσουµε εµείς -
κανένας άλλος- ένα καλύτερο µέλλον. Να κρατήσουµε την Ελ-
λάδα όρθια, για να µπορέσουµε να την αλλάξουµε. Φτάσαµε να
εξασφαλίζουµε αυτές τις µέρες µια µεγάλη και σηµαντική πε-
ρίοδο σταθερότητας, για να αλλάξουµε τη χώρα µας, να κάνουµε
την επανάσταση του αυτονόητου. Να κάνουµε την επανάσταση
για την αξιοπρέπεια του κάθε πολίτη, που σήµερα πληγώνεται µε
αυτά που βλέπει, που ακούει και που αισθάνεται στην καθηµερινή
του ζωή. Γι’ αυτούς κάνουµε τον αγώνα, χωρίς να υπολογίζουµε
κόστος, προσωπικό ή πολιτικό. Για την Ελλάδα!

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µε την υπερψήφιση του µεσο-
πρόθεσµου προγράµµατος, αλλά και του εφαρµοστικού νόµου,
θα κλείσει µία µεγάλη περίοδος αβεβαιότητας για όλους τους
Έλληνες και ξεκινάει ένα νέο κεφάλαιο στον αγώνα που καταβά-
λει η χώρα µας, να κάνει ένα νέο υγιές ξεκίνηµα. Χωρίς τις εξω-
τερικές πιέσεις και το κλίµα αβεβαιότητας από τις αγορές, χωρίς
τη διαχείριση µιας καθηµερινής κρίσης, θα µπορέσουµε να αφιε-
ρωθούµε και να δουλέψουµε συστηµατικά για τις µεγάλες αλλα-
γές και µεταρρυθµίσεις, τις οποίες ακόµα χρειάζεται η χώρα,
αυτές για τις οποίες ζητήσαµε και λάβαµε την ψήφο του ελληνι-
κού λαού.

Απόλυτη προτεραιότητα των επόµενων µηνών, η βιώσιµη,
υγιής ανάπτυξη, η απασχόληση, οι αλλαγές στο κοινωνικό κρά-
τος, στην παιδεία και την υγεία, µε τη µεγάλη µεταρρύθµιση στα
ΑΕΙ και τις αλλαγές στο Εθνικό Σύστηµα Υγείας. Με τις προσπά-
θειες που έχουµε ήδη κάνει και θα αρχίσουν να αποδίδουν, αλλά
και µε την άρση της αβεβαιότητας για το µέλλον της χώρας µας,
θα δώσουµε όλες µας τις δυνάµεις για να φέρουµε πιο γρήγορα
τη δηµιουργία θέσεων εργασίας, αλλά και να στηρίξουµε τις υφι-
στάµενες θέσεις εργασίας, καθώς και τους ανέργους.

Για ποια ανάπτυξη µιλάµε; Ας είµαστε ειλικρινείς. Κανείς δεν
θα επένδυε σε µία χώρα, η οποία βρισκόταν στο χείλος του γκρε-
µού. Κανείς ξένος δεν θα επένδυε τα χρήµατά του, όταν ο Έλ-
ληνας δεν έχει αυτοπεποίθηση και σιγουριά. Θα πήγαινε σε µία
άλλη, που θα εξασφάλιζε στον επενδυτή σταθερότητα και ασφά-
λεια. Κανείς δεν θα πήγαινε να επενδύσει τα χρήµατά του σε µια
χώρα µε 15,4% έλλειµµα του ΑΕΠ, αλλά θα έρθει να επενδύσει
πάλι σε µία χώρα που παρέχει την εµπιστοσύνη, που έχει σηµα-
ντική µείωση των ελλειµµάτων της µέσα σε ένα χρόνο, που εξα-
σφάλισε τις χρηµατοδοτικές της ανάγκες για τα επόµενα χρόνια
και που έχει ένα πρόγραµµα µεγάλων µεταρρυθµίσεων, οι οποίες
θα λύσουν τα δοµικά προβλήµατα της οικονοµίας µας.
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Έτσι πάει κανείς σε πολιτικές ανάπτυξης. Όχι καταφεύγοντας
στο µηδενισµό, στις αερολογίες ή την καταστροφολογία. 

Τα επόµενα δύο χρόνια, µέχρι το τέλος της θητείας της Κυ-
βέρνησής µας, όλη µας η προσπάθεια, εκτός από την αυτονόητη
δηµοσιονοµική εξυγίανση, θα έχει ως επίκεντρο το εθνικό µας
σχέδιο για την ανασυγκρότηση της χώρας, ώστε ποτέ ξανά να
µην κινδυνέψει η Ελλάδα από οικονοµικούς κινδύνους. Να ξεκι-
νήσουµε οι Έλληνες µια νέα σελίδα στην ιστορία της χώρας µας. 

Αυτός είναι ο πήχυς, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, γι’ αυτή
την τετραετία: Να φτιάξουµε µια νέα, υγιή αφετηρία κι αυτό συ-
νεπάγεται αλλαγές παντού. Αλλαγές, που θα οδηγήσουν σε µια
οικονοµία παραγωγική, που θα αφήσει πίσω της τον παρασιτισµό
και την υπερκατανάλωση και θα παράγει σύγχρονα, ποιοτικά ελ-
ληνικά προϊόντα. Δεν µπορούµε να συνεχίσουµε µε µία οικονοµία
που έχει τριπλάσιες εισαγωγές απ’ ότι εξαγωγές. Αυτή η κατά-
σταση πρέπει και µπορεί να ανατραπεί. Ποιος δεν το πιστεύει
µέσα του; Έτσι θα λύσει η πατρίδα µας το µεγάλο πρόβληµα που
αντιµετωπίζει. Και βέβαια, αλλάζοντας άµεσα το φορολογικό µας
σύστηµα και ιδιαίτερα τους απαρχαιωµένους φοροεισπρακτι-
κούς µηχανισµούς. 

Αποτελεί για όλους µας µια ηθική πρόκληση η δηµιουργία ενός
φορολογικού συστήµατος πιο λιτού, πιο απλού, που καταργεί τη
γραφειοκρατία, που επιβραβεύει τον καλοπληρωτή και ελαφρύ-
νει τον συνεπή φορολογούµενο, ενώ εγγυάται ότι διευρύνεται δι-
καίως η φορολογική βάση. Και θα το κάνουµε, ζητώντας την
συνεργασία όλων των κοµµάτων, αλλά και των κοινωνικών εταί-
ρων. 

Στόχος, το 2013 να έχουµε µια διαφορετική οικονοµία, βασι-
σµένη σε γερά θεµέλια, σε πρωτογενή πλεονάσµατα, χωρίς τα
ελλείµµατα για τα οποία σήµερα αγωνιούµε να βρούµε λύση, µε
ένα νέο παραγωγικό πρότυπο, µε επίκεντρο τα τεράστια συγκρι-
τικά πλεονεκτήµατα της χώρας µας στον τουρισµό, στην ενέρ-
γεια, στην πράσινη ανάπτυξη, στην καινοτοµία, στην αγροτική
παραγωγή, στο ανθρώπινο δυναµικό. Με ένα φιλικό περιβάλλον
για την υγιή επιχειρηµατικότητα και τη δηµιουργικότητα, χωρίς
γραφειοκρατία, χωρίς µεσάζοντες, µε τη σωστή και διαφανή επι-
τέλους αξιοποίηση της δηµόσιας περιουσίας, που θα δώσει
ώθηση και σε επενδύσεις, µε την απόκτηση τεχνογνωσίας και,
φυσικά, στη δηµιουργία θέσεων εργασίας. Όχι µόνο για να ελα-
φρύνουµε το βάρος του χρέους, αλλά και για να κάνει το κράτος
αυτό που πρέπει και σωστά: Να προσφέρει καλύτερες υπηρε-
σίες.

Με µεγαλύτερη ένταση θα δουλέψουµε για τους στόχους του
εθνικού µας σχεδίου για ένα κράτος ευέλικτο, αποτελεσµατικό,
µικρότερο και σύγχρονο, που σέβεται τον πολίτη και στέκεται
δίπλα του κυρίως στις πιο δύσκολες στιγµές του, όπως όταν είναι
άνεργος, µε πρόβληµα υγείας ή αναπηρία, όταν απειλείται η
ασφάλειά του. Με την αδιαπραγµάτευτη καταπολέµηση κάθε
εστίας ανοµίας και διαφθοράς. Γιατί ανάπτυξη χωρίς διαφάνεια,
χωρίς κανόνες, δεν υπάρχει. Όύτε και σοβαροί επενδυτές, µόνο
αεριτζήδες και καιροσκόποι. Με ρήξη µε τη νοσηρότητα και την
ανοµία, όπως γίνεται αυτές τις µέρες στο χώρο του ποδοσφαί-
ρου.

Και χαιρετίζουµε την προσπάθεια της δικαιοσύνης, που βασί-
στηκε στη συστηµατική έρευνα που έκαναν κρατικές υπηρεσίες. 

Έτσι θα συνεχίσουµε για ό,τι περνά από το χέρι της Κυβέρνη-
σής µας. Αυτή είναι η βούλησή µας και αυτό κάνουµε πράξη.

Με τη ριζική αλλαγή των διαδικασιών για την έκδοση πολεο-
δοµικών αδειών, για να πάψει και εκεί η γραφειοκρατία και η δια-
φθορά. Αλλά και µε ένα πολιτικό σύστηµα, που θα ανταποκρί-
νεται στη σηµερινή απαίτηση των πολιτών για µεγαλύτερη δια-
φάνεια, καλύτερη εκπροσώπηση, διεύρυνση της δηµοκρατίας,
απελευθέρωση -αν θέλετε- από την αιχµαλωσία πολλών παρα-
γόντων της ίδιας της Κοινοβουλευτικής µας Δηµοκρατίας. Με θε-
σµούς που ανταποκρίνονται στις απαιτήσεις µιας ποιοτικά σύγ-
χρονης, συµµετοχικής, δηµοκρατικής και ευρωπαϊκής χώρας.

Αυτό είναι το στοίχηµά µας τους επόµενους µήνες κι αυτό θα
κάνουµε. Το 2013, στις επόµενες εκλογές, θα έχουµε πίσω µας
ένα ιστορικό απολογισµό, έχοντας κάνει το βασικότερο βήµα,
ώστε µακροπρόθεσµα να λύσουµε και το µεγάλο πρόβληµα που
µας πνίγει, το τεράστιο δηµόσιο χρέος. 

Αγαπητοί συνάδελφοι, στην πρόσφατη απόφαση του Ευρω-
παϊκού Συµβουλίου, γίνεται για πρώτη φορά –και είναι ιστορική
αναφορά- στη συµµετοχή του ιδιωτικού τοµέα στη διευθέτηση
του χρέους της Ελλάδας. Δηλαδή, στο να σηκώσουν ένα βάρος
πάνω από τις πλάτες του ελληνικού λαού και οι δανειστές µας.
Είναι η πρώτη φορά που η Ευρωπαϊκή Ένωση αποφάσισε να
ασχοληθεί οργανωµένα µε τη διαχείριση του ελληνικού χρέους
–και αυτό προϊόν διαπραγµάτευσης- ώστε να µειωθεί το συνο-
λικό βάρος που πέφτει στην ελληνική κοινωνία. 

Και να είστε βέβαιοι ότι θα κρατήσουµε όλα τα κόµµατα ενή-
µερα για τις επόµενες διαπραγµατεύσεις µας στο ζήτηµα αυτό
και όσο παραµένουµε αξιόπιστοι και συνεπείς στο δικό µας πρό-
γραµµα, τόσο τα περιθώρια καλύτερης διαχείρισης του χρέους
µας, θα είναι στο τραπέζι των διαπραγµατεύσεων µε τους εταί-
ρους µας.

Αλλά ο απολογισµός του 2013, δεν θα είναι µόνο η σωτηρία
από τη βέβαιη χρεοκοπία και η αντιµετώπιση του χρέους, όσο
σηµαντικά και αν είναι αυτά. Θα είναι και µία οικονοµία, που θα
έχει ανακάµψει, θα έχει ξαναπάρει µπροστά σε υγιείς βάσεις, θα
παράγει επενδύσεις και θέσεις εργασίας. Θα είναι ένα καλύτερο
σύστηµα υγείας και παιδείας, ένα καλύτερο κράτος. Αλλαγές
τόσες και τέτοιες, που καµµία κυβέρνηση δεν έφερε σε πέρας
τις τελευταίες δεκαετίες. 

Μ’ αυτόν τον απολογισµό, θα προσέλθουµε στους πολίτες, ξέ-
ροντας ότι κάναµε το καθήκον µας, ότι λάβαµε τις δύσκολες απο-
φάσεις όταν χρειάστηκε, για να διασώσουµε τη χώρα µας, αλλά
και ότι αλλάξαµε το µέλλον µας και διασφαλίσαµε ένα καλύτερο
αύριο και για τα παιδιά µας και για τις οικογένειές µας. Μ’ αυτόν
τον απολογισµό, θα ζητήσουµε τότε την ψήφο του ελληνικού
λαού. Πρώτο µας βήµα είναι να ψηφίσουµε το µεσοπρόθεσµο,
που θα µας πάει από τα ελλείµµατα, στα πρωτογενή πλεονά-
σµατα. Ένας δύσκολος δρόµος, αλλά και ο µόνος που µας δίνει
την ευκαιρία να χτίσουµε τη διαφορετική αυτή Ελλάδα.

Όλοι οι Έλληνες περνάµε δύσκολες µέρες. Ξέρω την αγωνία
κάθε οικογένειας αλλά και κάθε νέου, κάθε επαγγελµατία, κάθε
ανέργου. Όµως είµαστε εδώ για να βγάλουµε την Ελλάδα από
την κρίση και θα το πετύχουµε. Ναι, µε κόστος, µε επιµονή, µε
υποµονή, αλλά θα το πετύχουµε. Όπως όταν χρειάστηκε να κά-
νουµε –και τελικά, τα καταφέραµε ενωµένοι- και σε άλλες κρίσι-
µες στιγµές της ιστορίας µας. Από εκεί όπου η Ελλάδα ήταν
έτοιµη να χρεοκοπήσει και να παρασύρει µαζί της τα όνειρα και
τις ελπίδες γενεών ολόκληρων, δεν θα είχε καταφέρει να πείσει
ότι µπορεί να αλλάξει, ότι µπορεί να διαχειριστεί πρώτα η ίδια τα
προβλήµατά της, ότι αξίζει και την αλληλεγγύη και τη συµπαρά-
σταση των εταίρων της, αν πρώτα ο ίδιος ο ελληνικός λαός δεν
είχε δείξει αυτή την πρωτοφανή στάση και ωριµότητα απέναντι
στην πατρίδα, απέναντι στις δύσκολες πράγµατι συνθήκες.
Στάση, που συνεπάγεται βεβαίως δυσκολίες και ξεβόλεµα για
όλους, οικονοµικό στρίµωγµα και θυσίες. Έτσι καταφέραµε όµως
µέχρι τώρα να θέσουµε τις βάσεις για να αλλάξουµε, µε τους Έλ-
ληνες και τις Ελληνίδες να «βάζουν πλάτη». Χωρίς αυτήν την πα-
τριωτική συµπεριφορά του λαού µας, δεν θα είχαµε πετύχει
τίποτα. Είµαι περήφανος γι’ αυτήν την Ελλάδα. Για την Ελλάδα
που παλεύει. Για την Ελλάδα που αντέχει. Για την Ελλάδα που
προσπαθεί. Για την Ελλάδα που δεν το βάζει κάτω.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
Η Ελλάδα παλεύει και κερδίζει έδαφος. Και κερδίζει, επειδή

είναι αξιόπιστη και συνεπής στη δύσκολη προσπάθεια. Διεκδικεί
και πετυχαίνει, επειδή έδειξε και θα εξακολουθήσει να δείχνει σε
όλους ότι, παρά τον πόνο, είναι αποφασισµένη να αλλάξει ορι-
στικά. 

Και είµαι βέβαιος ότι θα πετύχουµε. Είµαστε πια τόσοι πολλοί
αυτοί που θέλουµε να δούµε τον τόπο µας να αλλάζει, να επι-
κρατεί η ευνοµία, η ανάπτυξη, η δικαιοσύνη, οι ίσες ευκαιρίες,
που καµµία δύναµη συντήρησης και επιστροφής στο παρελθόν
δεν θα µας σταµατήσει. Αυτόν τον αγώνα έχουµε µπροστά µας
και θα τον κερδίσουµε.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, τώρα είναι η ώρα της ευθύνης
για όλους µας. Ξέρω ότι η Κοινοβουλευτική Οµάδα του ΠΑΣΟΚ
θα κάνει το καθήκον της απέναντι στο µέλλον, στα παιδιά µας.
Και η ψήφος της αρκεί για να σφραγίσουµε και τυπικά τη δηµι-
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ουργία αυτής της νέας προοπτικής για την πατρίδα µας.
Όµως, θέλω ακόµα και σήµερα, µερικές ώρες πριν από την

κρίσιµη ψηφοφορία, να απευθυνθώ σε όλους τους συναδέλ-
φους, σε όλα τα κόµµατα, σε όλους τους πολιτικούς αρχηγούς.
Η ψηφοφορία που θα ακολουθήσει, δεν είναι απλώς µια εθνική
και πατριωτική µας υποχρέωση. Είναι και µια µεγάλη ευκαιρία
για όλες τις δυνάµεις. Για τις δυνάµεις, που θέλουν η Ελλάδα να
αφήσει πίσω της την κρίση, που θέλουν την Ελλάδα να αλλάξει,
που θέλουν τις µεταρρυθµίσεις, που θέλουν να προχωρήσουµε
σε µια καλύτερη πατρίδα. Και σ’ αυτό θα επιµείνουµε µέχρι τέ-
λους. 

Είναι ευκαιρία, µε µια φωνή, να αποδείξουµε σε ολόκληρο τον
κόσµο ότι είµαστε ενωµένοι. Ότι δεν µας διχάζουν οι σκοπιµότη-
τες, αλλά ότι µας ενώνει το κοινό καλό. Ότι υπερβαίνουµε τους
ίδιους µας τους εαυτούς και αφήνουµε οριστικά πίσω µας τα
λάθη µας. Ναι, όλοι µπορεί να έχουµε κάνει λάθη, όλοι είµαστε
υπεύθυνοι για τη διόρθωση της πορείας της χώρας µας, άλλοι
περισσότερο, άλλοι λιγότερο. Εµείς, όµως, αναλαµβάνουµε την
ευθύνη σήµερα, την υπεύθυνη στάση απέναντι στην πατρίδα. 

Δεν σας καλώ απλώς να ψηφίσετε ένα νοµοσχέδιο. Σας καλώ
να ψηφίσετε µε το χέρι στην καρδιά για την πατρίδα, για την Ελ-
λάδα. Σας καλώ να ψηφίσετε επιβίωση, ανάπτυξη, δικαιοσύνη,
προοπτική για τους πολίτες της χώρας µας. Σας καλώ να επικυ-
ρώσετε την εθνική επιτυχία στην Ευρώπη. Γιατί εµείς είµαστε
απόλυτα αποφασισµένοι να κάνουµε ό,τι χρειάζεται για την πα-
τρίδα, αλλά ζητάµε και η Ευρώπη να κάνει το ίδιο, µε τη σειρά
της: Να δώσει στην Ελλάδα το χρόνο, αλλά και τους όρους, που
της επιτρέπουν να αποπληρώσει πραγµατικά το χρέος της, χωρίς
να πνίξει την ανάπτυξη, χωρίς να πνίξει τους πολίτες. 

Δώστε στην Κυβέρνηση την ψήφο που χρειάζεται, για να µπο-
ρέσει να συνεχίσει αυτήν τη σκληρή διαπραγµάτευση. Να διεκ-
δικήσει, ναι, ακόµα καλύτερους όρους για την αποπληρωµή του
χρέους της χώρας µας, περισσότερο χρόνο, καλύτερα επιτόκια,
λιγότερο βάρος για κάθε Ελληνίδα, για κάθε Έλληνα. Όπως το
πετύχαµε το Μάρτιο, µπορούµε και τώρα αρκεί να είµαστε ατα-
λάντευτοι σε αυτήν την πορεία. 

Σας καλώ να δώσετε µε τη σηµερινή σας ψήφο στη χώρα
αυτήν τη δύναµη. Τη δύναµη στην Ελλάδα, τη δύναµη σε όλους
να παλέψουµε για τη χώρα µας, για τον εαυτό µας, για το µέλλον
µας. Είµαι βέβαιος ότι όλοι µαζί, όλοι οι Έλληνες θα τα καταφέ-
ρουµε. 

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Συνεχίζουµε µε τους
συναδέλφους που είναι εγγεγραµµένοι στον κατάλογο. 

Ο κ. Δεµερτζόπουλος έχει το λόγο. 
ΑΛΕΞΙΟΣ ΤΣΙΠΡΑΣ (Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµά-

δας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς): Κύριε Πρό-
εδρε, θα ήθελα το λόγο.

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Συγνώµη, κύριε Δερµε-
τζόπουλε, τώρα είδα ότι έχει ζητήσει το λόγο ο Πρόεδρος της
Κοινοβουλευτικής Οµάδας του ΣΥΡΙΖΑ, ο κ. Τσίπρας. 

Κύριε Τσίπρα, έχετε ζητήσει το λόγο για µια παρέµβαση ή για
την κανονική σας οµιλία; 

ΑΛΕΞΙΟΣ ΤΣΙΠΡΑΣ (Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµά-
δας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς): Το λόγο για
πέντε λεπτά, κύριε Πρόεδρε.

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Μάλιστα.
Με συγχωρείτε, κύριε Δερµετζόπουλε ...
ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΠΑΓΚΑΛΟΣ (Αντιπρόεδρος της Κυβέρνησης):

Κύριε Πρόεδρε, έχω ζητήσει και εγώ το λόγο. Είπα ν’ αφήσω τον
Πρωθυπουργό πρώτο να µιλήσει. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Είπατε στο τέλος της
διαδικασίας. 

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΠΑΓΚΑΛΟΣ (Αντιπρόεδρος της Κυβέρνησης):
Είπα µετά την οµιλία του Πρωθυπουργού. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Ο κ. Τσίπρας σας πα-
ραχωρεί, απ’ ό,τι αντιλαµβάνοµαι, τη σειρά του για µια σύντοµη
παρέµβαση.

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΠΑΓΚΑΛΟΣ (Αντιπρόεδρος της Κυβέρνησης):
Αν βιάζεται πολύ να του παραχωρήσω τη σειρά µου. Δεν είναι

τραγικό. Ας µιλήσει ο κ. Τσίπρας.
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κύριε Τσίπρα, ελάτε

σας παρακαλώ. Βλέπω µε πολύ ευγένεια και οι δυο οι συνάδελ-
φοι παραχώρησαν τη θέση τους. Ο κ. Δερµετζόπουλος, ούτως ή
άλλως, µε ευγένεια παραχώρησε τη θέση του. 

Ο κ. Τσίπρας έχει το λόγο για πέντε λεπτά. 
ΑΛΕΞΙΟΣ ΤΣΙΠΡΑΣ (Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµά-

δας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς): Ευχαριστώ,
κύριε Πρόεδρε.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ο Πρωθυπουργός κάποτε είχε
δηλώσει απ’ αυτό εδώ το Βήµα ότι τα µέτρα του µνηµονίου και
αυτής της πολιτικής υπερβαίνουν την ιδεολογία του ΠΑΣΟΚ.
Πολύ σύντοµα διαπιστώσαµε ότι η υπέρβαση της ιδεολογίας του
ΠΑΣΟΚ µετατράπηκε σε πατριωτικό καθήκον.

Η κατάθεση του µεσοπρόθεσµου νοµοσχεδίου και η συζήτηση
στη Βουλή συνδυάστηκε µε την παρουσία του Πρωθυπουργού
στην Αίθουσα προκειµένου να υπερασπιστεί αυτό το νοµοσχέδιο,
µε επικλήσεις, όµως, περί σωτηρίας της πατρίδος, µε µπόλικη –
επιτρέψτε µου- εθνικοφροσύνη και µε διλήµµατα τροµοκρατίας.
Και µε αυτά τα διλήµµατα τροµοκρατίας και πατριωτικού καθή-
κοντος που συνδυάζονται και µε µια σειρά από άλλες δηλώσεις
κυβερνητικών στελεχών που κάνουν τροµοκρατικού χαρακτήρα
αναφορές είτε σε ερπύστριες είτε σε αυτά τα οποία είπατε από
αυτό εδώ το Βήµα, κύριε Υπουργέ –ελπίζω εν τη ρύµη του λόγου
και θα τα ανακαλέσετε, κύριε Αντιπρόεδρε της Κυβέρνησης και
Υπουργέ των Οικονοµικών- απευθυνόµενος στην Κοινοβουλευ-
τική Οµάδα του ΣΥΡΙΖΑ που έκανε το «µεγάλο σφάλµα» να κα-
ταθέσει µία ένσταση επί της συνταγµατικότητος, κάτι όχι τόσο
πρωτοφανές –έχει συµβεί σε µία σειρά από νοµοσχέδια- και
απευθύνατε τη µοµφή ότι αντισυνταγµατική είναι η στάση της
Κοινοβουλευτικής Οµάδας του ΣΥΡΙΖΑ η οποία δεν τηρεί το πα-
τριωτικό της καθήκον να υπερασπιστεί ένα νοµοσχέδιο το οποίο,
κατά τη δική µας εκτίµηση –και θα σας το αποδείξω- εκποιεί το
σύνολο της δηµόσιας περιουσίας, συνεχίζει αυτό το φαύλο
κύκλο της ύφεσης και οδηγεί τη χώρα στο γκρεµό.

Ακούστε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι: Όλα αυτά είναι επικίν-
δυνα ολισθήµατα απέναντι στη δηµοκρατία και στον κοινοβου-
λευτισµό. Δεν µπορεί, προκειµένου να τροµοκρατήσετε στην
ουσία τους ίδιους τους Βουλευτές σας, να επικαλείστε διαρκώς
τον πατριωτισµό. Διότι αν για κάτι πρέπει να είµαστε σήµερα υπε-
ρήφανοι, είναι για τους Έλληνες που ξεσηκώνονται από την απά-
θεια και την αδιαφορία και υπερασπίζονται, ως έχουν καθήκον
να κάνουν -καθότι και το Σύνταγµα ορίζει µε το τελευταίο του
άρθρο- τον πατριωτισµό των Ελλήνων και το ίδιο το Σύνταγµα µε
την παρουσία τους στους δρόµους.

Αυτό το µεσοπρόθεσµο πρόγραµµα που µας κάλεσε ο Πρω-
θυπουργός υπερήφανος να υπερψηφίσουµε, όχι να το ψηφίσεις
δεν µπορείς, να το διαβάσεις ντρέπεσαι. Είναι ένα κατασχετήριο
της ελληνικής δηµόσιας περιουσίας. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Είναι πρόσκληση σε γεύµα από οικονοµικούς δολοφόνους.

Διότι οικονοµικοί δολοφόνοι λέγονται αυτοί που τζογάρουν, δα-
νείζουν, εκβιάζουν και µε τα περίφηµα think tank τους οδηγούν
ολόκληρες χώρες και λαούς στη χρεοκοπία, αφού αποµυζήσουν
πρωτύτερα όλο το δηµόσιο πλούτο.

Μιλάτε για µεσοπρόθεσµο πρόγραµµα. Κι εκεί παραπλανείτε
το λαό. Και στην ονοµασία ακόµη. Διότι ακόµη κι αν αυτό το πρό-
γραµµα πετύχει, κύριε Υπουργέ και Αντιπρόεδρε της Κυβέρνη-
σης, τότε το 2015 το χρέος θα είναι µεταξύ 140% και 160% του
Ακαθάριστου Εγχώριου Προϊόντος και οι τόκοι που θα έχουµε να
αποπληρώνουµε ετησίως θα είναι µεταξύ 21.000.000.000 και
23.500.000.000. 

Αυτό πολύ απλά σηµαίνει ότι ακόµη κι αν πετύχει αυτό το πρό-
γραµµα, τότε ένας νέος κύκλος, φαύλος κύκλος λιτότητας και
εκποίησης θα ξαναξεκινήσει. 

Το χειρότερο, όµως, όλων είναι ότι µε το µεσοπρόθεσµο εισα-
γάγετε µία παγκόσµια πρωτοτυπία. Ποια είναι αυτή; Συνδέετε την
αποπληρωµή του χρέους µε τη γενικευµένη εκποίηση της δηµό-
σιας περιουσίας, δηλαδή µε τις αποκρατικοποιήσεις.

Πρόκειται για µία εξαιρετικά επικίνδυνη επιλογή όχι µόνο γιατί
οδηγεί σε εκποίηση στρατηγικής σηµασίας επιχειρήσεις για την
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παραγωγική ανασυγκρότηση της ελληνικής οικονοµίας, αλλά και
γιατί καλλιεργεί την αυταπάτη ότι το συσσωρευµένο χρέος απο-
πληρώνεται, ενώ αυτό δεν ισχύει, αφού είναι αναλωθέν κεφά-
λαιο. Μόνο αποσβένεται το συσσωρευµένο χρέος, όπως έχει
συµβεί, άλλωστε, στην παγκόσµια οικονοµική ιστορία του καπι-
ταλισµού.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του Προέδρου της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του ΣΥΡΙΖΑ) 

Ένα µόνο λεπτό παραπάνω, κύριε Πρόεδρε.
Κι επειδή ο Πρωθυπουργός συνηθίζει να παροµοιάζει τον

εαυτό του µε το Χαρίλαο Τρικούπη και τον Ελευθέριο Βενιζέλο,
που το 1893 και το 1932 βρέθηκαν πράγµατι µπροστά στον κίν-
δυνο χρεοστασίου, υπενθυµίζω στους κυρίους Βουλευτές ότι ου-
δέποτε στην ιστορία της χώρας συνδέθηκε η πιθανότητα
αποπληρωµής του χρέους µε την εκποίηση της δηµόσιας περι-
ουσίας.

Αυτή είναι µια επικίνδυνη αντίληψη, η αντίληψη «ξεπουλάµε
για να πληρώσουµε το χρέος» όπου οδηγεί σε έναν ολισθηρό
δρόµο, στο δρόµο της συνολικής εκποίησης της χώρας και του
δηµόσιου πλούτου, των φυσικών πόρων και όχι µόνο των δηµό-
σιων οργανισµών. Ήδη κάποιοι στην Ευρωπαϊκή Κεντρική Τρά-
πεζα και το Διεθνές Νοµισµατικό Ταµείο λένε ότι η Ελλάδα
µπορεί να ιδιωτικοποιήσει περιουσιακά στοιχεία τριακοσίων δι-
σεκατοµµυρίων και όχι πενήντα δισεκατοµµυρίων.

Σε ό,τι αφορά την ουσία –και κλείνω- οι ιδιωτικοποιήσεις θα
επιδεινώσουν το πρόβληµα του χρέους, δεν θα το αµβλύνουν,
διότι το χρέος δεν είναι απλά ένα ποσό. Είναι µια κοινωνική
σχέση που έχει να κάνει µε το παραγόµενο Ακαθάριστο Εγχώριο
Προϊόν, που έχει να κάνει µε την ανεργία, που έχει να κάνει µε
τα δηµόσια έσοδα, που έχει να κάνει µε την επέκταση της φτώ-
χειας. Αν ξεπουλήσουµε το σύµπαν, τότε αυτοί οι δείκτες θα αµ-
βλυνθούν και θα επιδεινωθεί το χρέος. 

Επειδή έχετε ευτελίσει όλα τα εργαλεία εκβιασµού και το µόνο
που έχει µείνει πια είναι οι αναφορές στον Αρµαγεδώνα που θα
έρθει αν τυχόν δεν ψηφιστεί το µεσοπρόθεσµο από εκατόν πε-
νήντα ένα Βουλευτές, πολύ απλά έχω να σας αντιπαραβάλλω το
εξής επιχείρηµα: Όταν χρωστάµε σε κάποιον τριακόσια πενήντα
δισεκατοµµύρια είναι δυνατόν για µια δόση των δώδεκα δισεκα-
τοµµυρίων, που έχει αποφασίσει να τη δώσει, να κινδυνέψει να
χάσει και τα τριακόσια πενήντα δισεκατοµµύρια; Θα µου πείτε:
«Κίνδυνος χρεοκοπίας δεν υπάρχει;». Βεβαίως και υπάρχει. Αν
ψηφιστεί το µεσοπρόθεσµο, υπάρχει κίνδυνος χρεοκοπίας. Γιατί;
Γιατί πολύ απλά χαρίζουµε κρίσιµο χρόνο στους πιστωτές να ξε-
φορτωθούν τα ελληνικά οµόλογα και µε ευκολία, αφού θα τα
έχουν ξεφορτωθεί, σε έξι µήνες θα οδηγήσουν τη χώρα σε µια
διαδικασία χρεοστασίου, όπως βλέπουν όσοι διαβάζουν διεθνή
Τύπο και οικονοµικές αναλύσεις, όχι από τους πολιτικούς της
Αριστεράς, αλλά από έγκριτους οικονοµολόγους της Κεντροα-
ριστεράς και της Δεξιάς. Αυτή είναι η πορεία η οποία θα ακολου-
θηθεί.

Κύριε Πρόεδρε, κλείνω µε αυτό... 
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Θα σας παρακαλέσω

να κλείσετε, όµως, τώρα.
ΑΛΕΞΙΟΣ ΤΣΙΠΡΑΣ (Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµά-

δας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς): Κίνδυνος
χρεοκοπίας, κύριε Υπουργέ, δεν υπάρχει µονάχα αν ψηφιστεί
αυτό το νοµοσχέδιο, αλλά υπάρχει και αν δεν κάνετε κάτι, προ-
κειµένου να εξασφαλίσετε τις αποταµιεύσεις σε ευρωπαϊκό επί-
πεδο ή να ελέγξετε τη ροή κεφαλαίων. Διότι µέσα στο 2011
είχαµε τριάντα οκτώ δισεκατοµµύρια δάνειο την ίδια στιγµή που
είχαµε σαράντα δισεκατοµµύρια εκροή κεφαλαίων από τις τρά-
πεζες. Διότι κάποιοι «πατριώτες» µε τους οποίους συνοµιλείτε
κιόλας, οι εφοπλιστές –έχουν πενήντα τρείς φοροαπαλλαγές οι
εφοπλιστές- που δεν είναι στην πρώτη γραµµή του πολέµου, δεν
είναι οι συνήθεις ύποπτοι που πληρώνουν, οι φορολογούµενοι
µε φόρους, µε µισθούς, µε συντάξεις τις οποίες κόβετε, έχουν
φροντίσει να τα βγάλουν στο εξωτερικό. Αυτά πρέπει να δείτε
και όχι να καλείτε εδώ τους Βουλευτές σας εκβιάζοντας να ψη-
φίσουν αυτή την ταφόπλακα για την ελληνική οικονοµία και την
ελληνική κοινωνία.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Το λόγο έχει ο Αντιπρό-
εδρος της Κυβέρνησης κ. Θεόδωρος Πάγκαλος για µια σύντοµη
παρέµβαση.

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΠΑΓΚΑΛΟΣ (Αντιπρόεδρος της Κυβέρνησης):
Βεβαίως, κύριε Πρόεδρε, θα είναι πολύ σύντοµη η παρέµβαση.

Κύριε Πρόεδρε, άκουσα και τον προσφάτως κατελθόντα του
Βήµατος Πρόεδρο του ΣΥΡΙΖΑ, αλλά και πριν από εκείνον τον κ.
Παπαδηµούλη, οι οποίοι αναφέρθηκαν σε µια συνέντευξη που
έδωσα στην εφηµερίδα «EL MUNDO» που είναι η δεύτερη σε κυ-
κλοφορία ισπανική εφηµερίδα και διαβάζεται από τεράστιο
αριθµό ανθρώπων σε όλη την ισπανόφωνη υφήλιο.

Θα µου επιτρέψετε να σας πω ότι, όπως ξέρετε, η Ελλάδα είναι
πρώτο θέµα –και αν δεν είναι πρώτο είναι δεύτερο θέµα- στον
παγκόσµιο Τύπο κάθε µέρα. Το σύνολο των δηµοσιευµάτων είναι
εναντίον της χώρας µας, υπονοµευτικό και ειρωνικά και σπανιό-
τατα φιλοξενούνται κείµενα, τα οποία υποστηρίζουν την ελληνική
άποψη. 

Θεωρώ, λοιπόν, σηµαντική επιτυχία για όλους µας το γεγονός
ότι η «EL MUNDO», για λόγους που δεν γνωρίζω, επέλεξε να µου
ζητήσει αυτήν τη συνέντευξη, η οποία κάλυψε µια ολόκληρη σε-
λίδα της Εφηµερίδας. Εκεί εκθέτω λεπτοµερώς τις προσπάθειες
της Κυβέρνησης και του Υπουργού Οικονοµικών και αγαπητού
µου συναδέλφου στην Ευρωπαϊκή Ένωση, αναφέροµαι στη συ-
νεργασία των Ευρωπαίων συναδέλφων µας για να βρούµε µια
λύση, στο µεσοπρόθεσµο πρόγραµµα. Έχω εδώ το γαλλικό κεί-
µενο -τη µετάφρασή του στα γαλλικά- αλλά αύριο θα έχω και τη
µετάφραση στα ελληνικά και µπορούν όλοι οι συνάδελφοι να τη
προµηθευτούν.

Λέω: «Η Ελλάδα δεν θα χρεοκοπήσει. Είναι απόφαση της Κυ-
βέρνησης, είναι απόφαση της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του
ΠΑΣΟΚ και συναντά αυτή η άποψη –πιστεύω- την ευρύτατη κα-
τανόηση του ελληνικού λαού». Και συνεχίζω: «Διότι ο ελληνικός
λαός γνωρίζει και έχει δει από την ιστορική του εµπειρία, αλλά
και από άλλες χώρες του κόσµου τι σηµαίνει χρεοκοπία. Ξέρει
ότι το κράτος παύει να πληρώνει µισθούς και ηµεροµίσθια, παύει
να πληρώνει συντάξεις, ότι οι τράπεζες κλείνουν και οι καταθέτες
δεν έχουν πρόσβαση στις καταθέσεις τους και σε µερικές περι-
πτώσεις, όπως στην Αργεντινή, χρειάζεται και το ξέρετε καλά
εσείς»- λέω προς την Ισπανίδα δηµοσιογράφο- «να παρέµβουν η
αστυνοµία και τα τανκς». 

Επειδή εδώ έχω την εντύπωση ότι πολλοί είναι τελείως απλη-
ροφόρητοι, θέλω να τους θυµίσω ότι το 2001, µέσα σε τρεις ηµέ-
ρες, στο Μπουένος Άιρες υπήρξαν σαράντα δύο νεκροί. Μερικοί,
όµως, δεν έχουν καµµία διάθεση να παρακολουθήσουν το διεθνή
Τύπο.

ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Κάποιοι θέλουν το ίδιο και εδώ.
Κάποιοι θέλουν νεκρούς και εδώ. 

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΠΑΓΚΑΛΟΣ (Αντιπρόεδρος της Κυβέρνησης):
Και συνεχίζω, λέγοντας: «Εν πάση περιπτώσει, αυτή τη µοίρα,
την οποία έχει ζήσει ο ελληνικός λαός στην παλαιότερη ιστορία
του, δεν τον απειλεί αυτή τη στιγµή, διότι η Κυβέρνηση έχει
γνώση και εφαρµόζει ένα συγκεκριµένο πρόγραµµα ανόρθωσης
της ελληνικής οικονοµίας». 

Αυτό είπα. Τώρα, εάν αυτό απογοητεύει τους επενδυτές και
δεν απογοητεύει η κατάλυση του νόµου και της τάξεως από αν-
θρώπους που εµπνέονται από συγκεκριµένες πολιτικές γραµµές
και κατευθύνσεις καθηµερινά στους δρόµους και στις πλατείες
της πρωτεύουσας και άλλων πόλεων της χώρας, αυτό το αφήνω
στη συνείδηση αυτών που µε κατηγόρησαν.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Αυτό δείχνει πώς ενηµερώνεται

ο ελληνικός λαός. Αυτή η διαστροφή δείχνει πώς ενηµερώνεται
ο ελληνικός λαός. Μετά τη µαφία του ποδοσφαίρου, και η µαφία
των ΜΜΕ πρέπει να εκκαθαριστεί. Αλλιώς, ο τόπος δεν πρόκειται
να δει άσπρη µέρα. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Το λόγο έχει ο Πρόε-
δρος του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Γεώργιος Καρατζα-
φέρης, για οκτώ λεπτά.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ (Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθό-
δοξου Συναγερµού): Τελικά, δεν έχουµε κάνει πολλά βήµατα
από το 1974. Τότε, στις εκλογές είχαµε πάει µε το σύνθηµα που
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είχε ρίξει ο Θεοδωράκης «Καραµανλής ή τανκς» και σήµερα εί-
µαστε στο «ψηφίζετε ή τανκς». Τριάντα επτά χρόνια οποία δια-
δροµή τιµής για τον κοινοβουλευτισµό, για τη δηµοκρατία!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
Αυτά τα οποία ελέχθησαν για τα τανκς µου θύµισαν τη φράση

του Γιαρουζέλσκι. «Η δηµοκρατία στηρίζεται διά των τανκς στην
Πολωνία», είχε πει. Βέβαια, ήταν πολύ καλός σας φίλος, θυµίζω
τις στενές σχέσεις που είχε το ΠΑΣΟΚ µε τον Γιαρουζέλσκι και
φαίνεται ότι έχετε επηρεαστεί από αυτές τις ρήσεις, τις σχέσεις
και τις σκέψεις. Καλό θα ήταν, όµως, εδώ να µη λειτουργούµε µε
φοβικά σύνδροµα. Είναι απαράδεκτο να λειτουργούµε µε φοβικά
σύνδροµα, να µιλάµε για νεκρούς…

(Θόρυβος από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΑΓΚΟΥΦΗΣ: Δεν φοβούνται οι Βουλευτές του

ΠΑΣΟΚ, κύριε Καρατζαφέρη. Μην το λέτε αυτό προς τους Βου-
λευτές του ΠΑΣΟΚ! Έχουν συνείδηση και ξέρουν τι κάνουν!

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κύριε Μαγκούφη, σας
παρακαλώ.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ (Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθό-
δοξου Συναγερµού): Κύριε Μαγκούφη, µην επιµένετε να επιβε-
βαιώνετε το επίθετό σας! 

Μίλησε πριν από λίγο ο αξιότιµος Πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ για
µεγαλοκαρχαρίες πατριώτες, οι οποίοι έχουν πάρει τα λεφτά και
τα έχουν βγάλει στο εξωτερικό. Δεν νοµίζω ότι κανείς αµφισβητεί
ότι αυτό έχει συµβεί. Το θέµα, όµως, είναι, τα δύο κόµµατα εξου-
σίας, το ΠΑΣΟΚ και η Νέα Δηµοκρατία, τι έκαναν για να έρθουν
σε µία συνεννόηση µε το µεγάλο καταφύγιο όλων αυτών των
καρχαριών, την Ελβετία; Τι έγινε για τη φορολόγηση αυτών των
κεφαλαίων; Εγώ περιµένω να µας δείξει ένα έγγραφο ο αξιότιµος
Αντιπρόεδρος και Υπουργός των Οικονοµικών όποιας ελληνικής
κυβέρνησης προς την Ελβετία, που να λέει «κοιτάξτε, θέλουµε
να τους πιάσουµε, να τους φορολογήσουµε».

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει η Β’ Αντι-
πρόεδρος της Βουλής κ. ΡΟΔΟΥΛΑ ΖΗΣΗ)

Ακούστε, λοιπόν –θα το καταθέσω και στα Πρακτικά- το εξής:
Με ηµεροµηνία 14 Ιουνίου, η αξιότιµος Υπουργός Οικονοµικών
της Ελβετίας κ. Eveline Widmer-Schlumpf, σε απάντηση ερωτή-
σεως που έγινε από οµογενή Βουλευτή, λέει τα εξής συγκλονι-
στικά: «Από το 2005 η Ελβετία επεδίωξε να επεκτείνει την
ανταλλαγή πληροφοριών στις περιπτώσεις της φορολογικής
απάτης, χωρίς όµως η Ελλάδα να ανταποκριθεί στο ελβετικό αί-
τηµα.

Το 2009 η Ελβετία ανακοίνωσε την προθυµία της να επεκτείνει
την ανταλλαγή πληροφοριών, κατά την έννοια του άρθρου 26 της
Σύµβασης του ΟΟΣΑ και να παράσχει πληροφορίες για την ορθή
χρήση του εθνικού φορολογικού δικαίου των κρατών-µελών, συ-
µπεριλαµβανοµένης και της Ελλάδος». Δηλαδή, έρχεται η Ελβε-
τία και µας παρακαλάει, «ελάτε να πιάσετε εδώ αυτούς που
έχουν βάλει τα λεφτά σας, να πάρετε τους φόρους». Παρακαλάει
η Ελβετία. Παρακαλώ να µου πείτε ποιες ενέργειες έχει κάνει η
ελληνική Κυβέρνηση.

Καταθέτω στα Πρακτικά την επίσηµη απάντηση της Υπουργού
Οικονοµικών, όπως κατετέθη πριν πέντε ηµέρες εις το Οµοσπον-
διακό Κοινοβούλιο της Ελβετίας.

(Στο σηµείο αυτό ο Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθόδοξου Συνα-
γερµού κ. Γεώργιος Καρατζαφέρης καταθέτει για τα Πρακτικά
το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρίσκεται στο αρχείο του
Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενογραφίας και Πρα-
κτικών της Βουλής)

ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Από το 2005. Έξι χρόνια.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ (Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθό-

δοξου Συναγερµού:) Από το ’05. Και οι δύο κυβερνήσεις είπα,
κύριε Πρόεδρε.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ (Αντιπρόεδρος της Κυβέρνησης

και Υπουργός Οικονοµικών): Εάν µου επιτρέπετε, κύριε Πρόε-
δρε.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ (Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθό-
δοξου Συναγερµού): Βεβαίως.

ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ (Αντιπρόεδρος της Κυβέρνησης
και Υπουργός Οικονοµικών): Κυρία Πρόεδρε, µε την άδειά σας

και την άδεια του κυρίου Προέδρου.
Ενώ ξέρω ότι ο Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερ-

µού, ο κ. Καρατζαφέρης, µε παρακολουθεί πάντα, βλέπω τώρα
ότι κατ’ εξαίρεση δεν έχει παρακολουθήσει και δεν έχει καταγρά-
ψει µια βασική δήλωση που έκανα στη διαρκή επιτροπή, κατά τη
δεύτερη ανάγνωση του παρόντος σχεδίου νόµου.

Ανακοίνωσα, λοιπόν, και την Παρασκευή στη διαρκή επιτροπή
και σε συνέντευξη Τύπου που έδωσα την Κυριακή, ότι είναι ήδη
κανονισµένη από το µεσηµέρι τηλεφωνική διάσκεψη ανάµεσα
στην Ελβετίδα οµόλογό µου και εµένα, για να διευθετήσουµε το
ζήτηµα αυτό.

ΟΥΡΑΝΙΑ ΠΑΠΑΝΔΡΕΟΥ-ΠΑΠΑΔΑΚΗ: Τώρα, τώρα…
(Θόρυβος στην Αίθουσα)

ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Και ο Πρωθυπουργός είπε ότι
µίλησε µε την Πρωθυπουργό της Ελβετίας.

ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ (Αντιπρόεδρος της Κυβέρνησης
και Υπουργός Οικονοµικών): Με συγχωρείτε. Και ο Πρωθυ-
πουργός µίλησε µε την Πρωθυπουργό της Ελβετίας. Και ο συ-
νάδελφος, ο κ. Πάγκαλος, είχε επαφές µε την ελβετική
Κυβέρνηση. Αλλά εγώ την πρώτη, δεύτερη µέρα, που παρέλαβα
τα καθήκοντά µου, κανόνισα να επιταχυνθεί η διαδικασία της συ-
νεννόησης των δύο Υπουργείων Οικονοµικών.

ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Οι οµόλογοί σας από το 2005,
τι έκαναν;

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ (Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθό-
δοξου Συναγερµού): Κύριε Αντιπρόεδρε, το πρόβληµα µε εσάς
είναι ότι λέτε τόσα πολλά που κάποια διαφεύγουν. Αυτό είναι το
πρόβληµα.

Και ερχόµαστε επί της ουσίας. Δεν γίνατε Κυβέρνηση εχθές.
Ήσασταν κυβέρνηση πάρα πολλά χρόνια. Και από το 1983 που
ξεκίνησε µια πρώτη επαφή µε την Ελβετία, δεν έγινε ουδέν και
από το 2005 µας παρακαλεί. Ήταν τέσσερα χρόνια η Νέα Δηµο-
κρατία και άλλα δύο είσαστε εσείς τώρα. Εάν είχαµε συλλάβει,
θα είχαµε συλλάβει ύλη της τάξεως –κρατηθείτε- των 80 δισεκα-
τοµµυρίων. Δεν θα είχαµε ανάγκη τίποτα από αυτά που συζητάµε
σήµερα. Για τέτοια ύλη µιλάµε. Αλλά επειδή ακριβώς αυτοί δεν
είναι οπαδοί ούτε του ΣΥΡΙΖΑ, ούτε του Λαϊκού Ορθόδοξου Συ-
ναγερµού και µοιράζονται ανάµεσα στα δύο κόµµατα εξουσίας
από τα οποία διευκολύνονται κάθε φορά, προφανώς δεν θέλατε
να τους θίξετε. Τώρα το ανακαλύψατε; Τώρα και αφού έκανε
χθες απάντηση δριµύτατη και ειρωνική η Υπουργός Οικονοµικών
της Ελβετίας ότι η Ελλάδα δεν ενδιαφέρεται εδώ για τους µεγα-
λοκαταθέτες; Έπρεπε να φθάσουµε εδώ; Γιατί αν τους είχατε
συλλάβει αυτούς ή εσείς ή οι προηγούµενοι, δεν θα είχαµε ανά-
γκη το µνηµόνιο. Δεν θα είχαµε ανάγκη το µνηµόνιο ούτε τώρα
το µεσοπρόθεσµο. Αυτή είναι η πραγµατικότητα. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
Και δεν έχετε απολογηθεί ακόµα στον ελληνικό λαό. Κάποια

στιγµή είναι καιρός να πούµε αλήθειες. Ποιος είναι ο πρόδροµος
του µνηµονίου; Ποιος είναι ο πρόδροµος του µεσοπροθέσµου;
Είναι το Μάαστριχτ, το οποίο ψηφίσατε από κοινού η Νέα Δηµο-
κρατία, το ΠΑΣΟΚ και ο ΣΥΡΙΖΑ, τότε Συνασπισµός. Το Μάα-
στριχτ είναι εκείνο που µας διέλυσε τον τόπο. Το Μάαστριχτ είναι
εκείνο το οποίο έδωσε τις οδηγίες από το 18% που είχε η γεωρ-
γία δυναµικό να κατέβει στο 7% του ΑΕΠ και από το 15% του
ΑΕΠ να πάει στο 4% του ΑΕΠ. Το Μάαστριχτ είναι αυτό που
έκλεισε την κλωστοϋφαντουργία στη χώρα, τη µεγαλύτερη βιο-
µηχανική µονάδα που είχαµε. Το Μάαστριχτ είναι εκείνο που
έστειλε όλες τις παραµεθόριες βιοµηχανίες απέναντι στη Βουλ-
γαρία. Το Μάαστριχτ είναι εκείνο το οποίο ήθελε σκληρούς δεί-
κτες που έπνιξαν όλες τις χώρες. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, εάν ίσχυαν -και ακούστε το αυτό
για να µην έχετε ενοχές ως Έλληνες- οι όροι του Μάαστριχτ, από
τις είκοσι επτά χώρες της Ευρώπης µόνο οι τέσσερις θα µπορού-
σαν να µπουν µέσα στην ΟΝΕ. Οι υπόλοιπες δεν θα µπορούσαν
γιατί δεν πληρούν τα κριτήρια. Και η πρώτη που δεν πληροί τα
κριτήρια είναι η Γερµανία που έχει έλλειµµα πάνω από το 3%.
Εποµένως, δεν είµαστε εµείς οι τεµπέληδες, δεν είµαστε εµείς
οι λουφαδόροι, όπως πολύ ευκόλως θέλει να λέει η Ευρώπη. 

Επί της ουσίας, κύριε Υπουργέ, υπάρχει µια µεγάλη διαφορά
µεταξύ φέτος και πέρυσι. Πέρυσι η Ευρώπη δεν φοβόταν, είχε
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ένα imperium, το οποίο το ζήσαµε όσοι ανεβαίναµε στις Βρυξέλ-
λες. Τώρα η Ευρώπη φοβάται και ο έµπειρος έµπορος αυτό το
αντιλαµβάνεται και χειρίζεται την κατάσταση. Φοβάται η Ευρώπη
και εµείς αυτό δεν θελήσαµε να το προσεγγίσουµε. Φαίνεται ο
πανικός και στα πρόσωπα όλων εκείνων, οι οποίοι δίνουν οδηγίες
και εντολές. 

Για να κλείσουµε µε αυτή την ιστορία, τι λένε οι Ευρωπαίοι;
Ακούω διάφορα από στόµατα διαφόρων σε συνεντεύξεις, αλλά
µε συνεντεύξεις και διαρροές δεν γίνεται πολιτική. Εµένα µε εν-
διαφέρουν οι επίσηµες ανακοινώσεις και η επίσηµη ανακοίνωση
όσον αφορά τα κόµµατα της Ελλάδας, από το Ευρωπαϊκό Συµ-
βούλιο, έχει ως εξής κατά λέξει: «Το Ευρωπαϊκό Συµβούλιο καλεί
όλα τα πολιτικά κόµµατα στην Ελλάδα να στηρίξουν τους βασι-
κούς στόχους του προγράµµατος και τα βασικά µέτρα πολιτικής,
ώστε να διασφαλιστεί η αυστηρή και ταχεία εφαρµογή του».
Αυτό λέει. Και δεν νοµίζω η µεγάλη πλειοψηφία της Αιθούσης να
διαφωνεί σε βασικούς στόχους. Διαφωνούµε, όµως, σε αυτά τα
περίεργα παιχνίδια που έχετε υιοθετήσει, όπου αυτά τα 28 δισε-
κατοµµύρια δεν τα καλύψατε µε 2/3 µείωση δαπανών, για να µην
αφήσετε την πελατεία σας µε το 1/3, µε φόρους, παρά µισά-µισά. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
Γιατί; Και αυτό να το καταλάβετε καλά. Εάν ο Αγαµέµνονας

είχε το κράµα του Γεωργίου Παπανδρέου, θα είχε µείνει άνεργος
ο Όµηρος γιατί δεν θα είχε θυσιάσει την Ιφιγένεια. Δεν θυσιάζετε
τις ΔΕΚΟ. Δεν θυσιάζετε τα δικά σας παιδιά, δεν θυσιάζετε αυ-
τούς τους οποίους έχετε βάλει από το «παράθυρο» γιατί φοβό-
σαστε την πολιτική πελατεία, γιατί το ξέρετε πολύ καλά όταν το
1989 κατρακυλήσατε µε τον τρόπο που κατρακυλήσατε την κυ-
βέρνηση, εξασφαλίσατε ένα 40%. Τι ήταν; Η πολιτειακή σας κα-
τάσταση, αυτούς τους οποίους είχατε φτιάξει και οι οποίοι
κινδύνευαν και αυτοί σας στήριξαν, ενώ κάποιοι άλλοι οι οποίοι
δεν το είχαν προβλέψει, κατρακύλησαν ευκόλως και σε 32% και
σε 33% και σε 34%. Άρα, δεν έχετε τη δύναµη, τη θέληση να τα
βάλετε µε τον κακό σας εαυτό. 

Γι’ αυτόν το λόγο, λοιπόν, εµείς αρνούµεθα και θέλουµε ονο-
µαστική ψηφοφορία για να λάβει ο καθένας τις ευθύνες του απέ-
ναντι στο έθνος. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον Πρόε-

δρο της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του Λαϊκού Ορθόδοξου Συ-
ναγερµού κ. Γεώργιο Καρατζαφέρη.

Παρακαλείται ο Αντιπρόεδρος της Κυβέρνησης και Υπουργός
Οικονοµικών κ. Ευάγγελος Βενιζέλος να λάβει το λόγο.

ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ (Αντιπρόεδρος της Κυβέρνησης
και Υπουργός Οικονοµικών): Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, οι ηµέρες είναι πάρα πολύ κρί-
σιµες και πρέπει να πούµε σε αυτές τις συνεδριάσεις για το µε-
σοπρόθεσµο και τον εφαρµοστικό νόµο, όλη την αλήθεια χωρίς
φόβο και χωρίς πάθος.

Μπορεί να ισχυρισθεί κάποιος ότι η περιγραφή της κατάστα-
σης λειτουργεί εκβιαστικά ή εκφοβιστικά. Έχω πει, όµως, στην
πρώτη µου οµιλία ως Υπουργός Οικονοµικών, στη διαδικασία της
παροχής ψήφου εµπιστοσύνης ότι δεν πιστεύω ούτε στη στρα-
τηγική του φόβου, ούτε στην ιδεολογία της µιζέριας. Η κατά-
σταση είναι δύσκολη, είναι απειλητική. Πρέπει να σώσουµε την
εθνική οικονοµία. Πρέπει να διασφαλίσουµε τη σταθερότητα του
ελληνικού τραπεζικού συστήµατος που έχει όλα τα προσόντα και
όλες τις εγγυήσεις που απαιτούνται από το κράτος και την Ευ-
ρωπαϊκή Κεντρική Τράπεζα προκειµένου να είναι σταθερό. Όµως
ο συστηµικός κίνδυνος δεν είναι µόνο χρηµατοοικονοµικός. Η
Ευρώπη δεν έχει διαµορφώσει ακόµη εκείνα τα θεσµικά και πο-
λιτικά χαρακτηριστικά που θα της επέτρεπαν να ανταποκριθεί
στην ανάγκη των περιστάσεων, να διαχειριστεί αυτήν την κρίση
ως κρίση ευρωπαϊκού και παγκόσµιου επιπέδου και όχι ως µια
µικρή περιφερειακή κρίση που αφορά την Ελλάδα, την Πορτο-
γαλία, την Ιρλανδία. 

Εδώ πρόκειται για µία κρίση που αφορά όλη τη ζώνη του ευρώ,
την ευρωπαϊκή προοπτική, την ευρωπαϊκή ολοκλήρωση, τη βαθιά
αντίφαση που υπάρχει ανάµεσα στο προωθηµένο βήµα της Οι-
κονοµικής και Νοµισµατικής Ένωσης και το µετέωρο βήµα της
θεσµικής και πολιτικής ολοκλήρωσης της Ευρωπαϊκής Ένωσης. 

Άρα, τα πράγµατα είναι πάρα πολύ κρίσιµα και γι’ αυτό τα
µάτια όλων των µέσων ενηµέρωσης είναι στραµµένα στην Ελ-
λάδα και στο ελληνικό πολιτικό σύστηµα. Και γι’ αυτό καθετί που
συµβαίνει στο ελληνικό Κοινοβούλιο τις µέρες αυτές επηρεάζει
όχι µόνο την ελληνική οικονοµία, την ελληνική αγορά χρήµατος
και κεφαλαίου, αλλά παγκοσµίως τις αγορές, οι οποίες είναι
πάντα επιθετικές, ελλοχεύουν και πρέπει πάντα να θυµόµαστε
ότι τώρα διεξάγεται µια αδυσώπητη σύγκρουση µεταξύ κρατών
από τη µια µεριά και διεθνών οργανισµών και οντοτήτων της αγο-
ράς από την άλλη µεριά, χωρίς κανόνες, χωρίς αρχές, χωρίς
έλεος και αυτό είναι το µεγάλο κενό και της Ευρωπαϊκής Ένωσης
και της παγκόσµιας οικονοµικής διακυβέρνησης.

Μετά το Β’ Παγκόσµιο Πόλεµο η Ελλάδα λειτούργησε ως ερ-
γαστήριο για πολλά πράγµατα, κατά τη διάρκεια του Εµφυλίου
Πολέµου και του µετεµφυλιακού κράτους. Και τώρα που διεξά-
γεται ένας ανορθόδοξος πόλεµος µε ασύµµετρες οικονοµικές
και χρηµατοοικονοµικές απειλές, τα έχει φέρει έτσι η ιστορία,
ώστε πάλι η Ελλάδα να λειτουργεί ως ένα πεδίο δοκιµασίας, ως
ένα εργαστήριο νέων φαινοµένων και νέων προβληµάτων. 

Και η αλήθεια είναι ότι όλα ξεκινούν από τη δική µας ευθύνη,
από την ευθύνη των ελληνικών κυβερνήσεων, του ελληνικού πο-
λιτικού συστήµατος, του ελληνικού πολιτικού κόσµου, από την
ευθύνη των παραγόντων της ελληνικής οικονοµίας, από την ευ-
θύνη του καθενός κατά το µέτρο της αρµοδιότητάς του και του
ρόλου του στον τόπο αυτό, διότι βρεθήκαµε να έχουµε ένα δυ-
σθεόρατο δηµόσιο χρέος. 

Εάν γίνονταν την κατάλληλη στιγµή µικρές διορθωτικές κινή-
σεις, θα µπορούσε να έχει αποφευχθεί το πρόβληµα. Όταν δεν
κάνεις την κατάλληλη στιγµή µία κίνηση, είσαι υποχρεωµένος αρ-
γότερα να κάνεις πολλαπλάσιες κινήσεις και είναι εξαιρετικά αµ-
φίβολο αν και πάλι θα καταφέρεις να έχεις το επιθυµητό αποτέ-
λεσµα.

Είναι κρίµα να βρισκόµαστε στην κατάσταση αυτή. Πρόκειται
για µία κατάσταση ταπεινωτική, αντιαναπτυξιακή, αντικοινωνική,
αντιλαϊκή. Και τελικά αυτό έχει ένα τεράστιο κόστος όχι µόνο οι-
κονοµικό και αναπτυξιακό, αλλά έχει ένα τεράστιο κόστος ηθικό,
πολιτικό, ψυχολογικό. Εδώ πρόκειται ουσιαστικά για την αξιο-
πρέπεια και την προοπτική της χώρας. Και πρέπει να σφίξουµε
τα δόντια και να κάνουµε υποµονή, γιατί πρέπει να κινηθούµε
µέσα σε συσχετισµούς δυνάµεων δεδοµένους. 

Μακάρι να µπορούσαµε µε µία εθνικοαπελευθερωτική διά-
θεση, µε έναν τρόπο ο οποίος να απηχεί την παρόρµησή µας, να
αντιδράσουµε και να αναλάβουµε το κόστος της αντίδρασης των
συνοµιλητών µας, των εταίρων µας και δανειστών µας. Αλλά δεν
µπορούµε να θέσουµε σε κίνδυνο τίποτα. Δεν µπορούµε να δια-
κυβεύσουµε κανένα από τα µεγάλα αγαθά που αυτήν τη στιγµή
βρίσκονται πάνω στο τραπέζι: τις περιουσίες, τα επιτεύγµατα, τα
εισοδήµατα, οι προοπτικές, το επίπεδο ζωής, όλα, όσο και αν
αυτό φαίνεται περίεργο. Γιατί όλα αυτά εξαρτώνται από παρά-
γοντες που µπορεί να µην είναι, όπως έχω πει κατ’ επανάληψη,
απολύτως ορθολογικοί και διαφανείς. 

Ακούω πολύ συχνά το επιχείρηµα «Αφού ξέρετε ότι η δύναµή
µας είναι η αδυναµία µας, χτυπήστε το χέρι στο τραπέζι, ασκεί-
στε τον εκβιασµό της µη συµµόρφωσης, ούτως ή άλλως η πέ-
µπτη δόση θα καταβληθεί». Μα, και η έκτη δόση θα καταβληθεί;
Και τη έβδοµη δόση θα καταβληθεί; Και οι δανειακές ανάγκες
των εποµένων πολλών ετών θα καλυφθούν χωρίς να έχουµε πρω-
τογενή πλεονάσµατα; 

Έχουµε συνειδητοποιήσει ότι ακόµη σήµερα που µιλάµε και
για κάποιο καιρό ακόµη παράγουµε ελλείµµατα και άρα διογκώ-
νουµε το χρέος, διότι δεν έχουµε καταφέρει να φτάσουµε σε
πρωτογενή πλεονάσµατα; 

Και πώς θα λειτουργήσουµε µετά; Ως κλειστή οικονοµία;
Χωρίς δυνατότητα να αναπτυχθούν οι ελληνικές εξαγωγές; Πού
θα βρίσκεται η εξωστρέφεια της ελληνικής οικονοµίας; Και
επειδή είναι οµόθυµη η θέση πως πρέπει να είµαστε πάντα µέσα
στο ευρώ –θυµάµαι τη χαρακτηριστική δήλωση που έκανε η γε-
νική γραµµατέας του Κοµµουνιστικού Κόµµατος, η κ. Παπαρήγα
για το θέµα αυτό- πρεπει αυτό να το υποστηρίζουµε µε συγκε-
κριµένες ενέργειες αξιοπιστίας και συγκεκριµένες ενέργειες
αµυντικού χαρακτήρα. Γιατί αν δεν το κάνουµε αυτό, τότε φυσικά
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θα είµαστε πάντα µέλος της Ευρωζώνης και µέλος του Eu-
rogroup αλλά θα είµαστε εκτεθειµένοι στις πιέσεις και τους
εκβιασµούς και τα πειθαρχικά µέτρα των εταίρων µας και όχι µά-
λιστα των πιο µεγάλων και ισχυρών. 

Γιατί στην Ευρώπη υπάρχει πάντα µια κυλιόµενη συµµαχική
κυβέρνηση και ένας κυλιόµενος µεγάλος συνασπισµός. Υπάρ-
χουν είκοσι επτά εκλογικοί κύκλοι. Πάντα βρίσκεσαι µπροστά σε
ένα νέο συσχετισµό δυνάµεων. Πάντα θα έχεις κυβερνήσεις κάθε
ιδεολογικής και πολιτικής κατηγορίας, κυβερνήσεις µονοκοµµα-
τικές λίγες, κυβερνήσεις συνεργασίας, κυβερνήσεις µειοψηφι-
κές, κυβερνήσεις υπηρεσιακές, κυβερνήσεις που κλείνουν τον
κύκλο τους και έχουν εκλογικό άγχος. Όλα µετράνε. Άρα, πρέπει
να ξέρεις πώς σκέπτεται ο συνοµιλητής σου, να το συνυπολογί-
ζεις, για να µπορείς να διαπραγµατευτείς µέσα σε ένα τοπίο το
οποίο είναι ρευστό και ως εκ τούτου επικίνδυνο λόγω της ασά-
φειάς του. Όλα είναι ψηλαφητά. 

Χαρακτηριστικό παράδειγµα η εθελοντική πρωτοβουλία του
ιδιωτικού τοµέα, δηλαδή των τραπεζών διεθνώς να µετάσχουν
σε µια προσπάθεια για την µακροπρόθεσµη βιωσιµότητα του ελ-
ληνικού δηµοσίου χρέους σηκώνοντας και αυτές ένα βάρος
χωρίς φυσικά µακροπροθέσµως και συµψηφιστικά να χάνουν.
Γιατί πρέπει κανείς να βλέπει τα θέµατα αυτά µέσα σε ένα πολύ
µακρύ χρονικό ορίζοντα. Εµείς χαιρετίζουµε την προσπάθεια
αυτή. Δεν µετέχουµε. Δεν είναι µια κρατικά καθοδηγούµενη προ-
σπάθεια. Δεν υπάρχει, όµως, τέτοιο µοντέλο για ευρωπαϊκό κρά-
τος, για κράτος που µετέχει σε νοµισµατική ένωση και άρα δεν
έχει τη δική του νοµισµατική πολιτική σε εθνικό επίπεδο, για κρά-
τος µε τέτοιο επίπεδο διαβίωσης, για κράτος που έχει τέτοιο
εθνικό πλούτο.

Ακούω παραδείγµατα για την Αργεντινή, για την Ουρουγουάη,
για την Τουρκία, για την Ουγγαρία πολύ πιο πρόσφατα. Καµµία
από τις χώρες αυτές δεν έχει τα δύο χαρακτηριστικά που σας
λέω τώρα. Δεν µετείχε σε µια νοµισµατική ένωση του επιπέδου
του ευρώ και δεν είχε το επίπεδο ζωής που έχει η Ελλάδα και το
πραγµατικό ΑΕΠ που έχει η Ελλάδα. Άρα, αν θέλουµε να διασφα-
λίσουµε αυτά τα ιστορικά κεκτηµένα και εντέλει, αν θέλουµε να
διασφαλίσουµε την ελπίδα των παιδιών µας, είµαστε υποχρεω-
µένοι να κάνουµε υποµονή και να κινηθούµε µε προσοχή βήµα-
βήµα. Γι’ αυτό επιµένω στην ανάγκη της σταθεροποίησης της
κατάστασης.

Με βαραίνει η διαπίστωση πολλών σχολιαστών του δηµοσίου
βίου και ορισµένων µετρήσεων της κοινής γνώµης πως η ανά-
ληψη εκ µέρους µου των καθηκόντων του Υπουργού Οικονοµι-
κών δηµιούργησε µια προσδοκία και η προσδοκία είναι πως η
κατάσταση µπορεί να σταθεροποιηθεί και βεβαίως πως τα µέτρα
θα είναι πιο ήπια. Και ανέλαβα το προσωπικό κόστος, πέραν του
συλλογικού κυβερνητικού κόστους, να εισηγηθώ αµέσως αυτά
τα σκληρά και –επαναλαµβάνω- άδικα µέτρα, γιατί έπρεπε να
κλείσουµε τη διαπραγµάτευση εντός ωρών για το µεσοπρόθεσµο
πρόγραµµα δηµοσιονοµικής προσαρµογής, για τα περιβόητα 28
δισεκατοµµύρια και έπρεπε µέσα σε ώρες να καλύψουµε ένα
κενό της τάξεως των 5,6 δισεκατοµµυρίων ευρώ. Έπρεπε αυτό
να εγκριθεί από την τρόικα, προκειµένου να έχει το πεδίο ελεύ-
θερο ο Πρωθυπουργός στη Σύνοδο Κορυφής την προηγούµενη
εβδοµάδα, για να διατυπωθούν τα συµπεράσµατα όπως διατυ-
πώθηκαν σε σχέση µε την εκταµίευση της πέµπτης δόσης, το νέο
πρόγραµµα στήριξης και την αναπτυξιακή βοήθεια που θα δώσει
τώρα η Ευρωπαϊκή Ένωση και τα κράτη-µέλη της Ευρωπαϊκής
Ένωσης στην Ελλάδα. Γιατί όλοι κατάλαβαν ότι χωρίς στήριξη
της πραγµατικής οικονοµίας, χωρίς ανάπτυξη δεν µπορούµε να
εκπληρώσουµε τους στόχους του προγράµµατος αυτού, άρα τί-
θεται εν αµφιβόλω και η βιωσιµότητα του ελληνικού δηµοσίου
χρέους, η οποία ενδιαφέρει προφανώς τους πιστωτές µας. Για
σκεφθείτε ποιο είναι το βάρος των επισήµων δανειστών µας. Για
σκεφθείτε το βάρος των 110 δισεκατοµµυρίων και το βάρος της
Ευρωπαϊκής Κεντρικής Τράπεζας, µε τα οµόλογα που η ίδια έχει
αγοράσει στη δευτερογενή αγορά και τα οµόλογα που έχει δε-
χθεί ως ενέχυρα για τη διασφάλιση της ρευστότητας των ελλη-
νικών τραπεζών, και για σκεφθείτε τι θα προστεθεί µε το δεύτερο
πρόγραµµα, µε έναν τέτοιο όγκο βοήθειας θεσµικής, στην πραγ-
µατικότητα διακρατικής, ενδοευρωπαϊκής και από το Διεθνές Νο-

µισµατικό Ταµείο. 
Η Ελλάδα βεβαίως έχει τη δύναµη της αδυναµίας της, γιατί

χρωστάει και θα χρωστάει πολλά σε πολιτικούς, θεσµικούς δα-
νειστές για πολλά χρόνια. Όµως αυτό τι σηµαίνει; Σηµαίνει ότι
δεν πρέπει να κάνουµε µόνοι µας όλα όσα πρέπει, προκειµένου
να αποκτήσουµε µια νέα φυσιογνωµία ως χώρα, να ξαναγνωρι-
στούµε; Γιατί εδώ η κρίση µάς επιβάλλει να ξαναγνωριστούµε.
Πρέπει να επαναθεµελιωθούν τα πάντα: Το κράτος, η κοινωνία
των πολιτών, η οικονοµία, το πολιτικό σύστηµα, η διοίκηση, η εκ-
παίδευση, το σύστηµα ενηµέρωσης, ο τρόπος µε τον οποίο κι-
νείται η διανόηση, η πνευµατική ηγεσία στον τόπο αυτό. Τα
πάντα πρέπει να ξαναγραφτούν. Τα πάντα είναι σε κρίση. Τα
πάντα αποδεικνύονται ανεπαρκή. 

Σηκώνουµε το µεγάλο βάρος εµείς, το πολιτικό σύστηµα, και
δικαίως. Αυτό επιβάλλει η δηµοκρατική ευθύνη και η ιστορική
αλήθεια. Όµως οι άλλοι χώροι πού βρίσκονται; Δεν έχουν τη δική
τους ευθύνη και δεν βιώνουν τη δική τους κρίση; Είµαστε µόνοι
µέσα στην αρένα και µας παρακολουθούν όλοι οι υπόλοιποι; Όχι
βέβαια. Διότι –επαναλαµβάνω αυτό που είπα προηγουµένως- η
δική µας συµπεριφορά επηρεάζεται από τη συµπεριφορά όλων
των άλλων παραγόντων του δηµοσίου και κοινωνικού βίου, γιατί
ο κάθε Βουλευτής και το κάθε κόµµα είναι σε άµεση επαφή µ’
αυτό που συµβαίνει στην κοινωνία, στην οικονοµία, στο επικοι-
νωνιακό σύστηµα, που συµβαίνει στην ψυχή και στο µυαλό κάθε
Έλληνα και κάθε Ελληνίδας. Άρα, δηµιουργείται ένας φαύλος
κύκλος και πρέπει να τον σπάσουµε το φαύλο κύκλο και να ξα-
νασταθούµε όρθιοι και αξιοπρεπείς και να σκεφθούµε τι γίνεται,
ποιο είναι το στρατηγικό σχέδιο µέσα στο οποίο κινούµαστε.

Εάν δεν ακολουθήσουµε αυτήν τη λύση και αντισταθούµε στη
λύση αυτή, µήπως θα είναι το 1897 του 21ου αιώνα και της ελ-
ληνικής οικονοµίας; Γιατί «φίλοι του λαού» υπάρχουν πολλοί.
Πάρα πολλοί σηκώνουν τη «σηµαία» του πατριωτισµού και της
εθνικής ανεξαρτησίας. Και µετά, όταν συµβεί το ατύχηµα, όταν
έρθει η ήττα, ποιος έχει την ευθύνη; Ποιος είναι αυτός ο οποίος
θα πει το «οίκαδε» όταν θα γίνει αυτό; 

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Δ’ Αντι-
πρόεδρος της Βουλής κ. ΒΥΡΩΝ ΠΟΛΥΔΩΡΑΣ)

Άρα, δεν είναι για παιχνίδια. Το καθετί πρέπει να λέγεται µετά
λόγου γνώσεως. Η κριτική είναι εύκολη, η διαχείριση είναι δύ-
σκολη, η διαπραγµάτευση ακόµη δυσκολότερη. Άρα, ας περά-
σουµε τον κάβο της σταθεροποίησης. Και ειλικρινά σας λέω ότι
είναι ηθική δέσµευση για µας, όχι πολιτική ή πολιτικάντικη: Μέσα
σε εβδοµάδες, µέσα σε λιγότερο από δύο µήνες, µε τη βοήθεια
όλων των κοµµάτων, των επιστηµόνων, των δικαστικών ενώσεων
και ξένων συµβούλων είµαστε σε θέση να εµφανίσουµε ένα νέο,
ριζικά διαφορετικό εθνικό φορολογικό σύστηµα, να αποκαλυ-
φθούν οι αντιφάσεις, να καταλάβουµε ποιες είναι οι οικονοµικές
και αναπτυξιακές επιπτώσεις όλων των φορολογικών µέτρων, να
δούµε τις ανισότητες και να δούµε πώς θα κατανεµηθεί το βάρος
δίκαια. Διότι επαναλαµβάνω ότι από τα 100 δισεκατοµµύρια δη-
λωµένου εισοδήµατος εισπράττονται 9 δισεκατοµµύρια φόροι
και φορολογείται τελικώς µόνο το 43% των δηλώσεων που υπο-
βάλλονται. Εάν καταφέρουµε να αυξήσουµε κατά 30% τα δηλω-
µένα εισοδήµατα, µια τόσο επιεική εκτίµηση για την παραοικο-
νοµία αν κάνουµε, κι αν αυξήσουµε το µέσο ποσοστό επιβάρυν-
σης από το 9% στο 15%, θα έχουµε επιλύσει το πρόβληµα των
δηµοσίων εσόδων. Και βεβαίως θα στραφούµε στις δηµόσιες δα-
πάνες ως λειτουργικές δαπάνες του κράτους, γιατί το 75% είναι
µισθοί, συντάξεις και κοινωνικά επιδόµατα. Άρα κι εκεί υπάρχει
το στοιχείο της αδικίας. Κι εκεί λειτουργεί αντιαναπτυξιακά µια
περικοπή η οποία γίνεται λογιστικά, υπό πίεση, νευρικά. Και ανα-
γκαστήκαµε να κάνουµε τέτοιου είδους κινήσεις για να κλεί-
σουµε το κενό. Προέκυψε το κενό των αποδείξεων και της
επιστροφής φόρου λόγω των αποδείξεων, γιατί είχε σχηµατιστεί
η πεποίθηση ότι αυτό είχε ζητηθεί από την Κοινοβουλευτική
Οµάδα του ΠΑΣΟΚ. Και όταν έγινε αντιληπτό ότι αυτό θα σηµαί-
νει επιστροφή χρηµάτων που έχουν καταβληθεί αχρεωστήτως
ίσως, αλλά που δεν σώζονται τώρα στο οικογενειακό πορτοφόλι,
είπα αµέσως «όχι». Αλλά το «όχι» αυτό σήµαινε σε φιλική τιµή
από την τρόικα 600 εκατοµµύρια, τα οποία έπρεπε να βρεθούν
µέσα σε µια νύχτα, γιατί τίποτα δεν γίνεται δωρεάν, πρέπει να
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υπάρχει πάντα το ισοζύγιο, ισοδύναµο δηµοσιονοµικό αποτέλε-
σµα.

Έχουµε, λοιπόν, τη δυνατότητα να το κάνουµε αυτό. Και απευ-
θύνω αυτήν τη πολύ συγκεκριµένη πρόσκληση. Ο αγώνας, όµως,
για την πραγµατική καταπολέµηση της φοροδιαφυγής ανοίγει µε
το υπό ψήφιση εφαρµοστικό νοµοσχέδιο. Αίρεται το απόρρητο
των τραπεζικών καταθέσεων, αίρεται το απόρρητο κάθε είδους
συναλλαγής. Όλοι όσοι έχουν τέτοιες πληροφορίες, είναι υπο-
χρεωµένοι να τις χορηγούν στο Υπουργείο Οικονοµικών και την
Οικονοµική Αστυνοµία. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λή-
ξεως του χρόνου οµιλίας του κυρίου Υπουργού) 

Επιπλέον, χρησιµοποιούµε εντατικά τα τεκµήρια διαβίωσης. Η
απόδοσή τους αυξάνεται κατά περίπου 65%. Και δεν είναι µόνο
αυτό, αλλά επιβάλλουµε το τέλος άσκησης ελευθέρου επαγγέλ-
µατος ως µια ελάχιστη πράξη δικαιοσύνης. Ξέρετε ότι πεντακό-
σιες πενήντα χιλιάδες ελεύθεροι επαγγελµατίες και επιτηδευ-
µατίες κινούνται κάτω από το αφορολόγητο όριο των 8.000
ευρώ. 

Διάβασα σήµερα δύο εντυπωσιακά παραδείγµατα: Ότι ένας
µισθωτός µε οικογενειακό εισόδηµα 55.000 ευρώ, µε δύο παιδιά,
που έχει βεβαίως δύο αυτοκίνητα το ένα δύο χιλιάδων κυβικών
και το άλλο χιλίων τετρακοσίων κυβικών, που έχει ατοµική περι-
ουσία αντικειµενικής αξίας 400.000 ευρώ, χωρίς να τη µοιράζεται
µε τη γυναίκα του, θα επιβαρυνθεί µε 2.890 ευρώ το χρόνο µε τα
νέα µέτρα. Δεν πιστεύω ότι υπάρχει στην πράξη το παράδειγµα
αυτό, αλλά ας το απλουστεύσουµε. Οι µισθωτοί που δηλώνουν
εισόδηµα 55.000 ευρώ είναι τριάντα χιλιάδες στην Ελλάδα. 

Το άλλο παράδειγµα είναι ο ελεύθερος επαγγελµατίας µε
40.000 ευρώ οικογενειακό εισόδηµα και δύο παιδιά, που έχει πάλι
και αυτοκίνητο και σπίτι και πράγµατι αυτό είναι προϊόν του
ιδρώτα του και θα επιβαρυνθεί µε 3.830 ευρώ. 

Ξέρετε πόσοι ελεύθεροι επαγγελµατίες µε δύο παιδιά δηλώ-
νουν εισόδηµα άνω των 40.000 ευρώ; Δύο χιλιάδες άτοµα στην
Ελλάδα. Για να έχουµε µια αίσθηση του πού βρισκόµαστε και του
τι πρέπει να κάνουµε. 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ: Και των παραδειγµάτων που
φέρνουµε. 

ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ (Αντιπρόεδρος της Κυβέρνησης
και Υπουργός Οικονοµικών): Οι µεγαλύτερες κοινωνικές οµά-
δες δεν θίγονται καθόλου από τις αλλαγές. Δύο εκατοµµύρια οι-
κογένειες δεν θίγονται από την αλλαγή κλίµακας µεταξύ 8.000
και 12.000 ευρώ. Η δε έκτακτη εισφορά, η εισφορά αλληλεγγύης
δεν επηρεάζει εξ ορισµού τρία εκατοµµύρια οικογένειες, όχι φο-
ρολογούµενους. Είναι πέντε εκατοµµύρια τετρακόσιες εξήντα χι-
λιάδες οι οικογένειες που κάνουν δηλώσεις. Για να αντιληφθείτε
ότι είναι ζωτική ανάγκη να ξαναγνωριστούµε και να ξαναοργα-
νωθούµε ως κοινωνία, ως κράτος και ως έθνος µέσα από το
εθνικό φορολογικό σύστηµα. 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ: Να ξανακοιταχτούµε. 
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ (Αντιπρόεδρος της Κυβέρνησης

και Υπουργός Οικονοµικών): Και να σας πω και κάτι; Όσον
αφορά στον αγώνα κατά της φοροδιαφυγής -κουβαλάω και εγώ
µια έµµονη ιδέα και µια πίστη- αν η ηλεκτρονική φορολογική δή-
λωση είναι αυτόµατα και µια ηλεκτρονική δήλωση «πόθεν έσχες»
για όλους, αν έχουµε δηλωµένη την ακίνητη περιουσία και τις κα-
ταθέσεις και άλλα περιουσιακά στοιχεία, όπως τα πανάκριβα
έργα τέχνης για παράδειγµα, που ως κινητά στοιχεία δεν εντοπί-
ζονται και αν επιβάλλουµε πράγµατι στην πράξη αυτό που γίνεται
διεθνώς σε όλες τις ανεπτυγµένες χώρες όχι πληρωµές σε ρευ-
στό, αλλά πληρωµές µε ηλεκτρονικό χρήµα ή µε δίγραµµη επι-
ταγή, τότε θα έχουµε κάνει πολύ απλές κινήσεις για τη σύλληψη
της φοροδιαφυγής και την ένταξη ενός µεγάλου µέρους της πα-
ραοικονοµίας στην επίσηµη οικονοµία. 

Άρα, τα µέτρα είναι σκληρά, τα µέτρα είναι άδικα, διότι η φο-
ρολογική κατάσταση είναι χύµα. Και όταν παίρνουµε αποσπα-
σµατικά µέτρα για να λύσουµε προβλήµατα, δηµιουργούµε έναν
Φρανκεστάιν! 

Πρέπει, λοιπόν, τώρα να διαµορφώσουµε το σωστό πρόσωπο
του φορολογούµενου Έλληνα και της πραγµατικής ελληνικής οι-
κονοµίας και αυτό είναι προϋπόθεση της ένταξης στο νέο πρό-

γραµµα, γιατί το έχουµε θέσει ήδη ως προκαταρκτική προϋπό-
θεση του νέου προγράµµατος. 

Αφού σταθεροποιήσουµε την κατάσταση, αφού πάµε στο Eu-
rogroup και πάρουµε την έγκριση για την εκταµίευση της πέ-
µπτης δόσης, αφού καλύψουµε τις δανειακές ανάγκες από
Ιούλιο έως Σεπτέµβριο, αφού αναπνεύσουµε, αφού εγκρίνει και
το Διεθνές Νοµισµατικό Ταµείο στις 8 Ιουλίου την εκταµίευση της
δικής του συµµετοχής στην πέµπτη δόση, θα πάµε όλοι µαζί –το
πιστεύω αυτό- και η Αντιπολίτευση να διαπραγµατευθούµε και
το νέο φορολογικό σύστηµα και τα αναγκαία διαρθρωτικά µέτρα
και το αναπτυξιακό πρωτόκολλο, το αναπτυξιακό µνηµόνιο που
θα µας δώσουν οι εταίροι µας και τα κράτη-µέλη της Ευρωπαϊκής
Ένωσης, γιατί υπάρχουν λεφτά, τα οποία είναι ονοµατισµένα για
την Ελλάδα.

Θέλουµε επιτάχυνση, απλούστευση, κοινή λογική, απλές και
γρήγορες λύσεις. Και µπορούµε να το πετύχουµε αυτό. Και αφού
συµβεί αυτό και συµφωνήσουµε στο πρόγραµµα και δούµε πώς
θα εξελιχθεί και η συµµετοχή των ιδιωτών µέσα στις πρωτοβου-
λίες της Βιέννης, θα µπορέσουµε να αξιοποιήσουµε µε διαφάνεια
–µε διαφάνεια!- υπό τον απόλυτο έλεγχο της Βουλής και όλης
της ελληνικής κοινής γνώµης τα στοιχεία της δηµόσιας περιου-
σίας. Γιατί; 

Στην πραγµατικότητα αυτό θα γίνει για αναπτυξιακούς λόγους.
Διότι αν µπορέσουµε να επαναγοράσουµε χρέος µέσα από το
προϊόν των ιδιωτικοποιήσεων, αν µπορέσουµε να συµβάλουµε
στην αντιµετώπιση του προβλήµατος του δηµοσίου χρέους µε
τον έναν ή τον άλλο τρόπο –ελπίζω τον καλύτερο και αποτελε-
σµατικότερο τρόπο, θα το διαπραγµατευθούµε µε τους εταίρους
µας-, τότε αυτό θα ελαφρύνει την πίεση στην ελληνική πραγµα-
τική οικονοµία, άρα θα πάψει να λειτουργήσει ως βάρος αντια-
ναπτυξιακό και αντικοινωνικό. 

Θέλει υποµονή. Γιατί οποιαδήποτε παρακινδυνευµένη µέθο-
δος µπορεί να οδηγήσει στο απόλυτο αδιέξοδο. Θα µου πείτε
«υπάρχει τέλος, υπάρχει φως, υπάρχει ορίζοντας;». Πιστεύω πως
ναι. Βρισκόµαστε τώρα στον σκληρό πυρήνα της κρίσης, αλλά
αυτό πιστεύω ότι είναι ζήτηµα το πολύ τριών ετών και ο κόσµος
θα ανακουφιστεί µόλις αντιληφθεί ότι αυτά που λέµε τα εννοούµε
και ότι µπορεί να περνάµε µια δύσκολη περίσταση, αλλά την περ-
νάµε όλοι µαζί, µε αλληλεγγύη και εσωτερική δικαιοσύνη. 

Οι αγανακτισµένοι, οι πολίτες στις πλατείες και οι άλλοι οι
πολύ περισσότεροι που είναι αγανακτισµένοι στα σπίτια τους και
στις δουλειές τους είναι δικαίως αγανακτισµένοι, διότι δεν έχουν
πεισθεί ότι πληρώνουν όσοι µπορούν και πρέπει να πληρώσουν,
δεν έχουν πεισθεί ότι υπάρχει ενότητα, συναίνεση και ευθύνη και
καταλαβαίνουν αυτό που είπα προηγουµένως, ότι παλαιού τύπου
κοµµατικές αντιπαραθέσεις, συµβατικοί πολιτικοί λόγοι που οδη-
γούν σε εικονική έλλειψη συναίνεσης επιδρούν σε βάρος της
πραγµατικής οικονοµίας, σε βάρος των επιχειρήσεων, σε βάρος
της απασχόλησης, σε βάρος του εισοδήµατος. 

Το πληρώνουµε αυτό ως οικονοµία και ως πολίτες! Και οφεί-
λουµε να το καταλάβουµε! Δεν έχουµε το δικαίωµα ως πολιτικό
σύστηµα να προκαλούµε τέτοιο πρόβληµα στην ελληνική οικο-
νοµία, στην ελληνική επιχείρηση, στο ελληνικό νοικοκυριό! Δεν
έχουµε αυτό το δικαίωµα! Δηλαδή, υπάρχει ένα πρόβληµα πολι-
τικού και δηµοσίου ήθους, πέρα από το ζήτηµα της πολιτικής ευ-
θύνης. 

Καµµία σκοπιµότητα δεν µπορεί να επικρατήσει. Κανείς δεν
µπορεί να σκέφτεται ότι θα εφαρµόσει την πολιτική που εφαρ-
µόζουµε, αρκεί να είναι αυτός Πρωθυπουργός ή Υπουργός. 

Θα σας µιλήσω και λίγο εξοµολογητικά. Θα µπορούσα και εγώ
να έχω σκεφθεί µε υστεροβουλία και να έχω βάλει, όπως λέει ο
ποιητής, «τα προσόντα µου στον τόκο». Αλλά, όποιος βάζει τα
προσόντα του στον τόκο, χάνει το κεφάλαιο της ιστορίας. Αυτό
ας το σκεφθούν όλοι και πρωτίστως αυτοί που έχουν την θεσµική
θέση που τους επιβάλλει να το σκεφθούν αυτό.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κουβαλάµε ένα πολύ µεγάλο
βάρος. Ξέρω πως νιώθετε η καθεµιά και ο καθένας από εσάς.
Δεν απευθύνοµαι µόνον στους συναδέλφους µου και φίλους µου
στο ΠΑΣΟΚ, απευθύνοµαι σε όλους τους Βουλευτές όλων των
κοµµάτων. 

Τώρα πρέπει να αντέξουµε και αυτό είναι το στοίχηµα του αντι-
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προσωπευτικού συστήµατος. Πρέπει να διασταυρωθεί ξανά η αί-
σθηση του γενικού συµφέροντος µε την αίσθηση του οικογενει-
ακού και ατοµικού συµφέροντος. Μπορούµε να περάσουµε
αυτήν τη δυσκολία. Έχουµε όλα τα προσόντα, όλα τα συγκριτικά
πλεονεκτήµατα ως τόπος. Είναι πραγµατικά κρίµα από το θεό
της Ελλάδος να µην ανταπεξέλθουµε και να µην πετύχουµε. 

Ας πάρουµε, λοιπόν, αυτήν την υπόθεση και προσωπικά και
συλλογικά στα χέρια µας. Μπορούµε να κάνουµε γρήγορα τις κι-
νήσεις. Χρειαζόµαστε στοιχειώδη χρόνο για να κάνουµε τις ανα-
γκαίες κινήσεις, σταθεροποίησης, βελτίωσης, διαπραγµάτευσης,
παρουσίασης µιας ολοκληρωµένης λύσης.

Σας θυµίζω για πολλοστή φορά ότι εγώ είχα εισηγηθεί και το
Μάιο του 2010 να ψηφιστεί το πρώτο µνηµόνιο µε εκατόν ογδό-
ντα ψήφους. Νοµίζω ότι δεν θα βρεθούµε αυτήν τη φορά στη
θέση να συζητούµε για αριθµούς, γιατί θα το έχουµε διαπραγ-
µατευθεί µαζί και θα είναι αυτονόητη και δεδοµένη η υπερψή-
φιση από ευρύτατη πλειοψηφία.

Ελπίζω, λοιπόν, έτσι οµαλά και φυσιολογικά να εξελιχθούν τα
πράγµατα και να έχουµε όλοι αρθεί στο ύψος των περιστάσεων.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον Αντι-

πρόεδρο και Υπουργό Οικονοµικών, κ. Βενιζέλο.
Το λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος της Νέας Δη-

µοκρατίας, κ. Εµµανουήλ Κεφαλογιάννης.
ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόε-

δρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θα χειροκροτούσα την τελευ-

ταία αποστροφή του λόγου του Αντιπροέδρου της Κυβέρνησης,
κ. Βενιζέλου, περί συναίνεσης και όλα αυτά τα ωραία που είπε
για να αντιµετωπίσουµε όλοι µαζί την κρίση, αρκεί αυτά τα οποία
µας είπε εδώ να τα έλεγε και στον κύριο Πρωθυπουργό, όταν
αφήνοντας για µία ώρα την Αίθουσα για να συνεργαστεί µαζί του
για την οµιλία του, του τα έλεγε για να τα κάνει πράξη. Διότι εδώ
παρατηρείται το φαινόµενο να έχουµε άλλη ρητορεία από τη
µεριά του Πρωθυπουργού και άλλη ρητορεία από τη µεριά του
Αντιπροέδρου της Κυβέρνησης.

Στα πλαίσια, επίσης, της συναίνεσης θα χειροκροτούσα την
αποστροφή του λόγου του, που είπε «να ξαναγνωριστούµε και
να ξαναπροσδιοριστούµε». Βεβαίως, να το κάνουµε αυτό, αρκεί
κάθε φορά που φέρνετε ένα νοµοσχέδιο, να µη µειώνονται οι µι-
σθοί των δηµοσίων υπαλλήλων και τα εισοδήµατα των µικρών και
των µεσαίων ιδιοκτητών επιχειρήσεων, δύο µισθούς για τους
υπαλλήλους, δηλαδή 20% µε 30% των εισοδηµάτων των ανθρώ-
πων αυτών.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θέλω να ξεκινήσω την τοποθέ-
τησή µου µε δύο παρατηρήσεις:

Η µία αφορά τη θέση του κ. Πάγκαλου, που ένιωσε την ανάγκη
να πάρει το λόγο και να µας πει για τη συνέντευξή του στην ισπα-
νική εφηµερίδα. Από χθες έπρεπε να δώσει εξηγήσεις ο κ. Πά-
γκαλος. Από χθες έπρεπε να διορθώσει οποιεσδήποτε παρεξη-
γήσεις υπήρχαν γύρω από τη συνέντευξή του. Δεν µιλάει Αντι-
πρόεδρος Κυβέρνησης για τανκς, ειδικά σε µία χώρα που έχει
βιώσει τη δικτατορία για επτά χρόνια. Οι Αντιπρόεδροι της Κυ-
βέρνησης και ο Πρωθυπουργός πρέπει να είναι πάντα προσεκτι-
κοί.

Εδώ παρουσιάζεται ένα φαινόµενο µιας κυβέρνησης που τη
µία φορά ο Πρωθυπουργός οµιλεί και λέει ότι έχουµε µία χώρα
διεφθαρµένη από το άλφα µέχρι το ωµέγα -αυτό είναι σε ελεύ-
θερη µετάφραση στα ελληνικά- έχουµε έναν πρώην Υπουργό Οι-
κονοµικών, ο οποίος µας λέει ότι η Ελλάδα είναι Τιτανικός και
έχουµε και έναν άλλο Υπουργό Οικονοµικών, ο οποίος ψεύδεται
και µάλιστα, στο εξωτερικό, κατηγορώντας τον πολιτικό του αντί-
παλο, τον πρώην Πρωθυπουργό Κώστα Καραµανλή, ότι είναι
αυτός που έλεγε ότι η Ελλάδα είναι διεφθαρµένη χώρα.

Αυτά, λοιπόν, είναι θέµατα τα οποία πρέπει να συζητήσουν
στην Κυβέρνηση, να υπάρχει ένας συντονισµός, διότι, κύριε Βε-
νιζέλο, δεν µπορώ να σας βλέπω εσάς στο ένα παράθυρο στο
«ALTER» να λέτε ότι παίρνετε πίσω τη διάταξη για τις αποδείξεις
και ακριβώς την ίδια ώρα να βλέπω τον αγαπητό -ξέρετε, έχω ιδι-
αίτερη αδυναµία στον τον κ. Πρωτόπαπα- Κοινοβουλευτικό Εκ-
πρόσωπο του ΠΑΣΟΚ να λέει: «Εγώ δεν ξέρω τίποτα. Ούτε στο

ΚΤΕ δεν το κουβεντιάσαµε να το πάρει πίσω». Και να βγαίνει και
ο κ. Πάγκαλος τρία λεπτά µετά και να µας λέει το ίδιο. Δηλαδή,
να καρφώνει ο ένας Αντιπρόεδρος µεγάλου πολιτικού και προ-
σωπικού εκτοπίσµατος τον άλλο Αντιπρόεδρο, εξίσου µεγάλου
πολιτικού και προσωπικού εκτοπίσµατος, για ένα θέµα πολύ σο-
βαρό που αφορά το µνηµόνιο, που γίνεται έγκληση στην κυβέρ-
νηση -µε συγχωρείτε, στην Αξιωµατική Αντιπολίτευση και
µελλοντική κυβέρνηση, αλλά γλώσσα λανθάνουσα την αλήθεια
λέει- να ψηφίσει αυτό το νοµοσχέδιο.

Τώρα θέλω να πω δύο άλλα πράγµατα. Επικαλείται η Κυβέρ-
νηση για να περάσει αυτό το νοµοθέτηµα τη Βιέννη. Θα πρέπει
να ξέρουν οι συνάδελφοι της Εθνικής Αντιπροσωπείας ότι η
Βιέννη δεν είναι ένα θέµα και µια συζήτηση που γίνεται για την
Ελλάδα. Αυτό έγινε πολλά χρόνια πριν το 2008 και 2009 για
άλλες χώρες, τη Ρουµανία και την Ουγγαρία, που αντιµετώπιζαν
παρόµοια θέµατα, που ήταν οι πρώτες χώρες που µπήκαν στο
µηχανισµό. Να, άλλο ένα ψέµα του Πρωθυπουργού, που µας λέει
ότι ο µηχανισµός ο οποίος δηµιουργείται στην Ευρωπαϊκή
Ένωση, γίνεται µετά από τη δική του παρέµβαση στο Συµβούλιο
των Αρχηγών και έγινε γι’ αυτές τις χώρες.

Έτσι έγινε η Βιέννη, έτσι µειώθηκε το χρέος, έτσι άλλαξαν τα
επιτόκια. Όµως, ποια είναι η διαφορά; Ότι σε αυτές τις χώρες εί-
χαµε τέσσερις πιστωτές, Ευρωπαϊκή Ένωση, Ευρωπαϊκή Τρά-
πεζα, Παγκόσµια Τράπεζα και ενδεχοµένως έναν-δύο ακόµα, οι
οποίοι συνεννοήθηκαν στην Ελλάδα και αυτό είναι το πρόβληµα.

Αυτό είπαν προχθές στον κ. Βενιζέλο αυτοί οι οποίοι τον συ-
νάντησαν και οι οποίοι είχαν την έµπνευση να ξεκινήσουν αυτό
το πρόγραµµα της Βιέννης. Είναι πολλοί οι πιστωτές, µικροί και
µεγάλοι, κράτη και ιδιωτικές επιχειρήσεις. Και εκεί είναι η δυσκο-
λία του εγχειρήµατος της Ελλάδος. Άρα, η Βιέννη είναι κάτι το
οποίο υπάρχει και προσπαθούµε και εµείς να ωφεληθούµε από
αυτό.

Το δεύτερο το οποίο λέει η Κυβέρνηση -και αυτός είναι ένας
άλλος µύθος- είναι ότι γίνονται διαπραγµατεύσεις µε την Ελβετία
και ενδεχοµένως, αφήνεται να εννοηθεί και µε άλλους φορολο-
γικούς παραδείσους.

Εάν αυτό είναι αλήθεια, θα το χαρούµε πάρα πολύ, κύριε
Υπουργέ των Οικονοµικών και κύριε Αναπληρωτά Υπουργέ. Γιατί;
Διότι, όντως, θα µαζέψετε χρήµατα που χρειάζεστε στην Ελλάδα.
Όµως, θα πρέπει να ξέρει η Εθνική Αντιπροσωπεία και κυρίως οι
συνάδελφοι του ΠΑΣΟΚ ότι η Ελβετία είναι µία χώρα που δεν
αναγνωρίζει τη φοροδιαφυγή ως αδίκηµα και δεν υπήρξε ποτέ
προηγούµενο χώρας, η οποία να πάρει χαρτιά από τις ελβετικές
αρχές, είτε µίλησε είτε δεν µίλησε ο Πρωθυπουργός. Και εδώ
είδα πάλι µία δυσκολία ποιος το πρωτόπε, ο κ. Βενιζέλος ή ο κύ-
ριος Πρωθυπουργός και αναγκάστηκε ο κ. Κακλαµάνης να το
διορθώσει. Όµως, είτε µιλάει ο Πρωθυπουργός µε τον Πρωθυ-
πουργό της Ελβετίας είτε µιλάει ο Αντιπρόεδρος και Υπουργός
Οικονοµικών της Ελλάδος µε τον Υπουργό Οικονοµικών της Ελ-
βετίας, η Ελβετία χαρτιά δεν δίνει. Και κανένας ΟΟΣΑ -δυστυ-
χώς, θα έλεγα εγώ- στον οποίο µετέχει και η Ελβετία, δεν δίνει
αυτά τα στοιχεία. Μόνο µε τη µεγάλη πίεση από το µεγάλο οικο-
νοµικό πρόβληµα του ευρώ µπορεί ενδεχοµένως να πείσουν κά-
ποιες χώρες η Ευρωπαϊκή Ένωση και οι Ηνωµένες Πολιτείες.

Πώς τα πήραν άλλες χώρες, παραδείγµατος χάριν η Γερµανία
και οι Ηνωµένες Πολιτείες; Βρήκαν τα στελέχη των τραπεζών και
τα αγόρασαν. Η Γερµανία πλήρωσε 1,5 εκατοµµύριο ευρώ για
να πάρει τις δισκέτες και δεκαπέντε χιλιάδες φοροφυγάδες –που
στη Γερµανία είναι ποινικό το αδίκηµα- πλήρωσαν και κατασχέ-
θηκαν περιουσιακά στοιχεία. 

Αυτό να µην µας το λέει η Κυβέρνηση, γιατί κατά νου έχει µόνο
να πιάσει πάλι τη µικροµεσαία κοινωνική τάξη στην Ελλάδα, ανοί-
γοντας και σπάζοντας το απόρρητο των τραπεζών. Αυτή είναι η
πραγµατικότητα. Τα υπόλοιπα είναι λόγια «παχιά». Ωραία τα λέει
ο κ. Βενιζέλος. Θα τον ήθελα κι εγώ να είναι δάσκαλος του παι-
διού µου. Δεν φτάνει αυτό. Εδώ υπάρχουν συγκεκριµένα πράγ-
µατα, συγκεκριµένες πολιτικές που πρέπει να ακολουθηθούν και
συγκεκριµένα µετρήσιµα αποτελέσµατα, τα οποία πρέπει να
υπάρξουν.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, βιώνουµε ένα λαό που ζει σε
κατάθλιψη και δεν µπορεί ο λαός να µη ζει σε κατάθλιψη. Αυτό
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το νοµοθέτηµα καλείται µε πολλές δυσκολίες η Εθνική Αντιπρο-
σωπεία να το ψηφίσει. Ευτυχώς, βλέπω ότι δεν υπάρχουν πρό-
θυµοι να το ψηφίσουν πια. Δεν το ψηφίζει κανείς άλλος, παρά
µόνο -κι αυτό δεν είναι σίγουρο- όσοι έχουν αποµείνει στο
ΠΑΣΟΚ. Η κατάθλιψη αυτή οφείλεται στο ότι, πέρα από τους δύο
περίπου µισθούς, οι οποίοι µειώθηκαν σε κάθε ελληνικό νοικοκυ-
ριό µε το µνηµόνιο 1 και σ’ αυτό εδώ το νοµοθέτηµα 30% στους
εισοδηµατίες και δύο µισθοί θα είναι η µείωση των εισοδηµάτων
των εργαζοµένων. Πώς είναι δυνατόν οι άνθρωποι να µην έχουν
κατάθλιψη, όταν οδηγήθηκαν από την ανερµάτιστη πολιτική του
ΠΑΣΟΚ –κι αυτή είναι η απάντηση στον κύριο Πρωθυπουργό- να
έχουν για πρώτη φορά στην ελληνική ιστορία 1 τρισεκατοµµύριο
χρέη; 

Αυτά χρωστάνε οι Έλληνες, κύριοι συνάδελφοι! 1 τρισεκατοµ-
µύριο ευρώ! Δεν είναι µόνο τα 350, 360 -370 θα είναι τώρα, όπως
πάµε- οι αυξήσεις του χρέους, οι δαπάνες και τα ελλείµµατα του
κράτους, αλλά είναι και 280 δισεκατοµµύρια τα ελλείµµατα και
τα χρέη των επιχειρήσεων των νοικοκυριών, 450 δισεκατοµµύρια
από αναλογιστικές µελέτες που γίνονται τα χρέη των ασφαλιστι-
κών ταµείων. Αν τα προσθέσετε αυτά, είναι 1 τρισεκατοµµύριο ο
λογαριασµός. Αυτός είναι ο λογαριασµός που µας έστειλε το
ΠΑΣΟΚ το 1980, χωρίς να έχουµε βάλει τα Μεσογειακά Ολοκλη-
ρωµένα Προγράµµατα. 

Το ΠΑΣΟΚ ακολουθεί την πολιτική της κότας, που κάνει ένα
αυγό πολύ µικρό, αλλά φωνάζει και την ακούει όλη η γειτονιά.
Το 1,5, δηλαδή, δισεκατοµµύριο ευρώ –σε ευρώ σας τα λέω
τώρα και τα µετέτρεψα σε ευρώ για να σας πω περίπου πόσα
είναι- των Μεσογειακών Ολοκληρωµένων Προγραµµάτων, το
Πρώτο και Δεύτερο Πακέτο Ντελόρ, που ήταν 8 και 15 δισεκα-
τοµµύρια, τα δύο Κοινοτικά Πλαίσια Στήριξης, που ήταν 22 και
25 δισεκατοµµύρια της Νέας Δηµοκρατίας –τότε που είχε βάλει
το ΠΑΣΟΚ τον πήχη πολύ ψηλά και τον πέρασε η κυβέρνηση της
Νέας Δηµοκρατίας- µας κάνουν 100 δισεκατοµµύρια, τα οποία
πήγαν στις τσέπες των επιτηδείων και δεν βοήθησαν την ανά-
πτυξη. Αυτός ο λογαριασµός του 1 δισεκατοµµυρίου 100 εκα-
τοµµύριων ευρώ µε αυτά που εισέρευσαν -κι εκεί δεν βάζω ούτε
της κοινής αγροτικής πολιτικής τα λεφτά, ούτε των διαρθρωτι-
κών ταµείων, καµµιά εκατοστή δισεκατοµµύρια είναι κι αυτά στην
εικοσαετία- είναι ο λογαριασµός που µας έστειλε το ΠΑΣΟΚ.

Το 1980, κύριοι συνάδελφοι –και πρέπει να είµαστε περήφανοι
για την παράταξή µας, ακόµα και το κουκλόσπιτο δίπλα σε εµάς,
που αντλούν πολλοί και από την καταγωγή τους πολιτικά από
εµάς, όπως και άλλοι- αυτή η παράταξη, το 1981 που παρέδωσε
την εξουσία, εκπληρούσε πέντε από τους εφτά όρους του Μάα-
στριχτ, χωρίς να υπάρχει Μάαστριχτ τότε. Ήταν, δηλαδή, µια
από τις πιο υγιείς οικονοµίες. Εκπληρούσε όλους τους όρους για
το χρέος, για τα ελλείµµατα, για την ανάπτυξη, ό,τι θέλει το Μά-
αστριχτ, εκτός µόνο από τον πληθωρισµό και τα επιτόκια, που
είναι δύο οικονοµικές έννοιες απόλυτα ταυτόσηµες.

Η ελληνική οικογένεια δεν χρωστούσε ούτε µία δραχµή. Δεν
υπήρχε Έλληνας να χρωστά στην τράπεζα. Όλοι οι Έλληνες που
είχαν κεραµίδι στο κεφάλι τους ήταν µε δικά τους λεφτά.

Σήµερα χρωστάµε αυτά που σας λέω, 280 δισεκατοµµύρια
χρωστούν τα νοικοκυριά. Όταν έχουν κάνει οι Έλληνες αυτό το
πρόγραµµα, έρχεται η Κυβέρνηση, η οποία δεν θέλει να τα βάλει
µε τα δικά της παιδιά, τους Κολλάδες που ξεβράκωναν τους συ-
ναδέλφους τους και τους πολίτες, τότε που η Νέα Δηµοκρατία
σε µια λογική λαϊκού καπιταλισµού τα έδινε στους πολύτεκνους.
Είναι µόνο αυτοί; Είναι και οι Τόµπρες στον ΟΤΕ, οι Πέρροι στην
Ολυµπιακή Αεροπορία, οι Φωτόπουλοι στη ΔΕΗ. Εξαιρώ τον κ.
Πρωτόπαπα για τις τράπεζες, γιατί είναι φίλος µου. Όλοι αυτοί,
λοιπόν, όλα αυτά τα παιδιά του ΠΑΣΟΚ, όλοι αυτοί που κατέβα-
ζαν τους διακόπτες, όλοι αυτοί που έκλειναν τις τράπεζες, όλοι
αυτοί που κατέβαζαν τα αεροπλάνα είναι η αιτία. 

Πρέπει κάποιος, κύριε Βενιζέλο, πέρα από τα πολύ ωραία
λόγια, να ζητήσει και ένα «συγγνώµη», γιατί το «συγγνώµη» είναι
ασφαλής βάση για να ζητούµε τη συναίνεση. Δεν άκουσα, λοι-
πόν, κανένα από τα στελέχη του ΠΑΣΟΚ να ζητήσει ένα «συγ-
γνώµη» από τον ελληνικό λαό για αυτά τα οποία έγιναν όλα αυτά
τα χρόνια. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η λύση πρέπει να δοθεί τώρα.

Πώς θα δοθεί, όµως, τώρα; Με τι θα δοθεί τώρα η λύση; Με χα-
τίρια στους πιστωτές; Δηλαδή, εµείς αναλαµβάνουµε όλες τις
δεσµεύσεις; Εµείς θα δίνουµε όλες τις εγγυήσεις; Οι πιέσεις θα
ασκούνται µονοµερώς, µόνο στην ελληνική οικογένεια και στο
εσωτερικό, σαν τα καλά παιδιά του νηπιαγωγείου; Αυτή είναι η
υπεύθυνη εθνική στάση; Όχι, κύριοι συνάδελφοι. Από την άλλη
µεριά, τι µας λένε οι πιστωτές µας; Αυτοί θα µας σώσουν αργό-
τερα. Εµείς θα τα υπογράψουµε όλα, εµείς θα δώσουµε όλες τις
εγγυήσεις. 

Επειδή µου έγινε κριτική προηγουµένως, θα σας διαβάσω
µόνο δυο άρθρα του µνηµονίου. Παίρνω αυτήν την πρωτοβουλία,
γιατί έχουµε και συνταγµατολόγο δίπλα µας για να µας πει αν
αυτά τα διάβασαν έστω και χιαστί, όπως διάβαζε και ο Βενιζέλος
τα θέµατα της ιστορίας που τα ήξερε πολύ καλά, ο Ελευθέριος
Βενιζέλος, ο µεγάλος Βενιζέλος. 

Αυτό, λοιπόν, το µνηµόνιο λέει στο άρθρο 14, παράγραφος 5
ότι «ο δανειστής αµετάκλητα και άνευ όρων» –εµείς δηλαδή, η
Ελλάδα- «παραιτείται από κάθε ασυλία». Εµείς παραιτούµαστε
από κάθε ασυλία. «Αναγνωρίζει στους δανειστές της χώρας το
δικαίωµα να προχωρούν σε κατάσχεση όχι µόνο της ιδιωτικής
περιουσίας του δηµοσίου, αλλά και κρατικής περιουσίας ταγµέ-
νης στην εξυπηρέτηση δηµόσιου σκοπού». Αυτός είναι ο εκτελε-
στικός νόµος που θα ψηφίσουµε αύριο και θα πούµε και εκεί,
όπως και πολλά άλλα, ότι οι δανειστές µας µπορούν να πουλούν
τα δάνειά µας σε τρίτους. Εµείς, αν βρούµε από τη Ρωσία ή από
την Κίνα, όπως πήρε τώρα η Ουγγαρία, δεν µπορούµε. Εµείς εί-
µαστε καλά παιδιά. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το ΠΑΣΟΚ βάζει ένα δίληµµα.
Ποιο είναι το δίληµµα; Το δίληµµα είναι ανεξέλεγκτη χρεοκοπία
τώρα ή ελεγχόµενη χρεοκοπία το 2013. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τι κάνουν οι ξένοι, οι Ευρωπαίοι; Οι Ευρωπαίοι αγοράζουν
χρόνο. Ποιος το λέει αυτό; Ο Κεφαλογιάννης; Όχι. Αυτό το λέει
η κ. Μέρκελ. Η κ. Μέρκελ το Σαββατοκύριακο στο τηλεοπτικό δί-
κτυο «ATR» είπε: «Η Ευρώπη αγοράζει χρόνο µέχρι το 2013,
οπότε θα υπάρχει ο µηχανισµός στήριξης για ελεγχόµενη χρεο-
κοπία». Εµείς σήµερα αυτό πρέπει να κάνουµε; Και για να µην
έχετε αµφιβολία για το λάθος της µετάφρασης, ο κ. Σόιµπλε στην
Εφηµερίδα «BILD» την ίδια µέρα, χθες δηλαδή, γράφει: «Η Ευ-
ρώπη περιµένει την Ελλάδα να ψηφίσει το µεσοπρόθεσµο. Σε
διαφορετική περίπτωση, θα πρόκειται για µεγάλη κατάρρευση
για την οποία έχουµε σχέδιο». Δηλαδή αν οι χώρες αυτές έχουν
σχέδιο τώρα, φαντάζεστε τι σχέδιο θα υπάρχει το 2013. 

Κύριοι συνάδελφοι –και κλείνω µε αυτό, κύριε Πρόεδρε- αν το
µοναδικό πρόβληµα στον κόσµο ήταν το πρόβληµα του ελληνι-
κού χρέους και του ελληνικού ελλείµµατος, τότε δεν θα υπήρχε
κανένα πρόβληµα, διότι εµείς έχουµε Ακαθάριστο Εθνικό Προϊόν,
όπως η πόλη του Μονάχου και τρία-τέσσερα περίχωρα ακόµα,
όχι η Βαυαρία, αλλά η πόλη του Μονάχου. 

Άρα, είναι πολύ εύκολο για την Ευρωπαϊκή Ένωση και την Πα-
γκόσµια Τράπεζα και τις Ηνωµένες Πολιτείες να µας λύσει το
πρόβληµα. Το πρόβληµα είναι ότι αν η Ελλάδα δεν πάει καλά, η
Βουλγαρία θα έχει πρόβληµα, η Ρουµανία θα έχει πρόβληµα, η
Σερβία θα έχει πρόβληµα, τα λεγόµενα «PIGS», τα «γουρουνά-
κια», θα έχουν πρόβληµα, οι µικρές χώρες, όπως η Ιρλανδία, η
Πορτογαλία, η Ισπανία! 

Το πρόβληµα της Ελλάδας είναι πρόβληµα 200 δισεκατοµµυ-
ρίων ευρώ. Αν µπει η Ισπανία, πάει στα 2 τρισεκατοµµύρια ευρώ!
Αν µπει η Ιταλία, πάει στα 5 τρισεκατοµµύρια ευρώ! Αν µπουν οι
Ηνωµένες Πολιτείες –και δεν είναι τυχαίο που η συζήτηση έγινε
µε τις Ηνωµένες Πολιτείες- τότε µιλάµε για 14 τρισεκατοµµύρια
ευρώ έλλειµµα στις Ηνωµένες Πολιτείες! 

Άρα, εδώ δεν ασχολείται κανείς µε το τι θα ψηφίσει ο κ. Βενι-
ζέλος! Δεν ασχολείται κανείς µε τις διατάξεις! Ούτε τις διαβάζει
ούτε τον ενδιαφέρουν! Απλώς, πρέπει να περάσουν το µήνυµα!
Όµως, το µήνυµα είναι σε βάρος των Ελλήνων πολιτών! Είναι σε
βάρος της ελληνικής οικογένειας! 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το επαναληπτικό κουδούνι λήξεως
του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
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Γι’ αυτό, η περήφανη στάση της Νέας Δηµοκρατίας και του
Αρχηγού της, του Αντώνη Σαµαρά, προχθές, στις συζητήσεις
που έγιναν στις Βρυξέλλες δίνει πραγµατική βοήθεια, χείρα βοη-
θείας, στην εθνική προσπάθεια, γιατί αυτό έχει γίνει και από
άλλες χώρες που αντέδρασαν! Δεν είναι τυχαίο που είχαµε σύµ-
µαχο τον Πρωθυπουργό της Ουγγαρίας, διότι η Ουγγαρία αρνή-
θηκε να υπογράψει αυτά που υπογράφει, χωρίς να τα διαβάζει,
η Κυβέρνηση µε το µνηµόνιο 1 και ελπίζει µε Υπουργό τον κ. Βε-
νιζέλο ότι θα κάνει και το µνηµόνιο 2. 

Η Αυστρία αντιδρά διότι το 2009, όταν βιώσαµε τη διεθνή
κρίση µε την «GOLDMAN SACHS», το Χρηµατιστήριό της έπεσε
κατά 50% και βρέθηκε στα πρόθυρα του µηχανισµού. Οι δηλώ-
σεις µόνο που γίνονται εδώ –γι’ αυτό είπαµε ότι πρέπει να υπάρ-
χει συνεννόηση- οδήγησε στο να σταµατήσουν να διαπραγµα-
τεύονται στο Χρηµατιστήριο του Μιλάνου δύο από τις µεγαλύτε-
ρες εταιρείες της Ιταλίας. Άρα, εµείς πρέπει να δούµε την Ελ-
λάδα. Πρέπει το «ναι» µας να είναι «ναι» και το «όχι» µας να είναι
«όχι», µε αξιοπρέπεια και εθνική κυριαρχία!

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το επαναληπτικό κουδούνι λήξεως
του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Κύριε Πρόεδρε, κλείνω λέγοντας κάτι, µιας και έχω συνταγµα-
τολόγο απέναντί µου. Η λύση πρέπει να είναι εθνική, πρέπει να
είναι της Ελλάδας. Και αυτό δεν γίνεται µε διαχείριση. Με δια-
χείριση, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δεν πάµε πουθενά. Οι µε-
γάλοι ηγέτες –µιας και αρέσκεται ο αγαπητός συνάδελφος κ.
Βενιζέλος να µιλάει για τους ηγέτες- σε κρίσιµες περιπτώσεις
ποτέ δεν διαχειρίστηκαν, ούτε ο Χαρίλαος Τρικούπης µε την
αρχή της δεδηλωµένης ούτε ο Ελευθέριος Βενιζέλος µε την Ανα-
θεώρηση του Συντάγµατος του 1909 ούτε ο µεγάλος Κωνσταντί-
νος Καραµανλής της σύγχρονης εποχής! Άλλαξαν δοµές! 

Η χώρα µας χρειάζεται µία νέα Μεταπολίτευση! Και επειδή δεν
κάνετε καλά σεµινάρια στον κύριο Πρωθυπουργό και τον αφή-
σατε –χωρίς την πρόθεσή σας, πιστεύω- µετέωρο µε την πρό-
τασή του για δηµοψήφισµα, θα σας πω ότι αυτό είναι µία
ποµφόλυγα, µία φούσκα χωρίς νόηµα! Δεν πάει πουθενά! Θα την
ξεχάσει το ΠΑΣΟΚ µέχρι το Σεπτέµβρη! Εκτός αν µας πάει σε
εκλογές! 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το επαναληπτικό κουδούνι λήξεως
του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Η λύση, κύριε Βενιζέλο, είναι να αλλάξουµε τις δοµές! Οι
δοµές της Ελλάδας δεν αλλάζουν, αν δεν κάνουµε αυτό που έκα-
ναν οι µεγάλοι της ιστορίας, αυτό που έκανε ο Κωνσταντίνος Κα-
ραµανλής και ο Ελευθέριος Βενιζέλος. Είναι δική µου πρόταση
και όχι της Νέας Δηµοκρατίας, η Ελλάδα χρειάζεται Συντακτική

Βουλή! Η Ελλάδα χρειάζεται να αλλάξει όλες τις παθογένειες
του συστήµατος! Αυτές είναι οι αλλαγές που πρέπει να κάνετε
το καλοκαίρι! Πρέπει να αλλάξουµε τις δοµές, να βοηθήσουµε
τις επενδύσεις, να σπάσουµε τις αρτηριοσκληρώσεις, να φτιά-
ξουµε νέες δοµές, να βγουν νέα πρόσωπα και εκεί να συναινέ-
σουµε! 

Εάν, λοιπόν, θέλετε να προσφέρετε µία υπηρεσία στην Κυβέρ-
νηση, αφού δεν είστε οικονοµολόγος και είστε συνταγµατολόγος
και αφού το θέµα είναι βαθιά πολιτικό και όχι οικονοµικό, προ-
σφέρετε αυτήν την υπηρεσία στην Κυβέρνηση για αλλαγή των
δοµών, για νέα δεδοµένα! Το έκαναν και σε άλλες χώρες!

Επειδή πολλοί, ακόµα και συνάδελφοί σας συνταγµατολόγοι
–και κλείνω µ’ αυτό- αντιπαρατέθηκαν σ’ αυτήν την πρόταση, σας
παραπέµπω στη Γαλλία και στο Ντε Γκωλ πώς άλλαξε το πέρα-
σµα από την τέταρτη, στην πέµπτη Γαλλική Δηµοκρατία, γιατί
αυτή η χώρα για να πάει µπροστά, πρέπει να κάνει ένα µεγάλο
άλµα, το πέρασµά της από την τρίτη, στην τέταρτη Ελληνική Δη-
µοκρατία.

Σας ευχαριστώ, κύριοι συνάδελφοι.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.
Κεφαλογιάννη.

ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ (Αντιπρόεδρος της Κυβέρνησης
και Υπουργός Οικονοµικών): Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα να κάνω
µία κατάθεση εγγράφων, να καταθέσω τους σχετικούς πίνακες.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Βεβαίως, κύριε Υπουργέ.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ (Αντιπρόεδρος της Κυβέρνησης

και Υπουργός Οικονοµικών): Αν οι ιστορικές µου γνώσεις δεν
µε απατούν, ή η µνήµη µου, είµαι ο δεύτερος κατά σειρά Καθη-
γητής του Συνταγµατικού Δικαίου που καταλαµβάνει τη θέση του
Υπουργού Οικονοµικών, γιατί είχε προηγηθεί σε πάρα πολύ δύ-
σκολες ιστορικές συνθήκες, ο Αλέξανδρος Σβώλος ως Υπουργός
Οικονοµικών. Είναι και αυτό µία πρόκληση ιστορική για εµένα. 

Θα µου επιτρέψετε να καταθέσω τους τροποποιηµένους πίνα-
κες µε βάση τις αλλαγές που εξήγγειλα στην αρχή στα Πρακτικά.
Κι αν χρειαστεί οποιαδήποτε διευκρίνιση θα την κάνω ή εγώ ή ο
κ. Σαχινίδης, ο οποίος και θα παραµείνει στο υπόλοιπο µέρος της
συνεδρίασης, διότι εγώ πρέπει να κάνω µία τηλεφωνική συνδιά-
σκεψη για τα θέµατα που τρέχουν σε σχέση µε τις πολλαπλές
διαπραγµατεύσεις που διεξάγονται. Με την άδεια σας. 

(Στο σηµείο αυτό ο Αντιπρόεδρος της Κυβέρνησης και Υπουρ-
γός Οικονοµικών κ. Ευάγγελος Βενιζέλος καταθέτει για τα Πρα-
κτικά τις προαναφερθείσες προσθήκες-αναδιατυπώσεις, οι
οποίες έχουν ως εξής: 
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Να διανεµηθούν στους
συναδέλφους τα έγγραφα που κατέθεσε ο Αντιπρόεδρος της Κυ-
βέρνησης και Υπουργός Οικονοµικών, κ. Ευάγγελος Βενιζέλος.

Πριν δώσω το λόγο στον κ. Πρωτόπαπα, έχω να κάνω µία τρι-
πλή ανακοίνωση.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα µιλήσω αύριο,
µε την άδειά σας. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Εντάξει, κύριε Πρωτό-
παπα. 

Θα κάνω τρεις ανακοινώσεις στο Σώµα. 
Κύριοι συνάδελφοι, θέλω να σας ανακοινώσω ότι η Ανεξάρ-

τητη Βουλευτής κ. Σοφία Σακοράφα, µε επιστολή που απέστειλε
στον Πρόεδρο της Βουλής, κ. Φίλιππο Πετσάλνικο δηλώνει ότι
δεν θα συµµετάσχει στη συζήτηση του µεσοπρόθεσµου προ-
γράµµατος και του εφαρµοστικού νόµου. 

Η επιστολή κατατίθεται στα Πρακτικά. 
(Στο σηµείο αυτό κατατίθεται η προαναφερθείσα επιστολή, η

οποία βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Δι-
εύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Δεύτερον, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα, ότι ο Υπουρ-
γός Δικαιοσύνης, Διαφάνειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων διε-
βίβασε στη Βουλή, σύµφωνα µε το άρθρο 86 του Συντάγµατος
και το ν.3126/2003 «Ποινική ευθύνη των Υπουργών» όπως ισχύει:

1. Δικογραφία κατά του διατελέσαντος Υπουργού Τουριστικής
Ανάπτυξης κατά το έτος 2009.

2. Δικογραφία κατά του διατελέσαντος Υπουργού Αγροτικής
Ανάπτυξης και Τροφίµων κατά το χρονικό διάστηµα από
19.8.2009 έως 25.8.2009.

Επίσης, επειδή δέχεται το Προεδρείο σχετικά ερωτήµατα, κυ-
ρίες και κύριοι συνάδελφοι, σας γνωρίζω ότι έχουν εγγραφεί ως
οµιλητές εκατόν σαράντα επτά Βουλευτές. Η σηµερινή συνε-
δρίαση θα ολοκληρωθεί στη 1.30 π.µ.. Έτσι κάνουµε στοιχειώδη
υπολογισµό του χρόνου και κατόπιν του υπολογισµού του χρό-
νου -δηλαδή µένουν δεκατέσσερις ώρες, περιλαµβανοµένης και
της αυριανής συνεδριάσεως- παρακαλώ να συµφωνήσουµε τον
χρόνο οµιλίας στα έξι λεπτά. 

ΙΩΑΝΝΗΣ ΙΩΑΝΝΙΔΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, οι Κοινοβουλευτικοί
Εκπρόσωποι µιλούν τόση ώρα, ο Υπουργός µίλησε άλλα είκοσι
λεπτά, δικαιολογηµένα. Δεν µπορούµε εµείς σε έξι λεπτά να
έχουµε µιλήσει. Δεν γίνεται αυτό το πράγµα. Ας µιλάνε µεταξύ
τους. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Λέω λοιπόν, κύριε Ιω-
αννίδη…

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Όταν έκανα πρόταση για πέντε
συνεδριάσεις, δεν την υποστηρίξατε. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Μισό λεπτό, κύριε Λα-
φαζάνη.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΙΩΑΝΝΙΔΗΣ: Έτσι είναι, κύριε Πρόεδρε. Δεν γίνεται
κάθε φορά αυτό να συµβαίνει σε βάρος των Βουλευτών. Ας κά-
νουν µία σύσκεψη µεταξύ τους…

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Συµφωνώ!
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Εγώ σας λέω ότι εάν

µειωθεί ο χρόνος στα έξι λεπτά µε σχετική ανοχή… 
ΙΩΑΝΝΗΣ ΙΩΑΝΝΙΔΗΣ: Δεν µπορεί να γίνεται εις βάρος των

Βουλευτών. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Σας παρακαλώ, κύριε

Ιωαννίδη. Να πω µία φράση, αν µου επιτρέπετε.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΙΩΑΝΝΙΔΗΣ: Εντάξει κύριε Πρόεδρε. Δεν γίνεται,

όµως, εις βάρος των Βουλευτών. Τα θύµατα είναι οι Βουλευτές.
Τέρµα! 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Διότι δεν πρόκειται να
θεραπεύσουµε ούτε τα ελαττώµατα του Κανονισµού, ούτε το τι
γίνεται µε τους Υπουργούς και τους Κοινοβουλευτικούς Εκπρο-
σώπους. 

Εδώ λέµε το εξής: Έχουµε ένα χρόνο δεδοµένο να κάνουµε
την καταλληλότερη διαχείριση για να µιλήσουν όσο γίνεται πε-
ρισσότεροι. Εσείς είστε αδιάφορος ως προς αυτό; Σας ζητώ να
µην είστε αδιάφορος. Όσο γίνεται, να µιλήσουν περισσότεροι.
Και θα υπάρχει και η σχετική ανοχή. Η απόφαση θα ληφθεί αρ-
γότερα, γιατί έχουµε αντιλέγοντα τον κύριο Ιωαννίδη και άλλους
συναδέλφους. 

ΙΩΑΝΝΗΣ ΙΩΑΝΝΙΔΗΣ: Κι άλλοι είναι αντιλέγοντες. Εγώ
απλώς µιλάω. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ναι, αλλά παραµένει
εντελώς µετέωρο το επιχείρηµα της βουλευτικής αλληλεγγύης. 

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΜΠΟΥΡΑΣ: Έχουµε άλλες δύο µέρες, κύριε
Πρόεδρε. Αυτό να γίνει ενδιάµεσα. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Η απόφαση θα ληφθεί
αργότερα. Σας ενηµέρωσα ότι µέχρι τη 1.30 θα έχουµε απόψε
συνεδρίαση και είναι εγγεγραµµένοι εκατόν σαράντα επτά συνά-
δελφοι.

Το λόγο έχει ο κ. Αλέξανδρος Δερµεντζόπουλος. 
ΙΩΑΝΝΗΣ ΙΩΑΝΝΙΔΗΣ: Φθάσαµε στις 22.00 η ώρα και είναι ο

δεύτερος που µιλάει. 
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, µισό λεπτό. Εγώ θα

ζητούσα το λόγο… 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Κύριε Ροντούλη, αφή-

στε το για αύριο. 
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Δεν θα έκανα τοποθέτηση, κύριε

Πρόεδρε. Σηκώνω το χέρι ως Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος
ενός κόµµατος. Ωραία, να συνεχίσουµε µε τον οµιλητή, αλλά θα
πρέπει να κοιτάτε και προς τα εδώ, κύριε Πρόεδρε. Δεν είναι
µόνο η Νέα Δηµοκρατία ή το ΠΑΣΟΚ εδώ, κύριε Πρόεδρε! 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Μην δηµιουργούµε θέ-
µατα εκ του µη όντος.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Δεν δηµιουργώ θέµα, κύριε Πρόε-
δρε, αλλά θεωρώ ότι θα µου δώσετε το λόγο µετά τον οµιλητή. 

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΜΠΟΥΡΑΣ: Ο Πρόεδρός σας µίλησε τρεις
φορές! Φτάνει! 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Κύριε Μπούρα, ξέρω τι
συµβαίνει, όταν προηγείται ο Αρχηγός ενός κόµµατος. 

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Ο Πρόεδρος του ΛΑΟΣ…(δεν ακού-
στηκε)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Κύριοι συνάδελφοι,
γιατί δεν ησυχάζετε; Είναι ο οµιλητής στο Βήµα! Τι πράγµατα
είναι αυτά; 

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Είναι σεβαστός, κύριε Πρόεδρε.
Όµως, θα ήθελα να σας παρακαλέσω πάρα πολύ, µετά τον οµι-
λητή να µου δώσετε το λόγο για δύο λεπτά.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Εντάξει, κύριε Ρο-
ντούλη. 

ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ ΔΕΡΜΕΝΤΖΟΠΟΥΛΟΣ: Αν θέλετε, εγώ µπορώ
να καθίσω ξανά. Θα είναι η τρίτη φορά σήµερα! 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Κύριε Δερµεντζόπουλε,
έχετε το λόγο. 

ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ ΔΕΡΜΕΝΤΖΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε
Πρόεδρε.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, αν ανατρέξουµε στα Πρακτικά
της Βουλής, θα διαπιστώσουµε ότι όλα όσα είπε ο Πρωθυπουρ-
γός πριν από λίγο είναι µια ακριβής επανάληψη όλων όσων είχε
πει κατά την ψήφιση του πρώτου µνηµονίου. Και το αποτέλεσµα
είναι ένα χρόνο µετά την ψήφισή του, µε την επιβολή µιας σειράς
µέτρων λιτότητας που έπληξαν το σύνολο της ελληνικής κοινω-
νίας και µε την εφαρµογή µιας σκληρής οικονοµικής πολιτικής
που όµοιά της δεν έχει ξαναγίνει από δηµιουργίας του ελληνικού
κράτους, να έρχεται σήµερα η Κυβέρνηση να ζητήσει από την
Εθνική Αντιπροσωπεία ακόµα πιο σκληρή λιτότητα και ακόµα πιο
επώδυνα µέτρα, σκληρά και άδικα, όπως είπε δύο φορές σήµερα
επί λέξει ο Υπουργός Οικονοµικών. 

Ένα χρόνο, λοιπόν, µετά, έρχεται να οµολογήσει την πλήρη
αποτυχία του οικονοµικού µοντέλου που ακολούθησε, αφού απο-
δεδειγµένα όλοι του οι στόχοι βγήκαν εκτός και µάλιστα επιδεί-
νωσαν περισσότερο την οικονοµική κατάσταση της χώρας. 

Και έρχεται, λοιπόν, σήµερα και αντί να αναγνωρίσει τις αιτίες
της επιδείνωσης και να αλλάξει κατεύθυνση, να αλλάξει τις
όποιες στρατηγικές αποδείχθηκαν αρνητικές, ζητάει µια πιο ενι-
σχυµένη µορφή των ίδιων λάθος επιλογών, ελπίζοντας άραγε σε
τι; 

Δεν µπορεί ή δεν θέλει να αντιληφθεί ότι εάν συνεχιστεί η
λάθος συνταγή πολιτικής που εφαρµόστηκε, θα επιδεινώσει την
ήδη κατεστραµµένη οικονοµία; Δεν µπορεί ή δεν θέλει να αντι-
ληφθεί ότι αν η συγκεκριµένη πολιτική απέτυχε, τούτο οφείλεται
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σε κάποιους λόγους και ότι αυτό που πρέπει να γίνει είναι να
αντιµετωπιστούν αυτοί οι λόγοι; Διαφορετικά, όσα µέτρα κι αν
επιβληθούν ακόµα, απλά θα αποτύχουν ξανά για άλλη µια φορά; 

Άραγε, ποιος οικονοµικός εγκέφαλος εκτιµά ότι αυτή η ανελέ-
ητη φοροεπιδροµή που εφαρµόστηκε και που τώρα προτείνεται
ξανά µε µεγαλύτερη ένταση θα έχει την παραµικρή αποτελεσµα-
τικότητα και δεν θα αποτελειώσει ό,τι ακόµα ελάχιστο έχει απο-
µείνει; 

Μιλούν για έκτακτες εισφορές σε εισοδήµατα, σε ακίνητα, σε
αυτοκίνητα, σε ό,τι περπατάει, σε ό,τι στέκεται, σε ό,τι πετάει.
Μιλούν για αύξηση στη φορολογία των εισοδηµάτων, για µείωση
του αφορολόγητου, για αύξηση στο οικιακό πετρέλαιο θέρµαν-
σης, µικρή κατά τον Υπουργό, αλλά τεράστια αν συναθροιστεί
µε όλα τα υπόλοιπα µέτρα. Μιλούν για µείωση των επικουρικών
συντάξεων, για αύξηση του ΛΑΦΚΑ και για µείωση, ακόµα και έµ-
µεση, των µικρών συντάξεων του ΟΓΑ, αλλά και για τόσα άλλα
που δεν µπορώ να τα αναφέρω, κύριε Πρόεδρε και γιατί τα ανέ-
φερε ο εισηγητής µας, αλλά και γιατί είναι τόσα πολλά που µόνο
η αναφορά τους θα µου εξαντλούσε τον ελάχιστο χρόνο που έχω
για να µιλήσω. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, αυτήν τη λογική, λοιπόν, ζητάει
η Κυβέρνηση να την ακολουθήσει και η Αντιπολίτευση. Με ρητο-
ρείες περί συναίνεσης και µε απειλές, όπως για στάση πληρωµών
και πτώχευση, επιθυµεί να µας καταστήσει όλους συνένοχους,
γιατί άλλο η συναίνεση και άλλο η συνενοχή. Εξάλλου, στα περί
στάσης πληρωµών που λέει, θα ήθελα να πω ότι το δηµόσιο ήδη
την εφαρµόζει σε ένα ευρύ φάσµα των δραστηριοτήτων του.
Μπορείτε να ρωτήσετε τους συναλλασσόµενους οιασδήποτε
µορφής που συναλλάσσονται µε τις οικονοµικές υπηρεσίες του
δηµοσίου, είτε αυτές είναι τεχνικές εταιρείες είτε είναι προµη-
θευτές είτε είναι απλοί πολίτες που έχουν λαµβάνειν από το δη-
µόσιο. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, εµείς αυτή τη συναίνεση όλο
αυτό το διάστηµα την κάναµε πράξη και εδώ µέσα στη Βουλή µε
τη στήριξη που δώσαµε σε σηµαντικές διαρθρωτικές αλλαγές,
αλλά και στην κοινωνία και στους δρόµους, όπου κινηθήκαµε
υπεύθυνα, χωρίς σηκωµένες γροθιές και πορείες, όπως συνά-
δελφοι του ΠΑΣΟΚ παγίως και µονότονα έκαναν σε κάθε µεταρ-
ρυθµιστική προσπάθεια της δικής µας διακυβέρνησης. 

Αυτή, όµως, η υπευθυνότητα και αυτή η συναίνεση φαίνεται
ότι δεν σας αρκεί, διότι αυτό που τελικά ζητάτε είναι την ουσια-
στική κύρωση της Αντιπολίτευσης. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, στην αρχή της οµιλίας µου είπα
ότι έχει πληγεί το σύνολο της ελληνικής κοινωνίας, εκτός από
τους µονίµους φοροδιαφεύγοντες. Προσέξτε, λοιπόν, τη φύση
των µέτρων, ποιοι τα επωµίζονται, ποιοι πληρώνουν: τα συνήθη
υποζύγια, δηλαδή οι µισθωτοί, οι συνταξιούχοι, καθώς και οι έντι-
µοι και συνεπείς φορολογούµενοι. 

Για τον τοµέα της καταπολέµησης της φοροδιαφυγής, λέει ότι
παραπέµπεται σε ένα άλλο φορολογικό νοµοσχέδιο, το οποίο θα
έρθει. Νοµίζω πως θα είναι το ενδέκατο, αν δεν µε απατά η µνήµη
µου ή αν δεν έχω χάσει το λογαριασµό. Σε αυτό, δηλαδή στην
καταπολέµηση της φοροδιαφυγής, πέραν της ικανοποίησης του
αισθήµατος δικαίου, υπάρχει και η κρίσιµη και µεγάλη µάζα που
θα συµβάλει πραγµατικά και δυναµικά στην υπέρβαση της οικο-
νοµικής κρίσης. 

Όµως, ειλικρινά αναρωτιέµαι τι ισχύει από τα τρία: Ανικανό-
τητα, αδυναµία ή έλλειψη διάθεσης µπορεί να διακατέχει αυτήν
την Κυβέρνηση τούτη τη δύσκολη στιγµή;

Η ίδια απορία έχει σχέση και µε ό,τι αφορά στο δηµόσιο τοµέα.
Οι διαχρονικοί δεσµοί αίµατος –θα έλεγα- του ΠΑΣΟΚ µε τα συν-
δικάτα σίγουρα καθιστούν δυσχερή την κάθε προσπάθεια εξορ-
θολογισµού του. 

Σηµειωτέον δε, µιας και ο λόγος περί συναίνεσης από πλευράς
Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης, ότι στα θέµατα αυτά η Κυβέρνηση
ήδη την έχει λάβει. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η Κυβέρνηση µας καλεί να ψη-
φίσουµε το µεσοπρόθεσµο πρόγραµµα δηµοσιονοµικής στρατη-
γικής 2012-2015. Όµως, προσέξτε, το πρόβληµα δεν είναι τόσο
εάν θα ψηφιστεί, όσο εάν θα αποδώσει αυτά που περιµένουµε.
Γιατί αυτό που µε βεβαιότητα θα συµβεί είναι η πλήρης βύθιση

στην ύφεση και στην οικονοµική δυσπραγία και, φυσικά, στην κα-
τάρρευση των εσόδων. 

Έτσι, µε όλα αυτά και ακόµη και µε την παροχή ενός νέου δα-
νείου µπορεί η χώρα µας µέχρι το τέλος του 2014 να αντεπεξέρ-
χεται στα ληξιπρόθεσµα οµόλογα και στην πληρωµή των τόκων,
αλλά δεν επιτυγχάνεται η επαναφορά στην υγιή οικονοµία. 

Και επειδή πρέπει να κοιτάµε και µετά το 2014, οφείλουµε να
σκεφθούµε ότι το κονδύλι για πληρωµή των τόκων µπορεί να
είναι φέτος γύρω στα 17 δισεκατοµµύρια, αλλά τότε θα ξεπερ-
νάει τα 20 δισεκατοµµύρια. 

Τελειώνοντας, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θέλω να πω ότι
ο Πρωθυπουργός και ο πρώην Υπουργός Οικονοµικών ουσια-
στικά δεν διαπραγµατεύτηκαν µε την τρόικα ούτε πέρυσι στο
πρώτο µνηµόνιο, ούτε τώρα στο µεσοπρόθεσµο. Αυτό το έχει
αντιληφθεί –και πολύ καλά µάλιστα- και ο νέος Υπουργός Οικο-
νοµικών και αυτός είναι ένας λόγος για τον οποίο βαδίζουµε στο
αδιέξοδο: η ουσιαστικά άνευ όρων αποδοχή των πάντων. 

Αυτό που χρειάζεται σήµερα από την Κυβέρνηση είναι όχι µια
διαρκής υπονόµευση των θέσεων και της ίδιας της Αντιπολίτευ-
σης τόσο στο εσωτερικό όσο και στα διεθνή µέσα και στις διε-
θνείς αγορές, αλλά µια ουσιαστική αναδιαπραγµάτευση των
όρων. Σε αυτό µας βρίσκεται και σύµφωνους και συναινούντες.
Αλλιώς είστε υποχρεωµένοι να ψηφίσετε µόνο εσείς, η κυβερνη-
τική πλειοψηφία, το µεσοπρόθεσµο και να αναλάβετε την ευθύνη
όλων όσων θα ακολουθήσουν. Εµείς θα συνεχίσουµε να πιστεύ-
ουµε ότι υπάρχει και ένας άλλος δρόµος για το µέλλον της
χώρας µας, αυτός που εδώ και αρκετό καιρό σας έχουµε παρου-
σιάσει. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον

κύριο Δερµεντζόπουλο. 
Το λόγο έχει τώρα ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του Λαϊ-

κού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Ροντούλης, όπως συµφωνήσαµε,
για ένα αυστηρό δίλεπτον. Τα υπόλοιπα λεπτά που έχετε, για να
µιλήσετε είναι άλλα τέσσερα. 

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, δεν θα τα πάρω τα
υπόλοιπα απόψε. Θα τοποθετηθώ αύριο. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ορίστε, κύριε Ρο-
ντούλη. Έχετε το λόγο για δύο λεπτά.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Μιλώντας ο αξιότιµος Υπουργός Οι-
κονοµικών µου θύµισε τον Τσόρτσιλ, ο οποίος έλεγε «λέω πάρα
πολλά, γιατί ουσιαστικά δεν θέλω να πω τίποτα».

Επίσης, ο αξιότιµος, Υπουργός Οικονοµικών σε µια δακρύβρε-
χτη αποστροφή του είπε ότι έχει στο µυαλό του τον άνεργο, το
συνταξιούχο, τον οικογενειάρχη, τον άνθρωπο της πλατείας που
πλήττεται από τα άδικα και βάναυσα αυτά µέτρα. 

Θα του πω εγώ τι λέει η πλατεία, όµως, µπας και το καταλάβει
καλά, λαϊκά. Η πλατεία, κύριε Πρόεδρε, λέει ότι ο χορτάτος το
νηστικό δεν τον καταλαβαίνει, ο πλούσιος τη φτώχεια δεν µπορεί
να την καταλάβει. Άρα, περιττεύουν οι υποκριτικοί τόνοι µέσα σ’
αυτήν εδώ την Αίθουσα.

Τέλος, κύριε Πρόεδρε, ακούσαµε τον αξιότιµο Υπουργό Οικο-
νοµικών να δηλώνει ότι η φορολογική κατάσταση στην Ελλάδα
είναι χύµα. Αυτό ακριβώς είπε επί λέξει. Το ερώτηµα είναι: Έχουν
είκοσι µήνες οι του ΠΑΣΟΚ στην εξουσία. Ποιος τους εµπόδισε
να βάλουν µια τάξη, να εξορθολογήσουν το φορολογικό σύ-
στηµα της χώρας; Δεν ξέρω, λοιπόν, εάν η αποστροφή αυτή του
λόγου του κ. Βενιζέλου ήταν µια αυτοκριτική στο ΠΑΣΟΚ γενικά,
ή µια µοµφή στο προηγούµενο οικονοµικό επιτελείο της Κυβέρ-
νησης. Γιατί προφανώς, όταν έρχεται και λέει ότι η φορολογική
κατάσταση είναι χύµα, τα µέτρα που παίρνουµε είναι άδικα και
τρεις, τέσσερις φορές λέει ότι θα κάνουµε ένα εθνικό φορολο-
γικό σύστηµα –«θα» κάνουµε- τότε ο πολίτης διερωτάται: Και
ποιος σας εµπόδισε, κύριοι του ΠΑΣΟΚ, τόσους µήνες τώρα να
κάνετε, να αποδώσετε στον ελληνικό λαό φορολογική δικαιο-
σύνη;

Για όλους αυτούς τους λόγους, κύριε Πρόεδρε, εµείς όχι µόνο
θα καταψηφίσουµε, αλλά θα καταθέσουµε και πρόταση για τη
διεξαγωγή ονοµαστικής ψηφοφορίας, την οποία και θα κατα-
θέσω στα Πρακτικά. 

Ευχαριστώ πολύ.
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.
Ροντούλη.

Ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του Συνασπισµού Ριζοσπα-
στικής Αριστεράς κ. Παναγιώτης Λαφαζάνης έχει το λόγο για δύο
λεπτά. 

Κύριε Λαφαζάνη, τα δύο λεπτά θα συνυπολογιστούν µε τον
χρόνο σας. 

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Πρόεδρε, συνήθως όταν προσπαθεί να παρέµβει κανείς

και λέει πράγµατα τα οποία δεν είναι αρεστά σε µια ευρύτερη
συναίνεση που υπάρχει σε αυτή την Αίθουσα, γκρινιάζουν. Αλλά
όταν έρχεται η ώρα µετά και αντιλαµβάνονται ότι αυτά που ελέ-
χθησαν είναι αληθινά και ότι έπρεπε να συµβούν και να γίνουν,
τότε δεν µιλάει κανένας. 

Διότι πρώτος εγώ έθεσα, εκτός διαδικασίας, το θέµα ότι τρεις
συνεδριάσεις δεν αρκούν για ένα τόσο κρίσιµο και µεγάλο νοµο-
σχέδιο. Μόλις είδατε τον αριθµό των εγγεγραµµένων, θα έπρεπε
να καταλάβετε του λόγου το αληθές. Γιατί, όµως, κύριοι της
Νέας Δηµοκρατίας, δεν το υποστηρίξατε; Διότι υποτίθεται ότι
έχουµε προθεσµίες µε την τρόικα. Έτσι δεν είναι; Γιατί, κύριοι
του ΛΑΟΣ, δεν µε υποστηρίξατε; Ήταν κακό αυτό που είπα;

ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ: Σας στηρίξαµε. 
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ: Στη Διάσκεψη των Προέδρων το εί-

παµε και πρώτοι…
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Ήταν κακό αυτό που είπα; Εδώ

το είπα! 
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ: Στη Διάσκεψη των Προέδρων. Αυτά

µην τα λέτε... 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Καταλήγετε, κύριε Λα-

φαζάνη.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Στη Διάσκεψη των Προέδρων

υπήρχε µια ευρύτερη συναίνεση, Νέα Δηµοκρατία-ΠΑΣΟΚ-
ΛΑΟΣ, στο να περάσουν µε ταχύτητα εξπρές αυτές οι διαδικα-
σίες. Ο µόνος που διαφώνησε στο τέλος ήµουν εγώ! 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Εντάξει, κύριε Λαφα-
ζάνη. Ας προχωρήσουµε τώρα. 

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Μια παρατήρηση εγώ θα κάνω. 
Πολλά ελέχθησαν από τον κ. Βενιζέλο για πάρα πολλά θέµατα.

Εντάξει, νέος Υπουργός είναι και ασφαλώς έχει τη δυνατότητα
και την ευχέρεια να µιλάει και να λέει πάρα πολλά, νοµίζοντας
ότι το θέµα των µνηµονίων ξεκίνησε από χθες. Δεν ξεκίνησε από
χθες, κύριε Βενιζέλο. 

Εγώ ένα θέµα θα θέσω, µόνο. Δεν µας είπε γιατί απέτυχε ο
προϋπολογισµός του 2011. Ξέρετε, γιατί απέτυχε ο προϋπολο-
γισµός του 2011; Για τον ίδιο λόγο που θα αποτύχουν –και θα
αποτύχουν κατά τραγικό τρόπο- και τα µέτρα του µεσοπρόθε-
σµου εκτρώµατος. Λόγω ύφεσης, κατά κύριο λόγο. 

Δεν ήταν µικρή η λεηλασία που γινόταν, αλλά επέφεραν τέτοια
ύφεση, που στο τέλος οι στόχοι δεν πιανόντουσαν. Έχουµε µπει
σε ένα φαύλο κύκλο. Αφήστε τα περί πέµπτης δόσης. 

Η πέµπτη δόση, κύριε Υπουργέ, είναι πιο αναγκαία γι’ αυτούς
που θα τη δώσουν, παρά για µας που θα την πάρουµε. Αυτό δεν
το έχετε αντιληφθεί ακόµη. Το λένε, όµως, όλοι οι κυρίαρχοι στην
Ευρώπη, από τη Μέρκελ µέχρι το Σαρκοζί. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ολοκληρώστε, παρα-
καλώ.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Έχουν πάθει πανικό µε το ενδε-
χόµενο να µη δοθεί και να µην παραληφθεί από την Ελλάδα η πέ-
µπτη δόση.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε.
Ο συνάδελφος Βουλευτής Αττικής του Λαϊκού Ορθόδοξου Συ-

ναγερµού κ. Μαυρουδής Βορίδης έχει το λόγο.
ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η Κυβέρνηση επιχειρεί να πα-

ρουσιάσει µια εικόνα, η οποία είναι εντελώς ψευδής. Πρέπει κά-
ποιος να υπενθυµίσει στον Υπουργό Οικονοµικών ότι η κυβε-
ρνητική θητεία του ΠΑΣΟΚ δεν ξεκίνησε επί τη αναλήψει των
δικών του καθηκόντων. Υπάρχει προϊστορία. Έχετε µια κυβερνη-
τική διαδροµή περίπου δύο ετών. Δεν ξεκινούν όλα –καλώς ή
κακώς- µε τον κ. Βενιζέλο στο Υπουργείο Οικονοµικών. Άρα, θα
πρέπει να εξηγήσει και να συνειδητοποιήσει ότι αυτή η προϊστο-

ρία καλώς ή κακώς τον βαραίνει. Δεν µπορεί ξανά να αποποιηθεί
το ΠΑΣΟΚ τα πάντα.

Ως προς το ζήτηµα του εκπροθέσµου για το ζήτηµα του εφαρ-
µοστικού νόµου, δεν ξέρατε τις κοινοβουλευτικές προθεσµίες;
Δεν είχε ξεκινήσει η διαβούλευση για το µεσοπρόθεσµο στις 2
Μαρτίου; Δεν µας είχατε ενηµερώσει; Εσείς µας είχατε καλέσει;
Λέει τώρα ο κύριος Υπουργός «εγώ δύο, τρεις µέρες τώρα και
έπρεπε να εισηγηθώ τα µέτρα». Τι σηµαίνουν αυτά;

Το δεύτερο το οποίο γίνεται είναι ότι επιχειρείτε να εµφανίσετε
το συγκεκριµένο µεσοπρόθεσµο περίπου ως µονόδροµο και µά-
λιστα ως µονόδροµο στον οποίο όλοι πρέπει να συµµορφωθούµε
για λόγους πατριωτισµού. 

Με συγχωρείτε πολύ, για λόγους πατριωτισµού καταλαβαίνω
ότι κάποιος µπορεί να αποδεχθεί και να υπερψηφίσει την ενερ-
γοποίηση του µηχανισµού στήριξης. Το καταλαβαίνω αυτό. Για
λόγους πατριωτισµού προφανώς µπορεί µέσα σε µια τέτοια δια-
πραγµάτευση, όπου υπάρχουν δανειακές συµβάσεις, να αποδε-
χθεί και να υποστηρίξει, λόγου χάριν, την επέκταση του
προγράµµατος δηµοσιονοµικής προσαρµογής σε έναν «χ»
χρόνο, ενώ θα προτιµούσε έναν άλλο, ενδεχοµένως µεγαλύτερο.
Για λόγους πατριωτισµού µπορώ να καταλάβω ότι κάποιος µπο-
ρεί να αποδεχθεί τη διαφορετική, απ’ ό,τι θα ήθελε ο ίδιος, κα-
τανοµή της δηµοσιονοµικής προσαρµογής κατ’ έτος. Να το
δεχθώ κι αυτό. Τι σχέση έχει, όµως, µε τον πατριωτισµό το ότι
εσείς παρουσιάζετε αυτό το µεσοπρόθεσµο; Και το παρουσιά-
ζετε µάλιστα και ως τη µοναδική λύση που υπάρχει. 

Συµφωνούµε, ας υποθέσουµε, στη δηµοσιονοµική προσαρ-
µογή. Πόση είναι; Είκοσι έξι δισεκατοµµύρια; Είκοσι επτά δισε-
κατοµµύρια; Τριάντα δισεκατοµµύρια; Όση είναι, να γίνει. Να
συµφωνήσουµε, λοιπόν, και ότι πρέπει να γίνει µέσα στην πεντα-
ετία. Τα πεπραγµένα του πρώτου έτους δεν υπάρχουν; Δεν θα
τα αξιολογήσουµε; Θα έρχεστε εδώ και θα µας λέτε «αν είστε
καλοί πατριώτες, ψηφίστε, παρ’ ότι εµείς αποτύχαµε στο πρώτο
έτος εφαρµογής, παρ’ ότι πέσαµε έξω στους στόχους»; Δηλαδή,
εσείς θα είστε µια Κυβέρνηση όπου εν ονόµατι του πατριωτισµού
δεν θα πρέπει να αξιολογήστε, δεν θα πρέπει να σας λέµε ότι
αποτύχατε, δεν θα πρέπει να σας λέµε ότι πέσατε έξω στους στό-
χους σας, δεν θα πρέπει να σας λέµε ότι δεν καταφέρατε ούτε
τις δαπάνες να τιθασεύσετε; Όχι, γιατί όποιος το πει αυτό, δια-
κινδυνεύει να χαρακτηριστεί για έλλειψη πατριωτισµού.

Πάµε παρακάτω. Τη δηµοσιονοµική προσαρµογή πώς θα την
πετύχουµε; Ερώτηση ευθεία προς την Κυβέρνηση: Υποστηρίζετε
ότι αυτό είναι η µοναδική λύση για να πετύχουµε την προσαρ-
µογή; Άλλες λύσεις δεν υπάρχουν; Άλλος τρόπος να κατανεί-
µουµε τα έσοδα, άλλος τρόπος να κάνουµε άλλου τύπου
φορολογική πολιτική, άλλος τρόπος για το µείγµα εσόδων και
δαπανών στη συνεισφορά τους στη δηµοσιονοµική πολιτική δεν
υπάρχει; 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι του ΠΑΣΟΚ, να συνεννοηθούµε.
Η ίδια η Κυβέρνηση είχε παρουσιάσει στο Υπουργείο Οικονοµι-
κών άλλο µείγµα οικονοµικής πολιτικής. Όταν παρουσίαζε το µε-
σοπρόθεσµο, έλεγε άλλα πράγµατα. Έλεγε ότι εµείς θα πάρουµε
την προσαρµογή µε 2/3 από τις δαπάνες και 1/3 από τα έσοδα.
Η Κυβέρνηση το έλεγε, δεν το έλεγε ο κ. Προβόπουλος. Το λέει
και ο κ. Προβόπουλος, το λένε ενδεχοµένως και άλλα κόµµατα
µέσα στο Κοινοβούλιο, αλλά το σηµαντικό είναι ότι το έλεγε η
Κυβέρνηση. 

Άρα, γιατί έρχεστε και µας λέτε ότι σήµερα αυτό είναι µονό-
δροµος και γιατί ισχυρίζεστε ότι το µεσοπρόθεσµο, το οποίο
αποτελεί το προϊόν των δικών σας συµφωνιών και διαπραγµατεύ-
σεων µε την τρόικα, αποτελεί και µονόδροµο που, αν δεν τον
αποδεχθεί το ελληνικό Κοινοβούλιο, αυτό οδηγεί στην πτώχευση
της χώρας; Μα, το ελληνικό Κοινοβούλιο δεν απορρίπτει τη συµ-
φωνία µε τους δανειστές µας. Το ελληνικό Κοινοβούλιο απορρί-
πτει τη δική σας διαπραγµάτευση µε τους δανειστές µας, αν την
απορρίψει. Τι επιζητά; Μία άλλου τύπου διαπραγµάτευση, πολύ
ασφαλέστερη –θα σας πω εγώ- απ’ αυτήν που παρουσιάζετε
εσείς για την εκπλήρωση των στόχων, γιατί όταν βεβαίως κάνεις
περικοπή δαπανών, τότε ξέρεις ακριβώς τι περικόπτεις, ξέρεις
ότι µπορείς να ελέγξεις την περικοπή δαπανών. Όταν αναζητάς
έσοδα, τότε πάντα υπάρχει αναζήτηση. Μπορεί να πετύχει, µπο-
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ρεί να µην πετύχει. Μπορεί να λειτουργήσουν οι εισπρακτικοί µη-
χανισµοί, µπορεί και να µην λειτουργήσουν. Την περικοπή δαπα-
νών όµως την έχεις εκεί µπροστά σου. Γιατί δεν κάνατε αυτήν
την επιλογή; Η τρόικα, δηλαδή, επέβαλε αυτούς τους όρους; Η
τρόικα τους επέβαλε; Η απάντηση, αν είστε ειλικρινείς, πρέπει
να είναι «όχι». Γιατί πιέζουν οι Ευρωπαίοι εταίροι και οι δανειστές
µας γι’ αυτό; Απάντηση: Διότι δεν τους παρουσιάστηκε ένα άλλο.

Επόµενο ψέµα: Το ΠΑΣΟΚ –και το ακούω, είναι λάθος αντιπο-
λιτευτική τακτική- δεν διαπραγµατεύτηκε καλά. Όχι. Δεν καταλά-
βατε. Το ΠΑΣΟΚ διαπραγµατεύτηκε πάρα πολύ καλά και πάρα
πολύ σκληρά για να επιτύχει αυτό, για να επιτύχει, δηλαδή, τι;
Ότι θα αγγίξει όσο το δυνατόν λιγότερα. Το δικό του κόσµο, το
δικό του µηχανισµό, τις πελατειακές σχέσεις που έχει αναπτύξει
όλα αυτά τα χρόνια, το δικό του κράτος, τη δική του διαφθορά,
τη δική του γραφειοκρατία τα υπερασπίστηκε µε φανατισµό και
θα φορτώσει το βάρος προσαρµογής στις παραγωγικές δυνά-
µεις του τόπου, στην ελεύθερη οικονοµία, στους ελεύθερους
επαγγελµατίες, στους ιδιώτες, στις επιχειρήσεις, στις εξοντωτι-
κές φορολογίες. 

Αυτό είναι που έκανε το ΠΑΣΟΚ και αυτό πέτυχε, εξ ου και η
κριτική που σας ασκεί η Κοινοβουλευτική σας Οµάδα είναι στη
λάθος µεριά. Η κριτική της Κοινοβουλευτικής Οµάδας θα έπρεπε
να επαίρεται γι’ αυτό το αποτέλεσµα, να σας χειροκροτεί, διότι
βεβαίως οποιαδήποτε άλλη λύση θα ήταν µία πραγµατική λύση
υπέρ της ελευθερίας, θα ήταν µία πραγµατική λύση υπέρ της
υπερασπίσεως των παραγωγικών δυνάµεων του τόπου, αυτών
που µπορούν να «γεννήσουν» θέσεις εργασίας και να αντιµετω-
πίσουν το πρόβληµα της ανεργίας. 

Κάνετε άλλες επιλογές υπερασπιζόµενοι αυτό το «τέρας» το
οποίο δηµιουργήσατε όλα αυτά τα χρόνια και τώρα εν ονόµατι
του πατριωτισµού πρέπει να κληθούµε να το υποστηρίξουµε και
να µας επισηµαίνουν µάλιστα και ορισµένοι τη δήθεν αντίφαση
από την αρχική µας στάση; Ποια αντίφαση; 

Εµείς εκείνο το οποίο υπερψηφίσαµε ήταν η ενεργοποίηση του
µηχανισµού στήριξης. Υποστηρίξαµε και συνεχίζουµε να υποστη-
ρίζουµε ότι δεν µπορεί η Ελλάδα να συνεχίζει να λειτουργεί µε
ελλείµµατα. Συνεχίζουµε να το υποστηρίζουµε αυτό. Πρέπει να
γίνει δηµοσιονοµική προσαρµογή. Ο τρόπος της δηµοσιονοµικής
προσαρµογής δεν είναι αντικείµενο της κατεξοχήν συζήτησης
και επειδή διαφωνούµε µε τον συγκεκριµένο τρόπο που παρου-
σιάζετε εσείς, σήµερα εµείς είµαστε ανακόλουθοι; 

Κύριοι της Κυβερνήσεως, κύριοι της κοινοβουλευτικής πλειο-
ψηφίας, είναι σαφές ότι σ’ αυτό που κάνετε είστε µόνοι σας και
είστε µόνοι σας γιατί αυτό που κάνετε έχει συγκεκριµένο κοµµα-
τικό και ιδεολογικό πρόσηµο, εξυπηρετεί συγκεκριµένα προτάγ-
µατα, την υπεράσπιση αυτού του τερατώδους κράτους που
δηµιουργήσατε όλα αυτά τα χρόνια και µάλιστα αυτήν τη λει-
τουργία τη φορτώνετε «στις πλάτες» του κατεξοχήν παραγωγι-
κού κοµµατιού. Αυτό θέλουµε να υπερασπιστούµε εµείς και µ’
αυτούς τους ανθρώπους θα πολεµήσουµε εναντίον αυτού του
προγράµµατος.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.

Βορίδη.
Παρακαλείται ο κ. Μιχαήλ Κριτσωτάκης, Βουλευτής Ηρακλείου

του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς, να λάβει το λόγο.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΤΑΪΚΟΥΡΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, µπορώ να πω κάτι;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ορίστε, κύριε συνά-

δελφε.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΤΑΪΚΟΥΡΑΣ: Απ’ αυτό που διανεµήθηκε λείπει µία

σελίδα, η σελίδα 3. Έχουν διανεµηθεί κάποιοι πίνακες σ’ όλους
τους συναδέλφους απ’ όπου λείπουν κάποια στοιχεία, όπως λεί-
πει και η ανάλυση του χρέους που είχαµε ζητήσει από προχθές.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Καλή η παρατήρησή
σας, αλλά το δεύτερο είναι δεύτερο. Όσον αφορά τη σελίδα που
λείπει, να το εξετάσετε και να το διορθώσετε. Το άλλο είναι άλλο
θέµα.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΤΑΪΚΟΥΡΑΣ: Είναι συναφές.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Συναφές αλλά άλλο

θέµα. Να το θέσουµε. Τώρα να διορθωθεί η σελίδα που λείπει.
Ορίστε, κύριε Κριτσωτάκη. 

ΜΙΧΑΗΛ ΚΡΙΤΣΩΤΑΚΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, νοµίζω ότι υπάρ-
χουν πράγµατα που διορθώνονται, όπως οι σελίδες που λείπουν,
όµως υπάρχουν και πράγµατα που δε διορθώνονται, όπως η από-
σταση που έχει αυτό το Κοινοβούλιο από την Κάτω Βουλή, εδώ
στο Σύνταγµα. Αυτή δεν µετριέται µε µέτρα, µε στάδια, αλλά φαί-
νεται ότι µετριέται µε ένα µνηµόνιο και αυτό είναι µια πολύ µε-
γάλη απόσταση. 

Πολύ φοβάµαι ότι αν ψηφιστεί το µεσοπρόθεσµο πρόγραµµα
του Διεθνούς Νοµισµατικού Ταµείου και της τρόικας που παρου-
σιάζει η Κυβέρνηση –εµείς δεν θέλουµε να ψηφιστεί- αυτή η από-
σταση θα µεγαλώσει. Η απόσταση που υπάρχει δηλαδή,
ανάµεσα στη Βουλή αυτήν και την κάτω βουλή, στη µεγάλη
Βουλή, που λένε, γιατί είναι πολλοί εκεί. Είναι η µόνη διαπραγ-
µάτευση που έκανε ετούτη η χώρα από τον καιρό του µνηµονίου,
για να αντιµετωπιστεί η κρίση. Είναι η µόνη διαπραγµάτευση. 

Θα έλεγα ότι υπάρχει κίνδυνος χρεοκοπίας, αν ψηφιστεί το µε-
σοπρόθεσµο πρόγραµµα. Υπάρχει κίνδυνος, αν το µεσοπρόθε-
σµο πρόγραµµα έχει την τύχη του πρώτου µνηµονίου –ό,τι
δηλαδή, έφερε στον ελληνικό λαό- και υπάρχει κίνδυνος –ακόµα
αν πετύχει το µεσοπρόθεσµο τους στόχους του- γιατί θα έχουµε
κοινωνικές αδικίες και κατά συνέπεια, κοινωνικές εκρήξεις. 

Ήθελα να παρατηρήσω, κύριε Πρόεδρε, ότι υπάρχει ένας πε-
ρίεργος πατριωτισµός που εξαγγέλλεται από την πλευρά της Κυ-
βέρνησης, που νοµίζω ότι γίνεται κυρίως για να κρύβεται η
διάσταση µεταξύ της λαϊκής θέλησης και της κυβερνητικής πο-
λιτικής. 

Θα ήθελα να πω ότι αναφέρθηκαν και από τους Υπουργούς
και από τον κύριο Πρωθυπουργό κάποια πράγµατα, όπως στή-
ριξη της εργασίας, στήριξη του ανέργου. Και θα έλεγα ότι αν
αυτή η στήριξη υπήρξε από το πρώτο µνηµόνιο –ενώ ό,τι γνωρί-
ζουµε, έχουµε αύξηση της ανεργίας, µείωση των προϋποθέσεων
για την επιδότηση της ανεργίας και διάφορα άλλα- τότε νοµίζω
ότι µιλάµε µε λόγια που είναι κούφια, για να µην πω ότι είναι εντε-
λώς αντίθετα από τις πραγµατικότητες. 

Μια παρατήρηση είναι πάρα πολύ σηµαντική: ο ελληνικός λαός
δεν βγήκε αµέσως µετά την ψήφιση του πρώτου µνηµονίου
στους δρόµους αλλά περίπου µετά από δώδεκα µήνες, όταν είδε
δηλαδή, την πραγµατικότητα. Αυτό µπορεί να το παρατηρήσει
κανείς ψύχραιµα και να πει: Γιατί έγινε αυτό; Γιατί άκουσε τη µια
πλευρά, άκουσε την άλλη πλευρά και αποφάσισε µόνο όταν είδε
την πραγµατικότητα. Άρα, η κρίση του είναι ασφαλής και θα
έλεγα ότι εκτός από ασφαλή κρίση, έχει και µια µαζικότητα όλο
αυτό το κίνηµα στις πλατείες που απονοµιµοποιεί αυτή την Κυ-
βέρνηση, η οποία πράγµατι εκλέχτηκε δηµοκρατικά και πήρε την
πλειοψηφία. Δεν την έχει όµως, αυτή τη στιγµή και τη χρησιµο-
ποιεί σαν να την έχει και σφυρίζει αδιάφορα. 

Εκεί νοµίζω ότι είναι και ο πατριωτισµός εκείνος που κρύβει
αυτά τα πράγµατα και εκεί είναι και οι επικλήσεις «ξέρετε, ο ΣΥ-
ΡΙΖΑ κάνει ό,τι φασαρία γίνεται», δεν την κάνει δηλαδή, η πολι-
τική αυτής της Κυβέρνησης. 

Μια κουβέντα θα έλεγα για την αντισυνταγµατικότητα. Απ’
όλες τις πτέρυγες, ενώ δεν το ψήφισαν, δεν το παραδέχτηκαν,
δέχτηκαν όµως, ότι υπάρχουν στοιχεία αντισυνταγµατικότητας.
Εδώ θα έλεγα ότι το Σύνταγµα γίνεται εργαλείο για να περάσει
το αντιλαϊκό µεσοπρόθεσµο πρόγραµµα. Πολλές φορές γίνεται
και λάστιχο. Το είπαν και άλλοι. Η δηµοκρατία, οι διαδικασίες, το
Σύνταγµα γίνονται δευτερεύοντα πράγµατα και εργαλειοποιού-
νται, όπως δεν όφειλαν να κάνουν. 

Άκουσα µεγάλα λόγια από την πλευρά του Υπουργού των Οι-
κονοµικών που δεν χρησιµοποίησε ασφαλώς τη νοµική του ιδιό-
τητα, όταν έκανε την κριτική προς τον ΣΥΡΙΖΑ για νοµικιστική
άσκηση, για λεγκαλισµό, για δηµοσιονοµική εξήγηση για να λει-
τουργήσει το Σύνταγµα. Δηλαδή, προσπάθησε –και νοµίζω ότι
δεν τα κατάφερε ο κύριος Υπουργός της Οικονοµίας- να εξηγή-
σει δηµοσιονοµικά πώς µπορεί να καλυφθεί συνταγµατικά αυτό
που γίνεται σήµερα. Το ατόπηµα που λέµε εµείς. 

Επίσης, θα έλεγα ότι έγινε µια προσπάθεια να οριστεί, ως το
σύµπαν, το Κοινοβούλιο ή το πολιτικό σύστηµα και όχι ο ελληνι-
κός λαός και αυτό είναι επίσης, ένα ζήτηµα δηµοκρατίας. Εγώ
νοµίζω, κύριοι της Κυβέρνησης, ότι είστε απονοµιµοποιηµένοι
τώρα και όλα τα υπόλοιπα είναι εκ του πονηρού. 
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Όσον αφορά το µεσοπρόθεσµο πρόγραµµα εγώ σε αυτή την
Αίθουσα δεν άκουσα τίποτα -και νοµίζω ότι δεν το άκουσε κα-
νείς- για την παραγωγική βάση ή κάτι πολύ σηµαντικό για την
ανάπτυξη, που είναι οι βασικές αιτίες που έχουν δηµιουργήσει
την κρίση µαζί µε όλα τα υπόλοιπα. Δεν άκουσα τίποτα για κά-
ποιον απολογισµό για τον ένα χρόνο εφαρµογής του µνηµονίου
1, διότι για να µε πείσετε ή για να πείσετε τον ελληνικό λαό, θα
έπρεπε να πείτε τι έγινε µε τον απολογισµό αυτό που οφείλατε
να κάνετε, αλλά δεν κάνατε, κύριοι της Κυβέρνησης.

Επίσης, κανείς δεν είπε –παρά το ότι έχετε προκληθεί αρκετές
φορές- γιατί στους οικονοµικούς δείκτες δεν υπάρχουν και οι κοι-
νωνικοί δείκτες, δηλαδή η ανεργία και όλα τα υπόλοιπα.

Θα έλεγα ότι το δίληµµα δεν είναι µεταξύ της ψήφισης των
νέων µέτρων και της χρεοκοπίας, αλλά µεταξύ της οικονοµικής
και κοινωνικής χρεοκοπίας και της δυνατότητας της χώρας για
ανάπτυξη και κοινωνική συνοχή.

Αυτό είναι το πραγµατικό δίληµµα. Όλα τα υπόλοιπα νοµίζω
ότι ή είναι αστοχίες ή είναι εκ του πονηρού ή είναι και τα δύο. 

Ο δεύτερος δρόµος, ο άλλος δρόµος, περνά µέσα από την κα-
ταψήφιση του µεσοπρόθεσµου προγράµµατος και τους ενωτι-
κούς αγώνες του ελληνικού λαού για την αλλαγή των συσχε-
τισµών και τη συγκρότηση µιας νέας πλειοψηφίας που θα ανα-
τρέψει την Κυβέρνηση και τις µνηµονιακές πολιτικές.

Παρά το γεγονός ότι στη δεκαετία πριν την κρίση η Ελλάδα µε
υψηλούς ρυθµούς ανάπτυξης έγινε 44% πλουσιότερη, διατή-
ρησε το χρέος της σε υψηλά επίπεδα µειώνοντας τη φορολό-
γηση του κεφαλαίου, της µεγάλης περιουσίας και του πλούτου.

Αυτή είναι µία παρατήρηση ισχυρή, παραµετρική νοµίζω.
Το δεύτερο, είναι ότι το χρέος είναι ένα εργαλείο ενίσχυσης

του φόβου για την επιβολή σκληρών µέτρων. Ενδεχόµενη, όµως,
χρεοκοπία της χώρας θα κλονίσει τις χρηµαταγορές και την Ευ-
ρωζώνη µε καταστροφικές συνέπειες για όλη την Ευρώπη.

Θα έλεγα ότι σήµερα θα µπορούσε κανείς να πει πέντε κουβέ-
ντες µόνο για το µεσοπρόθεσµο, ότι καταργεί επί της ουσίας το
οκτάωρο, καθώς δίνεται η δυνατότητα της αύξησης του χρόνου
εργασίας κατά δύο ολόκληρες ώρες κάθε µέρα –βλέπε το υπο-
χρεωτικό δεκάωρο- για έξι µήνες το χρόνο. Σε αυτό δεν έγινε
κουβέντα στην Αίθουσα. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Ένα λεπτό, κύριε Πρόεδρε, αν είναι εύκολο.
Οι επιπλέον ώρες εργασίας υποτίθεται ότι θα αφαιρεθούν το

επόµενο εξάµηνο, αλλά αυτό ηχεί ως αστείο σε µία αγορά εργα-
σίας απ’ όπου ο έλεγχος απουσιάζει σχεδόν παντελώς. 

Καθιερώνεται η µισθωτή εφεδρεία και προετοιµάζεται το έδα-
φος για απολύσεις στο δηµόσιο και στις ΔΕΚΟ, εισάγεται η µε-
ρική απασχόληση στο δηµόσιο, παρατείνεται η οµηρία των
εργαζοµένων µε συµβάσεις ορισµένου χρόνου και για τους
νέους δεκαοκτώ έως είκοσι πέντε ετών η αµοιβή τους διαµορ-
φώνεται στα 592 ευρώ µεικτά, δηλαδή 20% χαµηλότερα από τον
κατώτατο µισθό της εθνικής γενικής συλλογικής σύµβασης ερ-
γασίας που είναι σήµερα 740 ευρώ.

Η σύµβαση εργασίας των νέων έως είκοσι πέντε ετών θα
αφορά στην απόκτηση εργασιακής εµπειρίας. Η Κυβέρνηση του
ΠΑΣΟΚ, δηλαδή, µετατάσσει τα «STAGE» από το δηµόσιο στον
ιδιωτικό τοµέα.

Τελειώνοντας, θα ήθελα να πω ότι η Κυβέρνηση αυτή δεν έχει
καµµία πολιτική και κοινωνική νοµιµοποίηση να ψηφίσει το µεσο-
πρόθεσµο πρόγραµµα που λεηλατεί συντάξεις, µισθούς, κοινω-
νικά δικαιώµατα και τη δηµόσια περιουσία –να το ξαναπώ, τη
δηµόσια περιουσία- ενώ θα φτάσει την ανεργία σε δυσθεώρητα
ύψη.

Εν πάση περιπτώσει, αύριο είναι η πρώτη µέρα της σαραντα-
οκτάωρης πανελλαδικής και πανεργατικής απεργίας. Στις απερ-
γιακές συγκεντρώσεις και κινητοποιήσεις στις πλατείες και στην
πλατεία Συντάγµατος και στην περικύκλωση της Βουλής, νοµίζω
ότι είναι η άλλη Ελλάδα, η πραγµατική Ελλάδα, η µεγάλη Βουλή
και είναι εκείνο που νοµίζω ότι δεν θα αποφύγετε ό,τι κι αν ψηφι-
στεί. 

Ελπίζω, όµως, να µην ψηφιστεί, κύριε Πρόεδρε, το µεσοπρό-
θεσµο πρόγραµµα. 

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.
Κριτσωτάκη.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ο Βουλευτής Χίου της Νέας Δη-
µοκρατίας κ. Κωστής Μουσουρούλης µε επιστολή του προς τον
Πρόεδρο της Βουλής των Ελλήνων κ. Φίλιππο Πετσάλνικο ζητεί
άδεια ολιγοήµερης απουσίας στο εξωτερικό, προκειµένου να µε-
τάσχει στη δέκατη τέταρτη Σύνοδο των επικεφαλείς των εθνικών
κοινοβουλευτικών οµάδων του Ευρωπαϊκού Λαϊκού Κόµµατος ως
εκπρόσωπος της Νέας Δηµοκρατίας. Η Βουλή εγκρίνει;

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Η Βουλή ενέκρινε τη ζη-

τηθείσα άδεια.
Παρακαλείται ο συνάδελφος Βουλευτής κ. Γεώργιος Κοντο-

γιάννης να προσέλθει στο Βήµα.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΝΤΟΓΙΑΝΝΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριοι συνάδελφοι, καλούµαστε να λάβουµε αποφάσεις που

αφορούν το συµφέρον της χώρας, αποφάσεις πάνω από κόµ-
µατα και πάνω από το προσωπικό µας συµφέρον. Σαφέστατα το
µεσοπρόθεσµο πρέπει να περάσει και η κυβερνητική πλειοψηφία
οφείλει να αναλάβει τις ευθύνες της. 

Αν δεν περάσει, υπάρχει κίνδυνος χρεοκοπίας της χώρας. Και
δεν είναι µόνο η πέµπτη δόση, είναι και το ζήτηµα αξιοπιστίας
µιας Κυβέρνησης, η οποία µε την πολιτική της πρέπει να αποδεί-
ξει ότι µπορεί και αξίζει η χώρα να λάβει το νέο δάνειο. Παρέχε-
ται αυτή η αξιοπιστία από την παρούσα Κυβέρνηση; Όχι. Αν
καλείται ο λαός να συνεισφέρει µε επιπλέον είκοσι επτά δισεκα-
τοµµύρια καλείται επειδή η Κυβέρνηση Παπανδρέου δεν εφάρ-
µοσε µέτρα που η ίδια ψήφισε, επειδή δεν είχε την τόλµη να
συγκρουστεί µε τα σπλάχνα της που είναι το βαθύ πράσινο
ΠΑΣΟΚ, το οποίο είναι εγκατεστηµένο στην καρδιά του ελληνι-
κού κράτους συνεχίζοντας να παράγει σήψη και διαφθορά, το
βαθύ πράσινο κράτος που έχει την κύρια ευθύνη για το ότι φτά-
σαµε στη σηµερινή κατάσταση. 

Κύριε Πρόεδρε, µπροστά σε αυτήν την κατάσταση η Δηµοκρα-
τική Συµµαχία έκανε συγκεκριµένες προτάσεις, οι οποίες στηρί-
ζονται στη µείωση των δαπανών του κράτους κατά τα 2/3 και
µόνο κατά το 1/3 στην πρόσθετη φορολογία, το αντίθετο δηλαδή,
από αυτό που προτείνει η σηµερινή Κυβέρνηση. Λογικά µια Κυ-
βέρνηση, η οποία έστω και καθυστερηµένα φαίνεται να επιζητάει
την εθνική συνεννόηση θα έπρεπε να υιοθετήσει κάποια από τα
µέτρα που προτείνουµε. Και θα έπρεπε να κάνει το ίδιο και µε τα
υπόλοιπα κόµµατα. Έπρεπε δηλαδή, να γίνει εξαντλητική συζή-
τηση µε όλες τις πολιτικές δυνάµεις της χώρας για να δούµε από
πού και πώς µπορούν να βρεθούν τα χρήµατα που λείπουν και
πώς θα συνταχθεί ένα περισσότερο δίκαιο και άµεσα υλοποιή-
σιµο µεσοπρόθεσµο πρόγραµµα. Δεν το κάνατε. Αντ’ αυτού ζη-
τάτε λευκή επιταγή. 

Πριν από επτά µήνες, παραιτούµενος από αυτό το Βήµα από
τη Νέα Δηµοκρατία δήλωσα ότι το πράττω, διότι η σηµερινή ηγε-
σία της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης διαφοροποιούµενη από τις
προηγούµενες ηγεσίες του κόµµατος θέτει τα συµφέροντά της
πάνω από τα συµφέροντα της πατρίδος και αρνείται την εθνική
συνεννόηση. 

Δυστυχώς, οι εξελίξεις απέδειξαν ότι κανείς δεν µπορεί να
εφαρµόσει µια πολιτική που δεν πιστεύει. Έτσι, όταν ήρθε το
πλήρωµα του χρόνου και οι συνθήκες το επέβαλαν η προσπάθεια
για εθνική συνεννόηση ναυάγησε από την έλλειψη σοβαρότητας
και των δύο πρωταγωνιστών και από το γεγονός, βέβαια, ότι κα-
νείς από τους δυο τους δεν πίστευε σε αυτήν την πολιτική. 

Κύριε Πρόεδρε, εµείς στη Δηµοκρατική Συµµαχία αναλογιζό-
µενοι τις ευθύνες που έχουµε έναντι της πατρίδας και έναντι του
κινδύνου για χρεοκοπία στηρίξαµε την προσπάθεια εισπράττο-
ντας το πολιτικό κόστος. Δυστυχώς όµως, η Κυβέρνηση του
ΠΑΣΟΚ ξόδεψε τον πολιτικό χρόνο που είχε στη διάθεσή της µε
αποτέλεσµα σήµερα να βρισκόµαστε στην ίδια και σε χειρότερη
κατάσταση. Και αυτό συνέβη –επαναλαµβάνω- επειδή η Κυβέρ-
νηση του ΠΑΣΟΚ δεν τόλµησε να συγκρουστεί µε τα σπλάχνα
της, δεν τόλµησε να συγκρουστεί µε το βαθύ πράσινο κράτος
που κυριαρχεί στο δηµόσιο τοµέα, εκεί δηλαδή που οι σπατάλες,
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η σήψη, η δυσοσµία, η διαφθορά εξακολουθούν να κυριαρχούν. 
Αντί λοιπόν να επικεντρώσετε, κύριοι της Κυβέρνησης, τις προ-

σπάθειές σας, διαλέξατε τον εύκολο δρόµο και στραφήκατε ενα-
ντίον των µισθωτών και των συνταξιούχων εναντίον του ιδιωτικού
τοµέα. Έχετε συνειδητοποιήσει ότι µε τα µέτρα που επιβάλλετε
θα βάλουν λουκέτα χιλιάδες επιχειρήσεις; Κάποιοι τις υπολογί-
ζουν στις διακόσιες χιλιάδες. Αυτό, όµως, θα είναι καταστροφή.
Εκεί, λοιπόν, µας οδηγείτε; 

Η Πρόεδρος µάς, η Ντόρα Μπακογιάννη, πέτυχε να γίνουν οι
προτάσεις µας δεκτές και από τους φιλελεύθερους της Ευρώ-
πης, αλλά και από την οικονοµική ηγεσία της Ευρωπαϊκής Ένω-
σης. Ξέρουµε ότι µαγικές λύσεις δεν υπάρχουν. Και όσοι λένε το
αντίθετο κάνουν κακό στη χώρα δηµιουργώντας ψεύτικες ελπί-
δες στο λαό. Σε τελική ανάλυση, όποιος, πραγµατικά, θέλει να
βοηθήσει το λαό, αντί να καλύπτει την αδυναµία του πίσω από
τη διαρκή και πλήρη άρνηση, ας πάει στην Ευρώπη, ας πείσει το
αδελφό του κόµµα – εν προκειµένω το Ευρωπαϊκό Λαϊκό Κόµµα-
για την ορθότητα της πολιτικής του όπως κάναµε εµείς µε τους
φιλελεύθερους. 

Δυστυχώς, και η πολιτική της Κυβέρνησης και η πολιτική της
Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης, οδηγούν σε ρήξη της κοινωνικής
συνοχής. Η µεν Κυβέρνηση µε αναλγησία στρέφεται εναντίον
των ειλικρινών φορολογούµενων και του ιδιωτικού τοµέα που
είναι και ο µόνος που µπορεί να γεννήσει θέσεις εργασίας ενώ η
Αξιωµατική Αντιπολίτευση δηµιουργεί φρούδες ελπίδες για µια
πολιτική χωρίς θυσίες. 

Η Κυβέρνηση όµως πρέπει να γνωρίζει ότι για να πετύχουν τα
όποια µέτρα θα πρέπει να συνυπάρχουν δύο παράγοντες: Η απο-
φασιστικότητα της ίδιας της Κυβέρνησης να τα εφαρµόσει και η
αποδοχή τους από την κοινωνία. Εδώ ούτε το ένα υφίσταται ούτε
το άλλο. Δυστυχώς, υπάρχει κάτι χειρότερο: Τα µέτρα θα προ-
καλέσουν ρήξη στην κοινωνία και όταν αυτό συµβεί, µετά καµµία,
µα καµµία πολιτική και κανένα µέτρο όσο δίκαιο και αν είναι, δεν
θα µπορεί να εφαρµοστεί.

Αν ο κ. Πάγκαλος φοβάται ότι σε περίπτωση χρεοκοπίας θα
χρειαστούν τανκς για να φυλάνε τις τράπεζες, δυστυχώς, αν συ-
νεχιστεί η πολιτική σας, η πείνα και η δυστυχία που θα χτυπήσει
την κοινωνία, ίσως προκαλέσει ανατριχιαστικές εικόνες ακόµα
και στα σούπερ µάρκετ.

Όσον αφορά την Αξιωµατική Αντιπολίτευση, το βέβαιο είναι
ότι νοιάζεται µόνο για την εξουσία. Και φυσικά, ό,τι σπέρνει σή-
µερα, θα κληθεί η ίδια να το θερίσει, όπως άλλωστε έκανε και το
ΠΑΣΟΚ, µε το περιβόητο «λεφτά υπάρχουν». Χρειάζεται, λοιπόν,
µία άλλη πολιτική που η Κυβέρνηση Παπανδρέου και µετά τον
ανασχηµατισµό εµφανίζεται ανίκανη να εφαρµόσει. Πρέπει να
καταλάβουµε ότι δεν φταίει µόνο η συνταγή, αλλά και ο τρόπος
µε τον οποίο εφαρµόζεται αυτή η συνταγή στον ασθενή. Και η
Κυβέρνηση Παπανδρέου, όχι µόνο ακολουθεί λάθος τρόπο, αλλά
δεν δέχεται και συµβουλές. Οι λύσεις σ’ αυτήν την κρίσιµη ώρα
είναι δύο: Ή Κυβέρνηση εθνικής σωτηρίας ή εκλογές. 

Κύριοι συνάδελφοι, η ιστορία έχει αποδείξει ότι ενίοτε, για να
πάει η Ελλάδα µπροστά, χρειάζονται και Ιφιγένειες. Την Τροία,
όµως, όλοι γνωρίζουµε ότι την κατέκτησε ο πολυµήχανος Οδυσ-
σέας µε τους Έλληνες ενωµένους και αυτήν τη στιγµή που οι ση-
µερινοί Έλληνες, µε τις θυσίες που έχουν κάνει, έχουν µετα-
τραπεί σε Ιφιγένειες, πρέπει εµείς ενωµένοι να βρούµε τον τρόπο
να δικαιώσουµε τις θυσίες τους. Αυτό είναι πατριωτισµός, κύριε
Υπουργέ, και όχι το να δίνει κανείς λευκές επιταγές σε µία κακή
και επικίνδυνη Κυβέρνηση.

Κύριε Πρόεδρε, στη Δηµοκρατική Συµµαχία, σεβόµενοι την
ελεύθερη βούληση των Βουλευτών, θα κρίνουµε και θα ψηφί-
σουµε κατά συνείδηση.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.
Κοντογιάννη. Παρακαλείται ο συνάδελφος κ. Εµµανουήλ Στρα-
τάκης, Βουλευτής του ΠΑΣΟΚ από το Νοµό Ηρακλείου, να λάβει
το λόγο.

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΤΡΑΤΑΚΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Το ότι, πράγµατι, χρειάζεται η ενότητα του ελληνικού λαού,

αυτό είναι πέραν κάθε αµφισβήτησης. Εγώ, όµως, διερωτώµαι,

παρακολουθώντας τη συζήτηση απόψε από την αρχή, αλλά και
τις προηγούµενες ηµέρες στην επιτροπή και εδώ στη Βουλή,
εάν, πραγµατικά, µπορούµε ως Βουλή, να εκπέµψουµε ένα τέ-
τοιο µήνυµα που θεωρώ ότι είναι ίσως το καθοριστικότερο που
έχει ανάγκη αυτή τη στιγµή ο τόπος, όταν όλοι γνωρίζουµε ότι
υπάρχουν προβλήµατα, ότι οι προοπτικές που διανοίγονται δεν
είναι οι καλύτερες δυνατές. Και εµείς εδώ, αντί να δούµε το πρό-
βληµα επί της ουσίας, περί άλλων τυρβάζουµε. Και δεν το λέω
έτσι ούτε για να προσβάλλω κανέναν ούτε για να επισηµάνω κά-
ποια άλλα πράγµατα, αλλά το λέω, γιατί, πραγµατικά, αυτή η
εντύπωση δηµιουργείται σε µένα, παρακολουθώντας τις απόψεις
που ακούγονται εδώ. 

Πιστεύω ότι οι πολίτες που δεν γνωρίζουν ενδεχόµενα από τις
διαδικασίες της Βουλής και τις ρητορικές εξάρσεις που πολλές
φορές παρατηρούνται, δηµιουργούν στον εαυτό τους και δηµι-
ουργείται σε αυτούς πολύ χειρότερη εντύπωση. Κάτι, δηλαδή,
που θα έπρεπε πάση θυσία να αποτρέπουµε και να αποφεύ-
γουµε, ειδικά σε κρίσιµες καταστάσεις.

Γι’ αυτό και εγώ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θα αποτολ-
µήσω έτσι µε πολύ περιληπτικό τρόπο να πω µερικά πράγµατα,
που θεωρώ ότι είναι χρήσιµα να τα γνωρίζει ο Έλληνας πολίτης.
Γιατί σήµερα διερχόµαστε, πράγµατι, µία περίοδο που έχουµε
και κρίση χρέους και κρίση στο δηµοσιονοµικό έλλειµµα της
χώρας. Άρα, λοιπόν, πρέπει να δούµε πώς µπορούµε να θερα-
πεύσουµε αυτά τα πράγµατα. 

Είναι οδυνηρό, πραγµατικά, όταν µία Κυβέρνηση πριν από δύο
χρόνια περίπου είχε διπλασιάσει το χρέος, άρα στην πράξη είχε
συµβάλει σε πολύ µεγάλο ποσοστό για να υπάρξει αυτή η κρίση
χρέους, σήµερα να µην παίρνει θέση επ’ αυτού. Αντίθετα µάλιστα
µε τις απόψεις της και τις θέσεις της, προσπαθεί να συνεχιστεί
αυτή η κατάσταση. Να φτάσουµε, δηλαδή, στο 2015 να έχουµε
περίπου 500 δισεκατοµµύρια χρέος, δηλαδή 200% του ΑΕΠ.
Αυτό λένε οι υπολογισµοί, αν συνεχίσουµε µε τα δεδοµένα, όπως
ακριβώς είναι σήµερα. Και πάνω σ’ αυτήν την κατάσταση, κατα-
φέρνει το ακατόρθωτο η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ, πριν από ένα
χρόνο περίπου. Να φέρει το µνηµόνιο και να µπορεί να δανειστεί
η χώρα, όχι από κερδοσκόπους και από τράπεζες, αλλά από τους
λαούς, τους συνεταίρους µας στην Ευρωπαϊκή Ένωση. Μία πολύ
µεγάλη επιτυχία. Και θέλω να τονίσω ότι η Ιαπωνίας για παρά-
δειγµα, παρά το ότι χρωστάει πολύ περισσότερα σε ποσοστό του
ΑΕΠ, δεν έχει πρόβληµα, διότι τα χρωστάει στο εσωτερικό της.
Η θέση µας η δική µας καλυτερεύει µε το να µη χρωστάµε σε
κερδοσκόπους, σε τράπεζες, όταν χρωστάµε σε λαούς. Αυτό
έχει πολύ µεγάλη σηµασία και θέλω να πιστεύω ότι θα γίνει κα-
τανοητό και θα αξιοποιηθεί σε πολύ υψηλό βαθµό στο µέλλον.

Το θέµα είναι τι κάνουµε, για να πετύχουµε αυτά για τα οποία
εµείς δεσµευθήκαµε και συµφώνησαν πολλοί, ανεξάρτητα εάν
ψήφισαν ή όχι. Γιατί, όταν για παράδειγµα λέµε ότι πρέπει να αλ-
λάξει το κράτος, ότι πρέπει να περιοριστεί, ότι πρέπει οι υπηρε-
σίες να είναι αποδοτικές, ότι δεν πρέπει να γίνεται σπατάλη στο
δηµόσιο χρήµα, αυτά τα λέµε όλοι εδώ στη Βουλή, αλλά το θέµα
είναι τι κάνουµε, για να πετύχουµε αυτά τα αποτελέσµατα που
πρέπει να πετύχουµε. 

Όταν, λοιπόν, καταφέρουµε να φθάσουµε σε ένα τέτοιο επί-
πεδο και να διορθώσουµε πράγµατα, τότε θα µπορούµε, πράγ-
µατι, να πούµε ότι ναι, είµαστε σε θέση να διαπραγµατευτούµε.
Απόδειξη είναι αυτό που πετύχαµε πριν από µερικούς µήνες,
όταν δηλαδή καταφέραµε στο πλαίσιο της συνεχούς επαναδια-
πραγµάτευσης -γιατί κάποιοι µιλούν για επαναδιαπραγµάτευση-
να µειώσουµε και τα επιτόκια, να αυξήσουµε το χρόνο αποπλη-
ρωµής του χρέους και όλα αυτά τα οποία έχουν επιτευχθεί, γιατί;
Γιατί καταφέραµε να περιορίσουµε το έλλειµµα µέσα σε πολύ
σύντοµο χρονικό διάστηµα, βεβαίως µε οριζόντιες πολιτικές,
αλλά το καταφέραµε και φέραµε ένα αποτέλεσµα.

Σήµερα, τι υπάρχει στην πράξη; Πάνω σ’ αυτό, νοµίζω, πρέπει
να σταθούµε. Σήµερα, παίρνουµε ένα δάνειο των 110 δισεκατοµ-
µυρίων, παίρνουµε την πέµπτη δόση σ’ αυτήν τη φάση και για να
ολοκληρωθεί αυτό το δάνειο, πρέπει οι δανειστές µας να δια-
σφαλίσουν και τη δική µας συµµετοχή. 

Εδώ ήρθε ο Πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ να µας πει ότι προσπα-
θούµε να ξεπουλήσουµε τη χώρα. Ποια είναι η δική µας συµµε-
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τοχή; Είναι τα 50 δισεκατοµµύρια που διαµορφώνουν το διαφο-
ρετικό σενάριο, που έχει να κάνει µε το να περιοριστεί το δηµό-
σιο χρέος της χώρας στο 139% του ΑΕΠ το 2015. Αυτό, δηλαδή,
θέλω να πιστεύω ότι έχουν στο µυαλό τους όλες οι πτέρυγες της
Βουλής, το πώς δηλαδή θα ξεπεράσουµε, σε κάποιο βαθµό του-
λάχιστον, το τεράστιο πρόβληµα του µεγάλου δηµόσιου χρέους
που έχει η χώρα µας. 

Εάν, λοιπόν, δεν δεχθούµε αυτήν τη λογική και αυτήν τη δια-
δικασία, τότε, πραγµατικά, περί άλλων τυρβάζουµε. Μου το θύ-
µισε αυτό µε πολύ µεγάλη έµφαση και ο Κοινοβουλευτικός
Εκπρόσωπος της Νέας Δηµοκρατίας, ο οποίος ήρθε εδώ και µας
µίλησε για το χρέος του 1980. Όµως, δεν µας µίλησε για το
χρέος του 2009. Μας µίλησε για τη διαδικασία της Βιέννης, λες
και δεν είναι γνωστή η διαδικασία της Βιέννης, αλλά επί της ου-
σίας και για το τι κάνουµε σε σχέση µε αυτά που λέει η Νέα Δη-
µοκρατία ή γι’ αυτά που δηµιούργησε η Νέα Δηµοκρατία, δεν
µας είπε τίποτα.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θέλω να επαναλάβω ότι αυτό
που κάνουµε τώρα είναι το αναγκαίο καθήκον αυτήν την ώρα
έναντι της πατρίδος. Βεβαίως, δεν είναι ό,τι καλύτερο θα µπο-
ρούσε να γίνει. Αυτό το λέµε πρώτοι εµείς. Αντιλαµβανόµαστε
τις δυσκολίες που έχει µια µερίδα κόσµου, όχι όλοι, και βεβαίως
εµείς οι ίδιοι ζητούµε από την Κυβέρνηση να προχωρήσει και στις
επόµενες διαδικασίες που θεωρούµε ότι είναι πάρα πολύ σηµα-
ντικές. 

Ποιες είναι αυτές οι διαδικασίες; Είναι το πώς θα εισπράξουµε
όσο γίνεται περισσότερα απ’ αυτά που είναι ανεξόφλητα προς
το δηµόσιο. Υπάρχουν 39 δισεκατοµµύρια ληξιπρόθεσµες οφει-
λές. Βεβαίως, δεν µπορούµε να εισπράξουµε τα 39 δισεκατοµ-
µύρια, αλλά µπορούµε να εισπράξουµε τα 5 ή τα 10 δισεκα-
τοµµύρια, που θα είναι µια µεγάλη ανάσα µπροστά σ’ αυτήν την
κατάσταση που διερχόµαστε τώρα. Πραγµατικά, εκεί η Κυβέρ-
νηση –και αυτό το ζητάµε πρώτοι εµείς- θα έπρεπε να ρίξει όλο
το βάρος που πρέπει να ρίξει, προκειµένου να ξεπεραστούν προ-
βλήµατα και να µη θυµίζουµε τον προηγούµενο Πρωθυπουργό
της χώρας, ο οποίος πήγαινε στις Βρυξέλλες, υποσχόταν για 10
δισεκατοµµύρια ευρώ εισπράξεις απ’ αυτό το χρέος και στην
ουσία δεν γινόταν τίποτα.

Κύριε Υπουργέ, πρέπει να ξαναδούµε το θέµα που αλλάξαµε
τώρα και µας υποχρέωσε να πάµε στη µείωση της φορολογικής
κλίµακας, στη µείωση του αφορολόγητου. Πρέπει να δούµε ξανά
την εξίσωση του φόρου του πετρελαίου κίνησης µε το πετρέλαιο
θέρµανσης, διότι αν ισχύει η µελέτη του Εθνικού Μετσόβιου Πο-
λυτεχνείου του 2004 ότι από τη λαθρεµπορία υπάρχει µια ζηµιά
της τάξης των 4,5 δισεκατοµµυρίων ευρώ, τότε αντιλαµβανόµα-
στε ότι αυτό το µέτρο έπρεπε να το πάρουµε χθες. Βεβαίως, να
βρούµε τους µηχανισµούς να δώσουµε το επίδοµα θέρµανσης
σε όσους, πραγµατικά, πρέπει να το πάρουν, γιατί αν δεν το κά-
νουµε αυτό, τότε δεν µπορούµε να πάµε σε εισπράξεις τέτοιας
µορφής που να µας δώσουν τη δυνατότητα να ανακουφιστούµε.

Επιπλέον, κύριε Υπουργέ, εγώ θα πρότεινα απ’ αυτούς τους
φόρους, από τους οποίους δεν µπορούσαµε µέχρι σήµερα ούτε
η προηγούµενη κυβέρνηση ούτε εµείς να εισπράξουµε επαρκή
ποσά -περίπου 1,6 δισεκατοµµύρια ευρώ εισπράξατε- τα υπό-
λοιπα, που µπορούν και πρέπει να εισπραχθούν, να τα βάλουµε
σε έναν ξεχωριστό πίνακα -δεν µπορεί να γίνει τώρα, αρκεί ίσως
η δική σας δέσµευση- που θα χρηµατοδοτήσουν την ανάπτυξη
της χώρας. Θεωρώ ότι µόνο µε αυτήν τη διαδικασία και µε την
ταχύτερη κατά το δυνατόν αύξηση του Ακαθάριστου Εθνικού
Προϊόντος µπορούµε να ξεπεράσουµε τα προβλήµατα που σή-
µερα έχουµε και έτσι να µας δοθεί η δυνατότητα να µπορούµε
να επαναδιαπραγµατευτούµε επί της ουσίας. Πρέπει να σας πω
ότι η µείωση 1% του επιτοκίου ισοδυναµεί µε περίπου 4 δισεκα-
τοµµύρια ευρώ. Αυτό δεν πρέπει να το ξεχνάµε και πρέπει να
αποκτήσουµε και τα όπλα που χρειαζόµαστε, για να µπορούµε
να διαπραγµατευτούµε αποτελεσµατικά προς όφελος της
χώρας.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.
Στρατάκη.

Παρακαλείται ο συνάδελφος, κ. Ιωάννης Ιωαννίδης, Βουλευτής
της Νέας Δηµοκρατίας της Α’ Θεσσαλονίκης, να λάβει το λόγο.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΙΩΑΝΝΙΔΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, το αποκαλούµενο από την Κυ-

βέρνηση µεσοπρόθεσµο πλαίσιο δηµοσιονοµικής στρατηγικής
2012-2015, καθώς και ο εφαρµοστικός νόµος που καταφθάνει,
διεκδικούν, µαζί µε τα µνηµόνια, µία µοναδικότητα. Αποτελούν
εξόφθαλµες περιπτώσεις φορολογικής λαίλαπας και δραστικών
περικοπών σε µισθούς και συντάξεις και επιβολής εργασιακών
σχέσεων µεσαίωνα. Είναι µοναδικά στη σύλληψη, γιατί περιέχουν
νέους απίθανους φόρους και νέες µεθόδους αφαίµαξης του
λαού. Αποτελούν πραγµατικό έκτρωµα. Προσπαθώντας να
βρουν ανάλογο ιστορικό προηγούµενο ανελέητης επιβολής δε-
κάδων φόρων και εισφορών, έφθασαν στην εποχή της τουρκο-
κρατίας µε τα γνωστά χαράτσια και τους αµέτρητους φόρους.
Ακόµη και στις περιόδους κατοχής, µικρασιατικής καταστροφής,
στον Παγκόσµιο και Βαλκανικό Πόλεµο, αλλά και του ατυχούς
πολέµου του 1897, δεν λήφθησαν παρόµοια µέτρα. 

Η σηµερινή φοροεπιδροµή αποδεικνύει ότι η κυβέρνηση της
τρόικας δεν έχει τον παραµικρό ενδοιασµό στο να επιφέρει πρω-
τόγνωρη αναστάτωση και αληθινό κοινωνικό στραγγαλισµό. Όχι
µόνο δεν λυπάται τους Έλληνες, αλλά τους αντιµετωπίζει σαν
τους µεγαλύτερους εχθρούς, όταν ζητάει απ’ αυτούς να στερη-
θούν τα πάντα. Τι θέλουµε, εποµένως; Η πατρίδα µας είναι ο
λαός. Αν, λοιπόν, χάσουµε το λαό, τι µιλάµε για πατριωτισµό; 

Πέρα από τους είκοσι πέντε νέους φόρους και εισφορές, το
λεγόµενο µεσοπρόθεσµο, περιέχει, κυρίως στο πρώτο κεφάλαιο,
αµέτρητους βερµπαλισµούς που ουδεµία σχέση έχουν µε την
πραγµατικότητα και µόνο γέλιο προκαλούν. 

Ενδεικτικά αναφέρω εκφράσεις, όπως «επιχειρηµατικό περι-
βάλλον φιλικό για νέες επενδύσεις, συµµετοχή του πολίτη στη
διαµόρφωση των αποφάσεων που τον αφορούν, δηµιουργία
νέων θέσεων εργασίας, ρίχνουµε το βάρος στην καινοτοµία πα-
ντού, κ.λπ.». Δεν µπορούν να αξιολογηθούν πολιτικά κείµενα των
οποίων οι συγγραφείς αναγορεύουν τους εαυτούς τους σε σω-
τήρες της πατρίδας και υµνούν το µέχρι σήµερα ανύπαρκτο έργο
της Κυβέρνησης.

Αυτό στο οποίο σκοπεύει η Κυβέρνηση µε το µεσοπρόθεσµο
και την τοκογλυφική µηχανή που έχει στηθεί, είναι στη λήξη του
2015 να αφήσει όλους σχεδόν τους Έλληνες µε τα µισά εισοδή-
µατα και διπλά χρεωµένους. Το ίδιο έτος οι τόκοι που θα πληρώ-
σουµε στους διεθνείς τοκογλύφους ανέρχονται στο ποσό των 25
δισεκατοµµυρίων ευρώ, δηλαδή το 40% των εσόδων ή το 10%
του ΑΕΠ. 

Για την υγεία προβλέπονται, τότε µόνο, 5 δισεκατοµµύρια
ευρώ, ποσό ανεπαρκέστατο για τη λειτουργία των νοσοκοµείων
και την υποστήριξη της υγείας των πολιτών, οδηγώντας τους µοι-
ραία στην εκµετάλλευση του ιδιωτικού τοµέα. 

Για δε την παιδεία µόνο προβλέπονται 6 δισεκατοµµύρια, που
σηµαίνει κλείσιµο και άλλων σχολείων και επίσηµο κάλεσµα στα
φροντιστήρια να αναλάβουν τη µόρφωση των παιδιών µας.
Όµως, το κακό δεν σταµατά εδώ. Για όσους εργάζονται στο δη-
µόσιο ακολουθεί το νέο ενιαίο µισθολόγιο, όπως προβλέπεται µε
την παράγραφο 3.2 του πρώτου κεφαλαίου, για να τους υφαρ-
πάξει ό,τι τυχόν θα έχει αποµείνει. 

Στα σκαριά βρίσκεται, επίσης, πρόγραµµα ασύλληπτης εκποί-
ησης όλων των περιουσιακών στοιχείων του δηµοσίου, κινητών
και ακινήτων. Η Κυβέρνηση παραιτήθηκε αµετάκλητα και άνευ
όρων από την ασυλία εθνικής κυριαρχίας που απολάµβανε η
χώρα µας και µε το πρώτο µνηµόνιο έχει δεσµεύσει υπέρ των δα-
νειστών το σύνολο της δηµόσιας περιουσίας, ακόµη και των αγα-
θών που προορίζονται για την εθνική άµυνα και την ασφάλεια του
κράτους, καθώς και των µνηµείων ιστορικής και πολιτισµικής
κληρονοµιάς. Κάθε χρεώστης µπορεί µόνος του, ενηµερώνοντας
απλώς τους υπόλοιπους, να πάρει οτιδήποτε, να µισθώσει, να το
δώσει σε άλλη χώρα, οργανισµό κ.λπ.. 

Έκανα ένα ερώτηµα στον Υπουργό Οικονοµικών να µας πει
πώς δεν δύναται όλοι αυτοί, αν τυχόν δεν πληρωθεί εγκαίρως
ένα τοκοχρεολύσιο, να πάρουν οτιδήποτε υπάρχει είτε από µνη-
µεία είτε από την εθνική άµυνα, όπως είναι τα υποβρύχια που
παίρνουµε, τα τανκς, κ.λπ.. Όλα αυτά µπορούν να τα πάρουν και
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να τα δώσουν σε όποιο κράτος θέλουν, σε ό,τι τιµή θέλουν.
Με το µεσοπρόθεσµο παράγραφος 1.4.1 του τρίτου κεφα-

λαίου, τους διευκολύνει ακόµη περισσότερο, ξεπουλώντας όλα
τα υπόλοιπα άρον-άρον και όσο-όσο. Πέρα απ’ αυτά τα δεινά,
εδώ και τρεις εβδοµάδες οι Υπουργοί της Κυβέρνησης διαµορ-
φώνουν σταδιακά µία απαράδεκτη κατάσταση. Απειλούν καθη-
µερινά και εκβιάζουν αδιακρίτως Βουλευτές, αλλά και ολόκληρο
τον ελληνικό λαό ότι δήθεν εάν δεν ψηφιστεί το µεσοπρόθεσµο,
το κράτος θα χρεοκοπήσει. 

Ο ένας εκ των Αντιπροέδρων της Κυβέρνησης, ο κ. Πάγκαλος,
σε συνέντευξή του σε ισπανική εφηµερίδα απειλεί µε επιστροφή
στη δραχµή και µε κάθοδο του στρατού στους δρόµους για να
φυλάξει τις τράπεζες. Αλλά και ο ίδιος ο Πρωθυπουργός της
χώρας, από το εξωτερικό που βρισκόταν, απειλούσε ότι αν δεν
ψηφιστεί το µεσοπρόθεσµο, θα κλείσει το ΕΣΥ κ.λπ. και θα περι-
κόψει συντάξεις κατά 70%, οδηγώντας τους πολίτες σε αφανι-
σµό. 

Ενδεικτικά να αναφέρω ότι µε όλες αυτές τις δηλώσεις τα
spreads τη Δευτέρα εκτοξεύτηκαν πάνω από χίλιες τριακόσιες
ογδόντα µονάδες βάσης και τα CDS στις δύο χιλιάδες διακόσιες
πενήντα µονάδες. Αποτελεί αυτό δείγµα υπεύθυνης συµπεριφο-
ράς, όταν µάλιστα συµβαίνει επανειληµµένα και συστηµατικά
από τότε που αναλάβατε της διακυβέρνηση της χώρας; Ας µην
ξεχνούµε ότι έχετε µπει στον εικοστό πρώτο µήνα.

Ισχυρίζεται η Κυβέρνηση ότι ήρθε για να µας σώσει από το
χρέος. Πώς θα µας σώσετε, αν δεν έχετε το θάρρος να χτυπή-
σετε τα σπλάχνα σας, αυτούς τους οποίους σας στηρίζουν τόσα
χρόνια, όλες τις ΔΕΚΟ; Αντί, λοιπόν, να πάτε στις αποκρατικο-
ποιήσεις αυτές, έρχεστε και επιβαρύνετε πάλι αυτούς τους κα-
κοµοίρηδες που έχουν δώσει ό,τι µπορούσαν να δώσουν και τους
κάνετε πάλι να ξαναχρεωθούν και να δώσουν πάλι οι ίδιοι και οι
ίδιοι; 

Είπε ο Αντιπρόεδρος της Κυβέρνησης και Υπουργός Οικονο-
µικών ότι πρέπει να ξαναγνωριστούµε. Ε, δείτε καλύτερα, λοιπόν,
όλα αυτά τα σπλάχνα, να ξαναγνωριστείτε, για να δείτε µε την
καινούργια µορφή της γνωριµίας, πλέον, αν τυχόν θα µπορέσετε
να τολµήσετε για να προσφέρετε στην πατρίδα έργο, το οποίο
θα είναι ότι πρέπει να τους βάλετε σε µία τάξη. 

Κύριε Υπουργέ, µόνο µε το περσινό µνηµόνιο και το φετινό µε-
σοπρόθεσµο, η Κυβέρνηση έχει δανειστεί πάνω από
200.000.000.000 ευρώ, δηλαδή παραπάνω από το 65% του υφι-
στάµενου µέχρι σήµερα χρέους. Αυτά που ακούσαµε από τον
Πρωθυπουργό πριν από το πρώτο µνηµόνιο, ότι θα κάνατε µπαί-
νοντας στο µνηµόνιο, τα ίδια ακούσαµε σήµερα ότι πάλι θα ξα-
ναγίνουν, γιατί όλο αυτό το διάστηµα δεν έγινε το παραµικρό. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
Έχουµε, λοιπόν, ήδη 200.000.000.000 ευρώ χρέος παίρνοντας

δάνεια και πανηγυρίζουµε γιατί χρωστούµε. Πρώτη φορά βλέπω
ανθρώπους να πανηγυρίζουν γιατί αυξάνουµε το χρέος. Πώς θα
εξοφληθούν αυτά τα αστρονοµικά ποσά σε εποχή βαθιάς ύφε-
σης και φτώχειας; 

Λέει ο ίδιος ο Πρωθυπουργός και ο Υπουργός Οικονοµικών για
το όταν θα έχουµε πρωτογενές πλεόνασµα. Πώς θα έχουµε πρω-
τογενές πλεόνασµα, όταν έχουµε ύφεση 6%; Άρα, λοιπόν, είναι
δυνατόν ποτέ να έχουµε κάθε έτος πάνω από 6% ανάπτυξη; Δεν
γίνεται.

Είπατε για φέτος ότι θα έχετε 4.000.000.000 ευρώ έσοδα και
ήδη το πρώτο πεντάµηνο έχετε µείον 14% και έχετε ήδη 3%
µείον, δηλαδή διαφορά είναι 17%. Γίνονται όλα αυτά τα λάθη και
ερχόµαστε τώρα εµείς να βγάλουµε το φίδι από την τρύπα και
βάζετε την πίεση ότι αν τυχόν, πράγµατι, δεν ψηφιστεί το µεσο-
πρόθεσµο, τότε η χώρα θα καταδικαστεί. Οι µόνοι κερδισµένοι
είναι οι τοκογλύφοι-δανειστές µας. 

Το δηµόσιο χρέος αυξήθηκε κατά 42.000.000.000 ευρώ φτά-
νοντας τα 340.000.000.000 ευρώ τον πρώτο χρόνο του κατοχικού
µνηµονίου, ενώ κατά το 2011 προβλέπεται να ξεπεράσει τα
362.000.000.000 ευρώ. 

Όσο για την καταπολέµηση της φοροδιαφυγής, που θα ελά-
φρυνε λίγο το λαό, δεν διαβάσαµε στο µεσοπρόθεσµο ούτε µία

σοβαρή πρόταση νοµοθετικής πρωτοβουλίας. 
Παραµένει στα λόγια, όπως τόσα άλλα, και το περίφηµο τριε-

τές εθνικό πρόγραµµα για την πάταξη της φοροδιαφυγής του
προηγούµενου Υπουργού Οικονοµικών. Μπορείτε να µας πείτε
µια περίπτωση παραδειγµατικής τιµωρίας φοροφυγά;

Τα λουκέτα είναι καθηµερινό φαινόµενο. Εποµένως, αν τυχόν
δεν πάµε ενωµένοι µε τις προτάσεις τις οποίες έχει καταθέσει
στο «Ζάππειο 1» και στο «Ζάππειο 2» η Νέα Δηµοκρατία, ώστε
να µην έχουµε όλα αυτά τα βάρη επάνω στον ελληνικό λαό, τότε
θα έχουµε ακόµα µια φορά µεγαλύτερο χρέος και θα σας αφή-
σουµε τελείως µόνους. Βλέπετε όλη την Αντιπολίτευση, που κα-
νένας δεν έρχεται µαζί σας για να ψηφίσει το µεσοπρόθεσµο. Για
αυτόν το λόγο θα το καταψηφίσουµε. 

Σας ευχόµαστε καλή επιτυχία, όµως, γιατί πάνω από όλα είναι
η πατρίδα.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ. Ιω-
αννίδη.

Παρακαλείται ο συνάδελφος Βουλευτής Νοµού Αττικής, κ.
Αθανάσιος Λεβέντης, να λάβει το λόγο.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΛΕΒΕΝΤΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, τα τελευταία χρόνια στη χώρα

µας έχει παραχθεί πολύς πλούτος από τον ιδρώτα του ελληνικού
λαού. Το ΑΕΠ είναι πάνω από 200 δισεκατοµµύρια ευρώ κάθε
χρόνο τα τελευταία χρόνια, δηλαδή σε µια πενταετία πάνω από
1 τρισεκατοµµύριο. Έχουν έρθει εκατοντάδες δισεκατοµµύρια
από την Ευρωπαϊκή Ένωση. Άρα, λεφτά θα έπρεπε να υπάρχουν.
Όµως, αυτήν τη στιγµή βρισκόµαστε υπό χρεοκοπία και είµαστε
κολληµένοι µε την πλάτη στον τοίχο. Και το ερώτηµα που µπαίνει
από τους αγανακτισµένους πολίτες στις πλατείες µέχρι τον ίδιο
τον Πρωθυπουργό είναι «πού πήγαν τα λεφτά;» 

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Γ’ Αντι-
πρόεδρος της Βουλής κ. ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΑΡΓΥΡΗΣ)

Βέβαια, έχει γίνει µία συστηµατική αφαίµαξη µε τρεις µεγάλες
αγορές το 1984, το 1996 και το 2005, κάθε µία πάνω από 50 δι-
σεκατοµµύρια ευρώ για άχρηστο εν πολλοίς πολεµικό υλικό και
διασπαθίστηκαν και πάνω από 130 δισεκατοµµύρια ευρώ από το
µεγάλο σκάνδαλο του χρηµατιστηρίου το 1999. Και επειδή «τι
του λείπει του ψωριάρη;» που λέει η λαϊκή ρήση, «σκούφια µε
µαργαριτάρι», ξιπαστήκαµε µε φανταστικά εθνικά µεγαλεία στη
διοργάνωση των Ολυµπιακών Αγώνων όπου σπαταλίσαµε 40 δι-
σεκατοµµύρια ή και περισσότερα. Κύριε Υπουργέ, αν ξέρει κα-
νείς να µας πληροφορήσει κάποτε πόσα ξοδεύτηκαν για τους
Ολυµπιακούς Αγώνες. Θα σας είµαστε ευγνώµονες. Αυτό το
ερώτηµα επανειληµµένα εµείς και όλοι το έχουν θέσει σε αυτήν
την Αίθουσα και δεν έχει δοθεί απάντηση. 

Η κακοδιαχείριση, λοιπόν, η σπατάλη, οι διαπλοκές, οι µίζες,
το πελατειακό κράτος, µας οδήγησαν εδώ που βρισκόµαστε σή-
µερα µε ευθύνη, βέβαια, των κυβερνήσεων, πρώτα και κύρια των
κυβερνήσεων των δύο µεγάλων κοµµάτων που κυβερνούν όλα
αυτά τα χρόνια. Η παγκόσµια οικονοµική κρίση επιτάχυνε και
επέτεινε τις καταστροφικές για τη χώρα µας εξελίξεις, που όµως
ήταν, µε τις ακολουθούµενες πολιτικές, προδιαγεγραµµένες. 

Ερχόµαστε, λοιπόν, σήµερα να συζητήσουµε το µεσοπρόθε-
σµο σχέδιο και το νόµο εφαρµογής, αφού, όπως δήλωσε ο νέος
Υπουργός, στην ουσία είναι ένα ενιαίο κείµενο. Και η συζήτηση
γίνεται κάτω από ασφυκτικές πιέσεις, εσωτερικές και εξωτερικές,
µε πολύ στενά χρονικά περιθώρια. 

Υπάρχουν, όµως, πολλά παράλογα στη συζήτηση. Για ποιο
λόγο έρχεται µε τη µορφή του κατεπείγοντος; Για ποιο λόγο
έγινε ο ανασχηµατισµός και ειδικά στο Υπουργείο Οικονοµικών
αφού στην ουσία εφαρµόζεται η ίδια πολιτική; Για ποιο λόγο, ενώ
και εσείς παραδέχεστε, κύριοι της Κυβέρνησης ότι πρόκειται για
ένα ενιαίο κείµενο, έχει ξεκινήσει η συζήτηση για το µεσοπρόθε-
σµο, χωρίς να έχει ολοκληρωθεί η συζήτηση στην αρµόδια επι-
τροπή για το νόµο εφαρµογής; Τι εχέγγυα µας δίνετε ότι θα
επιτύχει το νέο µνηµόνιο, όταν δεν µας έχετε εξηγήσει καν για
ποιο λόγο απέτυχε το µνηµόνιο 1; Ενδεικτικά αναφέρουµε ότι
µόνο τα έσοδα µειώνονται κατά 7,1% το πρώτο πεντάµηνο του
έτους και αυτό σας οδηγεί σε πρόσθετα µέτρα 6,5 δισεκατοµµύ-
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ρια ευρώ. 
Ως Δηµοκρατική Αριστερά δεν διαφωνούµε ότι πρέπει να γί-

νουν µεταρρυθµίσεις. Δεν θέλουµε να αποτύχει η χώρα ούτε
επενδύουµε στην αποτυχία της. Φοβούµαστε όµως ότι ο δρόµος
που προκρίνεται όχι µόνο δεν είναι στρωµένος µε ροδοπέταλα,
αλλά δεν οδηγεί και πουθενά. Η υπερφορολόγηση θα γονατίσει,
πραγµατικά, τους πολίτες. Η αναλογία µεταξύ άµεσων και έµµε-
σων φόρων παραµένει αµετακίνητη στο 40%-60%. Εµείς θέλουµε
να αντιστραφεί αυτή η αναλογία ώστε επιτέλους να φορολογού-
νται οι έχοντες και φοροδιαφεύγοντες. Ακόµα και οι δανειστές
µας αυτό µας λένε: «Κάντε κάτι για τη φοροδιαφυγή.» Μοιάζει
όµως η Κυβέρνηση να έχει πάρει απόφαση πως δεν µπορεί να
κάνει απολύτως τίποτε, εκτός από το να ζητήσει από όσους ήδη
πληρώνουν αυτά που τους αναλογούν, από τους µισθωτούς, να
πληρώσουν και κάτι παραπάνω και τα υπόλοιπα να προέρχονται
από επιπλέον έµµεσους φόρους. 

Ο λογαριασµός του µεσοπρόθεσµου δεν βγαίνει. Αντιθέτως,
θα επιφέρει νέα λουκέτα σε επιχειρήσεις, θα στεγνώσει την
αγορά, θα εκτινάξει στα ύψη την ανεργία. 

Σύµφωνα µε τα επίσηµα στατιστικά στοιχεία, θα φθάσει το
17% ή 18% κι όχι 14%, που λέει η τρόικα. Θα επιτείνει την ύφεση
και θα εξουθενώσει τα αδύναµα κοινωνικά στρώµατα της χώρας.
Θα πλήξει τους συνεπείς φορολογούµενους και θα αφήσει στο
απυρόβλητο τους φοροφυγάδες και τους «έχοντες και κατέχο-
ντες». Αυτό φαίνεται χαρακτηριστικά από διάφορα νούµερα που
παρατίθενται στο µεσοπρόθεσµο σχέδιο. 

Ακόµα και αν οι όροι κι οι προϋποθέσεις που έχουν τεθεί επι-
τευχθούν, το 2015 το δηµοσιονοµικό έλλειµµα θα επιστρέψει στα
ίδια επίπεδα µε το 2009. Το δηµόσιο χρέος από 328 δισ., που
ήταν το 2010, θα ανέλθει στα 351 δισ. µε το καλό σενάριο, ενώ
το ποσό που θα πληρώνεται για τόκους θα εκτιναχθεί και από τα
13 και πλέον δισ. ευρώ το 2010 θα φθάσει στα 23,4 δισ. το 2015.
Οι έµµεσοι φόροι από 30,2 δισ. το 2011 στο τέλος του προγράµ-
µατος, το 2015, θα έχουν εκτιναχθεί στα 35,2 δισ. Το κουτσου-
ρεµένο Πρόγραµµα Δηµοσίων Επενδύσεων θα µειωθεί ακόµη
περισσότερο και βέβαια θα µειωθούν συνολικά όλες οι δαπάνες
για το κράτος πρόνοιας, για την υγεία, την πρόνοια, την κοινω-
νική ασφάλιση και την παιδεία, προφανώς.

Εµείς, λοιπόν, έχουµε να διατυπώσουµε µερικά ερωτήµατα. Τι
γίνεται για την ανάπτυξη; Και δεν µιλάµε για την περιβόητη πρά-
σινη ανάπτυξη, γιατί αυτό είναι µια θλιβερή ιστορία και φαίνεται

χαρακτηριστικά και στα εξειδικευµένα µέτρα του νόµου εφαρµο-
γής. Τι γίνεται µε την απορρόφηση του ΕΣΠΑ; Τι γίνεται µε τη
φορολόγηση των τραπεζών; Τι γίνεται µε τη φορολόγηση της εκ-
κλησιαστικής περιουσίας; Το µεσοπρόθεσµο και τα µέτρα που
το συνοδεύουν είναι άδικο και αντικοινωνικό και σίγουρα δεν
αποτελεί σχέδιο εξόδου από την κρίση. Εµείς ως Δηµοκρατική
Αριστερά θα το καταψηφίσουµε. 

Θα ήθελα να κλείσω µε ένα κοµµάτι από τις δηλώσεις που
έκανε ο βετεράνος πολιτικός ηγέτης της Γερµανίας, ο Χέλµουτ
Σµιτ. «Πέρα από δάνεια, η Ελλάδα χρειάζεται ένα µακροχρόνιο
πρόγραµµα για την απασχόληση, την παραγωγικότητα και το
εθνικό εισόδηµα, που να ανοίξει στους πολίτες µια προοπτική ευ-
ηµερίας και ελπίδας, προφανώς. Χρειάζονται συγκεκριµένα σχέ-
δια, όπως συµµετοχή της χώρας στην ενεργειακή αλλαγή, για να
εξάγει ηλιακή ενέργεια στο Βορρά». Κύριε Υπουργέ, όχι µόνο να
παράγουµε την ηλιακή ενέργεια από τα φωτοβολταϊκά, αλλά να
παράγουµε κιόλας τον εξοπλισµό αυτό. Είναι κάτι που δεν είναι
ακατόρθωτο για τη χώρα µας. Το έχουµε αποδείξει, τουλάχιστον
στους ηλιακούς θερµοσίφωνες. «Χρειάζονται υποδοµές», συνε-
χίζει ο Χέλµουτ Σµιτ, «µε τη βοήθεια εταιρειών απασχόλησης θέ-
σεις εργασίας για νέους». «Και µην ξεχνάµε», τονίζει σαν
κατακλείδα, «τι χρωστάει η Γερµανία κι όλη η οικουµένη σ’ αυτήν
τη χώρα πάνω από δυόµισι χιλιάδες χρόνια τώρα, για την παγκό-
σµια προσφορά της». Όλα αυτά θα πρέπει και να τα προβάλ-
λουµε και να τα παλέψουµε. Και νοµίζω ότι όλη η οικουµένη τα
αναγνωρίζει. Τουλάχιστον να δούµε και να υλοποιούνται κιόλας. 

Ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Κι εµείς ευχαριστούµε

τον κ. Λεβέντη. 
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙΔΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµι-

κών): Κύριε Πρόεδρε, παρακαλώ το λόγο. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Ορίστε, κύριε Υπου-

ργέ, έχετε το λόγο. 
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙΔΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµι-

κών): Σας ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Από παραδροµή προηγουµένως, που κατέθεσε ένα κείµενο ο

Υπουργός, έλειπε η σελίδα 3, την οποία και καταθέτω για τα Πρα-
κτικά. 

(Στο σηµείο αυτό ο Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµικών κ.
Φίλιππος Σαχινίδης καταθέτει για τα Πρακτικά την προαναφερ-
θείσα σελίδα, η οποία έχει ως εξής:
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Παρακαλώ να διανε-
µηθεί στους συναδέλφους Βουλευτές. 

Το λόγο έχει ο Βουλευτής της Νέας Δηµοκρατίας κ. Προκόπης
Παυλόπουλος. 

ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Πριν ξεκινήσει ο χρόνος µου,
κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα να θέσω -όχι µε όρους ένστασης επί
του Κανονισµού- ένα θέµα, το οποίο θα παρακαλούσα πολύ να
µην το επαναλάβουµε τουλάχιστον σε ψήφιση τυπικού νόµου.
Σήµερα ξεκίνησε η διαδικασία κατά παραβίαση του άρθρου 64
παράγραφος 2 του Κανονισµού της Βουλής. Νοµίζω ότι και ο
Πρωθυπουργός και ο Υπουργός Οικονοµικών οφείλουν να γνω-
ρίζουν πώς γίνεται αυτή η συζήτηση και πότε λαµβάνουν το λόγο.
Γιατί οι Βουλευτές παίζουν ρόλο µέσα στο Κοινοβούλιο, υπάρ-
χουν για να παίζουν ρόλο στο Κοινοβούλιο. Και δεν µπορεί να
προηγείται όλη αυτή η διαδικασία πριν από τους έξι πρώτους οι
οποίοι έπρεπε να µιλήσουν. Δεν το έθεσα εκείνη την ώρα, αλλά
παρακαλώ πολύ να ληφθεί υπ’ όψιν ότι αν σε οποιοδήποτε νοµο-
σχέδιο στο µέλλον υπάρξει τέτοιο φαινόµενο, είµαι υποχρεωµέ-
νος, εγώ τουλάχιστον προσωπικά, να το θέσω και σε επίπεδο
Κανονισµού της Βουλής. 

Από εδώ και πέρα µπορεί να αρχίσει ο χρόνος µου και σας ευ-
χαριστώ πάρα πολύ γιατί ανεχθήκατε αυτήν τη µικρή παρέκ-
κλιση.

Κύριοι συνάδελφοι του ΠΑΣΟΚ, σας βλέπω όλους να στηρίζετε
το µεσοπρόθεσµο και τα µέτρα τα οποία περιέχει. Σας καταλα-
βαίνω. Ήθελα να ήξερα όµως, πραγµατικά, εάν εκεί ήταν κυβέρ-
νηση της Νέας Δηµοκρατίας και πρότεινε τα µέτρα αυτά, που
µας τα παριστάνετε ως δήθεν αναγκαία και µε τόσο δακρύβρε-
χτα λόγια, τι θα είχατε κάνει και ποια θα ήταν η στάση σας; 

Το ξήλωµα των πεζοδροµίων ήταν το λιγότερο. Γιατί θυµάµαι
τον Πρωθυπουργό, ως Αρχηγό της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης
για τη συγχώνευση των ασφαλιστικών ταµείων, να φεύγει µαζί
σας από την Αίθουσα και να κατεβαίνει στην πλατεία Συντάγµα-
τος επικεφαλής των συνδικαλιστών, από τους οποίους φυσικά
δεν µπορεί να απαλλαγεί τώρα. 

Σηµαιοφόρος τους ήταν στα λιµάνια, από εδώ, από εκεί.
Μην προσπαθείτε, λοιπόν, να παραστήσετε τους αξιόπιστους.

Δώσατε δείγµατα γραφής τόσα χρόνια. Εκθρέψατε όλες αυτές
τις συντεχνίες. Κάνατε αθλιότητες σε οποιαδήποτε προσπάθεια
εκσυγχρονισµού του Τόπου. Δηµιουργήσατε από το ’81 και µετά
µία νοοτροπία -που µας είπε και ο κ. Πάγκαλος ότι τότε εγκαθι-
δρύθηκε η δηµοκρατία στην Ελλάδα- από την οποία πάσχει η Δη-
µόσια Διοίκηση και ο ελληνικός λαός µέχρι σήµερα. Μη ζητάτε,
λοιπόν, αυτή τη στιγµή συναινέσεις για πράγµατα που δεν τα εν-
νοείτε. 

Ύστερα ξέρετε υπό ποιες συνθήκες συζητείται το νοµοσχέδιο.
Υπό συνθήκες πραγµατικά ενός βαρύτατου κλίµατος. Έξω η
αγανάκτηση είναι στα όρια της κοινωνικής έκρηξης. Και µέσα,
κύριοι συνάδελφοι του ΠΑΣΟΚ, η Κυβέρνηση επιχειρεί να περά-
σει το µεσοπρόθεσµο υπό όρους, στην καλύτερη περίπτωση, πο-
λιτικού εκφοβισµού. Στη δε χειρότερη πολιτικού εκβιασµού. 

Σας θυµίζω ότι το µνηµόνιο το στοίχειωσε ο εφιάλτης του «Τι-
τανικού». Το µεσοπρόθεσµο το στοιχειώνει ο εφιάλτης του κιν-
δύνου των τανκς κατά τον κ. Πάγκαλο. Και αν είστε Κυβέρνηση
-και εύχοµαι να µη χρειαστεί- και έρθει το µνηµόνιο 2 να µε θυ-
µάστε ότι σ’ αυτήν τη Βουλή θα µιλάµε µε το φόβο της τήξης του
πολιτικού πυρήνα του ΠΑΣΟΚ, δηλαδή µε όρους Τσέρνοµπιλ ή
Φουκουσίµα. Διαλέγετε και παίρνετε. Αυτό είναι το πρώτο που
ήθελα να θέσω.

Το δεύτερο. Ο κ. Παπανδρέου ήρθε να µας µιλήσει για συναί-
νεση όταν ο ίδιος και σήµερα από αυτό το Βήµα τορπίλισε τη συ-
ναίνεση, όπως την έχει τορπιλίσει τόσες φορές. Και τι δεν µας
είπε! Πρώτα-πρώτα πρέπει να ξέρει καθένας από εσάς -και το
ξέρετε στο βάθος- ότι το κατάντηµα του τόπου στη σηµερινή του
πορεία είναι δικό σας δηµιούργηµα, δικό σας «κατόρθωµα». Ο κ.
Παπανδρέου, που τολµούσε σήµερα να µιλάει για τη δυσφήµιση
της χώρας, είναι ο άνθρωπος που πήρε ως Αρχηγός της Αξιω-
µατικής Αντιπολίτευσης εργολαβικά τη δυσφήµιση της χώρας.
Είναι εκείνος που περιφερόταν σε όλους τους Ευρωπαίους ηγέ-
τες και τη δυσφηµούσε και τη χώρα του και το λαό της. Ύστερα
µίλησε για το χρέος ο κ. Παπανδρέου και τι κατάσταση βρήκε. 

Ό,τι και να λέτε η αλήθεια είναι µία. Το δηµόσιο χρέος είναι
γνήσιο τέκνο του ΠΑΣΟΚ. Και ας µην προσπαθεί ο κ. Παπαν-
δρέου να το δώσει αλλού, θυµίζοντας στις παλιές ελληνικές ται-
νίες εκείνες τις άκαρδες µανούλες που άφηναν τα µωρά σε ξένες
πόρτες! Γιατί θα θυµούνται όλοι ότι στα πεντέµισι χρόνια της κυ-
βέρνησης του Κώστα Καραµανλή 12 δισεκατοµµύρια αυξήθηκε
πρωτογενώς το δηµόσιο χρέος. Όλο το άλλο ήταν από τις αµαρ-
τίες του ΠΑΣΟΚ. Ήταν η µικρότερη άνοδος της κλίµακας που
υπήρξε ποτέ στα προηγούµενα χρόνια. 

Το χρέος είναι δηµιούργηµα του ΠΑΣΟΚ. Αυτό το άλγος, αυτό
το άγχος πληρώνουµε σήµερα και την άφρονα πολιτική Παπαν-
δρέου και της Κυβέρνησής του να µετατρέψει ένα απόλυτα δια-
χειρίσιµο ζήτηµα ελλείµµατος σε τεράστιο θέµα δηµόσιου
δανεισµού. Το ξέρουν όλοι, αυτό το ξέρει όλη η Ευρώπη και ζη-
τάει και τα ρέστα και µετά ζητάει και συναίνεση; 

Και ύστερα είπε 36 δισεκατοµµύρια έλλειµµα λέει, άφησε το
2009 η κυβέρνηση Καραµανλή! Δεν µας είπε κάτι όµως. Τα 36 δι-
σεκατοµµύρια αυτά -εφόσον είναι έτσι µετά την όποια τελική
αναπροσαρµογή έγινε, οφείλονται σε ό,τι αφορά το 1/3 δηλαδή,
9,5 δισεκατοµµύρια ευρώ -κύριοι συνάδελφοι, από την πλευρά
της Αριστεράς ιδίως και του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού-
στην άφρονα πολιτική Παπανδρέου ο οποίος άφησε τη χώρα
αθωράκιστη µε αποτέλεσµα την αύξηση του ελλείµµατος τους
τρεις τελευταίους µήνες του 2009. Δεν πήρε κανένα µέτρο, όταν
ο Καραµανλής και τα ίδια του τα στελέχη έλεγαν: «Πάρε µέτρα».
Έδινε από εδώ και από εκεί. Θυµάµαι τον κ. Παπακωνσταντίνου
εδώ, τον κ. Παπουτσή εκεί, κατά το «Τσοβόλα δώστα όλα». Δεν
εισέπραττε έσοδα που έπρεπε να εισπράξει µεταθέτοντάς τα για
το 2010. Και αυξήθηκε εννιάµισι δισεκατοµµύρια, κοντά 4%, το
έλλειµµα το τελευταίο τρίµηνο. Αυτήν την αλήθεια την ξέρει το
Γενικό Λογιστήριο.

Άρα, τα 36 δισεκατοµµύρια που έλεγε ο κ. Παπανδρέου είναι
κατά το 1/3 δηµιούργηµά του, «κατόρθωµα», 9,5 δισεκατοµµύρια
σε τρεις µήνες! Να πώς έγινε! Το θέµα του ελλείµµατος ήταν
απόλυτα διαχειρίσιµο και κατέληξε ένα τραγικό ζήτηµα, µη δια-
χειρίσιµο, δηµόσιου δανεισµού και διασυρµού της χώρας. Αυτή
είναι η αλήθεια και καµµία προπαγάνδα δεν πρόκειται αυτήν την
αλήθεια να την αφήσει να πέσει κάτω. Θα την υπερασπιζόµαστε,
γιατί αυτήν την αλήθεια πρέπει να ξέρει ο ελληνικός λαός. 

Τρίτο ζήτηµα: Τι νόµος είναι αυτός που µας φέρατε, κύριε
Υπουργέ; Πρώτα-πρώτα είναι πρωτόγνωρο φαινόµενο ένας τέ-
τοιος νόµος –κοινοβουλευτικά φέρτε µου ένα παράδειγµα- που
δεν τον έχει ζήσει η χώρα. Ένα άρθρο το οποίο κυρώνει πίνακες!
Τι είδους νόµος είναι αυτός; Πού τον βρήκατε; 

Ο κ. Βενιζέλος είχε πει σε µια συνέντευξη στην εφηµερίδα «ΤΟ
ΠΡΩΤΟ ΘΕΜΑ» ότι ούτε λίγο πολύ είναι νόµος –λέει- που «ψηφί-
ζεται ενιαία ως προϋπολογισµός». Καλά, καθηγητής του Συνταγ-
µατικού Δικαίου δεν ξέρει τι εστί άρθρο 79 του Συντάγµατος, τι
εστί προϋπολογισµός και πώς ψηφίζεται και αν µπορεί το «κο-
στούµι» του προϋπολογισµού να το φορέσει σε οποιοδήποτε
άλλο νοµοσχέδιο; Αυτό λέγεται κατάχρηση της διαδικασίας στο
Συνταγµατικό Δίκαιο. Δεν το ξέρει; Βέβαια, τον βάφτισαν τελικά
«τυπικό» νόµο. Ποια κανονιστική διάταξη περιέχει; Πίνακες πε-
ριέχει, αόριστες και απραγµατοποίητες προβλέψεις. 

Έρχοµαι στο βασικό ζήτηµα, γιατί η ουσία –αλλά δυστυχώς η
επικαιρότητα και ταυτόχρονα οι ρήσεις του κ. Παπανδρέου µας
αναγκάζουν να αναχθούµε σε ορισµένα θέµατα του παρελθό-
ντος- είναι η εξής: Αυτό το νοµοσχέδιο –που ο θεός να το κάνει
νοµοσχέδιο!- αποτελείται από προβλέψεις για ιδιωτικοποιήσεις
που είναι αδύνατον να πραγµατοποιηθούν! Εσείς το λέτε, κύριοι
συνάδελφοι του ΠΑΣΟΚ. Το συνάδελφο και φίλο κ. Λιντζέρη
άκουγα το πρωί και άλλους που έλεγαν «ξέρουµε ότι αυτά είναι
απραγµατοποίητα». Και όµως θα τα ψηφίσετε εν ονόµατι της
κοµµατικής πειθαρχίας!

Ακολουθούν ύστερα πραγµατικά «κυκλώπεια βάρη» φόρων.
Δεν υπάρχει µεγαλύτερη φοροεπιδροµή σε βάρος των χαµηλό-
µισθων, σε βάρος των µικροσυνταξιούχων, σε βάρος των ανθρώ-
πων του µόχθου, σε βάρος των ανθρώπων, οι οποίοι παλεύουν
σαν ελεύθεροι επαγγελµατίες καθηµερινά. Υπάρχει σαφής πα-
ραβίαση του άρθρου 4 του Συντάγµατος για την ισότητα ενώπιον
των δηµόσιων βαρών. 
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Υπάρχει επίσης αποστέωση κάθε έννοιας ιδιοκτησίας και πε-
ριουσίας! Να θυµάστε, κύριοι συνάδελφοι, ότι η ιδιοκτησία είναι
συνταγµατικώς κατοχυρωµένη –και µιλάω για τη µικροϊδιοκτησία,
δεν µιλάω για τις µεγάλες ιδιοκτησίες- όπως και η περιουσία,
κατά το πρώτο πρόσθετο Πρωτόκολλο της Ευρωπαϊκής Σύµβα-
σης των Δικαιωµάτων του Ανθρώπου. Έχετε δει τι ορίζει το νο-
µοσχέδιο; Έχετε ρωτήσει τους φίλους σας, τα µικρά νοικοκυριά;
Έχετε νιώσει το άγχος των ανθρώπων; Δεν ξέρετε πού θα οδη-
γήσει αυτό; Δεν το βλέπετε; Δεν βλέπετε την καταστροφή και την
κοινωνική έκρηξη που θα δηµιουργήσει; 

Σας το λέω µε πόνο, γιατί αφορά τον τόπο. Δεν βλέπετε –κά-
ποιοι θα το έχετε δει- τι αναγκάζεστε να κάνετε στο πρώτο εφαρ-
µοστικό νοµοσχέδιο που έρχεται µεθαύριο; Επειδή είπατε ότι δεν
πρόκειται να πουλήσετε τίποτα, το νοµοσχέδιο αυτό –δείτε το,
κύριοι συνάδελφοι του ΠΑΣΟΚ, δείτε το, κύριοι συνάδελφοι της
Αριστεράς, δείτε το, κύριοι συνάδελφοι του Λαϊκού Ορθόδοξου
Συναγερµού- επαναφέρει τις διατάξεις της επιφάνειας! 

Τα άρθρα 22 επόµενα επαναφέρουν θεσµό που καταργήθηκε
από τους συντάκτες του Αστικού Κώδικα το 1945, ένα θεσµό που
ανάγεται στην τουρκοκρατία, αυτόν της επιφάνειας. Τότε καταρ-
γήθηκαν η επιφάνεια, η εµφύτευση, η οίκηση, εµπράγµατα δικαι-
ώµατα, που θεωρήθηκαν αναχρονιστικά. Και µπήκαν οι
περιορισµένες προσωπικές δουλείες, οι οποίες µπορούν να συµ-
βιβαστούν µε τη σύγχρονη έννοια της ιδιοκτησίας. 

Φθάσατε στο σηµείο να επαναφέρετε το θεσµό της επιφά-
νειας! Ποια χώρα το έχει, αν εξαιρεθεί η Μεγάλη Βρετανία µε
πολύ διαφορετικούς όρους, διαφορετικό ιδιοκτησιακό καθεστώς;
Ποια χώρα το έχει; Και όµως ακόµη και αυτό το φέρατε. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Ελπίζω ότι αυτά δεν θα καταφέρετε να τα εφαρµόσετε. Και κά-
ποια άλλη κυβέρνηση θα έλθει να διορθώσει τα πράγµατα στον
τόπο, επαναδιαπραγµατευόµενη –αλλά κατ’ ουσίαν και όχι στα
λόγια- αυτά τα άθλια κατασκευάσµατα που οδήγησαν τη χώρα
ως εδώ και που ωθούν το λαό µας στην καταστροφή. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Παρακαλώ ολοκληρώ-
στε. 

ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Ελπίζω τα δικαστήρια και το
Συµβούλιο της Επικρατείας, σε ό,τι αφορά τα φορολογικά, να
δώσει ιδίως τη δυνατότητα στους διοικουµένους, στους φορο-
λογούµενους, σε αυτούς που έχουν άµεσα ανάγκη, να βρουν το
δίκιο τους. Και ελπίζω να µην υπάρχουν διατάξεις που θα απα-
γορεύουν στους Έλληνες να ζητήσουν δικαστική προστασία και
τα δικαστήρια να µη βγάλουν αποφάσεις. Ελπίζω να µην έχουµε
φθάσει ως εκεί. Πάντως, εµείς θα είµαστε εδώ...

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Κλείστε παρακαλώ. 
ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Γιατί όλα αυτά που συµβαίνουν

αυτήν τη στιγµή σηµαίνουν –πέρα από την πρωτόγνωρη κοινω-
νική αδικία- και θρυαλλίδα στην ίδια την έννοµη τάξη µας. 

Ευχαριστώ πάρα πολύ, κύριε Πρόεδρε, για την ανοχή σας. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Παρακαλώ να υπάρχει
αυτοσυγκράτηση στο χρόνο, γιατί είναι πάρα πολλοί οι οµιλητές. 

ΛΕΩΝΙΔΑΣ ΓΡΗΓΟΡΑΚΟΣ: Τώρα το θυµηθήκατε; 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Συνέχεια το θυµάµαι,

αλλά είναι λίγο δύσκολο ορισµένες φορές να διακόψεις τον οµι-
λητή. 

Το λόγο έχει ο κ. Αθανάσιος Πλεύρης, Βουλευτής του Λαϊκού
Ορθόδοξου Συναγερµού. 

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, έρχεται εδώ η «νέα» Κυβέρνηση

του ΠΑΣΟΚ για να µας παρουσιάσει ο νέος Υπουργός Οικονοµι-
κών ότι προχθές ανέλαβε και άρα από προχθές ξεκινάει ο αγώ-
νας του ΠΑΣΟΚ για τη σωτηρία της χώρας. Δεν έχει γίνει καµµία
αποτίµηση για το τι έχει γίνει µέχρι τώρα και δεν έχει αναλάβει
και τις ευθύνες της η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ.

Είναι εύκολο να προσπαθείς να κρύβεσαι πίσω από τους δα-
νειστές, την τρόικα, την Ευρωπαϊκή Ένωση. Αλλά πρέπει επιτέ-
λους να λέµε και το τι έχει συµβεί.

Έρχεσθε τώρα µε ένα πρόγραµµα αποκρατικοποιήσεων. Ερώ-
τηµα, κύριε Υπουργέ: Σας εµπόδισε κανείς να κάνετε αποκρατι-

κοποιήσεις τους δεκαοκτώ, είκοσι µήνες που είσαστε στην Κυ-
βέρνηση; Δεν κάνατε τίποτα. Σας εµπόδισε κανένας να κάνετε
διαρθρωτικές αλλαγές; Σας εµπόδισε κανένας να πατάξετε τη
φοροδιαφυγή; Εάν είχατε πατάξει τη φοροδιαφυγή, θα ερχόσα-
σταν τώρα να βάλετε αυτά τα µέτρα;

Προφανώς, λοιπόν, κύριε Υπουργέ, κάτι δεν λειτούργησε καλά
όχι από τους κακούς δανειστές αλλά από τις αβελτηρίες που πα-
ρουσιάζει η δική σας Κυβέρνηση. 

Έρχεστε τώρα µε ένα µεσοπρόθεσµο µε το οποίο εµείς δια-
φωνούµε στη φιλοσοφία του, όπως σας το έθιξε και ο εισηγητής
µας, οι αγορητές του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού που ακο-
λούθησαν και πρωτίστως ο Πρόεδρος µας. Έρχεστε, λοιπόν,
εδώ και ζητάτε γύρω στα 28 δισεκατοµµύρια ευρώ µέσα σε
αυτήν την τριετία. Κάνετε έναν επιµερισµό περιορισµού δαπανών
στα 14,5 δισεκατοµµύρια ευρώ και 14 δισεκατοµµύρια ευρώ
έσοδα. Ο επιµερισµός θα έπρεπε να ήταν προς τη βαρύτητα των
δαπανών. 

Εδώ πέρα πρέπει σιγά-σιγά να ξεκαθαρίζουµε τις θέσεις που
αναπτύσσονται. Εµείς είµαστε από αυτούς που πιστεύουν ότι
µπορεί, κύριε Υπουργέ, να υπάρξει περιορισµός του δηµοσίου
τοµέα, περιορισµός των δηµοσίων δαπανών µε εξορθολογισµένο
τρόπο. Κύριοι συνάδελφοι, πρέπει να καταλάβουµε κάτι. Και το
δηµόσιο να παραµείνει όπως είναι και φόροι να µην µπουν και να
µην πτωχεύσουµε και να µη µειωθεί η ποιότητα ζωής µας, δεν γί-
νεται. 

Προφανώς, πρέπει να δώσουµε µια κατεύθυνση. Προφανώς
αυτήν τη στιγµή ο ιδιωτικός τοµέας, κύριε Υπουργέ, πληρώνει
15% και 16% ανεργία. Προφανώς, ο ιδιωτικός τοµέας, οι επιχει-
ρήσεις, καλούνται να βάλουν στις πλάτες τους όλα αυτά τα φο-
ρολογικά µέτρα τα οποία φέρνετε. Προφανώς, το ΦΠΑ επηρεάζει
τον καταναλωτή, που µπορεί να είναι ο οποιοσδήποτε, αλλά το
βάρος θα το σηκώσει η επιχείρηση που θα κληθεί να απορροφή-
σει κοµµάτι του ΦΠΑ για να µπορεί να παραµείνει ανταγωνιστική. 

Συνεπώς, κύριε Υπουργέ, φοβόσαστε να συγκρουστείτε µε ένα
κράτος το οποίο φτιάξατε. Εµείς δεν είµαστε της απαξιωτικής
θέσης που έχουν αναπτύξει µέλη της Κυβέρνησης σας και συ-
γκεκριµένα ο Αντιπρόεδρός σας για το δηµόσιο ότι σώνει και
καλά όποιος είναι δηµόσιος υπάλληλος, είναι Χ, Ψ. Εµείς δεν
λέµε τέτοιο πράγµα.

Λέµε ότι υπάρχουν τοµείς του δηµοσίου που σηκώνουν περιο-
ρισµό, ότι υπάρχουν ρετιρέ στο δηµόσιο τα οποία δεν έχετε κτυ-
πήσει, ότι επιλέγετε να πάτε να φορτώσετε στους µισθωτούς,
στους συνταξιούχους και πρωτίστως στον ιδιωτικό τοµέα, στο
επιχειρείν, το να βγάλει τη χώρα από αυτήν εδώ την κρίση, ενώ
δεν θέλετε να συγκρουστείτε µε τις στρεβλώσεις του δηµοσίου
που δηµιουργήθηκαν πρωτίστως τη δεκαετία του ’80. Είναι το
δικό σας παιδί.

Η Νέα Δηµοκρατία κατακρίνεται όχι τόσο γι’ αυτό το οποίο
έγινε, αλλά για το ότι δεν µπόρεσε να συγκρουστεί µε αυτό και
ότι κατά βάση συµβιβάστηκε µε αυτό και το χάιδεψε, ενώ έπρεπε
να το κτυπήσει για να µη γιγαντωθεί.

Συνεπώς, κύριε Υπουργέ, πρέπει να πάρουµε τις αποφάσεις
µας. Όλοι εδώ πέρα πρέπει να καταλάβουν ότι καµµία λύση δεν
θα είναι ευχάριστη. Καµµία λύση δεν θα είναι λύση, που δεν θα
έχει επώδυνα µέτρα. 

Το θέµα, όµως, κύριε Υπουργέ, είναι στην αποτελεσµατικό-
τητα. Eµείς θεωρούµε ότι όσο εσείς προσπαθείτε να µη συ-
γκρούεστε µε αυτό το πελατειακό κράτος, µε αυτό το γιγα-
ντωµένο δηµόσιο, στην πραγµατικότητα είστε αναποτελεσµατι-
κοί. Μπορούµε να καταλάβουµε ότι προφανώς συγκρούσεις και
περιορισµός του δηµοσίου τοµέα δεν θα είναι ευχάριστος. Είναι,
όµως, κάτι που πρέπει να γίνει.

Το βάρος, κύριε Υπουργέ, πρέπει να οδηγηθεί στις δαπάνες,
στον περιορισµό των δαπανών, µε ό,τι αυτό συνεπάγεται και όχι
στην αύξηση των εσόδων. Αν δείτε και τους δείκτες -όσο και αν
είναι περίεργο- της διακυβέρνησης της Νέας Δηµοκρατίας, δεν
ήταν τόσο αποτυχηµένοι στο κοµµάτι των εσόδων. Η Νέα Δηµο-
κρατία σµπαράλιασε το κράτος στο επίπεδο των δαπανών. Εκεί
πέρα ξέφυγε τελείως. Βλέπαµε και τους προϋπολογισµούς του
κ. Αλογοσκούφη. Στα έσοδα κάτι γινόταν. Στις δαπάνες σµπαρα-
λιάστηκε το πράγµα. Και πρέπει να αντιληφθούµε ότι όταν θα
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έχουµε ύφεση, εκ των πραγµάτων θα έχουµε και περιορισµένα
έσοδα.

Άρα, τι θα γίνει; Αυτοί οι στόχοι που βάζετε εκ των πραγµάτων
και στις καλύτερες δυνατές προϋποθέσεις δεν θα επιτευχθούν
στο κοµµάτι των εσόδων.

Διότι πώς είναι δυνατόν, κύριοι συνάδελφοι, όταν οι ίδιοι οµο-
λογούµε ότι θα υπάρχει ύφεση, να ευελπιστούµε ότι από αυτήν
την ύφεση, µπορούµε να πάρουµε 14 δισεκατοµµύρια ευρώ σε
τρία-τέσσερα χρόνια; Πώς θα γίνει αυτό; Δεν το καταλαβαίνετε
και εσείς ότι δεν µπορεί να γίνει;

Πρέπει, συνεπώς, σε µια συζήτηση µε την κοινωνία να αντιλη-
φθούµε ότι εύκολες λύσεις δεν υπάρχουν. Και αυτό το λέω, διότι
αναπτύσσεται ένας ωραίος λαϊκισµός ότι µπορούµε εύκολα να
αποφύγουµε την κατάσταση στην οποία βρισκόµαστε.

Εµείς και ειδικά οι νεότερες γενιές, κύριε Υπουργέ, θέλουµε
ένα κράτος κανονικό. Δηλαδή, όταν τώρα έχουµε 23 δισεκατοµ-
µύρια ευρώ έλλειµµα, εκ των οποίων τα 6 δισεκατοµµύρια είναι
πρωτογενές, θέλουµε αυτό το πρωτογενές να εξαφανιστεί και
µετά να συζητήσουµε τι µπορούµε να κάνουµε µε τους δανειστές
και τους τόκους. Χωρίς περιορισµό του πελατειακού κράτους,
αυτό δεν πρόκειται να επιτευχθεί.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Το λόγο έχει ο Βου-

λευτής της Νέας Δηµοκρατίας κ. Αθανάσιος Μπούρας.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΜΠΟΥΡΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η σηµερινή συζήτηση για το πε-

ριβόητο µεσοπρόθεσµο πρόγραµµα γίνεται κάτω από τη σκιά
εξαιρετικά δυσµενών οικονοµικών, κοινωνικών και πολιτικών εξε-
λίξεων. Τα έσοδα µειώνονται κατά 7,1% το πρώτο πεντάµηνο του
χρόνου. Οι πρωτογενείς δαπάνες είναι αυξηµένες κατά 4,3%.

Πολλά ασφαλιστικά ταµεία έχουν ήδη χρησιµοποιήσει µεγάλο
µέρος, κύριε Υπουργέ, της ετήσιας επιχορήγησης. Σας αναφέρω
το ΙΚΑ και τον ΟΑΕΕ, τα δυο κυρίαρχα και µεγαλύτερα ταµεία.
Οι δαπάνες του Προγράµµατος Δηµοσίων Επενδύσεων είναι µει-
ωµένες κατά 47% περίπου. Οι ληξιπρόθεσµες οφειλές του δηµο-
σίου προς τρίτους τον Απρίλιο ανήλθαν σε 6,1 δισεκατοµµύρια
ευρώ. Το έλλειµµα του κρατικού προϋπολογισµού είναι αυξηµένο
κατά 12,7% το πρώτο πεντάµηνο του έτους, έναντι δική σας ετή-
σιας πρόβλεψης για µείωση κατά 3,9%. Το έλλειµµα του τακτικού
προϋπολογισµού εκτός Προγράµµατος Δηµοσίων Επενδύσεων,
είναι αυξηµένο κατά 49% το πρώτο πεντάµηνο του έτους.

Όλοι οι οικονοµικοί δείκτες αποτυπώνουν ανάγλυφα το µέγε-
θος του προβλήµατος µέσα από το οποίο επιβεβαιώνεται η αστο-
χία της πολιτικής που ακολουθεί η Κυβέρνηση. Και αλήθεια,
µπορείτε να µας πείτε γιατί επαναλαµβάνετε έναν αριθµό, ένα
νούµερο, ότι µειώσατε το έλλειµµα κατά 5%, αυτό που δηµιουρ-
γήσατε για να πείτε ότι µειώσατε; Κάντε έναν απολογισµό των
αποτελεσµάτων αυτής της πολιτικής που γονάτισε τον ελληνικό
λαό.

Η ύφεση βάθυνε, το ΑΕΠ της χώρας υποχώρησε και υποχωρεί
σηµαντικά, η ανεργία διογκώθηκε, ο πληθωρισµός διευρύνθηκε,
η ανταγωνιστικότητα της χώρας επιδεινώθηκε, η ψυχολογία της
αγοράς κατέρρευσε, το πραγµατικό εισόδηµα των νοικοκυριών
συρρικνώθηκε, το βιοτικό επίπεδο των πολιτών επιδεινώθηκε, ο
κλάδος της οικοδοµής παρέλυσε –δεν κουνιέται τίποτε- το κό-
στος δανεισµού διογκώθηκε και το χρέος αυξήθηκε περίπου
κατά 60 δισεκατοµµύρια ευρώ και οι διεθνείς οίκοι καθηµερινά
µας βγάζουν, όχι κίτρινες πλέον, αλλά κοκκινίζουσες κάρτες. 

Ποια είναι, αγαπητοί συνάδελφοι, η οικονοµική συνταγή που
ακολουθεί το ΠΑΣΟΚ σε αυτήν τη δύσκολη συγκυρία; Είναι αυτή
της εύκολης λύσης: επιβολή νέων φόρων, αύξηση των φορολο-
γικών συντελεστών και, βεβαίως –ευκολότατο- περικοπή µισθών
και συντάξεων, επιβολή έκτακτων εισφορών σε επιχειρήσεις και
ιδιώτες και έλλειψη κάθε µορφής αναπτυξιακού προσανατολι-
σµού. Εσείς το οµολογείτε και ο Υπουργός σήµερα. Τη λέξη «λεί-
πει η ανάπτυξη» την είπε εκατό φορές σήµερα. 

Τι έρχεστε τώρα µε το µεσοπρόθεσµο να κάνετε; Τίποτα δεν
κάνετε. Θα επιδεινώσετε την κατάσταση. Το µεσοπρόθεσµο πλαί-
σιο, όπως τόνισε αναλυτικά και ο εισηγητής µας, εδράζεται σε
υπεραισιόδοξες εκτιµήσεις και αυτήν τη στιγµή ακόµη διορθώ-
νετε αριθµούς και αισιοδοξείτε. Τίποτε άλλο. Ενσωµατώνει, λοι-

πόν, πλήθος αντιφάσεων, επιβεβαιώνει τις κυβερνητικές ανακο-
λουθίες, περικλείει αποδεδειγµένα αδιέξοδες πολιτικές επιλογές.
Επίσης, είναι κοινωνικά άδικο, είναι κυρίαρχα, οικονοµικά αναπο-
τελεσµατικό, είναι ανεπαρκές, είναι αντιαναπτυξιακό και τίποτε
δεν θα λύσει. 

Έρχεστε, µάλιστα και δίνετε, κύριε Υπουργέ, τη χαριστική
βολή σε δυο σηµαντικούς κλάδους, όπως είναι η οικοδοµή και η
ακίνητη περιουσία, που τη «χαρατσώνετε». Το σηµαντικότερο
είναι ότι κάνετε τη µεταβολή του ΦΠΑ από 13% στο 23% για τις
επιχειρήσεις εστίασης, επιχειρήσεις, οι οποίες είναι περίπου εκα-
τόν σαράντα χιλιάδες σε όλη την Ελλάδα και στις οποίες εργά-
ζονται περίπου εξακόσιοι πενήντα µε επτακόσιες χιλιάδες
συµπολίτες µας. 

Πάρα πολλοί από αυτούς θα βρεθούν, κύριε Υπουργέ, στην
ανεργία. Τι περιµένετε; Να πολλαπλασιάσετε τη δυστυχία, η
οποία κυριαρχεί στα πρόσωπα όλων των Ελλήνων. 

Όλο αυτό το διάστηµα, που το ΠΑΣΟΚ βρίσκεται στην εξουσία,
οι αλλαγές στις θέσεις του, όπως προκύπτουν από δηλώσεις των
στελεχών και τις ακολουθούµενες πολιτικές, είναι εντυπωσιακές.
Από το «λεφτά υπάρχουν» φτάσαµε στο «µαζί τα φάγαµε», από
την ακατάσχετη προεκλογική υποσχεσιολογία φτάσαµε στις πε-
ρικοπές µισθών και συντάξεων. 

Παρ’ όλα αυτά, µετά από είκοσι ένα µήνες, δεν υπάρχει ούτε
ίχνος αυτοκριτικής για την πλήρη εγκατάλειψη προεκλογικών
υποσχέσεων, µετεκλογικών εξαγγελιών, προγραµµατικών θέ-
σεων και κυβερνητικών ανακοινώσεων. Οι παλινωδίες και η ανα-
ποφασιστικότητα της Κυβέρνησης έχουν οδυνηρές συνέπειες
για τους Έλληνες και την Ελλάδα και αποδεικνύουν ότι η πολιτική
της Κυβέρνησης, κινήθηκε αποσπασµατικά µε πειραµατικό
τρόπο και χωρίς σχέδιο. 

Η στάση του ΠΑΣΟΚ αποδεικνύει περίτρανα την παταγώδη
αποτυχία της µνηµονιακής πολιτικής και την απόλυτη ανακολου-
θία λόγων και έργων.

Αυτήν την ανακολουθία, όµως, την πληρώνει σήµερα πολύ
ακριβά η χώρα.

Ο λαός απαιτεί ριζοσπαστικές τοµές. Οι έκτακτες συνθήκες
απαιτούν έκτακτες αποφάσεις που προκαλούν επανεκκίνηση της
οικονοµίας, επανεκκίνηση της αγοράς, των προσδοκιών και κυ-
ρίαρχα του ηθικού της κοινωνίας, µια πρόταση εξόδου από την
ύφεση και την κρίση, όπως την έχει περιγράψει στο «Ζάππειο 2»
ο Πρόεδρός µας Αντώνης Σαµαράς και την υπερασπίζεται, όπως
είδαµε, µε σθένος σε όλα τα ευρωπαϊκά fora. 

Η ανάκαµψη, όµως, δεν µπορεί να γίνει από µόνη της. Χρειά-
ζεται έκτακτο σχέδιο εξόδου από την κρίση, κοστολογηµένο,
όπως το έχουµε, σύγχρονο και ρεαλιστικό. Αυτήν τη στιγµή απαι-
τείται επαναδιαπραγµάτευση του µνηµονίου, ώστε να υπάρξει
επανεκκίνηση της οικονοµίας για να µπορέσουµε να βγούµε από
το µνηµόνιο όσο γίνεται γρηγορότερα.

Εµείς, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι –και απευθύνοµαι κυριό-
τερα στους συναδέλφους του ΠΑΣΟΚ- επί ενάµιση και πλέον
χρόνο δεν ασκήσαµε µια εύκολη αντιπολίτευση. Δεν ασκήσαµε
την αντιπολίτευση που εσείς ξέρατε και εσείς κάνατε όλα τα χρό-
νια. Είναι πολύ διαφορετική αυτή η αντιπολίτευση που ασκούµε.
Δεν κατεβάσαµε τον κόσµο στους δρόµους. Δεν είπαµε «όχι» σε
όλα, όπως λέγατε εσείς. Δεν διστάσαµε να προσφέρουµε συναί-
νεση στην Κυβέρνηση σε κρίσιµους τοµείς. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Ολοκληρώνω, κύριε Πρόεδρε. 
Δεν διστάσαµε, όµως, να πούµε όχι και στο µνηµόνιο, αφού

προβλέψαµε τη διόγκωση της ύφεσης και του χρέους, καθώς και
τον κίνδυνο κοινωνικών εκρήξεων. 

Χαρακτηριστικά θα θέλαµε να σας θυµίσουµε και τα λόγια του
Γενικού Διευθυντή του ΙΟΒΕ, του καθηγητή του κ. Στουρνάρα,
όπου στις 14.12.2010 σε αρµόδια επιτροπή έρευνας και τεχνο-
λογίας –νοµίζω ότι κάποιοι από εσάς ήταν εκεί- είχε υπολογίσει
πως δύο τουλάχιστον µονάδες της ύφεσης για το έτος 2010 θα
οφείλονται στη µείωση του Προγράµµατος Δηµοσίων Επενδύ-
σεων. 

Εµείς ως Νέα Δηµοκρατία καθηµερινά δικαιωνόµαστε για τις
προβλέψεις µας. Λυπούµαστε, όµως, κύριε Υπουργέ, γιατί η
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χώρα πάει από το κακό στο χειρότερο. 
Είναι χαρακτηριστική –και ολοκληρώνω, κύριε Πρόεδρε- η ετή-

σια έκθεση του ΟΗΕ για την παγκόσµια κοινωνική κατάσταση
που δηµοσιεύτηκε πριν από λίγες µέρες, η οποία ουσιαστικά επι-
βεβαιώνει το σύνολο της κριτικής που ασκεί η Νέα Δηµοκρατία
και ο Αντώνης Σαµαράς, καταδικάζοντας το µνηµόνιο και τη µο-
νοµερή πολιτική λιτότητας που αποµακρύνει κάθε πιθανότητα
ανάπτυξης και µεγαλώνει την ύφεση. 

Στο ίδιο µήκος κύµατος κινείται και η «GUARDIAN». 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Παρακαλώ, κύριε

Μπούρα, τελειώνετε.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΜΠΟΥΡΑΣ: Για όλους αυτούς τους λόγους η

Νέα Δηµοκρατία µε υπευθυνότητα ζητά αλλαγή των όρων του
µνηµονίου. 

Για όλους αυτούς τους λόγους και άλλους πολλούς, τους
οποίους δεν έχω χρόνο να αναπτύξω, εµείς καταψηφίζουµε αυτό
το πρόγραµµα το οποίο έρχεστε µε αυτόν τον τρόπο να περά-
σετε. 

Σας ευχαριστώ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Το Προεδρείο ζήτησε
να περικόψουµε ένα λεπτό από τον καθένα, για να µιλήσετε πε-
ρισσότεροι και εσείς παραβιάζετε το χρόνο κατά τρία και τέσ-
σερα λεπτά. 

Θα επαναφέρω, λοιπόν, την πρόταση σε λίγο, τώρα που είµα-
στε λίγοι.

ΕΛΙΣΣΑΒΕΤ (ΕΛΙΖΑ) ΒΟΖΕΜΠΕΡΓΚ: Τι είπατε, κύριε Πρόε-
δρε;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Λέω ότι θα επανα-
φέρω την πρόταση, γιατί σας βλέπω, όταν είστε σε αναµονή να
µιλήσετε, όλοι µου κάνετε νεύµα για το ρολόι. Όταν ανεβαίνετε
στο Βήµα, παραβιάζετε το χρόνο σας. 

ΛΕΩΝΙΔΑΣ ΓΡΗΓΟΡΑΚΟΣ: Θα υπάρξει ανυπακοή, αν το κά-
νετε. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Λοιπόν, θα δώσω έξι
λεπτά στον καθένα και µε ανοχή θα πάει επτά. Θα µιλάτε επτά
λεπτά. 

(Θόρυβος στην Αίθουσα)
ΛΕΩΝΙΔΑΣ ΓΡΗΓΟΡΑΚΟΣ: Τα λάθη τα δικά σας όχι σε εµάς,

κύριε Πρόεδρε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Εσείς θα µιλήσετε λι-

γότερο και όχι το Προεδρείο. 
Το λόγο έχει ο κ. Γρηγόρης Αποστολάκος. 
ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Από τον επόµενο οµιλητή

θα το κουβεντιάσουµε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Ο Γρηγόρης Αποστο-

λάκος, είτε του κάνεις υπενθύµιση είτε δεν του κάνεις, επτά
λεπτά θα µιλάει. Δεν παραβιάζει το χρόνο. 

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Θα είναι πιο σύντοµος από
τους άλλους. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Είναι από τους συνα-
δέλφους που δεν παραβιάζουν ποτέ το χρόνο.

Κύριε Αποστολάκο, έχετε το λόγο. 
ΓΡΗΓΟΡΙΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΑΚΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα τηρήσω την

έκκλησή σας.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ανεβαίνω στο Βήµα σήµερα µε

πολύ βαρύ αίσθηµα ευθύνης. Δεν θα πω το κοινότυπο, δηλαδή
ότι ζούµε ιστορικές στιγµές. Ανεβαίνω στο Βήµα σεβόµενος τον
όρκο µου, τον οποίο έδωσα πριν δυόµισι, τρία χρόνια σ’ αυτήν
την Αίθουσα της Εθνικής Αντιπροσωπείας, για να καταγράψω κά-
ποιες θέσεις όχι σπονδής σε έναν κακέκτυπο παρακµιακό λόγο,
ο οποίος γίνεται µε την ευθύνη της Κυβέρνησης και µε διαδικα-
σία µάλλον κοινοβουλευτική, η οποία δείχνει την παρακµιακή λο-
γική των πραγµάτων, αλλά κυρίως σεβόµενος τη λαϊκή εντολή
των συµπολιτών µου από τη Λακωνία.

Σήµερα κουβεντιάζουµε το µεσοπρόθεσµο πρόγραµµα δηµο-
σιονοµικής στρατηγικής και υποτίθεται ότι αναφέρεται ότι αυτό
το µεσοπρόθεσµο πρόγραµµα είναι ενταγµένο σε ένα εθνικό σχέ-
διο ανασυγκρότησης της χώρας, σύµφωνα µε τη ρητορεία του
κυρίου Πρωθυπουργού, του κυρίου Αντιπροέδρου της Κυβέρνη-
σης και την εισηγητική έκθεση του συζητούµενου νοµοσχεδίου.

Αναρωτιέµαι για το εξής: Σε ένα τέτοιο εθνικό σχέδιο ανασυ-
γκρότησης λείπουν δύο πράγµατα. Πρώτον, λείπει µία διάψευση
προσδοκιών και εξαγγελιών της Κυβέρνησης σε ό,τι αφορά το
δηµοψήφισµα που δεν την ακούσαµε πουθενά. Το δεύτερο ζή-
τηµα που κατά την εκτίµησή µου έχει µία τεράστια εθνική, κοι-
νωνική και οικονοµική σηµασία, είναι το θέµα της λαθροµε-
τανάστευσης. Πουθενά δεν ακούστηκε ούτε µία κουβέντα για το
θέµα αυτό που έχει να κάνει µε την εθνική υπόσταση της χώρας
µε συνέπειες κοινωνικές, εθνικές και οικονοµικές.

Εγώ δεν είµαι οικονοµολόγος. Όµως, διάβασα µία πρόσφατη
προσέγγιση, η οποία αναβιβάζει το κόστος αυτής της έλλειψης
κυβερνητικής πολιτικής σε ένα ποσό που ξεπερνά τα 100 δισε-
κατοµµύρια ευρώ. 

Κύριε Υπουργέ, σας παραδίδουµε στην κρίση του ελληνικού
λαού, στο ότι αποφεύγετε να πάρετε θέση για ένα τέτοιο µείζον
θέµα, εφ’ όσον κουβεντιάζουµε για το εθνικό σχέδιο ανασυγκρό-
τησης. Υποψιάζοµαι ότι είστε πια σταθερά προσηλωµένοι στην
υποταγή, στις µονοµανίες του κυρίου Πρωθυπουργού, του κ. Αλι-
βιζάτου και της κ. Ρεπούση που µε τα νοµοθετήµατα αυτά έχουν
υπονοµεύσει την προοπτική της ελληνικής κοινωνίας. Αυτή είναι
µία πρώτη παρατήρηση.

Η δεύτερη παρατήρηση έχει να κάνει µε το ότι σήµερα ζήσαµε
µία πλήρη αντίθεση στην κυριολεξία του όρου µεταξύ των λόγων
του Πρωθυπουργού και των λόγων του αρµοδίου Αντιπροέδρου
και Υπουργού Οικονοµικών κ. Βενιζέλου.

Ο κύριος Πρωθυπουργός επέλεξε τη στρατηγική της έντασης,
η οποία σε κάθε περίπτωση δεν εξυπηρετεί τη σταθερότητα που
χρειάζεται η χώρα και υπονοµεύει την ασφάλεια.

Θυµίζω τι είπε σ’ αυτήν την Αίθουσα κάνοντας µία ολοµέτωπη
επίθεση στη Νέα Δηµοκρατία. Είπε ότι ήταν καταστροφική η δια-
κυβέρνηση της χώρας από τη Νέα Δηµοκρατία. Το 2009 χρεια-
ζόταν να ληφθούν τα διαρθρωτικά µέτρα και η Νέα Δηµοκρατία
καιροφυλακτεί να επωφεληθεί κοµµατικά από τη φθορά του
ΠΑΣΟΚ. Ποιο είναι, λοιπόν, το συµπέρασµα που βγαίνει από την
τοποθέτηση του κυρίου Πρωθυπουργού; Το συµπέρασµα είναι
ότι πράγµατι το 2009 υπήρχε οικονοµική κρίση. Θυµάστε τι έλεγε
τότε ο κ. Παπανδρέου; Κατηγορούσε την τότε κυβέρνηση ότι δεν
υπήρχε καµµία παγκόσµια οικονοµική κρίση και ότι ήταν αποτέ-
λεσµα της δικής της κακής πολιτικής. Αυτά δεν έλεγε; 

Δεν ισχυριζόταν τότε και υπερασπιζόταν οτιδήποτε ήταν ενα-
ντίον της Νέας Δηµοκρατίας; Πώς µπορεί να ισχυρίζεται κάποιος
ότι η χώρα χρειαζόταν το 2009 διαρθρωτικά µέτρα και ο ίδιος να
υποστηρίζει µαζί µε τον κ. Παπακωνσταντίνου ότι παραδίδαµε τα
λιµάνια στους Κινέζους, τα αεροδρόµια στους Άραβες και τον
ΟΤΕ στους Γερµανούς; Πότε, λοιπόν, έλεγε ψέµατα ο κ. Παπαν-
δρέου; Τότε ή τώρα;

Όµως, η µεγαλύτερη διάψευση του Πρωθυπουργού της
χώρας ήρθε από τον ίδιο τον Αντιπρόεδρο, ο οποίος έκανε εδώ
δύο επισηµάνσεις. Πρώτον, αναγνώρισε ότι υπάρχει έµµεση συ-
ναίνεση µιλώντας συγκεκριµένα για εικονική έλλειψη συναίνεσης,
γεγονός που σηµαίνει ότι απεδέχθη πως οι προτάσεις της Μεί-
ζονος Αντιπολίτευσης ήταν στρατευµένες στη λογική της συναί-
νεσης, ανεξάρτητα από το αν θα τις έκανε δεκτές η Κυβέρνηση.

Και είπε και κάτι άλλο ακόµα. Δεν υποστήριξε ποτέ ότι υπήρχε
η αποκλειστική ευθύνη της διακυβέρνησης της Νέας Δηµοκρα-
τίας. Υποστήριξε ότι το ΠΑΣΟΚ είναι θύµα της δηµοσιονοµικής
συγκυρίας που την αντιµετωπίζει σηκώνοντας το σταυρό του πο-
λιτικού µαρτυρίου.

Θα αποφασίσετε, κύριοι συνάδελφοι του ΠΑΣΟΚ, τι από τα
δύο συµβαίνει; Αυτά που λέει ο κ. Παπανδρέου ή αυτά που λέει
ο κ. Βενιζέλος; 

Κι επειδή το ψέµα έχει κοντά πόδια, εδώ βαρύνεται ο κ. Πα-
πανδρέου µε δύο-τρία συγκεκριµένα πράγµατα: Το 2009, παρότι
υπήρχε παγκόσµια οικονοµική κρίση, παρότι αντιµετωπίζαµε σο-
βαρά προβλήµατα ως χώρα, ως έθνος, ως κοινωνία, ως ελληνική
οικονοµία, έσυρε τη χώρα στις εκλογές. Υπάρχει µεγαλύτερη έλ-
λειψη ευθύνης από αυτήν την τακτική; 

Στις Ευρωεκλογές του Ιουνίου του 2009, όταν ισχυριζόταν
εκείνο το περίφηµο «σοσιαλισµός ή βαρβαρότητα», την άλλη
µέρα εκβίαζε το τότε πολιτικό σύστηµα και την τότε διακυβέρ-
νηση ότι θα πάµε σε εκλογές. 
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Και πότε θυµήθηκε την ευθύνη πια; Όταν η τότε κυβέρνηση το
2009 µιλούσε για µέτρα, όταν µιλούσε για την ανάγκη να σταµα-
τήσουν οι αυξήσεις των συντάξεων, των µισθών και να συνεχι-
στούν τα διαρθρωτικά µέτρα και ο ίδιος επέλεξε την τακτική αυτή
την οποία επέλεξε και µας οδήγησε εδώ που µας οδήγησε; Και
τι κάνει αυτήν τη στιγµή; Μετατρέπει το Εθνικό Κοινοβούλιο σε
ένα πρόβληµα εσωτερικό του ΠΑΣΟΚ.

Θα ήθελα να πω και κάτι άλλο ακόµα. Στη πολιτική αναµόρ-
φωση την οποία επαγγέλλεται και είναι γραµµένη µέσα στην ει-
σηγητική έκθεση, απουσιάζει πάλι κι εκεί το δηµοψήφισµα.
Όµως, δεν µπορεί κάποιος πια να ξεγελάει τον ελληνικό λαό. Δεν
µπορεί στις πλάτες της χειµαζόµενης ελληνικής κοινωνίας να παί-
ζει πια παιχνίδια. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Αγοράζει χρόνο σήµερα και η µείζων δέσµευση που πρέπει να
επιτύχει από την Ευρωπαϊκή Ένωση ο κ. Βενιζέλος –γιατί περί
αυτού πρόκειται πια, όχι περί του κυρίου Πρωθυπουργού- είναι
να διασφαλίσει τα συµφέροντα του ελληνικού λαού, ότι δεν θα
µας εγκαταλείψουν το 2013 και το 2014. Κι αν ο κ. Βενιζέλος δεν
έβαλε στον τόκο τα προσόντα του –ο ίδιος το είπε- οφείλει να
βάλει τα προσόντα του στην υπηρέτηση των πραγµατικών συµ-
φερόντων του ελληνικού λαού. 

Θα κλείσω µε µία παρατήρηση. Δεν είναι µονόδροµος αυτή η
τακτική και σε κάθε περίπτωση δεν µπορεί κάποιος να υποστη-
ρίξει ότι η κυβερνητική πολιτική προέκυψε µε τον τελευταίο ανα-
σχηµατισµό. Υπάρχει µία προϊστορία δύο χρόνων. Την ξεχάσατε;
Ούτε µπορεί κανείς να σας δώσει άλλοθι ή συγχωροχάρτι ή
λευκό χαρτί για ό,τι σχεδιάζετε σε βάρος του ελληνικού λαού.
Όσο είναι καιρός ακόµα στρατευθείτε στη λογική της ουσιαστι-
κής αναδιάρθρωσης της χώρας, της οποίας της λείπει ένας µη-
χανισµός. 

Όλα αυτά είναι καλά. Να σας αναγνωρίσουµε καλές προθέ-
σεις. Όµως. µε ποιο µηχανισµό θα πάτε; Με ποια Δηµόσια Διοί-
κηση θα πάτε; Με ποια αυτοδιοίκηση θα πάτε; 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Ολοκληρώστε, κύριε
συνάδελφε.

ΓΡΗΓΟΡΙΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΑΚΟΣ: Υπάρχει εξ αντικειµένου η δυ-
νατότης αυτή η κακή διοίκηση –για την οποία δεν φταίνε οι δη-
µόσιοι υπάλληλοι- αυτή η αυτοδιοίκηση που στερείται, από τις
απρονοησίες τις πολιτικές του κ. Ραγκούση, όλες τις θεσµικές,
τις οικονοµικές και προσωπικές προϋποθέσεις, από πλευράς αν-
θρώπινου δυναµικού να λειτουργήσει; Σε ποιόν τα λέτε αυτά τα
πράγµατα; Αλήθεια πιστεύετε ότι µε αυτόν το µηχανισµό µπο-
ρείτε να κάνετε κάτι;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Μην µε διαψεύδετε.
Είπαµε για επτάλεπτο…

ΓΡΗΓΟΡΙΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΑΚΟΣ: Ευχαριστώ πολύ για την ανοχή
σας, κύριε Πρόεδρε. Με πολύ µεγάλη λύπη µου θα καταγράψω
την άποψη, ότι δυστυχώς είµαι υποχρεωµένος να καταψηφίσω
αυτήν την πρόταση την οποία φέρνετε. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Να ακούσουµε τώρα

τον αντίλογο, πάλι από Λάκωνα πολιτικό. 
Ο κ. Λεωνίδας Γρηγοράκος, Βουλευτής του ΠΑΣΟΚ έχει το

λόγο. 
ΛΕΩΝΙΔΑΣ ΓΡΗΓΟΡΑΚΟΣ: Κάλλιο αργά παρά ποτέ. 
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κύριε Πρόεδρε, οφείλω να σας

πω ότι ήµουν και είµαι προβληµατισµένος, όπως είναι προβλη-
µατισµένη η συντριπτική πλειοψηφία του ελληνικού λαού, για
όσα γίνονται, όσα λέγονται στο τελευταίο χωριό της χώρας, στη
Βουλή, στην επαρχία, στους χώρους δουλειάς, στα καφενεία,
στις ιδιαίτερες πολιτικές συζητήσεις όλων µας και στα Μέσα Μα-
ζικής Ενηµέρωσης το τελευταίο χρονικό διάστηµα. 

Ανέβηκα σ’ αυτό το Βήµα µε πόνο ψυχής, γιατί ανέβηκα ένα
Γολγοθά. Είναι Γολγοθάς για τους Βουλευτές της Συµπολίτευ-
σης αυτόν τον καιρό να στηρίζουν αυτά τα άδικα και επαχθή
µέτρα. 

Πριν ανέβω, όµως, επάνω και αφού µίλησα για τον πόνο
ψυχής, θα ήθελα να σας πω ότι είχα διαβάσει το στίχο του Εθνι-
κού µας Ποιητή Διονύσιου Σολωµού: «Κλείσε στην ψυχή σου την

Ελλάδα και θα αισθανθείς να λαχταρά µέσα σου κάθε είδους µε-
γαλείο». Αυτός ο στίχος, λοιπόν, µε δυνάµωσε και είµαι εδώ για
να στηρίξω, κύριε Υπουργέ, το οικονοµικό επιτελείο της Κυβέρ-
νησης, την Κυβέρνηση, για να µπορέσει να πάρει µια ανάσα µε
το µεσοπρόθεσµο πρόγραµµα, ούτως ώστε να µπορέσουµε να
βγούµε από τα αδιέξοδά µας. 

Και για να ξεδιαλύνουµε το ποιος εκβιάζει ποιον, θα ήθελα να
σας πω ότι χθες ο Υπουργός Οικονοµικών της Γερµανίας είπε ότι
η Ευρωπαϊκή Ένωση αν χρειαστεί, θα διαχειριστεί την κρίση που
θα φέρει η χρεοκοπία της Ελλάδας. Είµαστε έτοιµοι και γι’ αυτό. 

Άρα, όλοι εµείς εδώ που µας έστειλε ο ελληνικός λαός να δια-
χειριστούµε τη συγκεκριµένη πολιτική συγκυρία -όλους µας βέ-
βαια, αλλά πολύ περισσότερο τους Βουλευτές του ΠΑΣΟΚ- και
η Κυβέρνηση που κλήθηκε να διαχειριστεί αυτήν την «καυτή πα-
τάτα», θα πρέπει να προβληµατιστούµε και να αναλογιστούµε τις
ευθύνες µας. 

Ο Αντιπρόεδρος της Κυβέρνησης και Υπουργός Οικονοµίας κ.
Βενιζέλος είπε προηγουµένως «δεν έβαλα τα προσόντα µου στον
τόκο και γι’ αυτό µιλάω και δεν κρύβοµαι». 

Εγώ, κύριε Υπουργέ, έχω να πω στο ελληνικό Κοινοβούλιο ότι
ουδείς εδοξάσθη κρυπτόµενος και ιδιαίτερα στην πολιτική. Και
ο πολιτικός δεν πρέπει να κρύβεται. Ο πολιτικός πρέπει να είναι
παρών. Πρέπει να λέει την αλήθεια, να συζητάει µε τους πολίτες,
να ακούει τα προβλήµατά τους. Και εδώ θα κάνω την κριτική µου
στην Κυβέρνηση και στο οικονοµικό επιτελείο της Κυβέρνησης
για τον προηγούµενο χρόνο, γιατί ξεκινήσαµε τώρα πάλι στο χεί-
λος του γκρεµού. Γιατί; Πού ήµασταν πριν από δεκαοκτώ µήνες;
Και τι κάναµε δεκαοκτώ µήνες; Κάτι δεν κάναµε καλά. Ήµασταν
αλαζονικοί. Λέγαµε ότι θα φύγουµε αν δεν πάµε καλά και ότι ένας
άλλος Υπουργός θα τα χειριστεί αυτά. 

Βέβαια, θα ήθελα να πω στον κ. Παυλόπουλο ότι είναι πολύ
νωρίς να βγαίνει και να λέει αυτά που είπε. Γι’ αυτό ο ελληνικός
λαός, η νεολαία και τα παιδιά, βλέποντας τέτοιες πολιτικές οµι-
λίες, έχουν γυρίσει την πλάτη στην πολιτική και τους πολιτικούς.
Κανείς δεν φταίει; Κανείς δεν έφταιξε τα προηγούµενα χρόνια;
Φτάσαµε στο χείλος του γκρεµού επί Νέας Δηµοκρατίας. Βέβαια,
δεν φταίει µόνο η Νέα Δηµοκρατία. Φταίνε και οι άλλες κυβερ-
νήσεις πριν από τη Νέα Δηµοκρατία. Όµως, θα πρέπει να έχουµε
το θάρρος να τα λέµε αυτά. Στη Βουλή δεν υπάρχουν δύο κόµ-
µατα που εναλλάσσονται στην εξουσία. Υπάρχουν και άλλες πο-
λιτικές δυνάµεις. Και πρέπει να λέµε την αλήθεια στο λαό.

Αυτό το σχέδιο νόµου, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι µια
κατάρα. Είναι άδικο και επιδεινώνει τη ζωή των Ελλήνων πολιτών,
γιατί επιβάλλει πολλούς διάφορους έµµεσους και άµεσους φό-
ρους. Αυτό, λοιπόν, είναι πολύ δύσκολο να το χειριστεί κανείς
πολιτικά όταν µιλάει µε τους φίλους τους, µε τους πατριώτες
του, µε τους Έλληνες πολίτες, οι οποίοι του θέτουν ερωτήµατα,
όπως «πού πάµε;».

Όµως, µπροστά σ’ αυτό το δίληµµα, µπροστά στο δίληµµα που
έγκειται στο αν πρέπει να ψηφίσω το σχέδιο νόµου ή όχι, ξεπρο-
βάλλει ακόλλητα η εξής φράση του Πρωθυπουργού και των
µελών της Κυβέρνησης που διαχειρίζονται τα δύσκολα προβλή-
µατα της οικονοµίας: «Είµαστε σε πόλεµο». Και εγώ δεν µπορώ
να απουσιάσω από αυτόν τον πόλεµο. Είµαι παρών να πολεµήσω
και εγώ µαζί σας για να µπορέσουµε να ξεπεράσουµε την κρίση. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ο άνθρωπος ξεχωρίζει από το
ζωικό βασίλειο -στο οποίο, βέβαια, ανήκει- γιατί διαθέτει λογική.
Αυτό θα πει ότι σε σοβαρά θέµατα δεν µπορούµε να αποφασί-
ζουµε µε βάση το συναίσθηµα, αλλά µόνο µε τη λογική, διότι ό,τι
είναι λογικό είναι και αληθινό. 

Στην παρούσα πολιτική συγκυρία τα µόνα πράγµατα που µπο-
ρούν να προστατέψουν από την καταστροφή είναι η λογική και
η αλήθεια. Όµως, πρέπει συγχρόνως να αποµονώνεται ο παρα-
λογισµός, η συντεχνία και ο λαϊκισµός. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι και κύριε Πρόεδρε, κάτι θεωρεί-
ται δηλαδή, σωστό και λογικό και συνάµα είναι αληθινό στις Βρυ-
ξέλλες και στο Βερολίνο και αυτό που θεωρείται έτσι εκεί δεν
µπορεί να είναι λάθος, παράλογο και ψέµα στην Αθήνα και στη
Μαδρίτη. Κάποιος λέει ψέµατα. 

Το σωστό και το λογικό, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δεν
είναι δελτίο καιρού, που να αλλάζει από πρωτεύουσα σε πρω-
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τεύουσα. Η χώρα µας έχει µπει σε µια πρωτόγνωρη δίνη. Είναι
σε µια µεγάλη κρίση και πρέπει να υπάρξει συνειδητοποίηση της
κατάστασης. 

Εδώ πάλι η Κυβέρνηση έχει ευθύνες στην επικοινωνιακή της
πολιτική, διότι δεν φροντίσαµε να ενηµερώσουµε σωστά το λαό.
Ο σωστά πληροφορηµένος πολίτης είναι έτοιµος να αποδεχθεί
µέτρα και να πολεµήσει µαζί µας. Αν του πούµε τώρα πάλι, µετά
από έξι µήνες, «λάθος κάναµε», τότε σας πληροφορώ, κύριε
Υπουργέ, ότι δεν θα έχουµε καµµία δικαιολογία σε θέµατα ύπαρ-
ξης και αυτοτέλειας ενός κοµµατικού µηχανισµού που θα λέγεται
ΠΑΣΟΚ. 

Δεν µπήκαµε, βέβαια, στα θέµατα που βρήκαµε από τη Νέα
Δηµοκρατία. Βρήκαµε ένα κράτος διαλυµένο. Όµως, αυτούς
τους µηχανισµούς που και τότε είχατε και δεν µαζέψατε τα
έσοδα αυτούς αφήσατε. Γι’ αυτό τα έσοδά µας είναι πάλι στο
µείον και στο µηδέν. 

Στη Δηµόσια Διοίκηση; Αυτά ζητάει η τρόικα. Καλύτερους µη-
χανισµούς, να καταπολεµήσουµε τη διαφθορά, να καταπολεµή-
σουµε την παραοικονοµία, να φτιάξουµε ένα καλύτερο κράτος.
Γι’ αυτό θέλουν να µας δανείσουν. Όµως, πού εµείς;

Κράτος; Τους ίδιους είχε η Νέα Δηµοκρατία, τους ίδιους γενι-
κούς διευθυντές έχουµε πάλι σήµερα εµείς. 

Τι προτείνω; Εντατικοποίηση της προσπάθειας, για να δηµι-
ουργήσουµε πλεόνασµα. Μείωση των δαπανών. Προσπαθούµε
να µειώσουµε τις δαπάνες στην υγεία, στα νοσοκοµεία, στο φάρ-
µακο και σε ό,τι έχει σχέση µε την κοινωνική µας πολιτική και δεν
µπορούµε να κάνουµε τίποτα. 

Πρέπει να βελτιώσουµε την παραγωγικότητα, να προσελκύ-
σουµε επενδύσεις, να βρούµε δουλειά στα παιδιά µας, να δούµε
τι θα κάνουµε µε το µεγάλο έλλειµµα. Δεν µπορούµε από τη µια
στιγµή εµείς να φωνάζουµε έτσι και κάποιοι άλλοι στην Αντιπο-
λίτευση αλλιώς. Παρακολουθώ µε ενδιαφέρον τις συζητήσεις και
τις τοποθετήσεις των συναδέλφων της Αντιπολίτευσης, που είναι
εναντίον του µνηµονίου. Πράγµατι τα λόγια τους περί απόρριψης
του µνηµονίου και του παρόντος νοµοσχεδίου ηχούν στα αφτιά
µου ως σειρήνες. Όµως, δεν µε δελεάζουν. 

Και δεν µε δελεάζουν, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, διότι αν
άκουγα µε προσοχή µία πρόταση που θα µας έβγαζε από τα
αδιέξοδά µας, εγώ θα ψήφιζα αντίθετα. Όµως, δεν βλέπω καµµία
πρόταση που να µου λέει αύριο το πρωί, εάν δεν γίνει αυτό που
λέµε εµείς σήµερα, τι θα γίνει µε τις συντάξεις, τι θα γίνει µε τους
µισθούς, τι θα γίνει µε τα σχολεία, τι θα γίνει µε το στρατό, τι θα
γίνει µε τη δηµόσια τάξη, τι θα γίνει µε τον τουρισµό, τι θα γίνει
µε τη ναυτιλία, τι θα γίνει µε τους αγρότες. Η δραχµή που προ-
τείνουν κάποιοι είναι καταστροφική και ούτε στο κακό µου όνειρο
δεν θέλω να τη δω. 

Όλα αυτά, αγαπητοί συνάδελφοι, είναι σχήµατα λόγου. Είναι
λόγια του αέρα. Ο λαός µάς εξέλεξε εδώ, για να πάρουµε θέση,
µε σαφή εντολή όλους µας. Διότι ο Θεός της Ελλάδας, που
πάντα προστατεύει την Ελλάδα, απαιτεί σύνεση, συναίνεση, θάρ-
ρος, τόλµη, υπευθυνότητα, σαν τα µόνα χαρακτηριστικά ενός πο-
λιτικού που αυτήν τη στιγµή έχει ανάγκη η Ελλάδα. 

Η Ελλάδα δεν έχει ανάγκη το λαϊκισµό και το ψεύδος. Δεν έχει
ανάγκη το παράλογο, το πρόσκαιρο πολιτικό κέρδος και την εξα-
πάτηση των πολιτών, που οδηγούν στη διάλυση της πατρίδας
µας, που όλοι την αγαπάµε. Κανείς δεν αµφισβητεί ότι αγαπάµε
την Ελλάδα µας. Τόσα κάναµε, για να την κρατήσουµε τελευταία
τόσο ψηλά, που πιστεύουµε ότι πρέπει να κρατήσουµε την αξιο-
πρέπειά της, την ιστορία της και τα ιδανικά της. 

Γι’ αυτό, λοιπόν, και εγώ είµαι υπέρµαχος του νοµοσχεδίου,
διότι πιστεύω ότι θα µας βγάλει γρήγορα από τη κρίση. 

Ευχαριστώ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Το λόγο έχει ο Ανεξάρ-
τητος Βουλευτής, κ. Κωνσταντίνος Κιλτίδης.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΙΛΤΙΔΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Αγαπητοί συνάδελφοι, κύριε Υπουργέ, έστω και τέτοια ώρα οι

επισηµάνσεις έχουν την ιστορική τους αξία. Τίποτα δεν είναι τυ-
χαίο γιατί η πολιτική εκφυλίστηκε και διεστράφη. Αντί της στρα-
τηγικής, οι εξπέρ, λένε κάποιοι, αντί των φιλοσόφων, οι δηµο-
σκόποι, αντί των ρητόρων, οι εκφωνητές ή οι συνήθως επανα-

λαµβανόµενοι και έχουµε την ελπίδα ότι κάτι µπορεί να αλλάξει
σε αυτόν τον τόπο.

Λυπάµαι ειλικρινά και είµαι βαθύτατα, όχι απογοητευµένος
ούτε θλιµµένος, αλλά λυπηµένος, διότι διαστρέφονται λέξεις, έν-
νοιες και δεν αποδίδεται το περιεχόµενο. Ακούγεται από την Κυ-
βέρνηση: «πατριωτικό καθήκον». Ακούγεται από την Αξιωµατική
Αντιπολίτευση: «εποχή του ’40 και λέµε όχι». Έχουµε συναί-
σθηση, άραγε, τη διαστροφή την οποία φέρνουµε µέσα στην κοι-
νωνία; Έχει ανοίξει κάποιος συνάδελφος κανένα λεξικό σε αυτόν
τον τόπο να δει πώς ορίζεται η έννοια του πατριωτισµού, πώς τη
µάθαµε από µικρά παιδιά και την οποία φέρνουµε φύρδην µίγδην
εδώ µέσα; Είναι αδιανόητα πράγµατα αυτά.

Ο πατριωτισµός έχει να κάνει µε την υπεράσπιση της πατρί-
δος, έχει να κάνει µε θυσία, έχει να κάνει µε ζωή. Υπάρχουν λέ-
ξεις. Η ελληνική γλώσσα είναι περίλαµπρη. Η ευθύνη, η
ικανότητα, η διεκδίκηση, η ευαισθησία, αυτά πρέπει να αναδει-
χθούν, αυτά πρέπει να έρθουν στο προσκήνιο.

Κι αν κάποιοι επιµένουν, κύριε Υπουργέ, θα γίνω κι εγώ προ-
κλητικός και θα πω: Γνωρίζουν το ρήµα της ελληνικής γλώσσης
«προδίδω»; Πολύ απλά όλα τα λεξικά λένε ότι µε αυτό το ρήµα
φέρνω τα γεγονότα πριν από την πράξη. Έτσι, λοιπόν, έχουµε
µία Κυβέρνηση, η οποία διακηρύττει ότι έχουµε πόλεµο και λει-
τουργεί σαν να µην συµβαίνει τίποτα. Είναι όλα αγγελικά. Το πο-
λίτευµα θα λειτουργήσει ως ορίζει το Σύνταγµα και το πλαίσιο,
δηλαδή, κατά την Κοινοβουλευτική Δηµοκρατία, Κυβέρνηση,
Πλειοψηφία και Αντιπολίτευση. Τότε για ποιο λόγο αναφέρεστε
σε πόλεµο;

Από την άλλη την πλευρά, έχουµε την Αξιωµατική Αντιπολί-
τευση: νέα πολιτική, νέα διαπραγµάτευση και κατά τα άλλα κρο-
κοδείλια δάκρυα γι’ αυτό που πιθανόν να συµβεί και όταν συµβεί,
τότε θα οµολογήσουν όλοι πάλι ξανά σε αυτή την Αίθουσα ότι ο
πολιτικός κόσµος της χώρας αποποιήθηκε τον καθοδηγητικό
ρόλο της πολιτικής.

Αγαπητοί συνάδελφοι και κύριε Υπουργέ, οι πέντε ώρες της
αναγγελίας, που άρχισαν από την αναγγελία του Πρωθυπουργού
ότι καλεί τον Αρχηγό της Αξιωµατικής Αντιπολιτεύσεως για συ-
νεννόηση και πιθανόν συστράτευση, έφεραν το χαµόγελο στα
χείλη των Ελλήνων, έφεραν ξανά την ελπίδα. Κι αυτό το αυτο-
νόητο, που µέσα σας βιώνετε οι Βουλευτές του ΠΑΣΟΚ, αλλά και
οι Βουλευτές των άλλων κοµµάτων, ότι ένα κόµµα δεν τα βγάζει
πέρα, ότι αυτή η κρίση είναι διαρθρωτική –η κρίση δεν είναι οι-
κονοµική, είναι ουσία πολιτική, είναι τριών τουλάχιστον δεκαε-
τιών- πώς θα βγει πέρα µε ένα κόµµα και διακηρύττουµε ότι
έχουµε πόλεµο; 

Θα το επαναλάβω ξανά και ας κουράζω. Το 1946 ένας Πρω-
θυπουργός κέρδισε τις εκλογές και παρέδωσε την εξουσία στην
αντιπολίτευση –ο Τσαλδάρης στον Σοφούλη- για να αντιµετωπι-
στεί ένας πραγµατικός τότε πόλεµος. Κι αυτό που είναι πολύ εύ-
κολο να γίνει τώρα, κανένας δεν θέλει να το σκεφτεί και να το
συζητήσει. Κατά τα άλλα, στην Ευρώπη, που από µικρά παιδιά
όσοι είχαµε την ελληνική παιδεία ονειρευτήκαµε ότι εµείς είµα-
στε ταυτότητα Ευρώπης, νοµίζουµε πως αυτά τα οποία εκστοµί-
ζουν, δεν ανταποκρίνονται στην πραγµατικότητα, ασχέτως κι αν
άργησε η Ευρώπη να αντιληφθεί ότι το πρόβληµα της δεν ήταν
χρηµατοπιστωτικό, αλλά ήταν γεωπολιτικό.

Δεν µπορεί αυτή η πατρίδα, η Ελλάδα, η ταυτότητα της Ευρώ-
πης, να γίνεται Δούρειος Ίππος της Ευρώπης και να χάσουµε τον
προσανατολισµό µας.

Τον λαϊκισµό τον µίσησα, αλλά δεν εκβιάζοµαι. Και δεν πρέπει
προφανώς κανένας να εκβιάζεται. Και η όποια απόφαση του πο-
λιτικού λαµβάνεται στην κυριολεξία κατά την υπευθυνότητά του
και κατά τον καθοδηγητικό ρόλο της πολιτικής. 

Χρειάζεται κυβέρνηση εθνικής σωτηρίας, όχι για να διεκδική-
σει κανένας αξιώµατα, αλλά για να συστρατευθεί και να υπηρε-
τήσει πραγµατικά το λαό και την πατρίδα. Και από την άλλη, αν
αυτό δεν γίνεται, το ελάχιστο που έχει να κάνει µια κυβέρνηση
είναι να θέσει τη Βουλή σε λειτουργία εκτάκτων αναγκών: µε τα
2/3 της Βουλής τουλάχιστον οι αποφάσεις, αυτό που λέµε εκατόν
ογδόντα ψήφους. 

Το έχω πει και θα το ξαναπώ: να σηκωθεί όρθια η Βουλή. Δεν
είµαστε κανενός κόµµατος σε τέτοιες ώρες κρίσεως. Δεν υπάρ-
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χει κανένας Αρχηγός. Υπάρχουν οι Βουλευτές εδώ µέσα. Κι αν
αυτοί δεν ανταποκριθούν στο κάλεσµα, δεν θα φταίει κανένας
για ό,τι επιµετρήσει ο Έλληνας πολίτης στους Έλληνες πολιτι-
κούς. 

Επιτέλους, πρέπει να σηκωθεί όρθια η Βουλή. Αν αυτό δεν
συµβεί ενώ διαθέτουµε και τη θέληση και τη σωφροσύνη και πι-
στεύω και άλλα χαρίσµατα ως πολιτικοί –γιατί από αυτόν τον λαό
προήλθαµε- τότε φοβούµαι ότι θα ακυρωθούµε.

Δεν θέλω να είµαι κανένας από αυτούς και το λέω στην κυριο-
λεξία, όχι µε µαταιότητα και εγωισµό. Εγώ δεν εκλέχτηκα ανα-
πληρωµατικός Βουλευτής του ΠΑΣΟΚ. Εγώ εκλέχτηκα Βουλευ-
τής για να κάνω αντιπολίτευση. Αν µε καλείτε ώστε η ευαισθησία
µου να εγερθεί, πρέπει να βάλετε το πλαίσιο λειτουργίας. Τότε
θα κριθούµε όλοι.

Είµαι φωναχτός, όρθιος «παρών». Αυτό θα ψηφίσω. Γιατί ανα-
γνωρίζω τους κινδύνους που δυστυχώς τους ακυρώνει η Κυβέρ-
νηση και η Αξιωµατική Αντιπολίτευση και θα είµαι «παρών» αν ω
µη γένοιτο χρειαστεί για την πατρίδα να θυσιαστούµε και εκ της
τέφρας να αναγεννηθεί. Γιατί φοβούµαι πάρα πολύ ότι αργά ή
γρήγορα εκεί οδηγούν τα δυο µεγάλα κόµµατα αυτόν τον τόπο.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Το λόγο έχει η Βου-

λευτής του ΠΑΣΟΚ, κ. Αικατερίνη Φαρµάκη-Γκέκη.
ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΦΑΡΜΑΚΗ-ΓΚΕΚΗ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Αγαπητοί συνάδελφοι, ακούγοντας κάποιες οµιλίες συναδέλ-

φων της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης και µάλιστα κάποιων που
µετείχαν στην επί πεντέµισι χρόνια κυβέρνηση της Νέας Δηµο-
κρατίας, φοβάµαι ότι δεν έχουν αισθανθεί όσο πρέπει την κρισι-
µότητα των στιγµών, αλλά και τη συζήτηση που διεξάγεται
σήµερα στην Ολοµέλεια της Βουλής.

Το ιστορικό δίληµµα που αντιµετωπίζουµε είναι αν µε την πο-
λιτική µας θα επιτρέψουµε ή τελικά θα µπορέσουµε να αποτρέ-
ψουµε τη χρεοκοπία της χώρας. Η θεµελιώδης εθνική επιλογή
είναι να µείνουµε στη ζώνη του ευρώ και αυτή πρέπει να την υπη-
ρετήσουµε. Η Ελλάδα επ’ ουδενί δεν πρέπει να αναζητά λύσεις
δανεισµού εκτός της Ευρωζώνης.

Η στρατηγική µας είναι συγκεκριµένη. Πρέπει να φανούµε
αξιόπιστοι συνοµιλητές των Ευρωπαίων εταίρων. Πρέπει να ψη-
φίσουµε το µεσοπρόθεσµο πρόγραµµα και τον εφαρµοστικό
νόµο ώστε η χώρα να καλύψει τις δανειακές της ανάγκες, να έχει
το χρονικό περιθώριο να µπορέσει να κάνει εκείνες τις απαραί-
τητες διαρθρωτικές αλλαγές και να έχει βιώσιµη ανάπτυξη.

Όµως, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, πραγµατικά πιστεύω ότι
σ’ αυτές τις κρίσιµες ώρες οφείλουµε όλοι να συµπορευτούµε
και να συνεργαστούµε γιατί αυτή η οικονοµική και συγχρόνως
πολιτική κρίση δεν µας αφήνει πολλά περιθώρια, δεν µας αφήνει
να είµαστε χωριστά. Θα πρέπει πραγµατικά να ενώσουµε δυνά-
µεις, να ξεπεράσουµε τη λογική πως «ό,τι είναι καλό για το κόµµα
µου είναι καλό και για τη χώρα µου». Άλλωστε η οξεία πολιτική
κρίση φανέρωσε πόσο µικροπρεπώς αυτοεξυπηρετική ήταν η
αντίληψη αυτή. 

Η κοινωνία απαιτεί να δώσουµε λύσεις σε µια σειρά από προ-
βλήµατα εξαιτίας των οποίων η χώρα έφτασε στο σηµερινό
τέλµα, να δώσουµε όµως λύσεις ουσιαστικές και αποτελεσµατι-
κές. Πραγµατικά καλούµαστε να τις δώσουµε σε µία περίοδο
πάρα πολύ δύσκολης οικονοµικής, δηµοσιονοµικής, κοινωνικής
και πολιτικής κρίσης, να προβούµε σε µεγάλες αλλαγές που είναι
λογικό να δηµιουργούν και οργή και αγανάκτηση και αβεβαιό-
τητα στους πολίτες. Υποχρέωση όµως όλων ηµών, του πολιτικού
συστήµατος, είναι αυτή την αβεβαιότητα των πολιτών να τη µε-
τατρέψουµε σε µία παραγωγική διαδικασία που θα αναµορφώσει
τον κοινωνικό ιστό και θα δηµιουργήσει όλες τις συνθήκες για
την περισσότερη συµµετοχή αυτών των ίδιων των πολιτών. 

Αγαπητοί συνάδελφοι, θα ψηφίσω το µεσοπρόθεσµο πλαίσιο
δηµοσιονοµικής στήριξης. Θα το ψηφίσω συνειδητά γιατί µπρο-
στά µου δεν έχω άλλη λύση, γιατί µπροστά µου δεν βλέπω κά-
ποια άλλη πρόταση που να εγγυάται ότι αύριο θα πληρωθούν
µισθοί και συντάξεις. Δεν έχω κάτι άλλο που να µου δίνει τη βε-
βαιότητα ότι πραγµατικά αύριο θα λειτουργεί το κράτος και ότι
θα µπορούµε να πορευτούµε µε σταθερότητα προσπαθώντας να
κάνουµε διαρθρωτικές αλλαγές.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, πρέπει να κάνουµε πολλές διαρ-
θρωτικές αλλαγές. Σ’ αυτό το χρονικό διάστηµα που είµαστε Κυ-
βέρνηση υπήρχαν πράγµατα που έµειναν πίσω, υπήρχαν
πράγµατα που έπρεπε να γίνουν. Η αξιοποίηση της δηµόσιας πε-
ριουσίας έπρεπε να είχε προχωρήσει από χθες. Ψηφίσαµε όµως
και πολλούς νόµους για αρκετά ζητήµατα αυτούς τους είκοσι
µήνες. Προσπαθήσαµε µε νύχια και µε δόντια να αλλάξουµε
πολλά πράγµατα, αυτά που δηµιουργούσαν γραφειοκρατικές
διαδικασίες, αυτά που ανακύκλωναν στρεβλώσεις, αυτά που θα
µας επέτρεπαν και πάλι να µπορέσουµε να ορθοποδήσουµε. Ψη-
φίσαµε ένα νέο αναπτυξιακό νόµο, ένα νόµο για το fast track, ένα
νόµο για το ΕΤΕΑΝ, για τις υπηρεσίες µιας στάσης. Ψηφίσαµε
τελευταία την απλοποίηση των αδειοδοτικών διαδικασιών. 

Είναι όµως σίγουρο ότι για να δηµιουργήσουµε ένα ελκυστικό
επενδυτικό περιβάλλον, πρέπει να κάνουµε πολλά ακόµα. Είναι
εκείνα που τελικά θα βοηθήσουν ώστε εκτός από τα κοινοτικά
κονδύλια να αναπτυχθούν και άλλες διεθνείς πρωτοβουλίες ώστε
η χώρα να ενισχυθεί αναπτυξιακά και να αποκτήσει προοπτική. 

Από την άλλη πλευρά σωστά η Κυβέρνηση διατυπώνει ότι προ-
τεραιότητα πρέπει να είναι η αποκατάσταση της ηθικής ισορρο-
πίας των µέτρων, όµως αυτή η αποκατάσταση της ηθικής
ισορροπίας των µέτρων δεν θα πρέπει να αφορά µόνο σε µια δι-
καιότερη κατανοµή των φορολογικών βαρών. Πρωτίστως θα πρέ-
πει να εξασφαλίζει ότι οι θυσίες των φορολογουµένων και κυρίως
των µισθωτών -οι οποίοι καλούνται ακόµα µία φορά να σηκώσουν
το µεγάλο βάρος των φόρων- θα πιάσουν τόπο. Κάτι τέτοιο βε-
βαίως εξασφαλίζεται µόνο όταν κλείσουν οι «µαύρες τρύπες» του
δηµοσίου. 

Για παράδειγµα –και είναι έλλειµµά µας αυτό- σύµφωνα µε τη
δανειακή σύµβαση που υπογράψαµε το Μάιο του 2010, η εξυ-
γίανση του ΟΣΕ θα έπρεπε να είχε ολοκληρωθεί το Μάρτιο του
2011. Αντί αυτού, το πρώτο τρίµηνο ήδη ο ΟΣΕ και η ΤΡΑΙΝΟΣΕ
γράφουν ζηµίες 215 εκατοµµυρίων ευρώ, δηλαδή στο σύνολο
του έτους οι ζηµιές του Οργανισµού πιθανόν να ανέβουν στα 800
εκατοµµύρια ευρώ.

Θέλω να πω ότι εκτός από αυτήν την περίπτωση, αυτήν τη µια
περίπτωση που περιέγραψα, υπάρχουν σαφώς και πολλές άλλες
περιπτώσεις, άλλες µαύρες τρύπες του δηµοσίου ή του ευρύτε-
ρου δηµόσιου τοµέα, για τις οποίες δεν έχουµε επιφέρει τα ανα-
µενόµενα. Και επειδή το πρώτο εξάµηνο του 2011 είχαµε σαφή
υστέρηση στα έσοδα, θεωρώ πως αν βρεθούµε στο ίδιο αδιέ-
ξοδο όταν θα έρθει η ώρα να πληρωθεί η επόµενη δόση, η προ-
σφυγή εκ νέου στους φορολογούµενους δε θα είναι δυνατή. Με
άλλα λόγια είναι πολλά αυτά που απαιτούν εγρήγορση, αποτε-
λεσµατικότητα και µεγαλύτερο συντονισµό. Πώς αλλιώς θα πεί-
σουµε τους πολίτες ότι το πολιτικό µας πρόγραµµα είναι
ευρύτερο του µνηµονίου; Ότι η διοίκηση, η δικαιοσύνη το περι-
βάλλον, η παιδεία, η έρευνα, η περιφερειακή ανάπτυξη, η αγρο-
τική ανάπτυξη, η νησιωτική και ορεινή πολιτική συνθέτουν ένα
πρόγραµµα που ενσωµατώνει το µνηµόνιο αλλά δεν καθορίζεται
υποχρεωτικά απ’ αυτό; 

Σε αντίθετη περίπτωση δίνεται η εντύπωση στους πολίτες ότι
η κυβερνητική πολιτική εξαντλείται στο µνηµόνιο, που λειτουργεί
ουσιαστικά ως αυτόµατος πιλότος. Θεωρώ, λοιπόν, ότι η τύχη
της προσπάθειάς µας θα κριθεί από τη δική µας απόδοση και
µόνο, από τις δικές µας επιδόσεις στο έργο που έχουµε αναλάβει
να φέρουµε σε πέρας.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι —όσοι έχουµε αποµείνει αυτές
τις µεταµεσονύχτιες ώρες- πιστεύω στις δυνατότητες της νέας
Κυβέρνησης και του Πρωθυπουργού. Πιστεύω ότι πραγµατικά
µπορούµε να περάσουµε στην απέναντι όχθη του ποταµού. Να
αποκτήσουµε και πάλι αισιοδοξία και αυτοπεποίθηση σε αυτά
που µπορούµε να πετύχουµε. Η µείωση των ελλειµµάτων, η δη-
µοσιονοµική εξυγίανση, η αξιοποίηση της δηµόσιας περιουσίας,
οι ιδιωτικοποιήσεις συνθέτουν ένα µείγµα πολιτικής, που εγώ πι-
στεύω ότι είναι η µοναδική λύση του προβλήµατος. 

Στην κατεύθυνση αυτή οφείλουµε να εργαστούµε πάρα πολύ
σκληρά. Πιστεύω ότι το επόµενο διάστηµα θα το κάνουµε και
τότε θα δικαιώσουµε την επιλογή µας ότι σήµερα θα ψηφίσουµε
το µεσοπρόθεσµο πρόγραµµα δηµοσιονοµικής στρατηγικής. 

Σας ευχαριστώ πολύ. 
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Κι εµείς ευχαρι-
στούµε. 

Το λόγο έχει ο Βουλευτής της Νέας Δηµοκρατίας, κ. Σπυρίδων
Ταλιαδούρος.

ΕΛΙΣΣΑΒΕΤ (ΕΛΙΖΑ) ΒΟΖΕΜΠΕΡΓΚ: Να λέµε που εκλεγό-
µεθα, γιατί έχουµε και εκλογές. 

ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΤΑΛΙΑΔΟΥΡΟΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η
Νέα Δηµοκρατία όλο το διάστηµα που βρίσκεται στην Αντιπολί-
τευση επιδεικνύει αταλάντευτη στάση ευθύνης, χωρίς παρεκκλί-
σεις, χωρίς λαϊκισµούς. Σε αντίθεση µε το ΠΑΣΟΚ που όσο
βρισκόταν στην Αντιπολίτευση έλεγε µόνιµα όχι, πρωταγωνι-
στούσε σε κάθε είδους και µορφής διαµαρτυρία και υποσχόταν
τα πάντα στους πάντες για να κερδίσει την εξουσία, η Νέα Δη-
µοκρατία δεν ασκεί καταστροφική αντιπολίτευση. 

Κανείς δεν µπορεί να αµφισβητήσει ότι ζητήσαµε εγκαίρως
µέτρα που θα απέτρεπαν την κρίση δανεισµού της χώρας την
ώρα που το ΠΑΣΟΚ δυσφηµούσε τη χώρα και συζητούσε υπό-
γεια µε το Διεθνές Νοµισµατικό Ταµείο. Η Νέα Δηµοκρατία ζή-
τησε µέτρα ανάπτυξης που θα αναζωογονούσαν την οικονοµία
και θα χτυπούσαν την ύφεση. 

Ταχθήκαµε κατά του µνηµονίου σε µια δύσκολη επικοινωνιακά
συγκυρία εστιάζοντας την κριτική µας σε δυο καίρια ζητήµατα:
Πρώτον, ότι η Κυβέρνηση δεν διαπραγµατεύτηκε τους όρους του
δανεισµού και δεύτερον, ότι από τα µέτρα του µνηµονίου έλειπε
η αναπτυξιακή διάσταση. Προβλέψαµε έγκαιρα ότι το µείγµα
αυτό της πολιτικής θα οδηγήσει σε φαύλο κύκλο της ύφεσης, θα
οδηγήσει σε θυσίες χωρίς ελπίδα. 

Οι προτάσεις της Νέας Δηµοκρατίας για την έξοδο της χώρας
από την κρίση είναι συγκεκριµένες και υπεύθυνες. Δεν είπαµε
ποτέ «όχι», χωρίς να προτείνουµε αντίστοιχα συγκεκριµένες θέ-
σεις. Για πρώτη φορά κόµµα της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης
άρθρωσε λόγο εποικοδοµητικό µε µέτρα συγκεκριµένα, κοστο-
λογηµένα, µέτρα που στοχεύουν στην ανάπτυξη. 

Οι προτάσεις της Νέας Δηµοκρατίας, όπως τις διατύπωσε ο
Πρόεδρος, ο Αντώνης Σαµαράς, στο «Ζάππειο 1» και στο «Ζάπ-
πειο 2», συνιστούν τοµή στα πολιτικά πράγµατα της χώρας. 

Δυστυχώς, κι αυτή τη συνεισφορά η Κυβέρνηση την αγνόησε.
Τελικά, υπήρξε, δυστυχώς, πλήρης επιβεβαίωση της Νέας Δη-

µοκρατίας από την εξέλιξη των γεγονότων. Σήµερα και αυτοί που
τότε ψήφισαν το µνηµόνιο, έχουν κάνει στροφή. Ακόµα και κυ-
βερνητικά στελέχη και Βουλευτές του ΠΑΣΟΚ παραδέχονται ότι
τα νούµερα δεν βγαίνουν. Ένα χρόνο µετά την ψήφιση του µνη-
µονίου τα στοιχεία για την ελληνική οικονοµία είναι ακόµη πιο
απογοητευτικά. Ο φαύλος κύκλος της ύφεσης βαθαίνει. Τα
έσοδα καταρρέουν. Οι πρωτογενείς δαπάνες διογκώνονται. Το
Πρόγραµµα Δηµοσίων Επενδύσεων βουλιάζει. Το έλλειµµα τε-
λικά διευρύνεται αντί να µειώνεται.

Τα στοιχεία του πρώτου πεντάµηνου του 2011 είναι σαφή. Τα
καθαρά έσοδα αποκλίνουν από τον προβλεπόµενο στον προϋ-
πολογισµό στόχο κατά 2,16 δισεκατοµµύρια ευρώ. Οι δαπάνες
είναι αυξηµένες κατά 1,7 δισεκατοµµύριο ευρώ. Οι δαπάνες του
Προγράµµατος Δηµοσίων Επενδύσεων είναι µειωµένες κατά
47,3% και το έλλειµµα είναι αυξηµένο κατά 12,9%.

Το αποτέλεσµα αυτής της συνεχιζόµενης ύφεσης, η οποία δυ-
στυχώς µέρα µε τη µέρα βαθαίνει, είναι η αύξηση της ανεργίας.
Ο κλάδος της οικοδοµής έχει υποστεί καθίζηση. Το εµπόριο έχει
υποστεί υποχώρηση. Και είναι αδύνατον µε τους αυξηµένους φο-
ρολογικούς συντελεστές και µε αυξηµένο ΦΠΑ να επιτύχει η Κυ-
βέρνηση την ανάπτυξη της οικονοµίας. Η εµµονή της στην
αναδιανοµή της φτώχειας του κράτους µε τη µείωση των µισθών,
των συντάξεων και την αύξηση των φόρων έχει αποτύχει πλή-
ρως. Δυστυχώς, επιµένει η Κυβέρνηση στην ίδια αποτυχηµένη,
στην ίδια αδιέξοδη πολιτική της.

Το µεσοπρόθεσµο πρόγραµµα που σήµερα συζητούµε, απο-
τελεί ουσιαστικά συνέχιση αυτής της πολιτικής, της πολιτικής
που εφαρµόζεται εδώ κι ένα χρόνο κι έχει αποτύχει. 

Τα νέα, πιο σκληρά µέτρα που προβλέπονται, είναι κοινωνικά
άδικα. Επιβάλλουν οριζόντιες φορολογικές επιβαρύνσεις σε πο-
λίτες που ήδη πληρώνουν, προκειµένου να καλυφθούν οι αστο-
χίες της οικονοµικής πολιτικής και η αδυναµία αντιµετώπισης της
φοροδιαφυγής.

Τα µέτρα αυτά βαθαίνουν ακόµα περισσότερο την κρίση στην
ελληνική κοινωνία. Οδηγούν την ελληνική οικονοµία σε αδιέξοδο.
Χρειάζεται µία άλλη πολιτική, µία πολιτική που παράλληλα µε τη
σταθεροποίηση και χωρίς να θέτει σε κίνδυνο τους δηµοσιονο-
µικούς στόχους, θα ενισχύσει τις προοπτικές ανάπτυξης που σή-
µερα δεν ενισχύονται, µία πολιτική που θα στηρίξει την
επιχειρηµατικότητα, θα προχωρήσει σε διαρθρωτικές αλλαγές.

Η ανάπτυξη προϋποθέτει στροφή από την κατανάλωση στην
αποταµίευση και την επένδυση, από τον κρατισµό στον ανταγω-
νισµό, στην εξωστρέφεια, στην επιχειρηµατική πρωτοβουλία.

Επίσης, επειδή στην παρούσα φάση οι εγχώριοι πόροι που θα
µπορούσαν να χρηµατοδοτήσουν την ανάπτυξη είναι εξαιρετικά
περιορισµένοι, θα πρέπει να ενθαρρυνθεί η εισαγόµενη αποτα-
µίευση, να προσελκυστούν, δηλαδή, άµεσα ξένες επενδύσεις.

Η Νέα Δηµοκρατία, ο Αντώνης ο Σαµαράς, καταθέσαµε συγκε-
κριµένες και σαφείς προτάσεις, που έχουν ως στόχο την ενί-
σχυση της ανάπτυξης και θα συµβάλουν στην έξοδο της
πατρίδας µας από την κρίση. Είναι ανάγκη να προχωρήσουµε
στην αλλαγή των όρων του µνηµονίου που δεν αποδίδουν και να
µην τους ενσωµατώσουµε στο µεσοπρόθεσµο πρόγραµµα.

Δυστυχώς, το πρόγραµµα αυτό αποτελεί την πιο έµπρακτη
απόδειξη της πλήρους αποτυχίας του µνηµονίου, της πλήρους
αποτυχίας της πολιτικής της Κυβέρνησης, η οποία επιµένει στην
ίδια συνταγή. Έτσι, βυθίζει την ελληνική κοινωνία σε µεγαλύτερη
ύφεση. 

Το µεσοπρόθεσµο πρόγραµµα δεν αποτελεί τη λύση που έχει
ανάγκη η πατρίδα µας για την έξοδο από την κρίση.

Γι’ αυτούς τους λόγους το καταψηφίζουµε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Ο κ. Ταλιαδούρος
ήταν ακριβής στο χρόνο του. 

Το λόγο έχει η Βουλευτής της Α’ περιφέρειας Αθηνών, κ. Ελισ-
σάβετ Βόζεµπεργκ.

Εκλογές βέβαια, δεν θα γίνουν. Δεν µας ακούν τώρα για να πω
τον υπόλοιπο τίτλο, αλλά όσοι µας βλέπουν από την τηλεόραση
υπάρχει υπότιτλος που λέει σε ποια περιφέρεια εκλεγόµαστε.

Παρακαλώ, έχετε το λόγο, κυρία συνάδελφε.
ΕΛΙΣΣΑΒΕΤ (ΕΛΙΖΑ) ΒΟΖΕΜΠΕΡΓΚ: Αστειεύτηκα, κύριε Πρό-

εδρε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Το ξέρω. Το κατά-

λαβα.
ΕΛΙΣΣΑΒΕΤ (ΕΛΙΖΑ) ΒΟΖΕΜΠΕΡΓΚ: Είµαστε και τελευταίοι.

Ένα αστείο χρειαζόταν. 
Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε, για το λόγο. 
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κύριε Υπουργέ, θεωρώ ότι είναι

µια από τις πιο κρίσιµες χρονικά από απόψεως πολιτικής διάστα-
σης στιγµές που µιλάµε στην Εθνική Αντιπροσωπεία. Σήµερα
µετά από ένα χρόνο για πρώτη φορά οι Βουλευτές της Αθήνας
έχουν ένα κίνδυνο να κυκλοφορήσουν στο δρόµο. Η πλατεία έχει
γίνει πολιτική ορολογία στη ρητορική που αρθρώνουµε καθηµε-
ρινά στο δηµόσιο λόγο και στο δηµόσιο διάλογο. Τούτο, γιατί οι
άνθρωποι αυτοί που γεµίζουν τις πλατείες, δεν είναι απλώς αγα-
νακτισµένοι, αλλά είναι απογοητευµένοι, είναι απελπισµένοι και
κάποιοι από αυτούς είναι και πεινασµένοι. Όσο και αν ακούγεται
τραγικά, ίσως και µε µελοδραµατικούς όρους, αυτή η καταγραφή
δυστυχώς είναι µια οδυνηρή πραγµατικότητα. Σήµερα µας κα-
λείτε να ψηφίσουµε ένα σχέδιο νόµου, το οποίο εισηγείται τη συ-
νέχιση µιας παθογόνας οικονοµικής πολιτικής που ασκείται εδώ
και ένα χρόνο. 

Εµείς ως Νέα Δηµοκρατία γνωρίζετε ότι καταψηφίσαµε το µνη-
µόνιο. Στην αρχή επικριθήκαµε γι’ αυτό και αποµονωθήκαµε.
Υπήρχαν άνθρωποι δικοί µας που µας είπαν «Οδηγείτε τη χώρα
στη χρεοκοπία». Ερχόµαστε µετά από ενάµιση χρόνο για να
φανεί όχι µόνο ότι είχαµε δυστυχώς δίκιο, αλλά ότι η ύφεση έχει
βαθύνει, η ανεργία έχει αγγίξει το 16%, το δηµόσιο χρέος αγγίζει
το 150% του ΑΕΠ και οδεύει προς το 200%, το έλλειµµα παρα-
µένει διψήφιο, η Κυβέρνηση δεν έχει κάνει ούτε µια αποκρατικο-
ποίηση, δεν έχει κάνει ούτε µια επένδυση, δεν έχει ελέγξει τα
ρετιρέ των δηµοσίων οργανισµών, δεν έχει περιορίσει και δεν
έχει κλείσει ούτε έναν οργανισµό. Και βλέπουµε σαν αντίποδα,
τι; Ότι έχει διογκώσει και το κράτος. Λυπάµαι που είµαι η πρώτη
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που το λέει σε αυτήν την Αίθουσα, αλλά έχετε δηµιουργήσει
οκτώ χιλιάδες πέντε καινούργιες θέσεις εργασίας, οι οποίες επι-
βαρύνουν το δηµόσιο προϋπολογισµό µε 115 εκατοµµύρια ευρώ
ετησίως. Δηµιουργήθηκαν εννέα καινούργιες γραµµατείες, η µία
µάλιστα στον Πρωθυπουργό, που επιβαρύνουν το δηµόσιο προ-
ϋπολογισµό µε 270 χιλιάδες ευρώ η κάθε µία.

Αυτά, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι τραγικά αν ακούγο-
νται σήµερα εν καιρώ υφέσεως, όπου η ύφεση βαθαίνει, τα λου-
κέτα αυξάνονται, η ανεργία καλπάζει και οι φτωχοί γίνονται
φτωχότεροι.

Αυτό το λέω, γιατί πριν από δέκα µέρες ακούσαµε ότι ανασχη-
µατίζεται η Κυβέρνηση και είδαµε µια ανακύκλωση προσώπων,
ικανών, κυβερνητικών στελεχών µε πείρα να αλλάζουν πόστα.
Αυτό σηµαίνει δύο τινά: Ή ότι είχαν αποτύχει, οπότε έπρεπε να
είναι εκτός Κυβερνήσεως, ή ότι είχε αποτύχει η πολιτική, οπότε
δεν έπρεπε να τη συνεχίζετε. Συνέβησαν όµως και τα δύο τινά:
Και τα ίδια πρόσωπα αναλαµβάνουν άλλα πόστα και η ίδια παθο-
γόνα πολιτική συνεχίζεται.

Επενδύσαµε τις ελπίδες στο νέο Υπουργό Οικονοµικών, έναν
αναµφισβήτητα ικανό άνθρωπο ρητορικής δεινότητας, επενδύ-
σαµε όµως στην ελπίδα η επόµενη µέρα να εισηγείται στην ελ-
ληνική κοινωνία χαµηλότερα και ηπιότερα µέτρα. Αποδείχθηκε,
όµως, ότι η επαρκής νοµική κατάρτιση, η ρητορική δεινότητα και
η ικανότητα στο διάλογο δεν σηµαίνει κατ’ ανάγκη επαναδια-
πραγµατευτική ικανότητα. Είναι διαπραγµατευτική αλλά σε πιο
επίπεδο; Σε ένα ήδη σαθρό υπόβαθρο που προηγήθηκε; Σε προ-
ειληµµένες αποφάσεις, στις οποίες βρίσκαµε συνοµιλητές άκα-
µπτους; Γιατί εγώ δεν θέλω να πιστέψω ότι ο Υπουργός
Οικονοµικών δεν προσπάθησε. Αλίµονο, η δίκη προθέσεων σε
αυτήν την Αίθουσα και µακριά από εµένα! Και οι πατριωτισµοί.
Πατριώτες είµαστε όλοι. Το θέµα είναι πώς βλέπουµε τη χώρα
µας να πορεύεται και πώς βλέπουµε ότι µια οικονοµική πολιτική
µπορεί πράγµατι να προσδώσει όφελος.

Έρχοµαι στα λεγόµενα του εισηγητή µας και του προλαλήσα-
ντος µόλις πριν, του Υπουργού του κ. Ταλιαδούρου. 

Πού είναι η ανάπτυξη, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι και πώς
µπορεί αυτή η ανάπτυξη να προχωρήσει µε τέτοιους φορολογι-
κούς δείκτες; Τι σας είπε ο Αντώνης Σαµαράς στο «Ζάππειο 2»;
Τι σας είπε η Νέα Δηµοκρατία; Σας είπε κάποιες ιδέες κενές πε-
ριεχοµένου ή κάποιες αόριστες θεωρίες; Σας µίλησε για κοστο-
λογηµένο πρόγραµµα. Σας µίλησε µε αριθµούς, µε στοιχεία.

Σας µίλησε για ανάπτυξη, που όµως χρειάζεται κίνητρα. Γιατί
σήµερα η Βουλγαρία και η Κύπρος αναπτύσσονται, παρά το γε-
γονός ότι κινδυνεύουν να υποστούν το κύµα της ύφεσης που όλη
η Ευρώπη αντιµετωπίζει; Γιατί έχουν χαµηλούς φορολογικούς
δείκτες και κίνητρα.

Σας µιλήσαµε και για την ανάγκη να στηριχθεί το τραπεζικό
σύστηµα, δίνοντας χρήµατα στην αγορά, για να µπορέσει να κι-
νηθεί ο µικροµεσαίος. Πέρυσι, τους στηρίξατε µε 30 δισεκατοµ-
µύρια και καλά κάνατε, αλλά παραβλέπετε το γεγονός ότι µόνο
το 2010 εκταµιεύτηκαν ήδη 45 δισεκατοµµύρια; Πού πήγαν αυτά;
Και εκεί δεν έχετε κάνει τίποτα. 

Μόλις σήµερα που µιλάµε, οι «FINANCIAL TIMES» ξέρετε τι
λένε; Επί λέξει λένε: «Βανδαλισµό αποτελεί το µεσοπρόθεσµο.
Ίσως οι Έλληνες πρέπει να πουν όχι». Ο Βέλγος Υπουργός Οι-
κονοµικών κ. Ρέϊντερς λέει επί λέξει: «Η θεραπεία σκοτώνει τον
ασθενή. Η χώρα» -αναφερόµενος στην Ελλάδα- «κινδυνεύει να
πεθάνει από το φάρµακο, όχι από την ασθένεια, όχι από τη
νόσο».

Δεν το λέει, λοιπόν, µόνο η Νέα Δηµοκρατία, δεν το λέει ούτε
καν η Αριστερά, το λένε πια οι παγκόσµιοι δείκτες, ότι δηλαδή
ακολουθείτε µία εσφαλµένη οικονοµική πολιτική και επιµένετε
στην πράξη να κάνετε λάθος. 

Σας είπα ότι δεν έχετε κάνει ούτε µία αποκρατικοποίηση. Να
θυµίσω κάτι, κύριε Υπουργέ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι. Έγινε
πράγµατι µία εκποίηση του 10% του ΟΤΕ. Ξέρετε τι εισέφερε;
Περίπου 400 εκατοµµύρια ευρώ. Αυτό, εάν αναλογιστείτε ότι
µόλις το 30% η Νέα Δηµοκρατία το είχε εκποιήσει προς 4 δισε-
κατοµµύρια, είναι τρεισήµισι φορές λιγότερο.

Γιατί, όµως, επιλέγετε αυτή την εκποίηση; Γιατί είναι βολικό να
εκποιηθεί ένα ποσοστό εισηγµένης στο Χρηµατιστήριο εταιρείας,

αντί να εκποιήσετε ή µάλλον να αξιοποιήσετε δηµόσια περιουσία
που θα έχει και τουριστικό ορίζοντα. Ξέρετε γιατί δεν µπορείτε
να το κάνετε; Διότι ακόµη και τώρα, µετά από δύο χρόνια, δεν
έχει καταγραφεί η δηµόσια περιουσία, όπως δεν έχουν καταγρα-
φεί οι δηµόσιοι υπάλληλοι, όπως δεν έχουν καταγραφεί και τα
«ρετιρέ» που παίρνουν από 6.000 έως 15.000 ευρώ το µήνα και
κατεβάσατε το επίπεδο του µέσου πολίτη, αυτού του φτωχού πο-
λίτη, στα 500 και στα 700 ευρώ και του λέτε ότι µπορεί να ζήσει.
Δεν µπορεί να ζήσει, ούτε εµείς µπορούµε να ζήσουµε. Κανείς
δεν µπορεί να ζήσει σε επίπεδα φτώχειας, ιδιαίτερα όταν έχει
υποχρεώσεις και παιδιά και στην Ελλάδα µάλιστα, την οποία χα-
ρακτηρίζουµε ως υποανάπτυκτη, διότι έχει υπογεννητικότητα σε
τόσο υψηλό επίπεδο.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η Κυβέρνηση αποδεικνύεται ότι
δεν είναι ικανή να κυβερνήσει. Δεν µπορεί, όχι δεν θέλει και το
απέδειξε στην πράξη. Εφόσον δεν µπορεί να κυβερνήσει, κυρίες
και κύριοι, πρέπει η χώρα να κυβερνηθεί. Επιλέξτε να πάµε σε
εκλογές, εάν δεν υπάρχει άλλη λύση. Αλλάξτε την πολιτική σας
έστω και τώρα. Επαναδιαπραγµατευτείτε έστω και τώρα. Κάντε
το δυναµικά, µε θέληση, αρκεί να το πιστέψετε. 

Κύριε Πρόεδρε, επειδή αναφέρθηκα στις αποκρατικοποιήσεις,
θέλω να πω ότι ο Πρωθυπουργός το 2008 είχε επικρίνει τις θέ-
σεις στρατηγικής σηµασίας, λέγοντας ότι αποτελούν µία νεοφι-
λελεύθερη πολιτική τύπου Θάτσερ. Αυτό το έγγραφο θέλω να το
καταθέσω στα Πρακτικά, γιατί δείχνει την αντιφατικότητα και το
λόγο που αρθρώνουµε, όταν είµαστε στην αντιπολίτευση, σε
σχέση µε το λόγο που αρθρώνουµε όταν κυβερνάµε.

(Στο σηµείο αυτό η Βουλευτής κ. Ελισσάβετ Βόζεµπεργκ
καταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο
βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Ευχαριστώ πολύ για την ανοχή σας.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Το λόγο έχει ο Ανε-
ξάρτητος Βουλευτής, κ. Βασίλειος Οικονόµου.

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΟΙΚΟΝΟΜΟΥ: Κύριε Πρόεδρε, τα γυρίσµατα της
ιστορίας αναδεικνύουν τις ηγεσίες. Με τη στάση που ο καθένας
θα κρατήσει στις δύσκολες στιγµές της ιστορίας αποδεικνύεται
αν µπορεί να κρατήσει τα ηνία της χώρας –αυτό αφορά τις ηγε-
σίες- και βέβαια για τον κάθε Βουλευτή και τον κάθε πολιτικό,
τον κάθε λαϊκό εκπρόσωπο αποδεικνύεται, εάν µπορεί να σταθεί
στο ύψος των περιστάσεων.

Σήµερα, λοιπόν, ένα χρόνο µετά την ψήφιση του πρώτου µνη-
µονίου έχουµε ένα δεύτερο γύρισµα της ιστορίας. Είµαστε στο
2011, µία χρονιά που ακολουθεί το 2010, µια χρονιά που εξακο-
λουθούν τα δύσκολα περάσµατα της ιστορίας και που ο καθένας
µας σ’ αυτήν εδώ την Αίθουσα, ο ένας απέναντι στον άλλο, αλλά
όλοι µαζί απέναντι στο λαό θα πρέπει να δώσουµε λόγο.

Άκουσα πριν από λίγο από ένα συνάδελφο του ΠΑΣΟΚ την
εξής ρήση: «Είµαστε σε πόλεµο». Λέω εγώ, µπράβο, τα νέα είναι
γνωστά, τα µάθανε και οι συνάδελφοι του ΠΑΣΟΚ. Συστρατεύε-
ται, λοιπόν, εις τον αγώνα της πατρίδος και της παρατάξεως, για
να κερδίσουν τον πόλεµο.

Το ερώτηµα, όµως, που τίθεται από τους πολίτες, το ερώτηµα
που τίθεται από το ιστορικό αυτό γύρισµα, είναι το εξής: Σε ποια
πλευρά στέκεται ο καθένας σε αυτόν τον πόλεµο; Κοιτάξτε να
δείτε, το πού στέκεται ο καθένας είναι το βασικό κριτήριο για να
µπορέσουµε να µιλήσουµε. 

Το ΠΑΣΟΚ, λοιπόν, το 2009 είχε σταθεί και είχε πάρει θέση. Το
2010 άλλαξε πλευρά, πάντα µε την πρόφαση της σωτηρίας της
πατρίδος και το 2011 ερχόµενο σήµερα, συνεχίζει να λέει τα ίδια.
Δηλαδή, η σωτηρία της πατρίδος, η σωτηρία των συντάξεων και
των µισθών, η σωτηρία ηµών. Αυτή η ρητορική την οποία µονό-
τονα επαναλαµβάνουν όλοι οι συνάδελφοι εδώ του ΠΑΣΟΚ, αυτή
η ρητορική την οποία έρχονται εδώ µε τρόπο τροµακτικά εκβια-
στικό τη θέτουν πάνω στο λαό, νοµίζω ότι δείχνει και το µέγεθος
του πώς κάποιοι στην αγωνία τους στο να κρατηθούν στην κα-
ρέκλα και στην εξουσία, είναι ικανοί να κάνουν τη µέρα-νύχτα και
τη νύχτα-µέρα. 

Εγώ, λοιπόν, λέω –αλλά και πάρα πολλοί άλλοι- ότι δεν ανα-
γνωρίζουµε σε κανέναν από την Κυβέρνηση ηρωική διάθεση. Το
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µόνο ηρωικό που τους αναγνωρίζουµε είναι το πως γαντζώνονται
στην καρέκλα της εξουσίας τους. Αυτό είναι το µανιώδες, το
οποίο συναντάµε στη συµπεριφορά τους. Το να είναι κάποιος
Υπουργός και κάποιοι να γεύονται τα δικαιώµατα και τα προνόµια
της εξουσίας τους. 

Βέβαια, σήµερα αυτή η θέση της εξουσίας µπορεί να έχει και
λίγες απώλειες. Μπορεί να έχει µία αποδοκιµασία του λαού, µπο-
ρεί να µην απολαµβάνουµε τα µεγαλεία µας. Ο κύριος Πρωθυ-
πουργός δεν τόλµησε να πάει στο Καλλιµάρµαρο φοβούµενος
ότι χιλιάδες λαού µπορεί να τον αποδοκιµάσουν, όπως έκαναν
το σωσία του την προηγούµενη µέρα –µεγάλος ηρωισµός του
ανδρός- και τελικά αναρωτιόµαστε όλοι και λέµε, αυτοί οι µοι-
ραίοι πολιτικοί, οι οποίοι οδηγούν την χώρα και οδήγησαν τη
χώρα σήµερα εδώ, µετά την καταστροφική πορεία των πεντέµισι
χρόνων, πώς έρχονται και ζητούν ξανά λογαριασµό; 

Απέτυχαν όλοι οι στόχοι του 2010; Απέτυχαν. Πρέπει να τους
πούµε πάλι σήµερα εδώ στο Βήµα; Να τους πούµε; Τα είπαν και
οι προηγούµενοι. Ποιο είναι το στοιχείο, λοιπόν, το οποίο συγκι-
νεί πλέον τους καθηλωµένους στις καρέκλες της εξουσίας,
πέραν του ότι πρέπει να κρατήσουν τα προνόµια της εξουσίας
τους; Βάζω, λοιπόν και µία άλλη διάσταση: Το να σώσουνε τις
συντάξεις και τους µισθούς του λαού. 

Παίρνω, λοιπόν, την εισηγητική έκθεση –µια και βλέπω ένα δια-
σωθέντα από την προηγούµενη οικονοµική ηγεσία- που κατατέ-
θηκε τη χρονιά αυτή το 2011. Πάω, λοιπόν, στον Ιούλιο του 2011,
γιατί µας λένε σήµερα που είναι Ιούνιος, ότι από τον Ιούλιο δεν
θα έχουµε µισθούς και συντάξεις. Κοινώς, λαέ για να µη δεις τα
τανκς και το στρατό στους δρόµους, βάλε τους αντιπροσώπους
να ψηφίσουν το Μεσοπρόθεσµο και κάτσε ήσυχα, τραβήξου από
τις πλατείες και ξανακάτσε στον καναπέ, γιατί καλά ήταν όλα τα
χρόνια που ήσουν στον καναπέ. 

Βλέπω, λοιπόν, τον Ιούλιο. Λέει η εισηγητική έκθεση ότι τα
έσοδα για τον Ιούλιο θα είναι 5.168.000.000, τακτικά έµµεσοι και
άµεσοι φόροι. 

Πάω στα έξοδα, 4.737.000.000. Κοινώς, µε αυτά που θα ει-
σπράξουµε για τον Ιούλιο, θα πληρώσουµε, όχι µόνο µισθούς και
συντάξεις που για τον Ιούλιο είναι µόνο 1,5 δισεκατοµµύριο, αλλά
υπάρχουν χρήµατα –άλλα 3 δισεκατοµµύρια- να πληρωθούν και
τα υπόλοιπα, τα οποία έχει προϋπολογίσει µία κυβέρνηση ευνο-
µούµενου κράτους, όπως λέµε ότι υποτίθεται ότι είναι η Ελλάς.
Και λέω, λοιπόν, µα πώς γίνεται, εδώ δεν µπορούν να λένε τέτοια
θρασύτατα ψέµατα, δεν µπορούν να λένε τέτοιες αθλιότητες δη-
µόσια πρόσωπα, είτε είναι καθηγητάδες πανεπιστηµίου που βρί-
σκουν ζεστό στασίδι στα µεγάλα κανάλια της χώρας, είτε είναι
πολιτικοί εκπρόσωποι αυτής της καταστροφικής πολιτικής για τη
χώρα µας. 

Ξέρετε το ψέµα έχει κοντά ποδάρια. Μία διόρθωση, τι δεν έχω
πει. Για τα τοκοχρεολύσια το µήνα Ιούλιο, έχουµε άλλα 5 δισε-
κατοµµύρια. Αυτή είναι η αλήθεια. Δηλαδή τα συνολικά έξοδα
του Ιουλίου είναι 9.700.000.000. Τι θέλω να πω; Ότι στα γυρί-
σµατα της ιστορίας σε κάποια στιγµή ο ηγέτης καλείται να πάρει
τη µεγάλη απόφαση. Καλείται, λοιπόν, να πει πληρώνω αυτόν ή
τον άλλο, όπως ο πατέρας καλείται να πάρει την απόφαση για
την οικογένειά του και να πει πληρώνω τον τοκογλύφο ή τα παι-
διά. Ο καθείς κάποια στιγµή καλείται να πάρει τις µεγάλες απο-
φάσεις. 

Εµείς, σαν Πανελλήνιο Άρµα Πολιτών, λέµε το εξής: Ο ελληνι-
κός λαός δεν πρέπει να ακούει τα εκβιαστικά διλήµµατα που του
θέτει η Κυβέρνηση. Εµείς πιστεύουµε ότι η ανατροπή του µνη-
µονίου, η αναδιάρθρωση του δηµόσιου εξωτερικού χρέους και
η ανασυγκρότηση της πατρίδας είναι οι τρεις προτάσεις, οι
οποίες µπορούν να δώσουν λύσεις για το µέλλον της πατρίδας,
ένα µέλλον το οποίο να µην είναι υποταγµένο στις επιταγές της
τρόικας και των ξένων πολιτικών οι οποίες δεν εξυπηρετούν το
λαό, αλλά µόνο τους δανειστές. Και όσον αφορά τα εκβιαστικά
διλήµµατα αυτών οι οποίοι τα γονίδιά τους τρέχουν µακριά, ούτε
τα τανκς δεν θα τους σώσουν. 

Ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Το λόγο έχει ο Βου-

λευτής του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού, κ. Χρυσανθακόπου-
λος. 

ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ ΧΡΥΣΑΝΘΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, πάνε
αρκετά χρόνια τώρα αφ’ ότου έτρεχα στην περιοχή της Αχαΐας
να κολλήσω τις αφίσες τότε του ΠΑΣΟΚ που έγραφαν «Η Ελλάδα
πωλείται» και που αποτελούσε την απάντησή µας απέναντι στον
κίνδυνο της εκποίησης του εθνικού µας πλούτου. Μάλιστα, νοι-
ώθαµε µία περηφάνια που προκαλούσαµε την τότε κυβέρνηση
της Νέας Δηµοκρατίας να µην προβεί σε τέτοιες ενέργειες. Και
αισθάνοµαι ιδιαίτερο ρίγος σήµερα όταν βλέπω αυτή τη Κυβέρ-
νηση του µεταλλαγµένου ΠΑΣΟΚ να φέρνει προς ψήφιση ένα νο-
µοσχέδιο το οποίο εκποιεί, όπως έλεγαν παλιά, αντί πινακίου
φακής τον εθνικό µας πλούτο. 

Πέρυσι στην προσπάθεια της διάσωσης της χώρας µέσα από
όλο αυτό το σύστηµα, όπως είχε στηθεί, εκβιαστικά πάλι, για τη
πτώχευση, εµείς απαντήσαµε θετικά. Είπαµε να πάρουµε το δά-
νειο. Τα συνοδευτικά µέτρα εκείνης της εποχής µοιάζουν µε
ασπιρίνες µπροστά στον ακρωτηριασµό που προχωράει αυτή τη
στιγµή η Κυβέρνηση. Πρόκειται για µία πλήρη αποδυνάµωση των
κινδύνων του µέλλοντος. 

Το µεσοπρόθεσµο είναι ένα πρόγραµµα το οποίο οδηγεί τη
χώρα σε µία νέα πραγµατικότητα. Το κράτος παράλυτο καταρ-
ρέει, εκποιείται µέσα σε ένα κλειστό δηµοπρατήριο όπου η εκ-
ποίηση γίνεται σαφώς κάτω του κόστους, αλλά το εθνικό κόστος
είναι τεράστιο και το µέλλον θα µας καταστήσει υποχείρια των
νέων ιδιοκτητών.

Η Ελλάδα είναι µία πρόφαση σ’ αυτό το παγκόσµιο σύστηµα
του οικονοµικού πολέµου, µία πρόφαση που µπορεί να χρησιµο-
ποιηθεί για να επιταχυνθούν οι διαδικασίες της γέννησης, της
ίδρυσης της νέας τάξης πραγµάτων µε το νέο παγκόσµιο νόµι-
σµα. Μία απλή πρόφαση. Γιατί στην ουσία όλες αυτές οι χώρες
που παράγουν κέρδη, τα παράγουν στο λογιστικό επίπεδο µε
τους συντελεστές απόδοσης των κεφαλαίων, όπως λένε. Ταυτό-
χρονα αυτές οι αντιφάσεις έχουν οδηγήσει σε µία παγκόσµια
κρίση, από την οποία δεν µπορούν να ξεφύγουν παρά µόνο όταν
θα καταρρεύσει επίσηµα, θα σκάσει η φούσκα του δολαρίου και
µαζί και το ευρώ θα αποχωρήσει από το προσκήνιο και θα προ-
κύψει το νέο νόµισµα. 

Μόνο έτσι θα καθαρίσουν, µόνο έτσι θα αντιµετωπίσουν την
Κίνα, µόνο έτσι θα αντιµετωπίσουν όλους όσους έχουν οµόλογα
ή δολάρια στα χέρια τους.

Έρχεται αυτή η Κυβέρνηση και κάνει πολιτική κεκλεισµένων
των θυρών, λες και το ζήτηµα είναι µία εσωτερική υπόθεση, ότι
εµείς δεν ακολουθήσαµε το µοντέλο που οφείλαµε, λες και ο ελ-
ληνικός καπιταλισµός ήταν ενδογενής και δεν ήταν στην περιφέ-
ρεια ενός συστήµατος, που λειτούργησε συµπληρωµατικά στις
δικές τους ανάγκες και µήπως η µητρόπολη πήγε πολύ καλύτερα
και δεν έχει αυτή τη στιγµή τεράστια προβλήµατα.

Πρόκειται περί ενός θεάτρου, στο οποίο, όµως, υπάρχουν τρα-
γικές φιγούρες και είναι οι πολίτες, οι άνεργοι, είναι όλοι αυτοί
που βασανίζονται στην καθηµερινότητα, είναι ο εµπορικός κό-
σµος, είναι οι Έλληνες αγρότες, που πλέον στριµώχνονται, είναι
η νέα γενιά που δεν έχει ελπίδα. Πολιτική αξιοπιστία; Καµµία. Δεν
εµπιστεύεται κανείς τον πολιτικό κόσµο και σίγουρα τους κυβερ-
νώντες πρώτους απ’ όλους. Δεν ανακτάται η εµπιστοσύνη αυτή,
αν δεν υπάρξει ειλικρίνεια. Νοµίζω ότι είναι η δέκατη φορά που
σας έχω πει να πείτε την αλήθεια. «Δεν µπορούµε». Το είπατε
ψελλίζοντας προς την Αξιωµατική Αντιπολίτευση για να πάτε
µαζί, αλλά τελικά δεν θέλατε, ούτε ο ένας, ούτε ο άλλος.

Μάλιστα πρέπει να πούµε εδώ ότι µοιάζει όλη αυτή η ιστορία
του ΠΑΣΟΚ και της Νέας Δηµοκρατίας µε µια ρώσικη κούκλα,
που πάνω γράφει «Οικονοµικό πρόβληµα της Ελλάδας». Τραβάς
και η πρώτη είναι πράσινη του ΠΑΣΟΚ και η άλλη είναι µπλε της
Νέας Δηµοκρατίας. Μέσα από την µπλε βγαίνει πάλι µία πράσινη
του ΠΑΣΟΚ και µία µικρότερη της Νέας Δηµοκρατίας κ.ο.κ.. Έτσι
είσαστε, µέσα σε µία κούκλα ενός τραγικού κουκλοθέατρου. 

Μετά, παίζετε και ένα παιχνίδι πόλωσης. Τι πόλωση είναι αυτή;
Ποιος σας είπε ότι ο ελληνικός λαός είναι κλεισµένος σε µία κλε-
ψύδρα και γυρνάτε από τη µια πλευρά και τον παίρνει το ΠΑΣΟΚ,
τη γυρνάτε από την άλλη και τον παίρνει η Νέα Δηµοκρατία;
Έσπασε αυτή η κλεψύδρα και χύθηκε η άµµος από µέσα. Έφυγε
ο ελληνικός λαός από την παγίδα της κλεψύδρας και από την
ασφυξία αυτής της αναγκαστικής προσχώρησης από τον έναν
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στον άλλον, µιας και είναι τα κόµµατα διαχείρισης της εξουσίας.
Αντικειµενικά τελείωσε αυτή η εποχή.

Βέβαια, η πολιτική χρεοκοπία είναι το θέµα. Η αποτυχία του
προγράµµατός σας, των ενεργειών σας, των στόχων που θέτει
το οικονοµικό επιτελείο, είναι ακριβώς το τεράστιο πολιτικό έλ-
λειµµα. Δεν σας λείπουν οι τεχνοκράτες, σας λείπει η σχέση σας
µε την πραγµατικότητα και η σχέση σας µε την πραγµατική εσω-
τερική αγορά, πως µπορεί να αντεπεξέλθει στη σύγκρουση µε
το εξωτερικό σύστηµα. Απέναντι σ’ αυτό το θέµα, αν είναι κάτι
για το οποίο ο κόσµος βγαίνει στο δρόµο και αντιδρά είναι το ότι
διατηρεί την αξιοπρέπειά του και εκφράζεται βέβαια ως αγανά-
κτηση αυτό, αλλά εκφράζεται και ως ανατροπή, ότι ζητάει να ξε-
φύγουµε από τις παγίδες.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Ολοκληρώνω µε αυτό, κύριε Πρόεδρε.
Έρχεται ένα τρίτο µνηµόνιο την επόµενη χρονιά, µετά από αυτό

που φέρνετε σήµερα. Αφορά την εκποίηση του ορυκτού πλούτου.
Το κράτος της Βεγγάζης, το οποίο συστήνεται και αναγνωρίζεται
ως κυβέρνηση πλέον στη Λιβύη, θα συνορεύει µε την Ελλάδα,
ΑΟΖ µε το κράτος της Βεγγάζης. Ο Ηρόδοτος περιµένει καρτε-
ρικά πότε ο Λεβιάθαν µέσω Κύπρου στη συνέχεια θα φθάσει εκεί
να συνδεθεί και ο αγωγός να πάει προς την Κεντρική Ευρώπη. 

Υπολογίζονται σε εκατοντάδες δισεκατοµµύρια ευρώ τα απο-
θέµατα του φυσικού αερίου και γι’ αυτό θα µας δανείσουν και
άλλα λεφτά. Δεν νοιάζονται για µας. Δεν αγωνιούν, παρά µόνο
για τα δικά τους κέρδη, γι’ αυτό θα µας δώσουν και άλλο πακέτο
στήριξης τώρα, αλλά το αντάλλαγµα θα είναι το επόµενο µνηµό-
νιο το τρίτο, ο ορυκτός πλούτος στο σύνολό του, τον οποίο θέ-
λουν να υφαρπάξουν και αυτόν και τότε θα µας πουν: «Ξέρετε,
θα σας σβήσουµε µεγάλο µέρος από τα χρέη».

Πριν, όµως, και εδώ είναι το κόλπο όλο, δεν ζητάνε τον ορυκτό
πλούτο πρώτο, για να έχουµε σκληρή διαπραγµάτευση. Πρώτα
θέλουν να µας πάρουν όλες τις δηµόσιες επιχειρήσεις και οργα-
νισµούς, τα φιλέτα, τις εκτάσεις, τις υπηρεσίες τα πάντα και µετά
να µας πάρουν και τον ορυκτό πλούτο, αλλά πρώτα αυτά.

Είδατε πόσο ωραία έχετε µεθοδεύσει τις εξελίξεις; Άµα µπει
ο ορυκτός πλούτος, θα ξεσηκωθεί ο κόσµος. Τότε όµως, αφού
θα του έχετε στερήσει όλες τις γραµµές άµυνας, θα έχει δώσει
τόσα πολλά, που θα εµφανιστεί ο ορυκτός πλούτος και σαν σω-
τηρία. Εδώ ακριβώς είναι το µεγάλο παιχνίδι το οποίο έχετε στή-
σει. Θα εµφανίσετε την επόµενη µεγάλη εκχώρηση, ακρωτη-
ριασµό πάλι, τον αποκεφαλισµό θα µπορούσα να πω του ελληνι-
κού λαού µέσα από αυτές τις νέες παραχωρήσεις. 

Και έτσι νοµίζετε ότι θα γαντζωθείτε και θα έχετε µέλλον.
Εντός του µέλλοντός σας είναι ο χαµός και η καταστροφή σας.
Σας είχα πει την άλλη φορά, ένα χρόνο πίσω, ότι θα φύγετε µε
ειδικές πτήσεις τσάρτερ. Μπα, δεν θα προλάβετε. Γειά σας.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Αυτό το «δεν θα προ-

λάβετε» µας τρόµαξε τώρα. 
Θα κλείσουµε τη σηµερινή συνεδρίαση µε τον Ανεξάρτητο

Βουλευτή, κ. Νικόλαο Τσούκαλη.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριοι συνάδελφοι, ένα χρόνο µετά την ισχύ του µνηµονίου

και µετά από είκοσι µήνες διακυβέρνησης της χώρας από το
ΠΑΣΟΚ ακούσαµε σήµερα τον κύριο Πρωθυπουργό να καλεί τις
πολιτικές δυνάµεις σε αυτήν εδώ την Αίθουσα για µια επανεκκί-
νηση, µια νέα αφετηρία. Σαν να µην έχει περάσει ούτε µια µέρα
από την περσινή ψήφιση του µνηµονίου, σαν να µην έχει περάσει
ούτε µια µέρα από το δάκρυ και τα βάσανα εκατοντάδων χιλιά-
δων για να µην πω εκατοµµυρίων, συµπολιτών µας όλον αυτό το
χρόνο.

Κάποιοι λένε ότι δεν υπάρχει νεκρός πολιτικός χρόνος, ότι
κάθε πολιτική παρέµβαση προκαλεί θύµατα, αφήνει πίσω του συ-
ντρίµµια. Μας κάλεσε λοιπόν σήµερα ο κύριος Πρωθυπουργός
αλλά και ο Αντιπρόεδρος της Κυβέρνησης και Υπουργός των Οι-
κονοµικών να υποστούµε ξαφνικά µια λοβοτοµή και να ξεχά-
σουµε το τι έχει προηγηθεί και να ξεκινήσουµε. Ως Δηµοκρατική
Αριστερά όµως, κύριοι συνάδελφοι, δεν µπορούµε να αξιολογή-
σουµε το µεσοπρόθεσµο µε αυτούς τους όρους και τις προϋπο-

θέσεις. Αναγκαστικά θα αξιολογήσουµε και το προηγούµενο χρο-
νικό διάστηµα, την κυβερνητική πολιτική του τελευταίου χρόνου.

Βρισκόµαστε λοιπόν σε µια νέα επιδείνωση της οικονοµικής
κρίσης σήµερα. Αυτή είναι η βάση, από εκεί ξεκινάµε. Συγχρό-
νως, βιώνουµε την πλήρη κατάρρευση όλων των στοιχείων του
εποικοδοµήµατος, όπως παραδείγµατος χάριν του πολιτικού συ-
στήµατος, της κοινωνίας και του µεταπολιτευτικού τρόπου δια-
κυβέρνησης. Υπάρχει µια διάχυτη -καταλυτική θα µπορούσα να
πω- κρίση αντιµετώπισης των πολιτών απέναντι στα κόµµατα και
στα συνδικάτα, απέναντι σε όλους τους θεσµούς. Υπάρχει καθο-
λική απόρριψη του τρόπου άσκησης πολιτικής όπως τη γνωρί-
σαµε από τη Μεταπολίτευση και µετά. 

Η Ελλάδα αυτήν τη στιγµή εξακολουθεί να βρίσκεται αντιµέ-
τωπη µε βαθιά ύφεση. Έχουµε έκρηξη πληθωρισµού και ακρί-
βειας, συρρίκνωση της παραγωγικής βάσης, δυστυχώς όµως
χωρίς να είναι ορατή οποιαδήποτε προοπτική εξόδου από την
κρίση. Τα επιπλέον στοιχεία βεβαίως, η ανεργία, η εξαφάνιση της
µεσαίας τάξης, η κατάργηση όλων των εργασιακών δικαιωµάτων
είναι στοιχεία τα οποία καταδεικνύουν την κατάσταση σήµερα.

Η Δηµοκρατική Αριστερά, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,
έγκαιρα εκτίµησε ότι µε τις εφαρµοζόµενες πολιτικές η χώρα θα
αντιµετωπίσει τον άµεσο κίνδυνο πλήρους κατάρρευσης. Τα απο-
τελέσµατα όπως τα περιγράφουν όχι µόνο εµείς αλλά και άλλοι
συνάδελφοι και άλλα κόµµατα δικαιολογούν απολύτως αυτήν την
εκτίµηση.

Η χώρα δεν έχει µέλλον όταν τα µόνα µέτρα για την αντιµετώ-
πιση της κρίσης είναι οι περικοπές µισθών, συντάξεων, κοινωνι-
κών δαπανών, η επιβολή έµµεσων φόρων και η αύξηση των ήδη
υπαρχόντων.

Το µεσοπρόθεσµο πρόγραµµα κινείται στην ίδια κατεύθυνση
και θα έχει τα ίδια αποτελέσµατα µε το µνηµόνιο και τις επικαι-
ροποιήσεις του, δηλαδή ακόµη µεγαλύτερη ύφεση, αύξηση της
ήδη εφιαλτικής ανεργίας, ακρίβεια, κλείσιµο µικροµεσαίων επι-
χειρήσεων, διαρκή υποβάθµιση του περιβάλλοντος. Με λίγα
λόγια, είναι ένας ατέλειωτος φαύλος κύκλος οικονοµικής αναπο-
τελεσµατικότητας και κοινωνικής υποβάθµισης. 

Η Δηµοκρατική Αριστερά εκφράζει την κατηγορηµατική αντί-
θεσή της στο µεσοπρόθεσµο πρόγραµµα για τους εξής λόγους:

Είναι οικονοµικά αναποτελεσµατικό. 
Αναπαράγει την άδικη αντιµετώπιση, όπως ενδεικτικά φαίνεται

από την επιβάρυνση που φέρνει στους φορολογικά συνεπείς,
αφήνοντας άθικτους τους φοροφυγάδες και περιλαµβάνει στοι-
χεία που οδηγούν στην κοινωνική αποδόµηση. 

Κύριοι συνάδελφοι, η Ελλάδα χρειάζεται ένα πρόγραµµα απο-
φυγής της χρεοκοπίας και εξόδου από την κρίση, ένα σχέδιο που
να είναι ρεαλιστικό και βιώσιµο οικονοµικά και κοινωνικά, µε
στόχο την παραµονή µας εντός του ευρωπαϊκού πλαισίου και της
Ευρωζώνης. 

Η Δηµοκρατική Αριστερά έδωσε πρόσφατα στη δηµοσιότητα
τις προτάσεις της για την αντιµετώπιση της οικονοµικής κρίσης.
Οι προτάσεις αυτές επικεντρώνονται σε πέντε πεδία: 

Πρώτον, δηµοσιονοµική εξυγίανση και αναδιάρθρωση του χρέ-
ους. 

Δεύτερον, σύγχρονο, µικρότερο και αποδοτικότερο κράτος. 
Τρίτον, στρατηγικές επιλογές οικονοµικής πολιτικής µε έµ-

φαση στις «πράσινες» πολιτικές ανάπτυξης. 
Τέταρτον, δικαιότερο και αποτελεσµατικότερο κράτος. 
Και πέµπτον, ενίσχυση του κύρους των πολιτικών θεσµών. 
Η κρίση χρέους της χώρας απαιτεί ταυτόχρονες λύσεις τόσο

στο εσωτερικό όσο και στο ευρωπαϊκό επίπεδο. Σ’ αυτό η Δηµο-
κρατική Αριστερά είναι απόλυτη: Λύση µέσα στο ευρωπαϊκό
πλαίσιο. 

Στο ευρωπαϊκό επίπεδο χρειάζεται να αναπτυχθούν διεκδική-
σεις που θα στοχεύουν –αυτούς τους στόχους τους έχουµε κα-
ταθέσει ήδη από πέρυσι – πρώτον, στην έκδοση ευρωοµολόγου
και στη δηµιουργία µηχανισµού διαχείρισης του χρέους µε τη µε-
ταφορά µέρους του ελληνικού χρέους αλλά και του χρέους
άλλων περιφερειακών χωρών στην Ευρωπαϊκή Κεντρική Τρά-
πεζα, διαχείριση από την Ευρωπαϊκή Κεντρική Τράπεζα. 

Δεύτερον, στη θετική αναδιάρθρωση του συνολικού χρέους
της χώρας, µε επιµήκυνση του χρόνου αποπληρωµής, µείωση
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του επιτοκίου και περίοδο χάριτος. 
Τρίτον, στην εκπόνηση ενός πενταετούς αναπτυξιακού προ-

γράµµατος µε χρηµατοδότηση από την Ευρωπαϊκή Τράπεζα
Επενδύσεων, το δηµόσιο, το ΕΣΠΑ, την έκδοση επενδυτικού οµο-
λόγου, προϋπόθεση για να γίνει κατανοητό τόσο στο εσωτερικό
της χώρας όσο και στους εταίρους µας ότι το πρόβληµα απαιτεί
πολιτική συνεννόηση και πολιτική λύση. Η Ελλάδα χρειάζεται
χρόνο κι όχι ασφυκτικούς περιορισµούς. Χρειάζεται πόρους για
ανάπτυξη και όχι µόνο συνεχή δάνεια. 

Στο εσωτερικό της χώρας είναι επείγουσα ανάγκη η προώ-
θηση µεταρρυθµίσεων που να στοχεύουν στον περιορισµό των
δηµόσιων δαπανών, στην αύξηση των δηµοσίων εσόδων, στον
περιορισµό και εκσυγχρονισµό του κράτους, στη διαµόρφωση
κοινωνικών πολιτικών για την προστασία των ασθενέστερων
στρωµάτων και στον εκσυγχρονισµό των θεσµών. 

Η Κυβέρνηση έχει κάνει τις επιλογές της. Δεν είναι διατεθει-
µένη να υιοθετήσει ένα διαφορετικό πλαίσιο πολιτικής. Περιορί-
ζεται στις προβλεπόµενες από το µνηµόνιο περικοπές. Δεν
παίρνει κανένα αναπτυξιακό µέτρο, δεν παίρνει κανένα µέτρο για
την καταπολέµηση της φοροδιαφυγής, της παραοικονοµίας και
της διαφθοράς.

Η εµµονή στην πολιτική και στους όρους του µνηµονίου και
του µεσοπρόθεσµου πλαισίου µόνον αρνητικές επιπτώσεις θα

έχει για την Ελλάδα αλλά και για την Ευρωζώνη. Και για να γίνω
πιο παραστατικός και να κλείσω, θα πω ότι η συνταγή του µνη-
µονίου θυµίζει εκείνες τις περιπτώσεις όπου προσπαθώντας να
κατασβέσεις µια πυρκαγιά σ’ ένα κτήριο στο τέλος αποµένει ένα
κουφάρι. Έχεις επιτύχει την κατάσβεση της πυρκαγιάς, αλλά στο
τέλος έχει αποµείνει ένα κουφάρι. Κι αυτό το «κουφάρι» είναι η
κοινωνία! Βασικό στοιχείο λοιπόν που θέτει η Δηµοκρατική Αρι-
στερά για όλη αυτή την πορεία, την επίπονη πορεία, µε τα δύ-
σκολα µέτρα που απαιτούνται προκειµένου να µειώσουµε, να
εξαφανίσουµε το έλλειµµα και να διαχειριστούµε το χρέος, είναι
το να σταθεί η κοινωνία όρθια. Και µε αυτά τα µέτρα που ακο-
λουθούνται τον τελευταίο χρόνο η κοινωνία δυστυχώς θα είναι
το µεγάλο θύµα!

Ευχαριστώ πολύ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Κύριοι συνάδελφοι,

δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύσουµε τη συνεδρίαση;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
Με τη συναίνεση του Σώµατος και ώρα 1.40’ λύεται η συνε-

δρίαση για σήµερα Τρίτη 28 Ιουνίου 2011 και ώρα 18.00’, µε αντι-
κείµενο εργασιών του Σώµατος νοµοθετική εργασία: συνέχιση
της συζήτησης επί της αρχής του άρθρου και του συνόλου του
σχεδίου νόµου του Υπουργείου Οικονοµικών: «Μεσοπρόθεσµο
Πλαίσιο Δηµοσιονοµικής Στρατηγικής 2012-2015».
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